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°۲۵تهران

تغ�رقیمتعنوان

260 (%0.35)73,990درهم امارات

0 (%0)31,000لير ترکيه

200 (%0.47)42,350يوان چين

500 (%0.23)219,100دلار کانادا

1,400 (%0.48)294,500فرانک سوئيس

26 (%0.8)3,276افغاني

41 (%0.95)4,341روبل روسيه

300 (%0.15)201,600دلار استراليا

1,130 (%0.42)271,860دلار

1,290 (%0.41)313,740يورو

1,790 (%0.49)370,020پوند انگليس

 
چهارشنبه ۲۱ مهر ۱۴۰۰

 
October 13, 2021
هفتم ربیع الاول ۱۴۴۳

مناسبت ها

[ October 9 ] ۱۷ مهر روز جهانی پست
[ October 10 ] ۱۸ مهر روز جهانی مبارزه با حکم اعدام

[ October 11 ] ۱۹ مهر روز جهانی دختر
۲۰ مهر روز بزرگداشت حافظ

۲۱ مهر جشن پیروزی کاوه و فریدون
[ October 14 ] ۲۲ مهر روز جهانی استاندارد

۲۳ مهر شهادت امام حسن عسکری علیه السلام [ ٨ ربيع الاول ]
[ October 15 ] ۲۳ مهر روز جهانی عصای سفید

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۶:۰۹ اذان صبح: ۰۴:۴۴

غروب خورشید: ۱۷:۳۲ اذان ظهر: ۱۱:۵۱

اذان مغرب: ۱۷:۴۷



تغ�رقیمتعنوان

600,000 (%0.51)117,380,000سکه امامي

990,000 (%0.89)111,980,000سکه بهار آزادي

230,000 (%0.39)59,730,000نيم سکه

30,000 (%0.09)34,730,000ربع سکه

50,000 (%0.23)22,000,000سکه گرمي



 

1- فسادزدایی از جامعه با رفع موانع و تسهیل در ارتباط مردم با مدیران عالی استان - ایسنا

2- خطر انحصار در بازاري با 1500 تولیدکننده لوازم خانگی؟ - ایران اکونومیست

3- تکمیل سدهاي نیمه کار استان لرستان در دستور کار قرار گیرد - تسنیم

4- نقش دیپلماسی مهارت در تعامل با کشورهاي منطقه - ایران اکونومیست

5- نرخ بیکاري در گچساران 16 درصد است - ایرنا

6- 49 مرکز پزشکی قانونی درکشور طی دو سال راه اندازي شده است - روزنامه شروع

7- 3 هزار تن مرکبات در سیستان و بلوچستان برداشت می شود - ایانا

8- بارگیري 64 هزار تن جو وارداتی از بندر شهید بهشتی چابهار - ایانا

9- سطح زیرکشت آرتمیا در فسندوز میاندوآب به 200 هکتار افزایش می یابد - ایانا

10- گام طلایی فولادسنگان، در ارتقاي ورزش حرفه اي در شهرستان خواف - روزنامه آرمان ملی

11- رفع موانع حقوقی و قضایی صادرات و واردات در سردشت - خبرگزاري صدا و سیما

12- هیات داوران چهارمین جشنواره ملی طراحی مد و لباس دیبا معرفی شدند - روزنامه تجارت

13- سید میعاد صالحی مدیرعامل راه آهن کیست؟ - تیتر برتر

14- تخصیص 300 میلیارد تومان براي حمایت از کسب وکارهاي نوآور - روزنامه تجارت

15- تخصیص 300 میلیارد تومان براي حمایت از کسب وکارهاي نوآور - روزنامه تجارت

16- برگزاري گردهمایی فناورانه تشکل هاي دانشجویی - خبرنامه دانشجویان ایران

17- تخصیص 300 میلیارد تومان براي حمایت از کسب وکارهاي نوآور - خبرگزاري مهر

18- ایجاد بیش از 660شغل در شهرستان رودبار جنوب با حمایت صندوق کارآفرینی امید - صندوق کارآفرینی امید

19- بازدید مدیر منطقه 8 صندوق کارآفرینی امید کشور از چند طرح اشتغالزایی مورد حمایت در استان خوزستان - صندوق
کارآفرینی امید

20- انعقاد تفاهم نامه همکاري صندوق کارآفرینی امید و دانشگاه شمال شهرستان آمل - صندوق کارآفرینی امید

21- 2600 نابینا زیر پوشش خدمات بهزیستی قم هستند - ایرنا

22- مسئولیت ما در حمایت از مبتکران و شرکت هاي دانش بنیان بسیار سنگین است - ایرنا

23- پایان بهار 1401؛ آغاز بهره برداري از واحد فولادسازي - روزنامه گسترش صمت

24- تصمیم خاصی براي افزایش حقوق ها گرفته نشده است/ دولت به دنبال عادلانه کردن شیوه پرداخت دستمزد است - حزب
االله نیوز

25- وکالت و سردفتري از بند انحصار آزاد شد - بورسان

26- در انتظار آمار تورمی آمریکا - بورسان

27- گروه 20 و ضرورت درك شرایط افغانستان - پیام آفتاب

28- تامین اجتماعی ناتوان در ایجاد برابري - نسیم

29- رشد 246 درصدي سود در فولاد سنگان - روزنامه جهان صنعت



30- رییس انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی، علت ممنوعیت واردات را کاهش مصرف ارز اعلام کرد - روزنامه جهان صنعت

31- عباس کتابی سرپرست دانشگاه کاشان شد - سپاهان نیوز

32- برگزاري جلسه هماهنگی نظارت برفرآیند اعطاي تسهیلات به جامعه ایثارگري از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی از

طریق بانک توسعه تعاون - بنیاد شهید و امور ایثارگران

33- 106 هزار دانشجوي جدید وارد دانشگاه علمی کاربردي شدند - ایرنا

34- پست از ایده هاي نوآورانه شرکت هاي دانش بنیان استقبال می کند - اقتصاد ملت

35- اکتشافات معدنی از هفته آینده در خراسان جنوبی آغاز می شود - ایرنا

36- مردم با تولید، کار، اشتغال و رونق اقتصادي بیگانه اند - کبنا نیوز

37- مالیات بر ارزش افزوده، سرعت گیر بزرگ تولید - فلزات آنلاین

38- چهل و نهمین روستا بازار خراسان رضوي در گناباد به بهره برداري رسید - خبرگزاري صدا و سیما

39- صف جهیزیه در کمیته امداد استان لرستان صفر می شود - تسنیم

40- سازمان انتشارات جهاد دانشگاهی از پایان نامه هاي علوم انسانی حمایت می کند - دانشجو

41- دو بازار روز در منطقه 10 احداث می شود - روزنامه پیام سپیدار

42- کشاورزي که 70 سال تلاش می کند بیمه ندارد - اتاق خبر

43- اجراي طرح آمایش سرزمین به رشد ارزش افزوده و ایجاد اشتغال پایدار کمک خواهد کرد - دانا

44- پیش بینی رشد 7.7 درصدي اقتصاد گلستان در سال آینده - خبرگزاري مهر

45- اسناد توسعه و آمایش و آسیب هاي اجتماعی طی 3 سال پیگیري شد - خبرگزاري مهر

46- قوانین قدیمی پیش روي کسب و کارهاي نوین - شیعه

47- بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تفاهمنامه همکاري امضا کردند - تجارت گردان

48- شانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی برگزار می شود - بازار کار

49- زمان برگزاري مرحله کشوري چهارمین دوره مسابقات مناظره دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي اعلام شد -
دانشگاه جامع علمی کاربردي

50- نهایی شدن برنامه توسعه دانشگاه هاي علمی کاربردي استان ها بر مبناي طرح آمایش در افق 1404 - دانشگاه جامع علمی
کاربردي

51- «شاهین ناصري» مسموم شد/ منافقین محکوم شدند - آریا نیوز

52- سه فیلم جدید در فهرست فیلم هاي آخر هفته شبکه هاي سیما - آریا نیوز

53- 27 آبان؛ گردهمایی تشکل هاي دانشجویی در پارك فناوري پردیس - آریا نیوز

54- سه فیلم جدید در فهرست فیلم هاي آخر هفته شبکه هاي سیما - خبرگزاري صدا و سیما

55- بررسی مزایاي مهاجرت کاري به کانادا براي کارآفرینان - دیجیاتو

56- نفت به دنبال اشتغال پایدار در کرمانشاه - شرکت ملی نفت ایران

57- حضور دانشجویان در دانشگاه از 15 آبان ماه - دانشگاه جامع علمی کاربردي

58- واکنش رئیس کانون وکلا به مصوبه امروز مجلس؛ این طرح موجب ایجاد سراب اشتغال می گردد - بیتوته

59- طرح هر روستا یک سمن با حمایت سازمان هاي مردم نهاد استان همدان دنبال شود - روزنامه جام جم

60- 7مصوبه مهم در بخش صنعت،معدن و تجارت به تصویب رسید - روزنامه جام جم



61- 8 واحد صنعتی راکد و نیمه تعطیل در استان زنجان به چرخه تولید بازگشت - روزنامه جام جم

62- بررسی طرح گردشگري چند منظوره تفریحی توریستی در حاشیه رودخانه ها و تاسیسات آبی استان - روزنامه جام جم

63- گردهمایی فناورانه تشکل هاي دانشجویی برگزار می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

64- گردهمایی تشکل هاي دانشجویی در پارك علم و فناوري پردیس برگزار می شود - دانشجو

65- خراسان شمالی با داشته هاي کم نظیر و فرصت هاي بی بدیل در رتبه دوم فقر است - نماینده

66- فراخوان ثبت نام شانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی - خبرگزاري قرآن

67- بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تفاهمنامه همکاري امضا کردند - درآمد نیوز

68- تحقق توسعه تولیدات صادرات محور از مسیر مناطق آزاد ویژه اقتصادي - اخبار مناطق آزاد

69- شیراز بدهکار - روزنامه شیراز نوین

70- پیش بینی صید 12هزار تن ماهی - تابناك

71- اقتصاد مقاومتی در روستا هاي سمنان محقق شود - تابناك

72- اجراي طرح آمایش سرزمین به رشد ارزش افزوده و ایجاد اشتغال پایدار کمک خواهد کرد - شیرازه

73- پرداخت 60 میلیارد تسهیلات در حوزه مشاغل آسیب دیده از کرونا/ تمدید مهلت ثبت نام - خبرگزاري فارس

74- سامانه الکترونیکی قراردادهاي تسهیلات بانکی ایجاد می شود - امتداد نیوز

75- ماجراي عدم واریز حقوق کارگران سبلان پارچه چیست؟ - خبرگزاري فارس

76- نماینده اراك: اشتغالزایی با سخنرانی ممکن نمی شود باید پول و بودجه داد - پانا

77- مجمع نمایندگان استان خراسان شمالی 5 گزینه را جهت تصدي مدیریت استان به وزیر کشور پیشنهاد داد - تسنیم

78- کمیته امداد از ایده هاي خلاق در حوزه توانمندسازي اقشار نیازمند حمایت می کند - موج

79- صدور 76 فقره پروانه تولید و مجوز مشاغل خانگی در بیله سوار - موج

80- رفع مشکلات 7 واحد تولیدي و صنعتی در اردبیل - موج

81- گردهمایی فناورانه تشکل هاي دانشجویی برگزار می شود - خبرگزاري مهر

82- رویدادهاي فرهنگی را مردم برگزار می کنند/توسعه ظرفیت هاي تفریحی خانواده محور اصفهان - ایمنا

83- نشست توجیهی مبشرین فرهنگی و علما اهل سنت کردستان برگزار شد - رسا

84- افتتاح طرح تولید زیورآلات سنتی خانم ابراهیم زاده - صندوق کارآفرینی امید

85- عملکرد شش ماهه صندوق کارآفرینی امید شهرستان دیواندره - صندوق کارآفرینی امید

86- جلسه توجیهی آموزشی تسهیلگران صندوق هاي خرد محلی - صندوق کارآفرینی امید

87- 800 رشته جدید به دانشگاه علمی کاربردي اضافه شد/ حذف رشته هاي بدون متقاضی - دانا

88- وام قرض الحسنه 150 میلیونی با اقساط 60 ماهه به چه کسانی تعلق می گیرد ؟ - موج رسا

89- داشتن تحصیلات تکمیلی به صورت خیلی محدود و پروژه محور است - ایسنا

90- الزامات منظومه ماهواره اي در کشور تصویب شد - آي تی آنالایزر

91- روایت محسنی بندپی از اقدامات موثر در توسعه و پیشرفت استان تهران در سه سال تصدي استانداري/ از ارتقا رتبه

برگزاري انتخابات تا کاهش مستمر نرخ بیکاري - استانداري تهران

92- روستاهاي حاشیه تهران به خوابگاه مهاجران تبدیل شده اند - با اقتصاد



93- عوارض صدور پروانه مسکن در برخی شهرها از هزینه ساخت بیشتر است - با اقتصاد

94- فرماندار: شهر صنعتی اردکان، بدون پیوست فرهنگی به موفقیت نمی رسد - ایرنا

95- داستان ادامه دار کم آبی و زنگ خطر خشکسالی در زنجان - ایرنا

96- ضرورت توجه بیشتر به حقوق اجتماعی نابینایان - خبرگزاري صدا و سیما

97- 8 سال غفلت از پالایشگاه سازي جبران می شود؟ - 55 آنلاین

98- ظرفیت هاي تفریحی خانواده محور اصفهان توسعه می یابد/رویدادهاي فرهنگی را مردم برگزار می کنند - ایمنا

99- شناسنامه اشتغال محلات در بندرعباس تدوین می شود - قلمنا

100- موانع حقوقی پیش روي تجارت خارجی در سردشت برطرف می شود - ایرنا



 

فسادزدایی از جامعه با رفع موانع و تسهیل در ارتباط مردم با مدیران عالی

استان

منبع: ایسناشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/07/21

نماینده مردم گرمسار و آرادان در مجلس شوراي اسلامی معتقد است که رفع موانع و تسهیل در ایجاد ارتباط با مدیران عالی
استان می تواند زمینه هاي فساد را از بین ببرد.

اردشیر مطهري در حاشیه سفر استاندار به گرمسار اظهار کرد: امید می رود که

 
دولت دکتر رئیسی با کار جهادي و انقلابی گره ها را باز کند. 

وي با اشاره به اهمیت مدیران و نقش آنها در رشد و توسعه استان تصریح کرد:
انتظار می رود که مدیران انقلابی، توانمند و مردم مدار در مدار مدیریتی کشور

 
قرار بگیرند تا به صورت جهادي و میدانی گره از کار مردم باز کنند . 

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه55 درصد از صنعت استان در شهرستان گرمسار و آرادان قرار داد افزود: خوشبختانه با

 
اقدامات مفید انجام شده ، اشتغال قابل توجهی در سطح شهرستان ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه بهترین سربازان اقتصادي نظام ، تولید کنندگان و صنعتگران هستند خاطرنشان کرد: باید در پیش پاي تولید

 
کنندگان ، فرش قرمز پهن کنیم. و به عنوان میزبان سرمایه گذاران، براي خدمات دهی بی منت به این عزیزان تلاش شود. 

مطهري ادامه داد: در شهرستان هاي گرمسار و آرادان، اقدامات بسیار خوبی به انجام رسیده و سرعت عمل مناسبی به چشم می خورد

 
اما این تلاش ها کفایت نمی کند. 

نماینده مردم گرمسار و آرادان در مجلس شوراي اسلامی با تقدیر از تلاش بخش خصوصی افزود: سرمایه گذاران با نگاه برد - برد در
منطفه ما سرمایه گذاري کرده اند .از استاندار سمنان می خواهیم تا با تدبیر خود ، تلاش نمایند تا زمینه براي حضور و ادامه ي

 
فعالیت سرمایه گذاران بویژه در بخش بهداشت و درمان فراهم گردد. 

این نماینده مردم افزود: بیش از یک هزار و 161 کارخانه در شهرستان گرمسار فعالیت دارند و لذا باید اولویت اصلی اشتغال براي این

 
کارخانجات، اهالی استان و شهرستان باشند. 

وي با بیان اینکه همه باید در خدمت اشتغال و تولید باشیم تصریح کرد: بی تردید عامل تمام بدبختی هاي موجود وجود بیکاري در

 
جامعه است. 

نماینده مردم گرمسار و آرادان در مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: اگر موانع کنار برود و ارتباط با مدیریت عالی استان تسهیل شود،

 
بی شک جلوي بسیاري از فسادها و مشکلات گرفته خواهد شد. 



انتهاي پیام



خطر انحصار در بازاري با 1500 تولیدکننده لوازم خانگی؟

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/07/21

ایران اکونومیست- اخیرا برخی با مقایسه صنعت خودروسازي با صنعت لوازم خانگی از ممنوعیت واردات انتقاد کردند در
حالیکه این دو صنعت شباهتی به یکدیگر ندارند.

پس از نامه نگاري جمعی از تولیدکنندگان با رهبري در
مورد لزوم ممنوعیت واردات لوازم خانگی کره اي و تأیید
این ممنوعیت از سوي رهبري، ابهامی در خصوص تبدیل
بازار لوازم خانگی به بازار خودرو در محافل مختلف مطرح

 
شد. 

منتقدان این ممنوعیت معتقد هستند که به دلیل عدم
ورود شرکت هاي خارجی به بازار لوازم خانگی، این بخش

نیز پس از مدتی مشابه صنعت خودرو هم انحصاري می شود و هم تولیدکننده به زعم تصاحب بازار، دیگر دغدغه اي براي بهبود

 
راندمان تولید و کیفیت نخواهد داشت. 

اگرچه براي جلوگیري از بروز انحصار تنظیم گري دولت الزامی است اما نکته قابل توجه که از دید منتقدان دور مانده این است که
عمده صنعت خودروسازي کشور در اختیار دو تولیدکننده است، در حالی که در حوزه لوازم خانگی حدود 1500 تولیدکننده فعال

 
هستند. این مساله بیانگر باز بودن دست مشتریان داخلی براي انتخاب محصول است. 

از سویی دیگر نیز در صنعت خودروسازي قیمت گذاري دستوري سبب رکود و افزایش سنگین قیمت این کالا براي مصرف کننده و
زیان تولیدکننده و به تبع آن عدم انگیزه براي بخش خصوصی جهت ورود به این صنعت شده که در نتیجه ایجاد انحصار در این
صنعت را گریز ناپذیر کرده است اما در صنایع لوازم خانگی مطلقاً چنین وضعیتی را شاهد نیستیم و این صنعت صرفاً با ضوابط سازمان

 
حمایت اقدام به قیمت گذاري می کند. 

همچنین باید توجه داشت که ورود و خروج تولیدکننده ها به صنعت لوازم خانگی به سادگی امکان پذیر بوده اما در صنعت خودرو به

 
دلیل مدل قیمت گذاري و ساختار سهامداري غیرمنطقی و تودرتویی این صنعت، عملاً ورود و خروج سرمایه گذاري نشدنی است. 

 
صنعت لوازم خانگی قائل قیاس با خودروسازي نیست 

در این رابطه سید حسن حسینی شاهرودي دبیر انجمن صنفی صنایع لوازم خانگی اظهار کرد: پس از اینکه برجام به نتیجه نرسید و
واردات لوازم خانگی ممنوع شد، طی سه سال اخیر در این صنعت تقریباً به خودکفایی رسیدیم و لوازم خانگی به طور تقریبی توانسته

بن بست تحریم را بشکند و به رشد 70 درصدي در تولید برسد. 



وي با اشاره به ممنوعیت واردات لوازم خانگی کره اي تصریح کرد: در حال حاضر موضوع انحصار در بازار لوازم خانگی را باب کرده اند

 
و این صنعت را با صنعت خودروسازي مقایسه می کنند در حالی که این دو صنعت شباهتی بهم ندارند. 

حسینی شاهرودي گفت: اگرچه صنعت خودروسازي سالهاست خصوصی شده اما همچنان دولت بر آنجا حاکمیت دارد و دائم به این
شرکت ها وام هاي مختلفی می پردازد. تاکنون به کدام یک از شرکت هاي لوازم خانگی وام هاي این چنینی داده شده است؟ آیا

 
حمایتی که از صنعت خودروسازي شد از صنعت لوازم خانگی شده است؟ 

وي یادآور شد: طی سالهاي گذشته و پیش از تحریم (سال 97) هیچ مانعی در برابر واردات لوازم خانگی وجود نداشت و این محصول

 
به راحتی وارد کشور می شد به شکلی که بیش از 70 درصد بازار در اختیار آنها بود. 

دبیر انجمن صنفی صنایع لوازم خانگی ادامه داد: همین سیاست ها موجب شد تولیدکنندگان قدیمی همچون ارج، آزمایش، شهاب و

 
غیره از دور خارج شوند. 

 
صنعت لوازم خانگی نیاز به تدوین سند چشم انداز دارد 

حسینی شاهرودي گفت: از سویی دیگر نیز هیچ گونه سند چشم اندازي در سیاست هاي کلان کشور براي لوازم خانگی پیدا نمی
کنید. در این سه سال هم به یمن تحریم، دولت به فکر ممنوعیت واردات افتاد که در همین سه سال صنعت لوازم خانگی جهش

 
زیادي کرد. 

 
وي تاکید کرد: بنابراین نمی توان صنعت لوازم خانگی را با صنعت خودروسازي قیاس کرد و براي هر دو یک نتیجه گرفت. 

حسینی شاهرودي اظهار کرد: باید در خصوص نوع مصرف نیز فرهنگ سازي صورت بگیرد. صنعت لوازم خانگی ایران بعد از 40 سال

 
تازه به حرکت افتاده است. 

وي گفت: کشورهاي توسعه یافته به شدت از تولید خود دفاع می کنند چرا که در غیر این صورت اشتغال و درآمد ناخالص ملی آسیب

 
می بیند. 

مهر



تکمیل سدهاي نیمه کار استان لرستان در دستور کار قرار گیرد

منبع: تسنیمشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/07/21

گروه استان ها- نماینده ولی فقیه در لرستان به لزوم تکمیل سدهاي نیمه کاره لرستان تاکید کرد و گفت: بیکاري، تورم و
عدم رونق کسب و کار شادي و نشاط را از جوانان استان گرفته است.

گروه استان ها- نماینده ولی فقیه در لرستان به لزوم
تکمیل سدهاي نیمه کاره لرستان تاکید کرد و گفت:
بیکاري، تورم و عدم رونق کسب و کار شادي و نشاط را از

 
جوانان استان گرفته است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از خرم آباد حجت الاسلام
والمسلمین سید احمدرضا شاهرخی امروز در دیداربا معاون
اداري و مالی کمیته امداد کشور که در دفتر نماینده ولی
فقیه در لرستان انجام گرفت با بیان اینکه کمیته امداد از
جمله تشکیلات ماندگاري است که توسط امام راحل

تاسیس شد اظهارداشت: هرچه جلوتر می رویم بیشتر شاهد تاثیر گذاري کمیته امداد و نهادهاي زیرمجموعه دفتر مقام معظم رهبري

 
در میان لایه هاي مختلف جامعه می شویم. 

وي افزود: نقش کمیته امداد در استان لرستان در حوادثی همچون سیل و کرونا بسیار پررنگتر است و خدمات گسترده اي به مردم

 
نیازمند استان و مددجویان تحت پوشش خود ارائه می دهد. 

نماینده ولی فقیه در لرستان ضمن قدردانی از خدمات کمیته امداد در استان لرستان عنوان کرد: عمق محرومیت ها در استان لرستان
متفاوت با مناطق دیگر کشور است، لرستان سالیان درازي است که در بیکاري، تورم و عدم رونق مطلوب کسب و کار رنج می برد و در
بحث تعداد کارخانه هاي تعطیل شده جزء استان هاي اول کشور است، این موارد رمق را از خانواده ها و شادي و نشاط را از جوانان

 
استان گرفته است. 

وي بیان کرد: استان لرستان علی رغم مشکلات عدیده اي که دارد ولی با تقدیم 6 هزار و 300 شهید پیوند و وفاداري خود را به نظام،

 
امام راحل و مقام معظم رهبري ثابت کرده است. 

حجت الاسلام والمسلمین شاهرخی با انتقاد از رها شدن سدهاي نیمه نیمه تمام لرستان گفت: در استان لرستان بیش از 20 دشت

 
وسیع داریم که چنانچه از طریق شبکه هاي آبیاري سدها آبی شوند به طور یقین مشکل بیکاري استان رفع می شود. 

وي تصریح کرد: استان لرستان علی رغم داشتن بیشترین میزان بارش ها در کشور تابستان از خشکسالی رنج می برد و مردم استان
هیچ گاه اعتراض نکردند چراکه خودشان را مدافع نظام می دانند برهمین اساس چنین مردمی شایسته توجه هستند ولی متاسفانه



همواره مورد بی مهري و بی توجهی مسئولان قرارگرفته اند از طرفی دیگر بعضی استان ها در بخش کشاورزي از صندوق توسعه ملی

 
استفاده کردند ولی استان لرستان بهره اي نگرفت. 

نماینده ولی فقیه در لرستان با بیان اینکه مهمترین موضوع استان اشتغال است اظهارداشت: استان لرستان قطب بسیاري از میوه ها
همچون انجیر است ولی متاسفانه به دلیل عدم وجود صنایع تبدیلی محصولاتشان توسط دلالان خریداري می شود که می توان با راه

 
اندازي صنایع تبدیلی براي بسیاري از مددجویان اشتغال ایجاد کرد. 

 
سدهاي لرستان تشنه اعتبار؛ توقف توسعه سومین حوضه پر آب کشور در میان وعده ها + تصاویر 

 
ظرفیت هاي بومی و توان نخبگان براي برطرف کردن مشکلات لرستان به کار گرفته می شود 

 
صف جهیزیه در کمیته امداد استان لرستان صفر می شود 

وي با بیان اینکه در استان لرستان با توجه به نجابت و شرافتی که دارند به هر اندازه خدمات ارائه شود کم است اظهارداشت: خدمات
بسیاري از طرف کمیته امداد به مردم استان ارائه می شود ولی عمق کار وسیع است و مردم در شرایط سختی به سرمی برند در

همین راستا انتظار داریم کمک هاي مومنانه و اهدا جهیزیه به نیازمندان و مددجویان استان توجه بیشتري شود.



نقش دیپلماسی مهارت در تعامل با کشورهاي منطقه

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/07/21

ایران اکونومیست- دردنیاي رقابتی امروز مهارت آموزي و آموزشهاي فنی و حرفه اي دیگر یک بحث درون مرزي و درون
کشوري یا ملی نیست چرا که آموزشهاي مهارتی در نگاه جهانی جایگاه و اهمیت ویژه خود را پیدا کرده و زمینه بسیار خوبی

براي گسترش تعاملات مؤثر بین المللی به ویژه ارتباط با کشورهاي منطقه و همسایه است.

دیپلماسی مهارت به عنوان یکی از ابزارهاي مورد اتکاي
دیپلماسی به معناي برقراري و تقویت روابط دو یا
چندجانبه به منظور تأمین منافع ملی در زمینه هایی
همچون تقویت توانمندي هاي نیروي انسانی کشور، تقویت
توانمندي هاي فناوري و به طور کلی بهره برداري از

 
تجارب موفق مهارتی سایر کشورها، معنا می شود. 

به اعتقاد کارشناسان دیپلماسی مهارت محور می تواند

 
مبناي توسعه فعالیت هاي تجاري و تعاملات بین المللی در بخش هاي مختلف به ویژه در حوزه اقتصاد باشد. 

ایده و جوهره اصلی دیپلماسی مهارت تأثیرگذاري بر افکار عمومی جهان از طریق کنترل ایده ها، باورها و هنجارها و در نهایت شکل

 
دهی رفتارها در راستاي اهداف موردنظر از طرق مختلف و با کمک ابزارهاي مهارت آموزي است. 

در سند مهارت آموزي سازمان فنی و حرفه اي ایران به عنوان متولی امر مهارت آموزي در کشور، تعریف «دیپلماسی مهارت»،

 
دستیابی و نیل به اهداف عالی نظام جمهوري اسلامی ایران از طریق صدور مهارت و فناوري در بستري سیاسی عنوان شده است. 

در همین راستا در دولت سیزدهم نشست هاي بین المللی وبیناري از سوي سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با برخی کشورها

 
برگزار شده که از جمله آنها می توان به مؤسسه توسعه کارآفرینی هند و آژانس توسعه مهارت روسیه اشاره کرد. 

از منظر سیاست گذاري مهارتی کشور دیپلماسی مهارت، برنامه هاي پیش بینی شده به منظور تقویت حضور کشور در عرصه هاي
بین المللی است، ابزار اصلی نیز تدوین استانداردهاي شغل و شایستگی در سطح بین المللی، مبادله نیروي انسانی ماهر و عضویت در

 
سازمان هاي بین المللی است. 

غلامحسین حسینی نیا، معاون وزیر کار و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي با بیان اینکه دیپلماسی مهارت را در راستاي توسعه
روابط بین المللی در دولت سیزدهم در اولویت قرار داده ایم، بر لزوم پیگیري دیپلماسی مهارت و توسعه روابط با شرکاي خارجی
تاکید کرده و می گوید: با استقرار دولت جدید در کشور، بحث تعاملات بین المللی به ویژه ارتباط با کشورهاي همسایه و منطقه از

اولویت بالایی برخوردار شده است. 



وي با بیان اینکه آموزش هاي فنی و حرفه اي در ایران از جایگاه خوبی در قوانین بالادستی برخوردار است و تشکیلات وسیعی براي
تحقق آن پیش بینی شده است، می افزاید: وزارت خانه هاي مختلف در ارائه آموزش هاي مهارتی براي گروه هاي هدف همکاري دارند
و وزرات تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان اصلی ترین دستگاه، مسئولیت بسیج و هماهنگی بین دستگاهی را در قالب نظام جامع

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي بر عهده دارد. 

به گفته معاون وزیر کار، وجود بیش از 600 مرکز آموزش دولتی در سراسر کشور، بیش از 11 هزار آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد و

 
6000 مربی در بخش دولتی از جمله ظرفیت هاي سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور است. 

حسینی نیا، پژوهش در حوزه آموزش هاي فنی و حرفه اي، برنامه ریزي درسی، توسعه استانداردهاي آموزش مهارتی، ارزشیابی
مهارت و سنجش صلاحیت حرفه اي نیروي کار و آموزش مربیان را پنج مأموریت اصلی و محوري سازمان آموزش فنی و حرفه اي در

 
ایران عنوان می کند. 

آنطور که رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي می گوید: اهمیت «دیپلماسی مهارت» در راستاي توسعه همکاري هاي بین المللی

 
براي ارتقاي مستمر آموزش هاي مهارتی، باید به طور ویژه مدنظر قرار بگیرد. 

وي در عین حال از تهیه پیش نویس تفاهم نامه همکاري آموزشی بین وزارت کار ایران و وزارت آموزش و پرورش روسیه خبر داده و
ابراز امیدواري کرد: تفاهم نامه مذکور پس از بررسی هاي دیپلماتیک عملیاتی شود و زمینه گسترش همکاري آتی بین دو کشور ایران
و روسیه شامل «تبادل تجربیات» در زمینه آموزش هاي فنی و حرفه اي براي مربیان، کارشناسان و روساي مراکز، برگزاري «مسابقات
دوستانه مهارت» و «اردوي آماده سازي مسابقات جهانی» قبل از مسابقات جهانی مهارت شانگهاي چین 2022، ایجاد «آکادمی
مهارت هاي آینده و آینده پژوهی» در مرکز تربیت مربی و پژوهش هاي فنی و حرفه اي و «اعتبار بخشی به گواهینامه هاي مهارتی»

 
دو طرف براي «تبادل نیروي کار» به وجود آید. 

سازمان آموزش فنی و حرفه اي با چشم انداز حضور مؤثر در عرصه بین المللی نوع جدیدي از تعاملات بین المللی را با استفاده از

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي تحت عنوان دیپلماسی مهارت طراحی کرده است. 

در حال حاضر این سازمان با بسیاري از کشورهاي آسیایی، آفریقایی و اروپایی در خصوص توسعه همکاري هاي مهارتی و دیپلماسی

 
مهارت وارد همکاري شده و تفاهم نامه هاي مشترکی را به امضا رسانده است. 

کارشناسان معتقدند آموزشهاي مهارتی به دلیل فراگیر بودن مخاطبان از یکسو و ناگزیر بودن کشورها از پرداختن به آن از سوي دیگر،

 
زمینه بسیار خوبی براي برقراري روابط و گسترش تعاملات مؤثر بین المللی است. 

ایسنا



نرخ بیکاري در گچساران 16 درصد است

منبع: ایرناشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/07/21

گچساران- ایرنا- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: بر اساس آخرین آمار ثبت شده ،نرخ بیکاري
در شهرستان گچساران 16 درصد بوده است.

گچساران- ایرنا- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
کهگیلویه و بویراحمد گفت: بر اساس آخرین آمار ثبت شده

 
،نرخ بیکاري در شهرستان گچساران 16 درصد بوده است. 

آیت ارمغانی روز چهار شنبه در نشست کارگروه اشتغال
گچساران افزود: با بیان اینکه نرخ بیکاري در روستاهاي
گچساران زیر متوسط استان و کشور است، گفت: بیش از
40 هزار و 764 نفراز جمعیت بالاي 10 سال این

 
شهرستان فعال هستند که از این میزان 34 هزار و 225 نفر شاغل بوده و 6 هزار و 529 نفر با بیکاري مواجه هستند. 

 
وي اظهار داشت: نرخ بیکاري در شهرهاي کهگیلویه و بویراحمد 17.8 درصد و در روستاها 10.13 درصد است. 

وي بیان کرد: 17 درصد از جمعیت این استان در شهرستان گچساران ساکن هستند که 78 درصد از این میزان در شهر و مابقی در

 
روستاها سکونت دارند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: در سال 1365 نرخ رشد روستا نشینی در کهگیلویه و بویراحمد 30
درصد بود که این میزان هم اکنون 21 درصد کاهش یافته است و براي رفع این مشکل و جلوگیري از مهاجرت روستاها به شهرها باید

 
راهکاري اندیشیده شود. 

ارمغانی افزود: شهرستان گچساران ظرفیت توسعه در زمینه طرح هاي دامداري را دارد و 30 واحد دامداري صنعتی در گچساران وجود

 
دارد که 15 واحد آن یه دلایل مختلف تعطیل است. 

وي ادامه داد: همچنین از 34 طرح مرغداري این شهرستان نیز 20 واحد آن غیر فعال است و راه اندازي مجدد طرح هاي غیر فعال

 
حوزه کشاورزي این شهرستان در اقتصاد این منطقه نقش مهمی دارد. 

 
ارمغانی بیان کرد: 6 هزار و 520 واحد صنفی در گچساران وجود دارد که بیش از 6 هزار و 629 نفر در آنها فعالیت می کنند. 

وي با بیان اینکه گچساران داراي جاذبه هاي فرهنگی و تاریخی متعددي می باشد گفت: این شهرستان با وجود 27 جاذبه گردشگري
تنها یک مرکز خدمات و رفاهی دارد. 



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: در زمینه به کار گیري نیروهاي غیر بومی در پتروشیمی گچساران

 
جلسات متعددي برگزار شد و طبق آمارهاي ارائه شده از سوي این شرکت تنها 30 درصد از نیروهاي این شرکت غیر بومی هستند. 

 
ارمغانی ادامه داد: نبود مهارت هاي لازم در افراد بومی تنها دلیل جذب نیروهاي غیر بومی در این شرکت ها است. 

وي با بیان اینکه آموزش هاي فنی و حرفه اي در استان بازار محور نیست ، گفت: این شرکت بزودي در زمینه جذب نیرو به افراد
داراي مهارت هاي تخصصی تر نیاز دارد که می طلبد فنی و حرفه اي در زمینه آموزش این مهارتها تلاش کند در غیر این صورت

 
نیروهاي غیر بومی بیشتري در این شرکت جذب خواهد شد. 

ارمغانی افزود: در راستاي نیازسنجی هاي این شرکت، کارگروه مهارت تشکیل شده و تا پایان 1401 بیش از یک هزار و 500 نفر از

 
نیروهاي پتروشیمی گچساران تعدیل خواهند شد. 

فرماندار گچساران گفت: در زمینه ایجاد اشتغال باید برنامه اصولی انجام شود و دستگاه هاي اجرایی با توجه به ظرفیت اداري خود می

 
توانند در ایجاد اشتغالزایی نقش داشته باشند. 

علیرضا اتابک ابراز کرد: آشنا نبودن مردم با کار ،تولید ،رونق و دستگاه هاي اجرایی در زمینه خدمات و تسهیلات یکی از مهمترین

 
مشکلات اشتغال در استان بوده و نرخ بیکاري شهرستان گچساران از متوسط نرخ بیکاري کشور بالاتر است . 

 
برچسب ها 

 
- بیکاري 

 
- کهگیلویه و بویراحمد 

- سازمان بهزیستی کشور



49 مرکز پزشکی قانونی درکشور طی دو سال راه اندازي شده است

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/07/21

رییس سازمان پزشکی قانونی کشور گفت: عدالت در دسترسی به خدمات موضوعی است که به صورت جدي در قوه قضاییه و
سازمان پزشکی قانونی کشور دنبال می شود و به همین منظور طی دو سال گذشته 49 مرکز پزشکی قانونی در مناطق دور از

مرکز راه اندازي شده است.

به گزارش روز چهارشنبه شروع آنلاین از سازمان پزشکی قانونی کشور، دکتر عباس مسجدي در سفر به استان خراسان جنوبی و
دیدار با رییس کل دادگستري استان افزود: سازمان پزشکی قانونی کشور با هدف ایجاد عدالت در دسترسی به خدمات و تکریم ارباب
رجوع در مناطق دور از مرکز که حداقل فاصله آن ها تا اولین مرکز پزشکی قانونی 80 کیلومتر است، مراکزي را راه اندازي کرد که تا

 
کنون 49 مرکز آن افتتاح شده است. 

وي با اشاره به سختی کار پزشکی قانونی و شرایط خاص کار در این سازمان، تاکید کرد: نوع کار پزشکی قانونی با سختی خاصی به

 
ویژه در بخش هاي فنی و تخصصی همراه است، به همین دلیل پزشکان انگیزه اي براي ورود به این سازمان ندارند. 

مسجدي تصریح کرد: در بسیاري از مناطق دور از مرکز و شهرستان هاي محروم، سازمان با مشکل تأمین پزشک مواجه است و سختی
کار سازمان در کنار کمبود پرداختی ها موجب شده پزشکان، بخش ها و دستگاه هایی به غیر از پزشکی قانونی براي اشتغال انتخاب

 
کنند. 

وي با تاکید بر تلاش مسئولان و مدیران سازمان بر تأمین نیروي تخصصی گفت: سازمان پزشکی قانونی تلاش می کند از تعطیلی
مراکز و یا خلل در ارائه خدمت به مردم به دلیل کمبود نیروي پزشک جلوگیري کند و به هر نحو ممکن خدمات را به بهترین شکل به
مردم ارائه دهد، اما کمبود نیرو که ناشی از عملیاتی نشدن مجوزهاي استخدامی و نیز عدم استقبال پزشکان و کارشناسان براي ورود

 
به این سازمان است، در مواردي ما را دچار مشکل می کند. 

وي ادامه داد: با همکاري نهادهاي مسئول و تأمین اعتبارات مورد نیاز امکان جذب نیروي متخصص و راه اندازي مرکز پزشکی قانونی

 
به ویژه در شهرستان هاي محروم و دور از مرکز فراهم شود. 

در این دیدار حجت الاسلام ابراهیم حمیدي رییس کل دادگستري استان خراسان جنوبی نیز با قدردانی از خدمات پزشکی قانونی
دراین استان و همکاري مناسب با مجموعه قضایی استان خواستار استقرار مرکز پزشکی قانونی در شهرستان هاي داراي مرکز قضایی

 
شد. 

وي با اشاره به پراکندگی جمعیت و وسعت قابل توجه استان خراسان جنوبی، خاطرنشان کرد: فاصله شهرستان هاي استان از یکدیگر
بسیار زیاد است و مردم برخی شهرستان هاي فاقد پزشکی قانونی ناچار می شوند براي دریافت حداقل خدمات مسافتی نسبتا طولانی

 
را تا اولین مرکز پزشکی قانونی طی کنند. 



رییس کل دادگستري استان خراسان جنوبی در این دیدار قول مساعد داد که در صورت تأمین نیروي متخصص نسبت به فراهم کردن
فضاي فیزیکی براي استقرار مرکز با پزشکی قانونی همکاري کند.



3 هزار تن مرکبات در سیستان و بلوچستان برداشت می شود

منبع: ایاناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/07/21

مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزي سیستان و بلوچستان گفت: کار برداشت مرکبات از سطح 2 هزار و 100 هکتار باغات بارور

 
استان از نیمه آخر شهریور ماه آغاز و پیش بینی می شود تا دیماه حدود 3 هزار تن انواع مرکبات برداشت و روانه بازار مصرف شود. 

اردشیر شهرکی در گفتگو با خبرنگار ایانا در استان سیستان و
بلوچستان اظهار کرد: 3 هزار و 300هکتار از سطح باغات استان
به کشت مرکبات شامل پرتقال، نارنگی، نارنج، ترنج، گریپ
فروت، لیموترش و شیرین اختصاص دارد که 2هزار و 100هکتار

 
از باغات مرکبات بارور است. 

وي با اشاره به این که بیش از 2 هزار نفر به کشت و کار مرکبات
در استان اشتغال دارند، افزود: شهرستانهاي ایرانشهر، دلگان،
سرباز، فنوج، قصرقند و کنارك بیشترین سطح کشت مرکبات را

به خود اختصاص داده اند.



بارگیري 64 هزار تن جو وارداتی از بندر شهید بهشتی چابهار

منبع: ایاناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/07/21

مدیرکل پشتیبانی امور دام سیستان و بلوچستان گفت: در ادامه روند واردات نهاده هاي دامی از طریق بندر شهید بهشتی

 
چابهار، بارگیري64 هزار تن جو دامی از این بندر آغاز شد. 

سیامک سرابندي در گفتگو با خبرنگار ایانا در استان سیستان و
بلوچستان اظهار کرد: در نیمه اول سال جاري 4 فروند کشتی
شامل سه محموله جو دامی و یک محموله ذرت از طریق بندر
چابهار وارد کشور شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل

 
رشد 2 برابري داشته است. 

وي افزود: از سال98 که واردات نهاده هاي دامی از بندر شهید
بهشتی شکل گرفته، تاکنون800 هزار تن نهاده جو دامی و ذرت وارداتی از سیستان و بلوچستان وارد کشور شده که علاوه بر کمک به

 
رونق بندر چابهار، زمینه اشتغال پایدار در این بندر فراهم شده است. 

به گفته این مقام مسئول، در حال حاضر 2 فروند کشتی حامل ذرت و جو دامی در لنگرگاه منتظر انجام امور قانونی هستند که تا چند
روز دیگر پهلودهی و حمل به نقاط مختلف کشور آغاز خواهد شد.



سطح زیرکشت آرتمیا در فسندوز میاندوآب به 200 هکتار افزایش می یابد

منبع: ایاناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/07/21

 
مدیر شیلات و آبزیان آذربایجان غربی گفت: سطح زیر کشت آرتمیا در فسندوز میاندوآب به 200 هکتار افزایش می یابد. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان آذربایجان غربی، محمدباقر قریشی در
جلسه بررسی فعالیتهاي مدیریت شیلات و آبزیان و بررسی برنامه هاي
توسعه آبزي پروري در استان، افزود: در حال حاضر 45 هکتار از این
مجتمع فعال بوده و 60 هکتار در دست احداث است، تلاش می شود

 
پایان سال 200 هکتار از این مجتمع آماده احداث و بهره داري باشد. 

وي با بیان اینکه در این راستا با تولید 20 تن سیست آرتمیا و 200 تن بیومس آرتمیا در این مزارع حداقل براي 100 نفر ایجاد
اشتغال می شود، ادامه داد: پیش بینی می شود با حفاري حداقل 10 حلقه چاه آب داراي مجوز در سال جاري در این مجتمع کار
احیا و بهره برداري از تعداد 10 مزرعه با مساحت 200 هکتار شروع و به تدریج تمامی مزارع تولیدي واگذار شده به مرحله تولید

 
موجود ارزشمند و سودآور آرتمیا رسیده و براي 100 نفر زمینه اشتغال پایدار ایجاد شود. 

قریشی با بیان اینکه در استان تعداد420 مرکز، مزرعه و مجتمع فعال آبزي پروري وجود دارد، افزود: با توجه به تنوع گونه اي زیاد در
این استان مجتمع ها و مراکز تکثیر و پرورش کم نظیر و حتی بی نظیر نیز در این استان وجود دارد و از لحاظ تکثیر و پرورش ماهیان

 
سردآبی جزو اولین مراکز تکثیر می باشیم. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی نیز در این نشست با بیان اینکه شیلات استان ظرفیت تولید بالایی دارد، گفت: با توجه
به عدم اطلاع رسانی کافی و فرهنگ مصرف خانوارها مصرف آبزیان در سبد غذایی مردم کمرنگ است که امیدواریم این مشکل از

 
طریق ترویج فرهنگ مصرف آبزیان از طریق مراکز تحقیقاتی، صدا و سیماي استان و تخصیص مراکز فروش ماهی حل و فصل شود. 

اکبر کرامتی صید بی رویه ماهی در سد ارس را تهدید جدي براي دریاچه دانست و بر حفظ تمرکز بر روي ارس و فوریت ایجاد و

 
استقرار یگان حفاظت با توجه به امنیت منطقه تاکید کرد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی گفت: جهت حمایت از تولید کنندگان و پرورش دهندگان ماهی نیازاست کارخانه

 
تولید خوراك آبزیان در استان راه اندازي و یا کارخانه هاي موجود تجهیز و خوراك آبزیان نیز تولید کنند. 

وي یادآور شد: در جهت حمایت از پرورش دهندگان ماهی استان از صنایع کوچک مقیاس، راه اندازي مزارع ماهیان زینتی، جلبک و
زالو در سطح استان پیگیري شود.



گام طلایی فولادسنگان، در ارتقاي ورزش حرفه اي در شهرستان خواف

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/07/21

تفاهم نامه ورزشی فولاد سنگان و باشگاه فرهنگی ورزشی سپاهان، در راستاي ارتقاي ورزش حرفه اي شهرستان خواف،
پرسنل و خانواده هاي آنها امضا شد.

 
نسخه چاپی 

 
در راستاي عمل به مسئولیت هاي اجتماعی فولاد سنگان : 

گام طلایی فولادسنگان، در ارتقاي ورزش حرفه اي در شهرستان
خواف تفاهم نامه ورزشی فولاد سنگان و باشگاه فرهنگی ورزشی
سپاهان، در راستاي ارتقاي ورزش حرفه اي شهرستان خواف،

 
پرسنل و خانواده هاي آنها امضا شد. 

آرمان ملی آنلاین -امرایی، مدیرعامل فولاد سنگان در مراسم امضاي این تفاهم نامه با اشاره به جدیت فولاد سنگان در عمل به
مسئولیت هاي اجتماعی گفت : فولاد سنگان در قبال ذینفعان خویش مسئول است و اصلی ترین هدف فولاد سنگان، تولید مستمر در
راستاي اهداف اقتصاي است، اما در این بین یک سري از وظایفی بر عهده شرکت ها و البته فولاد سنگان است که از جنبه اخلاق
حرفه اي مهم است و آن اهتمام در تأمین منافع ذینفان و مردم جامعه است و بی شک این مهم از طریق فعالیت در حوزه مسئولیت

 
اجتماعی میسر خواهد شد. 

 
وي با اشاره به اهمیت والاي توجه به ذینفعان ؛"جامعه" توسط شرکت هاي بزرگ در جهان گفت : 

شرکت هاي گوگل، مایکروسافت رتبه نخست در جهان در حوزه عمل ، اهتمام و توجه به جامعه را دارا هستند و این نشانگر اهمیت
فعالیت اقتصادي و البته توجه به مسئولیت اجتماعی در جهان است و بزرگی شرکت ها تنها به اهداف اقتصادي، سود آوري معطوف

 
نبوده و در کنارش، توجه به مردم و جامعه، از شاخص هاي موفقیت کمپانی هاي بزرگ در جهان امروز است. 

 
مدیرعامل فولاد سنگان با اشاره به نگاه توسعه گرا و سازمانی نشات گرفته از فولاد مبارکه گفت : 

نگاه ویژه در فولاد سنگان به جامعه ، مفهوم " شرکت شهروند" است و ما خودمان را در قبال مردم متعهد دانسته و فولاد سنگان را در
این منطقه بعنوان شهروندي می دانیم که باید به وظایفش در قبال جامعه عمل نموده است و براي دست یابی به توسعه متوازن

 
نیازمند پیشرفت تکنولوژیکی و صنعتی با رویکرد توسعه رفاهی و آبادانی در منطقه می باشیم. 

 
وي با اشاره به محورهاي فولاد سنگان در حوزه عمل به مسئولیت هاي اجتماعی گفت : 



توسعه زیرساخت ها، توسعه پایدار و رفع مشکلات زیست محیطی، توسعه آموزش و مهارت، توسعه مسکن ،توسعه اشتغال در
شهرستان با هدف اشتغال پایدار،توسعه ورزش و سلامت جسم و روان با هدف توسعه و ارتقا ورزش حرفه اي، از جمله شاخص ها و
محورهاي اصلی این شرکت در حوزه عمل به مسئولیت هاي اجتماعی است و اقداماتی از جمله : مشارکت فعال اجتماعی در چهاربانده
شدن جاده سنگان به تربت حیدریه، مشارکت در طرح انتقال آب دریاي عمان به استان خراسان رضوي، اهداي 110سري جهیزیه به
زوج هاي جوان و 510 دستگاه تبلت به دانش آموزان مناطق مختلف شهرستان، تفاهم نامه با آموزش و پرورش در تجهیز 60 کلاس
آموزشی، لوله گذاري و انتقال آب به روستاها، مشارکت در رفع مشکلات مرزي، ترمیم قنوات کشاورزي روستاییان، مشارکت با صندوق
کارآفرینی امید در راستاي توسعه و آبادانی شهرستان و اعطاي وام به مشاغل با سودهاي تک رقمی از جمله اقدامات انجام شده در

 
این حوزه است. 

 
امرایی ، توسعه متوازن و همه جانبه را از اهداف این شرکت دانست و عنوان کرد : 

طرح توسعه وآبادانی شهرستان خواف با مشارکت دانشگاه تهران با انجام آمایش سرزمینی گسترده و شناسایی هشتصد پروژه انجام
شده و فعالیت در حوزه هاي بهداشت و درمان، آموزش، کشاورزي و ... در حال انجام بوده و در 77 روستا صندوق هاي خرد روستایی

 
تشکیل و به میزان آورده همان روستا، فولاد سنگان هم مشارکت نموده و وام با کارمزد دو درصد به روستاییان عزیز اعطا می گردد. 

در ادامه حمدرضا ساکت مدیرعامل باشگاه سپاهان گفت : شرکت فولاد مبارکه در راستاي انجام مسئولیت هاي اجتماعی خود بر
گسترش فعالیت هاي فرهنگی و ورزشی این شرکت تاکید داشته و همچنین مدیرعامل فولاد سنگان خواف نیز اراده جدي بر انجام
فعالیت هاي ورزشی و فرهنگی در شهرستان خواف داشته است. این تفاهم نامه در زمینه استعدادیابی و پرورش استعدادها، برگزاري
جشنواره هاي استعدادیابی، برپایی همایش هاي ورزشی امضا شده و به جهت تجربه اي که باشگاه سپاهان در مدیریت برنامه هاي

 
ورزشی دارد شرکت فولاد سنگان درخواست همکاري داده و فولادمبارکه اصفهان هم با قبول آن بر اجراي آن تاکید داشت. 

ساکت در پایان خاطر نشان کرد: کارهاي اجرایی و هماهنگی با همکاري آموزش و پرورش و اداره ورزش و جوانان شهرستان خواف
آغاز می شود و انشاالله با هدف افزایش شادي و نشاط، استعدادیابی و پرورش استعدادها، پر کردن اوقات فراغت و گسترش فعالیت

 
هاي ورزشی و همچنین ارتقاي توانایی نیروهاي بومی در عرصه مربیگري و مدیریت ورزشی به پیش برود. 

به گزارش روابط عمومی فولاد سنگان ، تفاهـم نامه همکاري شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان و باشگاه فرهنگی ورزشی سپاهان
اصفهان با حضور ائمه جمعه تشیع و تسنن ، فرماندار و جمعی از مسئولین و فرماندهاي نظامی و انتظامی در شهرستان خواف امضا

شد.



رفع موانع حقوقی و قضایی صادرات و واردات در سردشت

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/07/21

با حضور رئیس کل دادگستري آذربایجان غربی مسائل و مشکلات حقوقی و قضائی تعدادي از مردم ، موانع حقوقی و قضایی
واردات و صادرات در سردشت برسیدگی شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز آذربایجان غربی، در سفر یک روزه رئیس کل
دادگستري آذربایجان غربی و هیئت همراه به سردشت ضمن بازدید از مجموعه قضایی
شهرستان و بررسی مسائل و مشکلات حقوقی و قضائی تعدادي از مردم ، موانع حقوقی و

 
قضایی واردات و صادرات نیز رسیدگی و پیگیري شد. 

عتباتی همچنین در بازدید از بازارچه مرزي کیله و نقاط مرزي ، موانع و مشکلات حقوقی و قضایی صادرات و واردات و فعالان

 
اقتصادي و پیله وران را بررسی و رسیدگی کرد. 

 
وي هدف از این بازدیدها را بررسی اقدامات و ارتقاي کیفیت اقدامات قضایی و حقوقی عنوان کرد. 

رئیس کل دادگستري آذربایجان غربی افزود: باتوجه به اینکه شهرستان سردشت یک شهرستان ویژه اي است ظرفیت هاي بسیار
خوبی در حوزه گمرکات و بحث تجارت خارجی و موضوع واردات و صادرات دارد به همراه تعدادي از مسئولین شهرستانی از گمرك

 
کیله بازدید و وضعیت از نزدیک مشاهده شد. 

وي بیان کرد: موارد و مسائلی که بود و می بایست براي آنها در جهت ارتقاء کیفیت و ایجاد بسترهاي لازم براي توسعه تجارت خارجی

 
کشورمان از این منطقه حساس و مهم به لحاظ ظرفیت هاي بسیار بالایی که دارد برنامه ریزي شود . 

وي اظهار کرد: موضوعاتش جمع بندي شد که بخشی از آنها را از طریق مجموعه استانی و بخشی دیگر از طریق ملی پیگیري خواهم

 
کرد. 

عتباتی با بیان اینکه تسهیل تجارت خارجی در جهت تسهیل روابط کشور با همسایه هاي خارجی در منطقه در دستور کار است،
گفت: هر چقدر در حوزه اشتغال زایی و حوزه توسعه اقتصاد در جهت تقویت کارآفرینی و حمایت از بخش خصوصی توجه و تلاش
شود قطعاً پرونده هاي وارده به دادسراها به حداقل می رسد و به تبع آن آسیب هاي اجتماعی، اختلافات خانوادگی به حداقل می رسد

 
و ما شاهد یک وضعیت بسیار مطلوب و مناسب خواهیم بود. 

دیدار با کارکنان و قضات دادگستري سردشت،بازدید و رسیدگی به مشکلات زندانیان و حضور در یادمان شهداي بلفت از دیگر برنامه
هاي سفر عتباتی به سردشت بود.



هیات داوران چهارمین جشنواره ملی طراحی مد و لباس دیبا معرفی شدند

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/07/21

اعضاي هیات داوري چهارمین جشنواره ملی طراحی مد و لباس دیبا که اینروزها درنمایشگاه بین المللی تهران مدکس
اتحادیه پوشاك در شهر آفتاب برپا شده معرفی شدند.

به گزارش خبرگزاري مهر، مهناز امیرمعز، بهنام محمدي، مهدي موسوي، علی همایونی و مونا اسلامی به عنوان اعضاي هیات

 
داوري چهارمین دوره جشنواره ملی طراحی مد و لباس دیبا معرفی شدند. 

مهناز امیرمعز عضو هیات مدیره اتحادیه پوشاك تهران و فعال حوزه مد و لباس است. بهنام محمدي فارغ التحصیل طراحی لباس،
تولیدکننده و صاحب برند پوشاك است. مهدي موسوي و علی همایونی فعالان عرصه مد و لباس، تولیدکننده و صاحب برند پوشاك

 
هستند. مونا اسلامی مدرس دانشگاه و مدیرگروه رشته طراحی لباس دانشگاه علمی کاربردي است. 

ارزیابی دوره چهارم جشنواره دیبا طی سه مرحله انجام شد و در نهایت از بین 22 اثر راه یافته به مرحله پایانی جشنواره و نمایشگاه،
رتبه هاي اول تا سوم توسط هیات داوران جشنواره انتخاب شدند. جوایز نقدي این دوره از جشنواره به رتبه هاي اول تا سوم به ترتیب،
40 تا 20 میلیون ریال بوده که به همراه تندیس و لوح تقدیر به برگزیدگان اهدا خواهد شد. همچنین به سایر راه یافتگان به مرحله

 
نهایی و نمایشگاه نیز لوح تقدیر اهدا می شود. 

رتبه هاي اول تا سوم جشنواره از میان آثار نهایی در آیین معرفی برگزیدگان این رویداد در روز 21 مهرماه معرفی خواهند شد. علاقه
مندان براي شرکت در آیین مذکور می توانند از طریق لایو صفحه اینستاگرام این جشنواره به آدرس

 
http://instagram.com/jdmod.ir این مراسم را بصورت آنلاین دنبال نمایند. 

نمایشگاه این دوره از جشنواره 20 تا 23 مهرماه در محل برگزاري نمایشگاه بین المللی تهران مدکس اتحادیه پوشاك در شهر آفتاب

 
برپا شده و ساعت بازدید از نمایشگاه 10 تا 17 اعلام شده است. 

چهارمین جشنواره ملی مد و لباس دیبا به همت جهاد دانشگاهی هنر و با مشارکت اتحادیه پوشاك تهران و همچنین با حمایت
کارگروه ساماندهی مد و لباس کشور و مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه هنر و به دبیري امین مختاري درحال برگزاري است.



سید میعاد صالحی مدیرعامل راه آهن کیست؟

منبع: تیتر برترشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/07/21

به گزارش تیتربرتر؛ سید میعاد صالحی مدیرعامل ...

به گزارش تیتربرتر؛ سید میعاد صالحی مدیرعامل راه آهن شد. جزئیات انتصاب سیدمیعاد صالحی به عنوان مدیرعامل شرکت راه
آهن سید میعاد صالحی به پیشنهاد وزارت راه و شهرسازي و تصویب هیات وزیران، مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوري اسلامی ایران
شد. به پیشنهاد وزیر راه و شهرسازي و تصویب هیئت وزیران، در جلسه امروز هیئت دولت، «سید میعاد صالحی» به جاي سعید
رسولی، به مدیرعاملی شرکت راه آهن جمهوري اسلامی ایران منصوب شد.  سید میعاد صالحی فارغ التحصیل دکتري مهندسی
مکانیک دانشگاه صنعتی شریف و عضو هیأت علمی دانشگاه علم و صنعت ایران و همچنین رتبه اول جشنواره خوارزمی و عضو بنیاد
ملی نخبگان بوده و مدیر عامل صندوق بازنشستگی کشوري، عضو هیأت عامل صندوق نوآوري و شکوفایی، مشاور وزیر و رییس
طرحهاي صنایع نوین وزارت صمت، رییس کمیته صنعت و معدن دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت نظام و مشاور معاون علمی و
فناوري رییس جمهور از جمله سوابق وي است. صالحی همچنین داراي سوابق علمی و تخصصی در حوزه حمل و نقل ریلی بوده که از
آن جمله می توان به طرح برگزیده جشنواره خوارزمی و چاپ و ارائه چندین مقاله در مجلات آي اس آي و کنفرانس هاي معتبر بین
المللی در حوزه ریلی و همچنین سابقه فعالیت در شرکت هاي ریلی مسافري و باري اشاره کرد. بیوگرافی دکتر سید میعاد صالحی

 
بیوگرافی دکتر سید میعاد صالحی 

 
  

دکتر سید میعاد صالحی 36 ساله (متولد 1361 در تهران) ، عضو
بنیاد ملی نخبگان را به مدیرعامل سابق صندوق بازنشستگی
کشوري بود. پیش تر در دوره روحانی به سمت مدیرعامل
صندوق بازنشستگی کشوري منصوب شده بود که با انتقادتی
همراه بود در حالی که ظرفیت علمی و اجرایی میعاد صالحی،
قابل مقایسه با کامبیز مهدي زاده فرساد و رییس جوان شبکه 3
نیست و یک دانش آموخته موفق دکترا در حوزه فنی و مهندسی
و کارآفرینی دانش بنیان بوده و 11 سال عضو پیوسته بنیاد ملی

نخبگان است. این دانش آموخته جوان، سابقه مشاورت علمی و فناوري رییس جمهور و وزیر صنعت، معدن و تجارت را در کارنامه
داشته و یک دوره نیز، مشاور رییس شوراي سیاست گذاري و راهبري طرح هاي صنایع نوین وزارت صمت بود. عضویت در هیات
مدیره صندوق نوآوري و شکوفایی، از دیگر سمت هاي دکتر صالحی پیش از مدیرعاملی صندوق بازنشستگی کشوري است. مطالب

 
مرتبط: 

سردار دهقان رئیس ستاد اجرایی فرمان امام می شود؟ فیلم| ماجراي پارك خودروهاي تشریفات کاندیداها در صدا و سیما تاریخچه
راه آهن ایران پیشینه احداث و بهره برداري موفق نخستین راه آهن در ایران به دوره قاجار در سال 1227 خورشیدي (1848
میلادي) از رشت به بندر پیربازار و بندر انزلی بازمی گردد و بقایاي این مسیر هنوز در مسیر رشت به پیربازار و یک لوکوموتیو بخار در
محوطه اداره کل بنادر استان گیلان وجود دارد. 12 کیلومتر از این راه آهن همچنان استفاده می شده است. در سال 1261
خورشیدي (1882 میلادي) و 1261 شمسی خط تراموایی میان تهران و شاه عبدالعظیم به طول 8700 متر کشیده شد. عرض این
راه آهن یک متر بود و مسیو بواتال فرانسوي آن را اجرا کرد و سپس به یک بلژیکی واگذار شد. در سال 1265 خورشیدي (1886



میلادي) خط راه آهن محمودآباد (سواحل جنوبی دریاي کاسپین) به آمل احداث شد که اگرچه در نظر بود تا تهران ادامه یابد، اما با
کارشکنی هاي پیمانکارهاي بلژیکی به شکست انجامید و خطوط آن برچیده و براي احداث تلگراف استفاده شد. در هجدهم آبان
1269 خورشیدي (9 نوامبر 1890) ناصرالدین شاه قاجار پیمان نامه اي با روسیه تزاري امضا کرد که ایران را از ساخت راه آهن تا ده
سال بازمی داشت. این محدودیت در دسامبر 1899 برابر با شروط وام شصت میلیون فرانکی روسیه با دست خط مظفرالدین شاه براي
ده سال دیگر تمدید شد. در سال 1292 خورشیدي، بانک استقراضی روسیه امتیاز ساخت راه آهن جلفا به تبریز و صوفیان به
شرفخانه را به دست آورد. سال بعد جنگ جهانی اول آغاز شد و بانک استقراضی این امتیاز را به دولت روسیه تزاري واگذار کرد که راه
آهن تبریز به جلفا را به طول 149 کیلومتر براي ارتش خود ساخت و در سال 1295 به بهره برداري رساند اما پس از پایان جنگ و
خروج ارتش روسیه، دولت شوروي در دهم حوت (اسفند) سال 1299 با عقد عهدنامه مودت با ایران، راه آهن جلفا به تبریز و صوفیان
به شرفخانه را همراه با اتمام ابنیه و وسایل نقلیه و متعلقات دیگر آن، بلاعوض به مالکیت قطعی دولت ایران واگذار کرد. اما این راه
آهن به دلیل نبود لوکوموتیو بی استفاده ماند تا اینکه مجلس شوراي ملی در 24 اردیبهشت 1304 به درخواست دولت، پرداخت مبلغ
یکصد و هفتاد هزار تومان را به تصویب رساند که بخشی از آن هزینه خرید لوکوموتیو و واگن و راه اندازي راه آهن جلفا به تبریز و
بخش دیگر، صرف کشتیرانی در دریاچه ارومیه شود. این راه آهن، نخستین مسیر از خطوط آهن موجود است که اکنون در کشور بهره
برداري می شود. مسیر جلفا به تبریز نخستین و تنها خط برقی کشور است. در سال 1297 (1918 میلادي) انگلیسی ها راه آهنی از
بوشهر تا برازجان به طول شصت کیلومتر کشیدند که بیشتر جنبه نظامی داشت، گرچه واردات کالاي انگلستان را نیز از طریق بوشهر
آسان می کرد. در پایان جنگ جهانی نخست، انگلستان پیشنهاد فروش این راه آهن را به شهرداري بوشهر کرد که بودجه شهرداري
بوشهر براي خرید آن کفاف نمی داد. پس سازندگانش راه آهن را جمع کردند و به بصره انتقال دادند.  انگلیسی ها خط راه آهن
دیگري نیز در دوران جنگ جهانی اول از میرجاوه به زاهدان کشیدند که پس از جنگ در سال 1299 براي بهره برداري عمومی افتتاح
شد اما با خروج نیروهاي انگلیسی این راه آهن بی استفاده ماند تا اینکه در سال 1311 دولت با هزینه چهارصد هزار تومان، این راه

 
آهن را دوباره فعال کرد. آنچه دیگران میخوانند: 

 
- سردار دهقان رئیس ستاد اجرایی فرمان امام می شود؟ 

- فیلم| ماجراي پارك خودروهاي تشریفات کاندیداها در صدا و سیما گردآورنده: محسن رضوي



تخصیص 300 میلیارد تومان براي حمایت از کسب وکارهاي نوآور

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/07/21

آمل- مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از اختصاص 300 میلیارد تومان اعتبار امسال براي حمایت مالی از طرح هایی که
درحوزه فناورانه وکسب وکارهاي نوآور هستند، در کشور خبر داد.

به گزارش خبرنگار مهر، اصغر نوراالله زاده بعدازظهر چهارشنبه در حاشیه انعقاد تفاهمنامه با موضوع کسب وکارهاي نوآور در
خصوص محورهاي تفاهم نامه امضا شده گفت، این تفاهمنامه در راستاي توسعه کسب و کارهاي دانشجویی و دانش بنیان انجام شده

 
است. 

نوراالله زاده به محورهاي مهم این تفاهم نامه اشاره کرد و افزود: حمایت در برگزاري رویدادهاي خلاقانه و برتر براي دانشجویان که با
فرهنگ کارآفرینی آشنا شوند و هر کسی که صاحب طرح و ایده اي در این بخش هست با هماهنگی دانشگاه کمیته اي تشکیل و این

 
طرح ها پردازش و بررسی شود. 

وي ادامه داد، از هم اکنون که شروع سال تحصیلی دانشگاه ها شروع شده تا اسفندماه امسال این طرح ها و ایده هاي دانشجویی

 
دریافت و طرح هایی که قابلیت تجاري سازي داشته باشد، به عنوان طرح برتر انتخاب و حمایت مالی خواهند شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور با بیان اینکه حمایت مالی از طرح ها در گام نخست با رقم هاي پایین شروع می شود،
تصریح کرد، حداکثر تسهیلات پرداختی و حمایتی از طرح هایی که به مرحله تجاري سازي رسیده باشند، تا سقف یک میلیارد تومان

 
خواهد بود. 

نوراالله زاده، راه اندازي صندوق جسورانه به عنوان نخستین صندوق مالی که از طرح ها و ایده هاي حمایت می کند با اخذ مجوز از
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري را به عنوان دومین محور این تفاهم نامه اشاره کرد وگفت: این صندوق از طرح هایی که در

 
مرحله ابتدایی هست و نیاز به مشارکت وتامین مالی براي پیشبرد برنامه ها نیاز دارد، حمایت مالی خواهد کرد. 

وي، راه اندازي مرکز شتاب بدهی با اخذ مجوز از معاونت علمی و فناوري نهاد ریاست جمهوري ونیز وزارت کار براي توسعه فعالیت
هاي کسب و کارهاي دانش بنیان اشاره کرد وگفت: با مجوزهایی که از دو نهاد گرفته می شود یک شرکت مشترك ایجاد و کسب

 
وکارهایی که به مرکز شتاب هدایت می شود، با دانشجویان مشارکت می کند تا صاحبان ایده وطرح به مرحله رشد برسد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور همچنین از اختصاص 300 میلیارد تومان اعتبار امسال براي حمایت مالی از طرح هایی که
در حوزه فناورانه و کسب وکارهاي نوآور هستند در کشور خبر داد.



تخصیص 300 میلیارد تومان براي حمایت از کسب وکارهاي نوآور

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/07/21

آمل- مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از اختصاص 300 میلیارد تومان اعتبار امسال براي حمایت مالی از طرح هایی که
درحوزه فناورانه وکسب وکارهاي نوآور هستند، در کشور خبر داد.

به گزارش خبرنگار مهر، اصغر نوراالله زاده بعدازظهر چهارشنبه در حاشیه انعقاد تفاهمنامه با موضوع کسب وکارهاي نوآور در
خصوص محورهاي تفاهم نامه امضا شده گفت، این تفاهمنامه در راستاي توسعه کسب و کارهاي دانشجویی و دانش بنیان انجام شده

 
است. 

نوراالله زاده به محورهاي مهم این تفاهم نامه اشاره کرد و افزود: حمایت در برگزاري رویدادهاي خلاقانه و برتر براي دانشجویان که با
فرهنگ کارآفرینی آشنا شوند و هر کسی که صاحب طرح و ایده اي در این بخش هست با هماهنگی دانشگاه کمیته اي تشکیل و این

 
طرح ها پردازش و بررسی شود. 

وي ادامه داد، از هم اکنون که شروع سال تحصیلی دانشگاه ها شروع شده تا اسفندماه امسال این طرح ها و ایده هاي دانشجویی

 
دریافت و طرح هایی که قابلیت تجاري سازي داشته باشد، به عنوان طرح برتر انتخاب و حمایت مالی خواهند شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور با بیان اینکه حمایت مالی از طرح ها در گام نخست با رقم هاي پایین شروع می شود،
تصریح کرد، حداکثر تسهیلات پرداختی و حمایتی از طرح هایی که به مرحله تجاري سازي رسیده باشند، تا سقف یک میلیارد تومان

 
خواهد بود. 

نوراالله زاده، راه اندازي صندوق جسورانه به عنوان نخستین صندوق مالی که از طرح ها و ایده هاي حمایت می کند با اخذ مجوز از
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري را به عنوان دومین محور این تفاهم نامه اشاره کرد وگفت: این صندوق از طرح هایی که در

 
مرحله ابتدایی هست و نیاز به مشارکت وتامین مالی براي پیشبرد برنامه ها نیاز دارد، حمایت مالی خواهد کرد. 

وي، راه اندازي مرکز شتاب بدهی با اخذ مجوز از معاونت علمی و فناوري نهاد ریاست جمهوري ونیز وزارت کار براي توسعه فعالیت
هاي کسب و کارهاي دانش بنیان اشاره کرد وگفت: با مجوزهایی که از دو نهاد گرفته می شود یک شرکت مشترك ایجاد و کسب

 
وکارهایی که به مرکز شتاب هدایت می شود، با دانشجویان مشارکت می کند تا صاحبان ایده وطرح به مرحله رشد برسد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور همچنین از اختصاص 300 میلیارد تومان اعتبار امسال براي حمایت مالی از طرح هایی که
در حوزه فناورانه و کسب وکارهاي نوآور هستند در کشور خبر داد.



برگزاري گردهمایی فناورانه تشکل هاي دانشجویی

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/07/21

 
برگزاري گردهمایی فناورانه تشکل هاي دانشجویی 

پارك فناوري پردیس، همزمان با هفته جهانی کارآفرینی، رویداد دانشجویی «لینک آپ» ویژه تشکل ها و انجمن هاي دانشجویی

 
سراسر کشور را برگزار می کند. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از پارك فناوري پردیس، هفته کارآفرینی هرساله 18 تا 24 نوامبر برابر با 28 آبان تا 4
آذر با هدف ترویج کارآفرینی در میان عموم مردم برگزار می شود. پارك فناوري پردیس نیز با توجه به رسالت خود، برنامه هایی به

 
این مناسبت در نظر گرفته است. 

با توجه به بررسی هاي صورت گرفته در مدل هاي بین المللی،
یکی از مهم ترین مخاطبان برنامه هفته جهانی کارآفرینی،
دانشجویان هستند. از این رو رویداد دانشجویی «لینک آپ» ویژه
دبیران انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی همزمان با هفته
جهانی کارآفرینی مورخ 27 آبان 1400 در پارك فناوري پردیس

 
برگزار می شود. 

 
مخاطب اصلی این رویداد رؤساي انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی هستند. 

در این رویداد به موضوعات معرفی زیست بوم کارآفرینی و اجزاي آن، نقش تشکل ها در نوآوري دانشگاه ها و دانشجوها، شبکه سازي
و جذب دانشجویان از طریق تشکل ها، آشنایی با مباحث نوآوري اجتماعی و راه هاي درآمدزایی تشکل ها پرداخته و تور بازدید از

 
پارك فناوري پردیس و بزرگترین شرکت هاي فناور ایرانی برگزار می شود. 

در این رویداد افراد به تیم هاي مختلفی تقسیم خواهند شد و میان آن ها رقابتی شکل خواهد گرفت. در نهایت به تیم هاي برتر جوایز
نقدي اعطا خواهد شد.



تخصیص 300 میلیارد تومان براي حمایت از کسب وکارهاي نوآور

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/07/21

آمل- مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از اختصاص 300 میلیارد تومان اعتبار امسال براي حمایت مالی از طرح هایی که
درحوزه فناورانه وکسب وکارهاي نوآور هستند، در کشور خبر داد.

آمل- مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از اختصاص 300
میلیارد تومان اعتبار امسال براي حمایت مالی از طرح
هایی که درحوزه فناورانه وکسب وکارهاي نوآور هستند، در

 
کشور خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، اصغر نوراالله زاده بعدازظهر
چهارشنبه در حاشیه انعقاد تفاهمنامه با موضوع کسب
وکارهاي نوآور در خصوص محورهاي تفاهم نامه امضا شده
گفت، این تفاهمنامه در راستاي توسعه کسب و کارهاي

 
دانشجویی و دانش بنیان انجام شده است. 

نوراالله زاده به محورهاي مهم این تفاهم نامه اشاره کرد و افزود: حمایت در برگزاري رویدادهاي خلاقانه و برتر براي دانشجویان که با
فرهنگ کارآفرینی آشنا شوند و هر کسی که صاحب طرح و ایده اي در این بخش هست با هماهنگی دانشگاه کمیته اي تشکیل و این

 
طرح ها پردازش و بررسی شود. 

وي ادامه داد، از هم اکنون که شروع سال تحصیلی دانشگاه ها شروع شده تا اسفندماه امسال این طرح ها و ایده هاي دانشجویی

 
دریافت و طرح هایی که قابلیت تجاري سازي داشته باشد، به عنوان طرح برتر انتخاب و حمایت مالی خواهند شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور با بیان اینکه حمایت مالی از طرح ها در گام نخست با رقم هاي پایین شروع می شود،
تصریح کرد، حداکثر تسهیلات پرداختی و حمایتی از طرح هایی که به مرحله تجاري سازي رسیده باشند، تا سقف یک میلیارد تومان

 
خواهد بود. 

نوراالله زاده، راه اندازي صندوق جسورانه به عنوان نخستین صندوق مالی که از طرح ها و ایده هاي حمایت می کند با اخذ مجوز از
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري را به عنوان دومین محور این تفاهم نامه اشاره کرد وگفت: این صندوق از طرح هایی که در

 
مرحله ابتدایی هست و نیاز به مشارکت وتامین مالی براي پیشبرد برنامه ها نیاز دارد، حمایت مالی خواهد کرد. 

وي، راه اندازي مرکز شتاب بدهی با اخذ مجوز از معاونت علمی و فناوري نهاد ریاست جمهوري ونیز وزارت کار براي توسعه فعالیت
هاي کسب و کارهاي دانش بنیان اشاره کرد وگفت: با مجوزهایی که از دو نهاد گرفته می شود یک شرکت مشترك ایجاد و کسب

 
وکارهایی که به مرکز شتاب هدایت می شود، با دانشجویان مشارکت می کند تا صاحبان ایده وطرح به مرحله رشد برسد. 



مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور همچنین از اختصاص 300 میلیارد تومان اعتبار امسال براي حمایت مالی از طرح هایی که
در حوزه فناورانه و کسب وکارهاي نوآور هستند در کشور خبر داد.



ایجاد بیش از 660شغل در شهرستان رودبار جنوب با حمایت
صندوق کارآفرینی امید

ایجاد بیش از 660شغل در شهرستان رودبار جنوب با حمایت صندوق

کارآفرینی امید

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/07/21

رئیس صندوق کارآفرینی شهرستان رودبارجنوب گفت: از

 
سال 98 تا شهریور ماه سال 1400 بیش از 660 شغل از محل تسهیلات صندوق کارآفرینی امید این شهرستان ایجاد شده است . 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان کرمان سنجري با بیان این خبرافزود : این تعداد اشتغال از محل 16 میلیارد و
200 میلیون تومان تسهیلات اعطایی به 442 فقره پرونده ایجاد شده که سهم نهاد هاي حمایتی کمیته امداد وبهزیستی از این
پرداختی ها 6ونیم میلیارد تومان تسهیلات به تعداد 137 فقره و اشتغال 164 نفر است. وي در ادامه گفت: این تسهیلات در حوزه
هاي کشاورزي، خدمات و صنایع به متقاضیان پرداخت شده و در این بین سهم اشتغال ایجاد شده در بخش کشاورزي بیشتر از سایر

 
حوزه ها است 

سنجري گفت: در حوزه کشاورزي همچنین اشتغال خوبی در بخش گلخانه ها و دامپروري محقق شده و در بخش واحدهاي تولیدي و
صنعتی نیز ایجاد کارگاه هاي مصالح ساختمانی و نیز کارگاههاي مشاغل خرد خانگی بیشترین کارآفرینی را به خود اختصاص داده اند.
شایان ذکر است شهرستان رودبار جنوب یکی از پنج گنج معروف در جنوب استان کرمان است که داراي ظرفیت هاي بالقوه بسیار
است و صندوق کارآفرینی امید با حمایت از کارآفرینان به دنبال استفاده بهینه در راستاي بهبود معیشت اهالی نجیب این مناطق

است.



بازدید مدیر منطقه 8 صندوق کارآفرینی امید کشور از چند
طرح اشتغالزایی مورد حمایت در استان خوزستان

بازدید مدیر منطقه 8 صندوق کارآفرینی امید کشور از چند طرح اشتغالزایی

مورد حمایت در استان خوزستان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/07/21

بازدید مدیر منطقه 8 صندوق کارآفرینی امید کشور از

 
چند طرح اشتغالزایی مورد حمایت در استان خوزستان 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان خوزستان ، احسان مهدوي هزاوه مدیر منطقه 8 صندوق کشور طی سفري که
به استان خوزستان داشت به همراه مرتضی لیریایی مدیر صندوق خوزستان ، معاون و کارشناس وصول مطالبات و رئیس صندوق

 
شعبه اهواز از چند طرح اشتغالزیی مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید در استان خوزستان بازدید نمود . 

طی این بازدید مهدوي هزاوه از طرح کارخانه هوشمند چاپ و بسته بندي احسان عصاره زادگان در شهرستان اهواز بازدید و از نزدیک
با کارآفرین مورد حمایت صندوق استان دیدار و گفتگو نمود.



انعقاد تفاهم نامه همکاري صندوق کارآفرینی امید و دانشگاه شمال شهرستان

آمل

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/07/21

 
 

انعقاد تفاهم نامه همکاري صندوق کارآفرینی امید و دانشگاه
شمال شهرستان آمل

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید صبح امروز جهت بازدید وانعقاد تفاهم نامه همکاري صندوق کارآفرینی امید و دانشگاه شمال وارد

 
استان مازندران شد ودر دانشگاه شمال شهرستان آمل حضور یافت. 

نوراله زاده در دیدار با ریاست و سایر مدیران دانشگاه شمال ضمن آرزوي موفقیت براي و پیشرفت و توسعه دانشگاه و با تقدیر از تلاش
هاي کسانی که این سنگ بنا را در عرصه آموزش گذاشتند گفت: امیدوارم همچنان منشا خیر وبرکت بوده وبا انعقاد این تفاهم نامه

 
اثربیشتري روي فارغ التحصیلان در دوره هاي آموزشی براي ورود به بازار کار آماده شوند و بتوانند نقش خودشان را ایفا کنند. 

وي درباره جلسه اي که با نوریان یکی از موسسین داشت افزود: توضیحاتی که درباره این دانشگاه و فعالیت هاي آن شنیدم بسیار
مشتاق شدیم که یک کار مشترك انجام دهیم که یکی از آنها برنامه اي خواهد بود که دانشجویان و چه افرادخارج از دانشگاه با ارائه

 
طرح هایی بتوانند در تولید و رابطه با صنعت ایده هاي را طراحی کنند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با تاکید بر حمایت از طرح هاي خوب گفت: صندوق کارآفرینی امید در این برنامه از طرح هاي
مناسب حمایت مالی خواهدکرد اما طرح هایی که پذیرفته نشده را رها نخواهد کرد، بلکه با جلسات مشاوره آنها را به طرح هاي

 
مناسب و مورد پذیرش تبدیل خواهد کرد. 

نوراله زاده با اشاره سرمایه گذاري مشترك با دانشگاه افزود: براي اینکه صندوق بطور مستقیم در تامین مالی طرح ها ورود نکند یک
صندوق جسورانه VC ایجاد می کنیم که صندوق کارآفرینی امید ودانشگاه شمال بصورت مشترك درآن سرمایه گذاري می کنند واگر
دانشگاه شمال صلاح بداند می تواند ذینفعان دیگري را اضافه کند که منعی ندارد و امیداوریم هرچه سریعتر بتوانیم مجوز این صندوق

 
را از معاونت علمی و فناوري رئیس جمهور اخذ کنیم که می توان گفت اولین صندوق جسورانه خواهد بود. 

وي با اشاره راه اندازي مرکز شتاب دهنده امید شمال افزود: صندوق کارآفرینی امید با مشارکت دانشگاه را با مجوز معاونت علمی و
فناوري رئیس جمهور و براي کسب وکارها از معاونت توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اخذ خواهیم کرد صندوق
کارآفرینی امید فقط ارائه دهنده تسهیلات نیست، مرکزوموسسه اي است که درکنار کارآفرینان و استارتاپها براي تولید کسب وکار

 
واشتغال مشغول یاري رسانی است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با ذکر اینکه در این جنگ اقتصادي باید به فکر واندیشه جوانان اعتماد کنیم گفت: فعالیت هاي
خلاقانه، نوآورانه ، تشکیل استارت آپها و شرکت هاي دانش بنیان و همچنین کاربردي کردن پژوهشها و هدفمند نمودن ایده ها و
پروژه هاي پیشنهادي و هدایت افراد با استعداد گامی بزرگی در مهار بیکاري و اولید اشتغال است وصندوق کارآفرینی امید همواره



 
تلاش می کند با پشتیبانی ورفع موانع مسیر جهش تولید را درکشورهموار سازد. 

وي افزود: ما درکشور نسبت سایر همسایگان و منطقه خاورمیانه از نظر علمی و پژوهشی در نقطه بسیار مطلوبی قرار داریم وحتی از
بسیاري از دانشگاه هاي معتبر جهان ولی باید تلاش کنیم این دانش وآموزش هاي علمی در تولید وکسب وکار در نقطه بسیار مطلوبی

 
قرار گیرد. 

 
 

 
 



2600 نابینا زیر پوشش خدمات بهزیستی قم هستند

منبع: ایرناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/07/21

قم ـ ایرنا ـ معاون امور توانبخشی اداره کل بهزیستی استان قم گفت: 2 هزار و 627 تنَ نابینا و کم بینا زیر پوشش این اداره
کل هستند و خدمات دریافت می کنند.

 قم ـ ایرنا ـ معاون امور توانبخشی اداره کل بهزیستی

 
استان قم گفت: 2 هزار و 627 تنَ نابینا و کم بینا زیر پوشش این اداره کل هستند و خدمات دریافت می کنند. 

به گزارش عصر چهارشنبه از روابط عمومی اداره کل بهزیستی استان قم، محمدعلی مقدم خواه اضافه کرد: این افراد از خفیف تا خیلی

 
شدید، داراي معلولیت نابینایی یا کم بینایی هستند. 

وي خاطرنشان کرد: از این تعداد، 919 تن زن و یکهزار و 708 تن مرد هستند که در بین 15 تن از آن ها دانشجو و 273 تن دانش

 
آموز داریم که از خدمات آموزش و پرورش استثنایی بهره مند هستند. 

وي خدمات قابل ارایه به نابینایان را شامل انواع خدمات مددکاري و توانبخشی، توزیع لوازم توانبخشی، عصاي سفید، مساعدت در
زمینه مناسب سازي، پرداخت هزینه هاي رفت و آمد تحصیلی، ارایه خدمات کلینیکی بینایی سنجی، پرداخت تسهیلات اشتغال و

 
کمک هاي مستمر و موردي معیشتی برشمرد. 

معاون امور توانبخشی اداره کل بهزیستی استان قم ادامه داد: علاوه بر بهزیستی، کانون نابینایان جلوه امید عهده دار ارایه برخی
خدمات فرهنگی و اجتماعی و نیز بخش نابینایان کتابخانه آیت االله خامنه اي (واقع در خیابان شهید لواسانی) عهده دار ارایه خدمات

 
آموزشی به نابینایان هستند. 

مقدم خواه با بیان اینکه مشکلات نابینایان نسبت به معلولیت هاي دیگر بیشتر است، گفت: به همین علت وابستگی آن ها به بهزیستی

 
و نیاز به خدمات توانبخشی بیشتر است و سازمان هاي دیگر باید در این زمینه خدماتی را براي نابینایان در نظر بگیرند. 



وي همچنین ضمن تبریک 23 مهر روز جهانی عصاي سفید به نابینایان افزود: شعار امسال روز جهانی نابینایان؛ «دنیاي بهتر براي

 
نابینایان: آموزش همگانی، رفع موانع، مشارکت و اجراي قوانین» است. 

وي مهم ترین پیام این روز را شنیدن صداي نابینایان و درك مطالبات بر حق آنان براي دستیابی به یک زندگی سالم پویا و شکوفا
دانست و گفت: بهزیستی به عنوان متولی پیگیري حقوق افراد داراي آسیب بینایی، همواره تمام تلاش خود را براي رایزنی با دستگاه

 
هاي اجرایی و نهادهاي نظارتی براي طرح مسایل نابینایان و پیگیري خواسته هاي آنان به عمل می آورد. 

مقدم خواه افزود: بدون شک عزم ملی براي ساختن زندگی بهتر براي این افراد مستلزم همکاري تمامی بخش هاي جامعه و اجراي

 
درست قانون «عصاي سفید»،کنوانسیون حقوق افراد داراي معلولیت و قانون حمایت از حقوق معلولان است. 

وي مهم ترین مطالبات افراد نابینا و کم بینا را حق دسترسی کامل به امکانات آموزشی، بهداشت و سلامت، تردد ایمن در فضاي
شهري و مشارکت فعالانه در عرصه هاي سیاسی و اجتماعی که در کنوانسیون حقوق افراد داراي معلولیت و قانون حمایت از حقوق

 
معلولان به صراحت مورد تاکید قرار گرفته است، اعلام کرد. 

معاون اداره کل بهزیستی استان قم گفت: دولت مکلف است با استفاده از کمیته هماهنگی و نظارت بر اجراي قوانین، تمامی دستگاه

 
هاي کشور را به اجراي این قوانین و تامین حقوق نابینایان مکلف سازند. 

 
 

 
حضور سرپرست فرمانداري شهرستان جعفرآباد در منازل مددجویان 

 
بر اساس این گزارش، عبدالهی سرپرست فرمانداري شهرستان جعفرآباد از منازل برخی از مددجویان بهزیستی بازدید کرد. 

سرپرست بهزیستی جعفرآباد در این این ارتباط گفت: پیرو هماهنگی هاي صورت گرفته و دعوت از سرپرست فرمانداري جعفرآباد؛ با
حضور در منازل برخی از معلولان و مددجویان، ضمن آشنایی با مشکلات این قشر شریف درباره تهیه ویلچر، لوازم توانبخشی، دارو،

 
درمان و برخی نیازهاي مددجویان قول مساعد داده شد. 

محمدرضا قوي افزود: در خصوص واگذاري ساختمان مورد نیاز براي تاسیس و راه اندازي مرکزهاي شبانه روزي سالمندان، معلولان و

 
بیماران روانی مزمن؛ سرپرست فرمانداري جعفرآباد قول پیگیري و همکاري جدي تا رفع نیازهاي شهرستان داد. 



 
طبق مصوبه 19 اردیبهشت ماه سال جاري هیات دولت، بخش هاي جعفرآباد و کهک در استان قم به شهرستان ارتقا پیدا کردند. 

شهر جعفریه، مرکز شهرستان جعفرآباد در 35 کیلومتري شمال غربی شهر قم قرار دارد؛ این شهرستان تازه تاسیس از 2 بخش

 
مرکزي و قاهان تشکیل شده است. 

 
شهرستان جعفرآباد حدود 650 کیلومترمربع وسعت و بیش از 16 هزار تنَ جمعیت با 2 گویش فارسی و ترکی دارد. / 

 
برچسب ها 

 
- روز عصاي سفید 

 
- جعفریه 

 
- جعفرآباد 

 
- قم 

 
- نابینایان 

- اداره کل بهزیستی استان قم



مسئولیت ما در حمایت از مبتکران و شرکت هاي دانش بنیان بسیار سنگین است

منبع: ایرناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/07/21

تهران - ایرنا - معاونت علمی و فناوري رئیس جمهوري گفت: دولت از شرکت هاي دانش بنیان حمایت می کند و مسئولیت
ما در دولت در حمایت از این شرکت ها، جوانان و مبتکران براي توسعه کشور بسیار سنگین است.

تهران - ایرنا - معاونت علمی و فناوري رئیس جمهوري
گفت: دولت از شرکت هاي دانش بنیان حمایت می کند و
مسئولیت ما در دولت در حمایت از این شرکت ها، جوانان

 
و مبتکران براي توسعه کشور بسیار سنگین است. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، سورنا ستاري روز چهارشنبه در
همایش ملی یاوران وقف و افتتاح نمایشگاه وقف سازمان
اوقاف و امور خیریه افزود: پیش از این توسعه یافتن در
کشور حاصل سازندگی کارخانجات بود اما امروز توسعه
مفهوم هاي دیگري هم دارد امروز مهم روش هاست که

 
باید روي آن کار کرد. 

 
وي ادامه داد: توسعه یک مفهوم فرهنگی است اگر فرهنگ درست شود سخت افزارهاي آن هم درست خواهد شد. 

ستاري تصریح کرد: امروز در نمایشگاهی که هستیم نشاندهنده آن است که کار فرهنگی صورت گرفته تا نمایشگاه علمی فناوري

 
سازمان اوقاف کار خود را با شرکت هاي دانش بنیان به پیش برد. 

معاون رییس جمهوري گفت: در کشور و شهرها بیشترین موقوفات را داریم اما چرا باید دانشگاه هاي ما با مشکل روبرو شوند. باید

 
سرمایه ها در اختیار جوانان قرار بگیرد تا توسعه صورت بگیرد. 

ستاري افزود: اوقاف در کشور امکانات زیادي دارد اگر در اختیار دانشجویان و کارآفرینان و دانش بنیان ها قرار بگیرد توسعه صورت

 
می گیرد. کاري که اوقاف در حال انجام آن است. 

معاون رییس جمهوري گفت: در حوزه علوم انسانی کارهاي خوبی صورت گرفته و نمایشگاه ها و کتاب هاي زیادي انجام گرفته اما
بحث جدي امروز در فناوري و علمی بودن است. براي انتقال مفاهیم علوم انسانی نیاز به علمی گرایی و تجاري سازي براي انتشار

 
مقالات علوم انسانی داریم. 

وي افزود: باید بتوانیم زیرساخت هاي تجاري ایجاد کنیم براي پیشبرد رویه زندگی کودکان تا بزرگسالان، روش هایی که بشود زیر
ساخت هاي توسعه را بوجود آورد. 



ستاري گفت: روش هاي جدیدي براي احیاي بافت هاي فرسوده شهري ایجاد شده است ، در تهران اقدامات زیادي شده محلات احیا

 
شده این اقدامات به واسطه توسعه یافتگی علم و صنعت بوده است . 

معاون علمی و فناوري ررییس جمهوري افزود: اداره اوقاف بسیاري از اماکن و موقوفات قدیمی در شهر ها دارد که می توان از حضور

 
جوانان و اقدامات علمی آنها بهره ببرد. 

وي گفت: چرا باید مکان هاي قدیمی فقط در اختیار رستوران هاي سنتی قرار بگیرد اگر در اختیار دانش بنیان ها قرار بگیرد بسیاري

 
از جوانان اشتغال پیدا کرده و مشکلات خیلی از جوانان حل می شود. 

ستاري تصریح کرد : ایران در دنیا ریشه دار است چرا باید در توسعه فقط از کشورهاي دیگر ایده بگیریم می شود در روش هاي موفق
آنها کار کرد ولی ما سیستم ها و ایده هاي عالی خود را داریم . ایده هاي داخلی را باید تجاري سازي کنیم تا جوانان و دانشجویان

 
بهره ببرند. 

معاون رییس جمهوري گفت: درحال حاضر شرکتهاي دانش بنیان حمایت می شوند و مسئولیت ما در دولت در حمایت از جوانان و
مبتکران بسیار سنگین است. امید است این راه با حضور دکتر خاموشی و دوستان در اوقاف ادامه داشته باشد تا جوانان را براي شرکت

 
و ایده هاي عالی خود و تجاري سازي آن حمایت کنیم . 

وي تاکید کرد: حجت الاسلام والمسلمین خاموشی عملا جهت گیري اوقاف را به سمت سرمایه گذاري در شرکت هاي دانش بنیان

 
تغییر داده اند و این منابع عظیم که اوقاف در اختیار دارد را در جهت سرمایه گذاري در این مسیر قرار داده اند. 

ستاري خاطرنشان کرد: این ساختمان که شرکت هاي دانش بنیان در آن مستقر شده اند، یکی از ساختمان هاي مرکزي اوقاف بوده و
اکنون به مرکز نوآوري تبدیل شده که جوانان در اینجا کار می کنند؛ این نشان می دهد که مسئولین مربوطه چه دیدگاهی نسبت به

 
کارآفرینی و دانش بنیان ها دارند؛ این دیدگاه ارزشمند است و این نوع نگاه باعث می شود مسئولیت ما در دولت مضاعف شود. 

وي با اشاره به حمایت هاي مالی سازمان اوقاف از شرکت هاي دانش بنیان، تصریح کرد: اکنون شاهدیم که سازمان اوقاف و امور

 
خیریه از چه شرکت هایی حمایت می کند و این شرکت ها چه موفقیت هایی را کسب کرده اند. 

ستاري با اشاره به حمایت هاي مالی سازمان اوقاف از شرکت هاي دانش بنیان، تصریح کرد: اکنون شاهدیم که سازمان اوقاف و امور

 
خیریه از چه شرکت هایی حمایت می کند و این شرکت ها چه موفقیت هایی را کسب کرده اند. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، نمایشگاه «دستاوردهاي نهاد وقف» امروز (چهارشنبه) با حضور محمدمهدي اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد
اسلامی، حجت الاسلام والمسلمین خاموشی رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه و سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست

 
جمهوري افتتاح شد. 

این نمایشگاه به همت سازمان اوقاف و امور خیریه با موضوعاتی همچون حمایت از موسسات دانش بنیان، خدمات فرهنگی و اجتماعی
سازمان اوقاف، اجراي امینانه نیات واقفان، فعالیت هاي قرآنی سازمان اوقاف، بهره وري موقوفات،مدیریت، عمران و آبادانی بقاع متبرکه
و حفظ و حراست از موقوفات در محوطه ساختمان شهید مطهري سازمان اوقاف و امور خیریه واقع در خیابان نوفل لوشاتو از 21 تا

 
28 مهر برپا است. 



 
برچسب ها 

 
- سازمان اوقاف و امور خیریه 

 
- سید مهدي خاموشی 

- سورنا ستاري



پایان بهار 1401؛ آغاز بهره برداري از واحد فولادسازي

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/07/21

مدیرعامل شرکت بین المللی توسعه صنایع و معادن غدیر: اگر پیشرفت پروژه فولادسازي با همین آهنگ ادامه یابد ان شااالله 31

 
خردادماه سال 1401 این پروژه به بهره برداري خواهد رسید. 

 به گزارش روابط عمومی مجتمع فولاد غدیر نی ریز، جلسه معارفه مدیرعامل جدید این مجتمع دوشنبه 19 مهرماه با حضور

 
دکتر فاضل مدیرعامل شرکت بین المللی توسعه صنایع و معادن غدیر و جمعی از مسئولین شهرستان در محل کارخانه برگزار شد. 

مدیرعامل شرکت بین المللی توسعه صنایع و معادن غدیر پیشرفت پروژه فولاد سازي را در 6 ماه گذشته بسیار خوب ارزیابی کرد و
گفت: اگر با همین آهنگ پیش برویم، ان شااالله 31 خردادماه سال 1401 این پروژه به بهره برداري خواهد رسید و اشتغال 600 نفري

 
ایجاد خواهد شد. 

وي افزود: براي تکمیل زنجیره تولید فولاد، راه اندازي کارخانه گندله سازي نیز در دستور کار است که با توجه به اتمام کارهاي

 
مطالعاتی امید است آغاز عملیات اجرایی آن با سرعت صورت پذیرد . 

 
 

فاضل افزود: آقاي مصطفی پور جوانی بورمند و انقلابی و یک نیروي چابک، توانمند، با قدرت درك بالا در صنایع فولادي، خوشنام و
پرانرژي است که امید است بتواند از صد درصد توان منطقه استفاده کند. ایشان همچنین از زحمات دکتر مستقیمی مدیرعامل سابق

 
مجتمع فولاد غدیر نی ریز تقدیر نمود. 

در ادامه دکتر محسن مصطفی پور مدیرعامل جدید مجتمع فولاد غدیر نی ریز ضمن عرض خیر مقدم به مدیرعامل شرکت بین المللی
توسعه صنایع و معادن غدیر ، هیات همراه ایشان و مسئولین شهرستان و ابراز خرسندي از حضور در شهرستان نی ریز اظهار داشت:
آنچه تا الان صورت گرفته حاصل دسترنج مدیران قبلی از جمله دکتر مستقیمی و مهندس زاهدیان بوده است که وظیفه میدانم از

 
ایشان قدردانی نمایم . 



وي تکمیل طرح هاي توسعه اي موجود و آغاز پروژه هاي دیگر در راستاي ایجاد اشتغال پایدار را به عنوان مهمترین سرفصل هاي
برنامه کاري خود عنوان کرد و افزود: با یک اراده جدي و مستحکم خدمت دوستان رسیدیم .دیگر مجالی براي تاخیر در اجراي پروژه

 
نداریم و محملی هم وجود ندارد که تاخیرها را توجیه کنیم. 

مصطفی پور با اشاره به تعامل دوگانه با مردم و مسئولین شهرستان، حمایت مردم و مسئولین از اقدامات توسعه اي مجتمع و
خدمتگزار بودن مجتمع در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی را مهمترین عوامل رسیدن به توسعه پایدار عنوان کرد و افزود: مردم

 
بدانند که ما هرگز توسعه صنعتی را اولی بر زندگی عادي و حیات عادي مردم قرار نخواهیم داد. 

مدیرعامل جدید مجتمع فولاد غدیر نی ریز اظهار داشت: تکلیفی که براي خودم متصور هستم این است که ما وامدار خانواده هاي
معزز شهدا و جانبازان و ایثارگران هستیم که امروز سرمایه گذاري غدیر در هر پروژه اي سرمایه گذاري کند محصول برداشت از
درآمدهاي این قشر است که میبایست امانت دار شایسته اي باشیم و تلاش نماییم سرمایه هاي این عزیزان منجر به ایجاد ارزش

افزوده ، افزایش شغل و بهبود وضعیت معیشت مردم شود .



تصمیم خاصی براي افزایش حقوق ها گرفته نشده است/ دولت به دنبال عادلانه

کردن شیوه پرداخت دستمزد است

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/07/21

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ،حمیدرضا حاجی بابایی رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي
اسلامی در گفت وگویی با بیان اینکه تصمیم خاصی براي افزایش حقوق ها گرفته نشده است، گفت: دولت باید متناسب با شاخص

 
هاي کلان اقتصادي مانند تورم، ضریب جینی، اشتغال، درآمد سرانه و... باید حقوق و یارانه را تنظیم کند. 

وي اضافه کرد: هنوز تصمیم خاصی اتخاذ نشده است و دولت صرفا با رصد پیش بینی هاي سال آینده توانایی تنظیم افزایش حقوق ها
را دارد. البته این نهاد به دنبال عادلانه و هماهنگ کردن شیوه پرداخت حقوق و دستمزد است و کمیته اي را هم در این باره تشکیل

داده است.



وکالت و سردفتري از بند انحصار آزاد شد

منبع: بورسانشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/07/21

اشتراك گذاري افزودن به علاقه مندي ها

 
پسندیدن 

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی امروز سرانجام با رأي مثبت خود به برخی مواد طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب وکار،
انحصار سه کسب وکار وکالت، سردفتري و کارشناس رسمی دادگستري را برطرف کردند. نمایندگان مجلس شوراي اسلامی امروز
سرانجام با رأي مثبت خود به مواد 4، 5 و 6 و تبصره هاي آنها از طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب وکار، حذف انحصار از سه

 
کسب وکار وکالت، سردفتري و کارشناس رسمی دادگستري را کلید زدند. 

کسب وکارهاي وکالت و سردفتري و کارشناس رسمی، از مهم ترین مشاغل حرفه اي کشور هستند. علت اهمیت این مشاغل در
حساس بودن مسائلی است که به آن ورود می کنند. از همین رو کیفیت خدمات آنها و امکان دسترسی عموم مردم به آن ها، از اهمّ

 
امور سیاستگذاري است. 

متأسفانه برخی از ذي نفعان این مشاغل با جلوگیري از ورود متخصصین جدید به این حرفه ها، یک حاشیه امن براي خود ایجاد کرده
بودند که باعث می شد مردم از دریافت خدمات با کیفیت محروم شوند. زیرا مردم مجبور بودند تنها به همین افراد موجود مراجعه
کنند. این اتفاق علاوه بر سلب انگیزه از وکلا و دیگر مشاغل مشابه براي ارائه خدمات با کیفیت و جذب مشتري بیشتر، باعث می شد

 
که هزینه دریافت این خدمات نیز به شدت افزایش یافته و تنها مردم پولدار بتوانند از این خدمات بهره مند شوند. 

بازار انحصاري وکالت درواقع وضعیت فعلی بازار وکالت در ایران به این صورت است که مردم علاقمند اخذ وکیل براي پیشبرد پرونده
هاي حقوقی و قضائی خود هستند اما وکلا به پرونده هایی که منافع مادي آن چشم گیر نباشد ورود نمی کنند و می گویند که ارزش



 
ندارد براي پرونده اي چند ده میلیون تومانی ورود کنیم. 

این اتفاقی است که در اطراف دادگاه ها به راحتی قابل مشاهده است. در یک چنین بازار انحصاري، حتی کسانی که توان پرداخت حق
الوکاله هاي خوب را دارند هم به مشکل می خورند. زیرا وکیل به قدري کم است که نمی توانند به خوبی جست وجو کنند و وکیل

 
بهتري را شناسایی و انتخاب کنند. 

در کشور ما به ازاي هر 100 هزار نفر تنها 85 وکیل وجود دارد، این در حالی است که میانگین سرانه وکیل در میان کشورهاي جهان
240 وکیل است؛ که حاکی از وجود شکاف عمیق سرانه وکیل ایران با متوسط جهانی است؛ به صورتی که سرانه وکیل در ایران حتی

 
از کشورهایی مانند کویت، عراق و لبنان که سرانه وکیل در آنها 144، 134، 129 است، هم کمتر است. 

چنین سرانه اندکی به هیچ وجه پاسخگوي نیاز موجود کشور نیست؛ به طوري که چنانچه تعداد 17 میلیون پرونده اي که سالانه در
محاکم قضائی بررسی می شود را بر حدود 75 هزار وکیل کشور تقسیم کنیم، سهم هر وکیل از کل پرونده هاي کشور حدود 227
پرونده خواهد بود. این در حالی است که با توجه به تعداد پرنده هاي در هر سال، بیش از 500 هزار نفر می توانند در زمینه وکالت

 
مشغول به کار شوند اما به خاطر تعارض منافع کانون صنفی وکلاي دادگستري، از این ظرفیت استفاده نمی شود. 

 
اما خوشبختانه امروز نمایندگان مجلس با رأي مثبت خود به مواد 5 و 6 و تبصره هاي آنها کلید حذف انحصار در این بازار را زدند. 

جزئیات طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب وکار در تبصره یک ماده 6 طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب وکار که امروز به

 
تصویب نمایندگان رسید، آمده است که: 

«کانون وکلاي دادگستري و مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده مکلفند هر سال از طریق سازمان سنجش آموزش کشور
نسبت به برگزاري آزمون پروانه وکالت اقدام نمایند. داوطلبانی که حداقل هفتاد درصد (70 درصد) امتیاز میانگین نمرات یک درصد
حائزان بالاترین امتیاز را کسب کرده اند قبول اعلام شده و جهت طی مراحل مقتضی به مرجع صدور مجوز مربوطه معرفی می گردند.
نظارت بر اجراي این تبصره برعهده وزیر دادگستري است و وزارت مزبور مکلف است در صورت استنکاف کانون وکلاي دادگستري و

 
مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده از برگزاري آزمون، راساً به برگزاري آن اقدام کند» 

طبق این بند، انحصار 70 ساله کانون وکلا در محدود کردن تعداد وکیل برداشته شده و یک سازوکار علمی، جایگزین صلاحدید

 
افرادي می شود که قطعاً تعارض منافع داشته و کمبود وکیل را موجب رونق بازار خود می دیدند. 

 
همچنین مشابه متن فوق در مواد 4 و 5 به ترتیب براي کسب وکارهاي سردفتري و کارشناس رسمی دادگستري نیز تصویب شد. 

در حوزه کسب وکار سردفتري بیش از ده سال است که هیچ آزمونی برگزار نگردیده و کانون سردفتران اجازه ورود هیچ فعال جدیدي
را به این حوزه نداده است. این امر علاوه بر جلوگیري از پویایی در این حرفه، مانع از اشتغال متخصصین حقوق در این کسب وکار

 
شده است. 

رأي مثبت بیش از 70 درصد نمایندگان به این طرح، نشان از عزم مجلس براي مقابله با انحصار، رانت و شکاف طبقاتی جامعه دارد.

امید است با تأیید این طرح در شوراي نگهبان و اجراي هر چه زودتر آن، مردم و فعالان کسب وکار از نعمات این طرح بهره مند شوند.



منبع: مهر



در انتظار آمار تورمی آمریکا

منبع: بورسانشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/07/21

اشتراك گذاري افزودن به علاقه مندي ها

 
پسندیدن 

بورسان: ساعت 16 امروز شاخص قیمت مصرف کننده آمریکا منتشر می شود. بازار جهانی قطعا وزن زیادي به آمار تورمی بزرگترین
اقتصاد جهان خواهد داد. پس از آمار هفته گذشته اشتغال که نوسان مقطعی قابل توجه را رقم زد حالا نگاه ها به آمار این هفته و تورم
ماهانه سپتامبر دوخته شده است. پیشبینی موجود در خصوص تورم ماه سپتامبر که امروز منتشر می شود حدود 0.3 درصد ماهانه
است. در حالی ماه گذشته شاهد انتشار آمار واقعی کمتر از انتظارات بودیم که براي چندین ماه آمارهاي تورم بازار جهانی و مفسران

 
آن را غافلگیر می کرد. 

حالا اما قیمت انرژي در بازار جهانی رشد پرشتابی را داشته است. گرچه از سمت تقاضا به نظر می رسد که با وجود پمپاژ پول تغییري
محسوسی در تورم ایجاد نشد اما این بار افزایش بی مهاباي قیمت انرژي ریسکی براي اقتصادهاي بزرگ به خصوص اروپا محسوب می
شود. نگرانی از موج افزایش قیمت ناشی از افزایش بهاي تمام شده به دنبال رشد قیمت انرژي وجود دارد. آخرین بیانیه نشست فدرال
رزرو به نظر می رسد سعی داشت که بدون شوك به بازارها بگوید که سیاست انقباضی در راه است و باید منتظر آغاز تیپرینگ بود.
آمار اشتغال هفته گذشته تا حدودي مسیر را براي سیاست انقباضی آمریکا هموار کرد و حتی رشد احتمالی تورم بالاتر از انتظار می

 
تواند با واکنش سریع بانک مرکزي آمریکا و افزایش نرخ سود همراه باشد. 

از طرفی اما این نگرانی وجود دارد که در فضاي گرانی قیمت انرژي در جهان حتی اگر آمار تورم بالاتر از انتظارات باشد حرکت به
سمت سیاست انقباضی زمینه رکود را به همراه داشته باشد. باید منتظر آمار امروز و همچنین نرخ تورم سایر کشورهاي بزرگ پس از
رشدهاي پرشتاب قیمت انرژي در جهان بود. پایین ماندن آمار تورم و همچنین بهبود فضاي کار دست فدرال رزرو را کاملا براي



 
سیاست هاي آتی پولی آمریکا باز نگه می دارد. اما رشد فراتر از انتظار تورم وضعیت مبهمی را براي بازارها رقم خواهد زد. 

نکته جالب توجه براي بورس تهران این که با وجود اعلام آغاز سیاست انقباضی و تیپرینگ اما بازارهاي جهانی در تب بالا رفتن قیمت
نفت و گاز و زغال سنگ داغ مانده اند. قیمت هاي بالاي کامودیتی ها از سودآوري بورس کالامحور تهران حمایت می کند و می تواند
کف قیمتی سهام را با توجه به نرخ هاي کنونی دلار نیما نگه دارد. اما سیگنال کنونی تورم می تواند براي بازار جهانی طلا داراي
اهمیت ویژه اي باشد. آخرین قیمت طلا در بازا رجهانی در لحظه تنظیم این گزارش با رشد حدود 0.7 درصدي حدود 1773 دلار بر

 
اونس بود. 

 نرخ ماهانه تورم آمریکا



گروه 20 و ضرورت درك شرایط افغانستان

منبع: پیام آفتابشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/07/21

در نشست مجازي سران گروه G20 20 با میزبانی و ریاست ماریو دراگی، نخست وزیر ایتالیا در تاریخ 20 و 21 میزان/مهر
برگزار گردید رهبران کشورهاي عضو این گروه متعهد شدند که بالغ بریک میلیارد یورو کمک هاي اقتصادي و بشر دوستانه براي مردم

 
افغانستان ارسال نمایند. آنا در ضمن تأکید کردند که کمک به مردم افغانستان به معناي به رسمیت شناختن طالبان نیست. 

پس از سقوط نظام جمهوري و به قدرت رسیدن طالبان در افغانستان در اثر برهم خوردن سیستم نظام و حکومت و رخ دادن تغییر و
تحول بنیادین و بی کار شدن جمع کثیري از مردم افغانستان، شرایط اقتصادي کشور به طور جدي آسیب دیده و به مرز هشدار

 
دهنده اي رسید. 

فقر و بی کاري گسترده باعث گردید که بسیاري از مردم به فروش وسائل خانه خود روي آوردن تا با فروختن لوازم منزل خود مخارج
و هزینه هاي روز مره زندگی شان را تأمین نمایند و حتی کار به جایی رسید که برخی از خانواده ها اقدام به فروش کودکان و فرزندان

 
خویش نمایند. 

گروهی زیادي از مردم اقدام به مهاجرت کرده و به صورت قانونی و غیر قانونی راهی کشورهاي همسایه شدند تا از فقر و گرسنگی

 
نجات یابند. 

این اتفافات باعث گردید که رسانه هاي جمعی جهان به آنها واکنش نشان داده و اخبار مرتبط با آن را تحت پوشش قرار داده و

 
منعکس نمایند تا رهبران جهان و سازمان هاي بین المللی مردم افغانستان را فراموش نکنند. 

این مسائل باعث گردید که سران کشورهاي ثروتمند معروف به G20 در یک نشست مجازي در مورد کمک اقتصادي و بشر دوستانه

 
بحث و گفتگو نمایند. 

اورزولا فن در لاین، رئیس کمیسیون اروپا، در این نشست کمکی به ارزش یک میلیارد یورو به افغانستان و کشورهاي همسایه که

 
پناهجویان افغانستان را می پذیرند را اعلام کرد. 

 
او گفت که براي جلوگیري از یک بحران شدید انسانی و سقوط اقتصادي افغانستان ""همه باید تمام تلاش خود را به خرج بدهیم"". 

آنگلا مرکل صدر اعظم آلمان نیز گفت که طالبان باید به کلیه نهادهاي سازمان ملل اجازه تحویل کمک ها را بدهند و تأکید نمود که
حقوق زنان و دختران باید رعایت شود. همزمان سازمان عفو بین الملل در توییتی درباره وضعیت افغانستان هشدار داده و تأکید کرده

 
است که براي جلوگیري از یک فاجعه در افغانستان این کشور نیاز به توجه عمده دارد. 

از این رو جهان نباید مردم افغانستان فراموش کرده و با درك شرایط حساس و اضطراي افغانستان و فقر و بیکاري روز افزون از یک
سو و نزدیک شدن زمستان و فصل سرما از سوي دیگر بدون توجه به حکومت طالبان و نوع تعامل آنها با دنیا به مردم افغانستان کمک

 
نماید تا از وقوع یک فاجعه انسانی جلوگیري شود. 

گروه طالبان نیز که حکومت را در اختیار دارد اولا امنیت جانی و مالی مردم را تأمین نماید تا فجایعی مانند فاجعه قندوز تکرار نگردد

 
و گروگان گیري و آدم ربایی از شهرهاي کشور ریشه کن گردد. 

ثانیا شرایط را براي کار و اشتغال مردم فراهم نماید هم با فعال کردن ادارات دولتی و بازگرداندن کارمندان بر سر وظایف شان از
بیکاري و فقر جلوگیري نماید زیرا که تعداد زیادي از مردم بویژه زنان کارمند و سرپرست خانواده معیشت و هزینه زندگی شان را از
طریق کار مندي تأمین می کردند و در شرایط کنونی با از دست دادن کارشان منابع درآمد آنها نیز قطع گردیده و آن ها را دچار

 
مشکلات کرده اند. 



همچنین با فراهم کردن بازگشت سازمان هاي بین المللی به افغانستان زمینه کار و اشتغال را هم براي کسانی که در این سازمان ها

 
کار می کرده و بی کار شده اند و هم براي کسانی دیگر که خواهان کار در این سازمان ها هستند فراهم سازند. 

توسعه تجارت و فراهم سازي زمینه صادرات و واردات نیز یکی از راه هاي کاهش بی کاري و زدودن فقر و ایجاد اشتغال است که باید

 
مورد توجه مقامات طالبان قرار بگیرد. 

ثالثا طالبان براي تحکیم پایه هاي حکومت و کسب مشروعیت خود هم به خواسته هاي برحق و مشروع مردم افغانستان مبنی بر
تشکیل دولت فراگیر، تأمین عدالت اجتماعی، حق کار و تحصیل زنان و آزادي بیان گردن نهند تا مشروعیت داخلی کسب نماید.
همچنین با در نظر گرفتن خواسته هاي معقول جامعه جهانی و سازما ن هاي حقوق بشري مبنی بر جلوگیري از فعالیت سازمان هاي
تروریستی در خاك افغانستان، رعایت حقوق بشر بویژه حقوق زنان زمینه تعامل سازنده با جهان را فراهم نماید و گرنه حکومت طالبان

بدون مشروعیت داخلی و خارجی با بحران خطرناك مواجه خواهد شد که شرایط را براي حکومت طالبان دشوار خواهد ساخت.



تامین اجتماعی ناتوان در ایجاد برابري

منبع: نسیمشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/07/21

در ایران حدود یک میلیون قالیباف فعال داریم که فقط حدود 200 هزار نفر آن ها تحت پوشش بیمه قالیبافی هستند. طبق
آخرین آمار حدود 70 درصد جمعیت قالیباف را زنان تشکیل می دهند، زنان تنهایی که صدایشان شنیده نمی شود؛ پشت دار

قالی سلامتی خود را جا می گذارند و حتی از بیمه هم بی بهره اند.

در ایران حدود یک میلیون قالیباف فعال داریم که فقط حدود 200 هزار نفر آن ها تحت پوشش بیمه قالیبافی هستند. طبق
آخرین آمار حدود 70 درصد جمعیت قالیباف را زنان تشکیل می دهند، زنان تنهایی که صدایشان شنیده نمی شود؛ پشت دار قالی

 
سلامتی خود را جا می گذارند و حتی از بیمه هم بی بهره اند. 

 
 

پروین صبح ها قبل از اینکه آفتاب بزند به کارگاه می رود و قالیبافی را شروع می کند. او پنجاه و پنج سال دارد؛ سی سال است که
قالیبافی می کند و زندگی اش به تاروپود هاي قالی گره خورده. روزي هشت تا ده ساعت کار می کند و دردهایش او را خسته کرده
اند. سالهاست که آرتروز زانو اذیتش می کند، اما هزینه عملش را ندارد. دیسک کمر و ضعیفی چشم هم از دیگر درد هایی هستند که
پس از سی سال قالیبافی درگیرشان شده. او در این سال ها قالیبافان زیادي را دیده که به دلیل سر و کار داشتن با ریس و پشم قالی
به آسم و بیماري هاي تنفسی دچار شدند و آخر هم آسم جانشان را گرفته. دغدغه پروین و اکثر قالیبافان این است که بیمه ندارند و
نمی توانند براي درمان خود قدمی بردارند. در حال حاضر حدود 80 درصد جمعیت قالیباف کشور هنوز بیمه نشده اند و آن تعدادي

 
هم که بیمه هستند همیشه نگران قطع شدن آن اند. 

 
تجربه یک کارفرما از دویدن دنبال بیمه و نرسیدن 

معصومه عابدینی مدرس دانشکده فرش دانشگاه باهنر کرمان و تولید کننده فرش دستباف شهرستان راور استان کرمان می گوید:
«قالیبافان به دلیل زیاد نشستن پشت دار قالی درگیر بیماري هاي زیادي در ارگونومی بدن، بینایی و تنفس خواهند شد و بیمه
ابتدائی ترین حق آنهاست تا حداقل بتوانند به پزشک مراجعه کنند. من به عنوان کارفرما چندین دفعه براي بیمه کردن قالیباف ها به
سازمان تامین اجتماعی مراجعه کردم، اما نتیجه اي نگرفتم. در شهرستان ما نزدیک چهار هزار قالیباف وجود دارد، اما فکر نمی کنم



بیشتر از یک دهم آن ها بیمه باشند. هر از چند گاهی سازمان هاي بالادستی اعلام می کنند که می خواهند قالیبافان را بیمه کنند؛
سازمان صنعت معدن اسامی را یادداشت می کند و یک سري مدارك می گیرد، اما همیشه تاکید می کند که من فقط واسطه هستم و
مسئول این امر سازمان تامین اجتماعی یا بیمه روستائیان است. گاهی مثلا از بین 1000 نفري که اسم نوشته اند صد نفر را بیمه می
کنند و می گویند سهمیه شهرستان در همین حد بود و بیشتر از این نمی توانیم کاري انجام دهیم؛ گاهی حتی همین اتفاق هم نمی
افتد. زنان قالیباف معمولا یا سرپرست خانوار هستند یا بدسرپرست که مشکلات مالی زیادي دارند. در همان حدي که می بافند هزینه
زندگی شان تامین می شود؛ مسلما آن ها هیچ پس اندازي براي آینده شان ندارند و به شدت نیاز دارند که بیمه شوند. این کمترین

 
حق براي کسی است که در کشور روزي 9 یا 10 ساعت کار کرده و باید از طرف دولت حمایت شود.» 

او معتقد است علاوه بر قالیبافان کسانی که در مرحله قبل از بافت؛ یعنی رنگرزي و طراحی نقشه هم کار می کنند نیازمند حمایت
هستند: «رنگرز ها به دلیل استفاده از رنگ هاي شیمیایی پس از مدتی مشکلات تنفسی برایشان پیش می آید، ولی آن ها هم هیچ
وقت بیمه نشده اند و همیشه اگر حرفی از بیمه بوده است فقط متوجه قالیبافان بوده است؛ که آن هم هیچ وقت به حالت ایده آل
خود نرسیده و گاهی بیشتر در حد مانور رسانه اي بوده است. مثلا در شهرستان ما کسی که کار طراحی نقشه یا رنگ و نقطه انجام

 
می دهد اصلا به عنوان شاغل شناخته نمی شود و براي تسهیلات هم این افراد را تحت پوشش قرار نمی دهند.» 

 
 

 
درد هایی که بدون بیمه درمان نمی شوند 

فاطمه یکی از قالیبافانِ کارگاه خانم عابدینی است؛ سی سال دارد و تقریبا نصف عمرش را قالیبافی کرده است. او هم مثل خیلی از
زنان قالیباف دیگر غصه ي مشکلات مالی، بیماري و بیمه اش را دارد: «شوهرم کارگر است؛ یک روز سر کار است 10 روز بیکار؛ بیمه
هم نیست، من هم مجبورم قالی ببافم و خرج سه فرزندم را بدهم. اینجوري کار کردن فایده اي ندارد. من چشم هایم کم دید شده،
دست هایم همیشه درد می گیرد، دو سه سال است که زانو درد گفتم و همیشه هم در توانم نیست که قالی ببافم، حداقل اگر بیمه
باشم آخر عمرم بیمه اي داشته باشم و بازنشسته شده باشم یک امیدي دارم. الان پول اینکه بروم دکتر ندارم از کار اینجا هزینه بچه
هایم بیشتر در نمی آید. یک دفعه تا حالا دکتر نتوانستم بروم که ببینم این درد ها خوب می شود یا نه. مجبورم همینجوري هم قالی

 
ببافم.» 

 
هشتاد درصد قالیبافان، پشت در بسته تامین اجتماعی 

حمید کارگر، رئیس اسبق مرکز ملی فرش ایران نبود آمار دقیق در حوزه فرش دستباف را یکی از خلاء ها و کاستی هاي آن می داند
و می گوید: «براساس تخمین و شاخصه هایی مثل میزان صادرات، تعداد اعضاي اتحادیه ها یا تعاونی هاي تولید فرش در کشور و
میزان واردات مواد اولیه که در فرش دستباف مورد مصرف قرار می گیرد به این براورد تقریبی از تعداد قالیبافان می توانیم برسیم که



در حال حاضر یک میلیون نفر قالیباف فعال در سطح کشور داریم که از این یک میلیون حدود 700 هزار نفر آن ها به شکل تمام وقت
شغلشان قالیبافی است و مابقی به شکل پاره وقت به قالیبافی اشتغال دارند. از نظر جنسیتی عمده قالیباف هاي کشور ما را خانم ها
تشکیل می دهند. به جز در برخی مناطق مثل استان هاي آذربایجان که به مردبافی شهرت دارند؛ در بقیه مناطق کشور جمعیت

 
اصلی قالیبافان را خانم ها تشکیل می دهند؛ بنابراین قالیبافی را بیشتر شغلی زنانه می دانیم.» 

کارگر در مورد بیمه قالیبافان می گوید: «متاسفانه علیرغم وجود قانون بیمه قالیبافان و شاغلان صنایع دستی به دلیل نبود اعتبار لازم
و کافی، همه جمعیت قالیباف کشور ما تحت پوشش این بیمه قرار ندارند و چتر حمایتی تامین اجتماعی بر سر این ها گسترده نیست.
از جمعیت تقریبا 1 میلیون نفري قالیبافان کمی بیشتر از 200 هزار نفرشان تحت پوشش بیمه قالیبافی قرار دارند و بقیه متاسفانه
پشت در هاي تامین اجتماعی باقی مانده اند و سال ها وضع به همین شکل بوده است. تقریبا از سال 93 به بعد تامین اجتماعی از
پذیرش قالیبافان جدید براي تحت پوشش بیمه قرار گرفتن سر باز زده است. خواسته قدیمی و به حق جامعه قالیبافان کشور اجرا
شدن قانون بیمه قالیبافان وشاغلان صنایع دستی شناسه دار در کشور است که بیمه کاملی است و خدمات بازنشستگی، درمان و از

 
کارافتادگی دارد.» 

 
 

 
بودجه، بی رحم در برابر قالیبافان 

در سال 1388 قانون بیمه هاي اجتماعی قالیبافان، بافندگان فرش و شاغلان صنایع دستی شناسه دار تصویب شد که به موجب ماده
1 آن قالیبافان و شاغلان صنایع دستی شناسه دار ایران که به صورت تمام وقت کار می کنند تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار
می گیرند. مطابق این قانون معاونت برنامه ریزي و نظارت راهبردي رئیس جمهور موظف است براساس پیشنهاد وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی و سازمان میراث فرهنگی اعتبار لازم براي اجراي قانون را در لوایح بودجه سالانه پیش بینی نماید. اجراي این آیین نامه
نیازمند تامین اعتبار در قوانین بودجه سالانه است. در بودجه 1400 در بند «و» تبصره 2، 89 هزار میلیارد تومان بودجه براي سازمان
تامین اجتماعی در نظر گرفته شده و از بیمه قالیبافان و شاغلان صنایع دستی هم نامی به میان آورده شده است؛ اما لازم است که

 
براي این قشر بودجه دقیقی تخصیص یابد و البته تامین اعتبار هم انجام شود. 

رئیس اسبق مرکز ملی فرش ایران با بیان اینکه بودجه ي سالانه اشکال دارد؛ می گوید: «در قانون بیمه قالیبافی 7 درصد را خود
قالیباف می دهد و سهم کارفرما 20 درصد است که دولت آن را تقبل کرده است. این عدد در برابر جمعیت چند صد هزار نفري
قالیبافان ما عدد بزرگی است و در بودجه هاي سالانه این چند سال اخیر تامین اعتبار انجام نشده است. مبلغ وارد شده در بودجه
بزرگ دیده می شود، اما صرفا جوابگوي آن 20 درصد سهم دولت براي قالیبافانی است که همین الان تحت شمول بیمه قرار دارند؛ نه

افراد جدید و بقیه جمعیت قالیباف کشور.» 



 
بیمه روستاییان، گزینه اي حداقلی نه جایگزین 

وي در مورد قالیبافانی که از حمایت خدمات تامین اجتماعی بی بهره مانده اند می گوید: «در شرایطی که متاسفانه به دلیل نبود
اعتبار قالیبافان ما نتوانستند از آن خدمات در سال هاي اخیر بهره مند شوند صرفا به عنوان یک گزینه مکمل و حداقلی از خدماتی
مثل بیمه روستاییان و عشایر بهره مند میشوند و این بیمه نمی تواند جایگزین بیمه تامین اجتماعی باشد.» نکته مهم اینجاست که
بیمه روستاییان و عشایر پوشش درمانی ندارد و از طرفی قالیبافان همیشه با بیماري هایی دست و پنجه نرم می کنند که براي درمان

 
خود نیازمند بیمه هستند. 

 
چرا بیمه قالیبافان قطع میشود؟ 

قالیبافان یکی از دلایلی که بهانه ي قطع شدن بیمه آن ها بوده است را تاخیر یک یا چند روزه در پرداخت حق بیمه عنوان کرده اند.
کارگر در این رابطه میگوید: «قانون می گوید قالبیاف سه ماه براي پرداخت حق بیمه فرصت دارد. اما سازمان تامین اجتماعی می
گوید اگر این سه ماه بگذرد و بشود سه ماه و یک روز بیمه او قطع می شود و من دارم مر قانون عمل می کنم. اما نکته اینجاست که
قالیبافان ما هم واقعا از دستمزد حداقلی برخوردار هستند و واقعا ممکن است توان مالی مناسب براي پرداخت سهم خودشان از عدد
بیمه را نداشته باشند؛ براي همین همیشه خواسته قالیبافان و جمعیت فعالان فرش کشور از سازمان تامین اجتماعی مساعدت بیشتر

 
در این زمینه بوده و سعی کنند این قطعی بیمه ها به حداقل برسد.» 

در برخی موارد نیز بیمه قالیبافان خانگی قطع شده است زیرا؛ زمانی که بازرس تامین اجتماعی بدون اطلاع قبلی به خانه آن ها
مراجعه کرده است آن ها خانه نبوده اند و بازدید انجام نشده. این اتفاق براي مشاغل خانگی کاملا طبیعی است و لازم است که

 
بازرسان تامین اجتماعی در این زمینه با قالیبافان همراهی داشته باشند. 

زنان قالیباف بخشی از جامعه ي زنان شاغل کشور هستند که در تولید، نقش بسزایی دارند. در این مسیر زحمت فراوانی به جان می
خرند و سلامت و سوي چشم خود را خرج کارشان می کنند؛ اما این مسیر سنگلاخی براي هموار شدن نیاز به توجه و حمایت دولت
دارد. بیمه قالیبافی یکی از مهمترین حمایت هایی است که قالیبافان خواستار آنند و امید است در دولت سیزدهم زنان قالیباف از دید

معاونت امور زنان و خانواده پنهان نمانند.



رشد 246 درصدي سود در فولاد سنگان

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/07/21

سود از جمله برترین شاخص هاي اندازه گیري فعالیت هاي واحدهاي صنعتی و معدنی است، به نحوي که بخش اعظمی از رشد
اقتصادي دنیا و اشتغال تعریف شده در کشورهاي جهان وابسته به این صنایع است. مواردي چون «سود» و «فروش» از آیتم

هاي بسیارمهم درصورت هاي مالی هستند و به نوعی از مزیت هاي یک کسب وکار موفق، بهره ...

سود از جمله برترین شاخص هاي اندازه گیري فعالیت هاي واحدهاي صنعتی و معدنی است، به نحوي که بخش اعظمی از رشد
اقتصادي دنیا و اشتغال تعریف شده در کشورهاي جهان وابسته به این صنایع است. مواردي چون «سود» و «فروش» از آیتم هاي

 
بسیارمهم درصورت هاي مالی هستند و به نوعی از مزیت هاي یک کسب وکار موفق، بهره بردن از سود آن است. 

به گزارش جهان صنعت نیوز: شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان به عنوان عضوي از گروه فولاد مبارکه، تولید کننده گندله و کنسانتره
با ظرفیت سالانه 10 میلیون تن در شرقی ترین نقطه ایران و در اصطلاح «عسلویه شرق کشور» است. تولید مستمر و پایدار مواد اولیه
بزرگ ترین فولادساز خاورمیانه و نگاه راهبردي تعریف شده در افق 1404 کشور، بیش از همه، معطوف به تامین پایدار مواد اولیه

 
است. 

بی شک بی ثباتی و عدم اطمینان بر بازار نفت، تحریم هاي ظالمانه، پیش بینی کاهش 50 درصدي تقاضاي نفت تا سال 2050 و

 
ارزش افزوده ناشی از تولیدات معدنی، لزوم نگاه ویژه بخش صنعت و معدن، به عنوان صنعتی پیشران را دوچندان کرده است. 

ایران، کشوري با بیش از 70 نوع ماده معدنی با ذخایر قابل توجه، جزو کشورهاي برتر دنیا به لحاظ ذخایر معدنی است که حدود هفت
درصد از ذخایر معدنی دنیا را در خود جاي داده است. اتمام برخی از ذخایر در حال استفاده معدنی، افزایش ظرفیت هاي فولادي در
دست اجرا، لزوم تامین پایدار زنجیره تولید و … از جمله دلایلی است که اهمیت شرکت فولاد سنگان، به عنوان قلب تپنده تولید در
زنجیره تامین فولاد مبارکه را روشن تر می کند. شرکتی که با آینده نگري صحیح و با هدف تولید گندله سنگ آهن در جوار معادنی
با ذخیره قطعی 2/1 میلیارد تن سنگ آهن تاسیس و حال با تولید بیش از دو میلیون تن در شش ماهه نخست جاري، از شریان هاي

 
حیاتی فولاد مبارکه در پشتیبانی از تولید در این شرکت است. 

فولاد سنگان در شش ماه سال گذشته بیش از یک میلیون و سیصد وهشتاد هزار تن تولید کرده و حال با افزایش بهره وري درخطوط
تولید کنسانتره و گندله، کاهش توقفات با وجود قطعی هاي حاصل از برق، توانسته در شش ماهه نخست سال جاري نسبت به مدت

 
مشابه سال قبل، با عبور از مرز بیش از دو میلیون تن گندله، رشد 38 درصدي تولید را ثبت کند. 

امرایی با اشاره به افزایش سود 246 درصدي شش ماهه نخست سال جاري گفت: کسب رکوردهاي موثر تولید گندله، برنامه ریزي
هوشمندانه در تولید کنسانتره، پتانسیل بالاي پرسنل جوان و متخصص و استفاده از ظرفیت هاي چندگانه شرکت فولاد مبارکه از

 
عناصر مهم در تولید پایدار و البته کسب سود متناسب بوده است. 



وي اظهار کرد: ثبت بالاترین رکورد تولید اسمی گندله با عبور از مرز 18 هزار تن در روز، نشان از ظرفیت سازي و پتانسیل فوق العاده

 
این شرکت در تولید و پشتیبانی پایدار از صنعت دارد. 

گفتنی است، در پایان شهریور ماه با تولید بیش از 465 هزار تن گندله، بالاترین میزان رکورد ماهانه تولید گندله از ابتداي بهره
برداري تاکنون با همت و تلاش کارکنان این شرکت به دست آمده و آمارهاي اولین گندله ساز شرق کشور، نشان از رشد 33 درصدي
مقدار فروش گندله (تن) در شش ماهه نخست سال جاري نسبت به مدت مشابه سال قبل با عملکرد فروش بیش از یک میلیون و

 
950 هزار تن دارد. 

اقدامات فولاد سنگان در منطقه دایر بر توسعه پایدار، متوازن و همه جانبه است و طرح هاي در دست اقدام و توسعه اي این شرکت به

 
عنوان نگین انگشتري توسعه شرق کشور، نویدبخش آبادانی و توسعه اي همگون را در پی خواهد داشت. 

 
 -
-



رییس انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی، علت ممنوعیت واردات را کاهش

مصرف ارز اعلام کرد
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رییس انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی و صاحب برند اسنوا در پاسخ به انتقاداتی که به او و مجموعه تحت مدیریتش
مطرح است و تلاش براي ممنوعیت دائمی واردات لوازم خانگی را متوجه انحصارطلبی گروه انتخاب در بازار می داند، اعلام

کرد: فکر نکنید که دولت دلش براي ما سوخته است. علت ممنوعیت واردات کنترل مصرف ...

رییس انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی و صاحب برند اسنوا در پاسخ به انتقاداتی که به او و مجموعه تحت مدیریتش
مطرح است و تلاش براي ممنوعیت دائمی واردات لوازم خانگی را متوجه انحصارطلبی گروه انتخاب در بازار می داند، اعلام کرد: فکر
نکنید که دولت دلش براي ما سوخته است. علت ممنوعیت واردات کنترل مصرف منابع ارزي بوده تا به این وسیله مصرف ارز محدود

 
شود. 

به گزارش جهان صنعت نیوز: به دنبال اعتراض صاحب نظران اقتصادي، رسانه ها و مصرف کنندگان نسبت به انحصارطلبی برخی از
تولیدکنندگان لوازم خانگی در کشور، گروه صنعتی انتخاب که صاحب برند اسنوا در بازار است، زمینه بازدید اصحاب رسانه از محل
کارخانجات هلدینگ لوازم خانگی این گروه را فراهم کرد تا به این ترتیب به سوالات خبرنگاران و همچنین حواشی پیش آمده بعد از
طرح موضوع سند راهبردي لوازم خانگی پاسخ داده شود. این اقدام با وجود تمام شفافیتی که براي اهالی رسانه به همراه داشت اما

 
نکاتی را پیرامون خود دارد که بد نیست به آنها اشاره شود. 

کارخانجات لوازم خانگی زیرمجموعه گروه صنعتی انتخاب که به تعبیر مسوولان این گروه بزرگ ترین مجتمع تولید کننده لوازم
خانگی ایران است، به لحاظ سرمایه گذاري و اشتغالزایی توجه هر بیننده اي را به خود جلب می کند و باید این واقعیت را پذیرفت که
با تمام ناملایماتی که در حوزه تولید و کسب وکارهاي مولد در کشور ما وجود دارد، سر پا نگه داشتن و فعالیت چنین مجموعه هاي
تولیدي در کشور غرورآفرین است اما آنچه موضوع بحث این رسانه و دیگر منتقدین ممنوعیت واردات لوازم خانگی قرار دارد این است
که تولیدکنندگان ایرانی به بهاي سر پا بودن در بازار، نباید اعتماد مصرف کننده را خدشه دار کنند و باید با مردم رو راست باشند.

 
نکته اي که به نظر می رسد چندان توجهی به آن نمی شود. 

خودکفایی در تولید لوازم خانگی و تامین نیاز بازار داخلی ادعایی است که طی هفته هاي اخیر از سوي گروه انتخاب و برخی دیگر از
تولیدکنندگان لوازم خانگی مطرح شده است در حالی که مدیران گروه صنعتی انتخاب خود این واقعیت را تایید می کنند که موتور و
قطعات کالاهایی از جمله لباسشویی و یخچال از کشورهایی همچون چین وارد می شود و در مورد تلویزیون نیز، تولیدکننده داخلی
سهم بسیار پایینی را به خود اختصاص می دهد. همین موضوع باعث شده که به دلیل تحریم هاي بین المللی، افزایش هزینه حمل
ونقل، چالش هاي موجود در حوزه تبادلات پولی و بانکی، قیمت تمام شده تولید براي لوازم خانگی را تا حدي با تغییر و افزایش روبه
رو کند که همواره با گرانی لوازم خانگی در بازار روبه رو باشیم. البته در این راستا شرکت هایی همچون فولاد مبارکه اصفهان و صنایع

 
پلیمري نیز بی تقصیر نیستند و مواد اولیه صنایعی همچون صنعت لوازم خانگی را حتی بالاتر از قیمت هاي جهانی عرضه می کنند. 



بنابراین سوالی که باید به آن پاسخ داده شود این است که با وجود وابستگی هایی که در حوزه واردات وجود دارد، تولیدکننده داخلی
چطور می تواند این ادعا را مطرح کند که در حوزه تولید خودکفا شده است و حتی در نامه به رهبري اعلام می کند که می تواند بازار

 
داخلی را تامین کند؟ 

 
خط تولید اسنوا و دوو یکی است 

موضوع دیگري که در این بازدید مورد توجه قرار گرفت، این بود که خط تولید محصولات اسنوا و دوو هیچ تفاوتی با یکدیگر ندارد و
حتی قطعاتی که در این محصولات مورد استفاده قرار می گیرد، مشابه است با این تفاوت که در آپشن ها و دیزاین ظاهري محصولات
دوو تغییراتی وجود دارد تا به مذاق مصرف کننده خوش بیاید. بنابراین سوالی که در این خصوص مطرح می شود این است که
تولیدکننده داخلی اگر به کیفیت و به برند ایرانی اطمینان دارد و معتقد است که مصرف کننده هم باید به آن اعتماد داشته باشد، چرا
محصولات یک خط تولید را با برندهاي متفاوت به بازار عرضه می کند تا این باور را در مصرف کننده به وجود آورد که کالاي خارجی
هم تولید می کند؟ ضمن اینکه کالاهاي عرضه شده به بازار با برند دوو به لحاظ قیمت با محصولات خارجی برابري می کند و گران تر
از محصولات اسنوا به فروش می رسد. نکته دیگر اینکه قرارداد گروه صنعتی انتخاب با برند دوو کره اي که چندین سال پیش
ورشکست شد، قرارداد لوگو است که تنها اجازه استفاده از برند را به این تولیدکننده داده و در این قرارداد استفاده از تجهیزات و

 
تکنولوژي قید نشده است. با این حال، گروه انتخاب این قرارداد را هر چند سال تمدید می کند. 

نکته دیگر اینکه رییس انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی اعلام می کند که اگر دولت واردات لوازم خانگی را ممنوع کرد صرفا
براي کاهش مصرف ارز بود و دلش براي ما نسوخته بود. دیانی همچنین معتقد است مافیاي واردات که امروز منافع خود را در خطر

 
می بیند شروع به جریان سازي علیه جریان صنعتی کشور کرده و سعی می کند صنایع موفق را زمین بزند. 

 
به مردم دروغ نگوییم 

این اظهارنظر در حالی است که تمامی فعالان صنعت لوازم خانگی به خوبی به این واقعیت اذعان دارند که محمدرضا دیانی در حال
حاضر بزرگ ترین واردکننده قطعات و مواد اولیه لوازم خانگی در کشور است و در زمینه واردات دستی بر آتش دارد. البته این موضوع
با توجه به فعالیت قابل توجه مجموعه تحت مدیریت او چیز عجیبی نیست، اما به خوبی نشانگر وابستگی تولیدکنندگان لوازم خانگی
به واردات است و اینکه بخواهیم این دروغ را به مصرف کننده بقبولانیم که در تولید لوازم خانگی به خارجی ها نیاز نداریم، اقدام
پسندیده اي نیست. از این رو از تولیدکنندگانی که در این شرایط سخت اقتصادي، شرایط اشتغالزایی براي جوانان را فراهم کرده اند،

 
این توقع وجود دارد که به مردم دروغ نگویند. 

 نکته دیگر اینکه همه به خوبی می دانیم که حتی پیش از اعلام نظر مقام معظم رهبري در مورد واردات، واردات لوازم خانگی به
کشور ممنوع بود اما اینکه تولیدکنندگان در شرایطی که وابسته به واردات هستند به دنبال ممنوعیت دائمی واردات لوازم خانگی
باشند، نه تنها توهین به سلیقه و انتخاب مصرف کننده است بلکه شرایطی انحصاري همچون بازار خودرو را فراهم می کند که در آن
کیفیت رو به افول خواهد رفت. مگر اینکه تولیدکننده ضمانت دهد که اگر وارداتی صورت نگیرد، از نقطه «الف» به نقطه «ي» خواهد

 
رسید و میزان ارزآوري خود را مشخص کند و تعهد دهد که با کیفیت بالا کالا تولید خواهد کرد. 

 
نمی خواهیم واردات لوازم خانگی به طور کلی ممنوع شود 

در همین راستا رییس انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی نیز در نشست خبري خود با خبرنگاران اعلام کرد: ما نمی خواهیم



واردات لوازم خانگی به طور کلی ممنوع شود بلکه براي یک مدت پنج ساله واردات در این حوزه با برنامه و هدفمند کنترل شود و در
همین حین نیز سطح استاندارد کیفی ملی نیز افزایش یابد و انجمن هاي مصرف کنندگان نیز وارد عمل شوند. ورود کشورهاي

 
خارجی باید با استراتژي و هدفمند باشد. 

محمدرضا دیانی اعلام کرد: در حال حاضر سهم ال جی در بازار تلویزیون ایران 16 درصد، سهم سامسونگ 17 درصد و سهم سونی
هشت درصد است. آن هم در زمانی که ما هم تحریم هستیم و هم واردات ممنوع اعلام شده است. دیانی بیان کرد: در حال حاضر
حتی اگر بتوانیم 36 میلیارد دلار که ظرفیت تولید نفت کشور است، نفت بفروشیم باز هم مشکلات اقتصادي کشور و مشکلات
نخبگانی که امروز از کشور خارج شده اند حل نمی شود. طبق آمار طی سه سال گذشته مهاجرت نخبگان دو برابر شده است. آیا این

 
خلأ با فروش نفت قابل جبران است؟ 

وي افزود: اگر تفکر جامعه این گونه نشود که کشور نیاز به صنایع پیشران دارد حتی اگر ده ها دولت هم عوض شود و میلیاردها دلار
نفت بفروشیم باز هم مشکلاتمان حل نخواهد شد. دیانی در ادامه گفت: تولید ترکیه در حوزه لوازم خانگی در سال گذشته ارزشی

 
معادل 45 میلیارد دلار، یعنی دو برابر فروش نفت ما داشت. ما باید بررسی می کردیم که ترکیه چگونه به این جایگاه رسید. 

وي ادامه داد: بعد از نامه نگاري با رهبري در مورد ممنوعیت واردات لوازم خانگی کره اي، برخی افراد موضوع انحصار را مطرح کردند.
چرا زمانی که 85 درصد بازار در اختیار کره اي ها بود این مباحث مطرح نمی شد؟ شرکت هاي سامسونگ و ال جی، خود کشور ما را
ترك کردند؛ زمانی که مصرف کننده نیاز به قطعه و خدمات داشت یکدفعه بازار را خالی کردند و تولیدکنندگان داخلی بودند که

 
توانستند این خلأ را پر کنند. 

رییس انجمن صنفی صنایع لوازم خانگی گفت: تولیدکنندگان ورق فولادي را در بورس با نرخ آزاد می خرند درحالی که واردات همان
ورق پنج تا هشت درصد ارزان تر تمام می شود. همچنین صنایع پلیمري کشور محصول خود را به نرخ روز ارز در بورس عرضه می
کنند. بنابراین در هیچ حوزه اي براي فعالان این صنعت رانتی وجود نداشته است. وي خاطرنشان کرد: طی سه سال گذشته که به
علت تحریم، واردات لوازم خانگی ممنوع شد شاهد افزایش تولید و اشتغال در صنعت لوازم خانگی بودیم. اما حالا جریانی پیش آمده

 
که تولید را محکوم می کنند. 

وي افزود: قبلا کالاي پیله وري به صورت تکی وارد کشور می شد اما قانونی را مصوب کردند که بر اساس آن، پیله وري تجمیعی شد.

 
بنابراین واردکنندگان با خرید کارت پیله وري مرزنشینان اقدام به واردات می کنند. 

 
نگرانی در مورد امنیت سرمایه گذاران 

دیانی در ادامه با بیان اینکه صنعت لوازم خانگی مادرِ بسیاري از صنایع از جمله پلیمر است، اظهار کرد: دولت اگر واردات لوازم خانگی

 
را ممنوع کرد صرفا براي کاهش مصرف ارز بود و دلش براي ما نسوخته بود. 

وي تصریح کرد: مافیاي واردات که امروز منافع خود را در خطر می بیند شروع به جریان سازي علیه جریان صنعتی کشور کرده و

 
سعی می کند که صنایع موفق را زمین بزنند. 

وي خاطرنشان کرد: طی سه سال گذشته سرمایه گذاري هاي زیادي در صنعت لوازم خانگی انجام شده؛ علت نامه نگاري ما با رهبري،
نگرانی مان در مورد امنیت سرمایه این سرمایه گذاران بود. کسانی که در این صنعت سرمایه گذاري کرده بودند اگر ناگهان با درهاي



باز مواجه می شدند، ورشکست می شدند. کره اي ها قصد داشتند به جاي پول هاي مسدود شده ایران، لوازم خانگی به ایران بفرستند.

 
در حالی که در بسیاري از موارد دیگر حتی جواب ایمیل ما را نمی دهند. 

 
 -
-



عباس کتابی سرپرست دانشگاه کاشان شد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/07/21

پیام سپاهان - ایسنا/اصفهان وزیر علوم تحقیقات و فناوري با صدور حکمی، دکتر «عباس کتابی» را به عنوان «سرپرست
دانشگاه کاشان» منصوب کرد.

پیام سپاهان - ایسنا/اصفهان وزیر علوم تحقیقات و فناوري
با صدور حکمی، دکتر «عباس کتابی» را به عنوان

 
«سرپرست دانشگاه کاشان» منصوب کرد. 

 
در این حکم انتصاب آمده است: 

«نظر به مراتب تعهد، تخصص و تجارب ارزشمند جنابعالی،
به موجب این حکم به عنوان «سرپرست دانشگاه کاشان»

 
منصوب می شوید. 

انتظار می رود با پیروي از آموزه هاي اسلامی، مبانی علمی،
روحیه انقلابی، راهبردهاي اساسی دولت مردمی و برنامه هاي ارائه شده به مجلس شوراي اسلامی و جلب همکاري استادان، مدیران و
یاوران علمی (کارکنان)، تمامی امکانات مادي و معنوي دانشگاه را جهت تحقق سیاست ها و برنامه هاي اسناد بالادستی، مرجعیت و
دیپلماسی علمی، توسعه همه جانبه علم و فناوري، آموزش پژوهش-محور، پژوهش آموزش-محور، مهارت افزایی، کارآفرینی، فرهنگ

 
سازي کار تیمی و گروهی و در نهایت اجراي تمامی محورهاي سند «دانشگاه اسلامی» به کار گیرید. 

توفیق روزافزون جنابعالی را در پیشبرد اهداف متعالی نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران و منویات رهبر حکیم انقلاب اسلامی،

 
حضرت آیت االله خامنه اي (مدظله العالی)، از درگاه پروردگار متعال خواستارم.» 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوري همچنین طی نامه اي جداگانه از زحمات و تلاش هاي «دکتر عباس زراعت» رئیس سابق دانشگاه

 
کاشان در مدت تصدي این مسئولیت قدردانی کرد. 

به گزارش ایسنا، دکتر کتابی کارشناسی و کارشناسی ارشد خود را در رشته برق _ قدرت از دانشگاه صنعتی شریف و دکتراي

 
تخصصی را از دانشگاه پلی تکنیک گرونوبل فرانسه (INPG) فارغ التحصیل شده است. 

وي عضو هیات علمی دانشگاه کاشان است که پیش از این رئیس دانشگاه کاشان، معاون طرح و توسعه، معاون اداري و مالی و معاون

 
پژوهشی این دانشگاه را در کارنامه کاري خود دارد. 

انتهاي پیام



برگزاري جلسه هماهنگی نظارت برفرآیند اعطاي تسهیلات به
جامعه ایثارگري از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی از طریق

بانک توسعه تعاون

برگزاري جلسه هماهنگی نظارت برفرآیند اعطاي تسهیلات به جامعه ایثارگري

از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی از طریق بانک توسعه تعاون

شماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/07/21
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

جلسه هماهنگی در زمینه نحوه و فرآیند بهره مندي جامعه ایثارگري از اعتبارات صندوق توسعه ملی با حضور جمعی از
مدیران و کارشناسان ذیربط صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران و بانک توسعه تعاون برگزار گردید.

به گزارش روابط عمومی صندوق اشتغال و کارآفرینی
ایثارگران، در راستاي هماهنگی و نظارت بر فرآیند اعطاي

تسهیلات از محل منابع صندوق توسعه ملی به جامعه ایثارگري، جلسه اي روز چهارشنبه مورخ 1400/07/21 با حضور جمعی از
مدیران ذیربط صندوق و بانک در محل سالن جلسات صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران برگزار گردید. پس از بحث و تبادل نظر
پیرامون روند پیشرفت امور و اتخاذ تصمیمات لازم در زمینه تسهیل در فرآیند بهره مندي متقاضیان مربوط از تسهیلات مربوط،
تصمیمات و توافقات لازم در جهت ارتقاي کمی و کیفی خدمات و تسهیلات قابل ارائه اتخاذ گردید و مقرر شد جلسات منظم و ادواري

در این زمینه نیز بصورت مستمر برگزار گردد.



106 هزار دانشجوي جدید وارد دانشگاه علمی کاربردي شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/07/21

خرم آباد - ایرنا - رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي گفت: 300 هزار دانشجو در مراکز این دانشگاه تحصیل می کنند که
حدود 106 هزار نفر آنان امسال پذیرش شدند.

خرم آباد - ایرنا - رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي
گفت: 300 هزار دانشجو در مراکز این دانشگاه تحصیل می

 
کنند که حدود 106 هزار نفر آنان امسال پذیرش شدند. 

به گزارش ایرنا محمدحسین امید روز چهارشنبه در حاشیه
آیین استقبال از دانشجویان نوورود دانشگاه علمی کاربردي
لرستان در جمع خبرنگاران بیان کرد: مرکز علمی کاربردي
کشور تلاش می کند در راستاي بیانات مقام معظم رهبري
و بیانیه گام دوم انقلاب، نیروهاي مهارتی مورد نیاز را

 
تربیت کند. 

وي با بیان اینکه سال جاري حدود پنج هزار کد رشته محل در دانشگاه علمی کاربردي فعال است تصریح کرد: این رشته ها بر اساس
طرح ماموریت گرایی مشخص شده اند و هر سال در دانشگاه علمی کاربردي این امکان وجود دارد رشته هایی که جامعه به هر دلیلی

 
از آنها استقبال نمی کند حذف شود. 

وي افزود: هر ساله بیش از 100 رشته در دانشگاه علمی کاربردي کشور حذف و بیش از 100 رشته جدید جایگزین می شود و در

 
حال حاضر حدود 800 رشته محل وجود دارد. 

امید تصریح کرد: همچنین در 18 ماه گذشته بیش از 200 رویداد استارتاپ براي کمک به توسعه اشتغال و تولید پایدار برگزار و از

 
این رویدادهاي شتابی، نزدیک به چهار هزار ایده برتر احصا شد که بسیاري از آنها موفق به جذب سرمایه گذار شده اند. 

رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي عنوان کرد: دانشجویان این دانشگاه براساس ماموریت تعریف شده می توانند در بازار کار فعالیت

 
نمایند، راحت تر مشغول بکار شوند و با کارآفرینی در توسعه پایدار کشور نقش داشته باشند. 

امید ادامه داد: دوره تثبیت انقلاب تمام شده و دوره توسعه پایدار و ارتقاي سطح کیفیت مردم در دستور کار است که این امر با ایجاد

 
اشتغال امکان پذیر می شود. 

وي همچنین افزود: امسال براي نخستین بار رویداد "تا ثریا" توسط دانشگاه جامع علمی کاربردي برگزار شد که در این راستا چهار
هزار ایده دعوت شدند و حدود هزار مورد آن مورد حمایت قرار گرفتند. 



 
برچسب ها 

 
- محمدحسین امید 

 
- لرستان 

- دانشگاه جامع علمی کاربردي



پست از ایده هاي نوآورانه شرکت هاي دانش بنیان استقبال می کند

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/07/21

مدیرعامل شرکت ملی پست گفت: «پست براي خدمت رسانی مطلوب به مردم باید تمامی فرایندهاي خود را هوشمندسازي
کرده و از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان در تمامی حوزه ها استفاده شود.» به گزارش...

مدیرعامل شرکت ملی پست گفت: «پست براي خدمت رسانی مطلوب به مردم باید تمامی فرایندهاي خود را هوشمندسازي

 
کرده و از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان در تمامی حوزه ها استفاده شود.» 

به گزارش اقتصادملت و به نقل از روابط عمومی شرکت ملی پست ؛ رمضانعلی سبحانی فر در آیین افتتاح مراکز نوآوري و کارآفرینی
شرکت ملی پست که پیش از ظهر امروز در ساختمان موزه ارتباطات برگزار شد، عنوان کرد: «زیرساخت هاي تجزیه و مبادلات پست
و اصلاح خطوط، راه اندازي هاب هاي پستی، ارتقاي کیفیت جابجایی امانات پستی نسبت به مشابه سال گذشته چهل تا پنجاه درصد

 
توسعه یافته است.» 

مدیرعامل شرکت ملی پست با اشاره به شعار اتحادیه جهانی پست به مناسبت روز جهانی پست با عنوان «نوآوري براي احیا »

 
خاطرنشان کرد: «امروز نوآوري در خدمت شفافیت وفسادزدایی و عاملی مهم در حذف واسطه ها و رانت ها است.»  

وي با بیان اینکه با هوشمندسازي مراکز تجزیه و مبادلات خطاهاي احتمالی در ارسال محموله هاي پستی کاهش یافته است، از

 
تجهیز مرکز تجزیه ومبادلات کشور واقع درچهارراه لشگر به یکی از بزرگترین و بروزترین سیستم هاي سورتینگ خاورمیانه خبر داد.  
معاون وزیر ارتباطات با تشریح سامانه جی نف بیان کرد: «سامانه جامع GNAF که مصوبه مجلس است و قانون تکلیف کرده و متولی
اجراي آن شرکت پست است. امروز به پایان رسیده و این سامانه می تواند به کسب وکارها، در جلوگیري از فساد و افزایش شفافیت در

 
جامعه کمک کند.»  

وي شرکت هاي استارتاپی و مراکز شتابدهنده را خطاب قرار داد و خاطرنشان کرد:« شرکت پست در حوزه محصولات پستی مبتنی بر

 
فناوري باید محصول محور باشد. او تاکید کرد که دراین حوزه استارت اپ ها باید در خصوص فروش و ارسال کالا ایده پردازي کنند.» 
سبحانی فر ادامه داد: «از طرح هاي خلاقانه این شرکت ها استقبال می کنیم. پست باید محصول محور شود و بر تولید، طراحی و
ارسال کالاهاي نوآورانه تمرکز کند. همانطور که امروز در مراکز تجزیه و مبادلات هزاران کالا جابه جا می شود باید از طرح هاي

 
نوآورانه استفاده شود.» 

رئیس هیئت مدیره شرکت ملی پست ادامه داد: «وقتی از لجستیک پیشرفته صحبت می کنیم به معناي آن نیست که از ماشین آلات
سنگین استفاده کنیم بلکه شرکت پست نیاز به ایده هاي خلاقانه و نوآورانه استارتاپ ها براي کاهش زمان ارسال محموله ها و کمتر

 
شدن مصرف انرژي نیاز دارد. لذا از هر نوع ایده اي براي مدیریت شبکه حمل ونقل پست استقبال می کنیم.» 

سبحانی فر تأکید کرد: «در بخش توزیع و رهسپاري نیز به همکاري شرکت هاي دانش بنیان نیاز داریم. در خصوص تجارت
الکترونیک و اقتصاد دیجیتال هم اکنون فرصت هاي بسیاري زیادي وجود دارد که همه آن ها می توانند از قاچاق کالا و فسادهاي

 
اقتصادي جلوگیري کرده و در نهایت شفافیت مالی را ایجاد کنند.» 

 
محمدرضا قادري: همکاري پست با دانش بنیان ها افزایش می یابد 

عضو هیئت مدیره شرکت ملی پست گفت: «با افتتاح مراکز نوآوري شرکت ملی پست بسیاري از مشکلات پروژه هاي مشترك دانش

 
بینان ها با پست رفع می شود.» 

محمدرضا قادري اظهار کرد: «افتخار داریم که نخستین رویداد نوآوري و کارآفرینی را در هفته جهانی پست به طور همزمان در پنج

 
استان کشور افتتاح کنیم.» 



وي افزود:«امروز در اخبار اتحادیه جهانی پست صحبت از تحول دیجیتال موضوعی داغ است و خدا را شاکریم که  شرکت ملی پست
همواره در بحث استفاده از فناوري هاي نو پیشگام بوده و یکی از اولین سامانه هاي تجارت الکترونیک در کشور سامانه «اي بازار»

 
شرکت پست بوده است.» 

عضو هیئت مدیره شرکت ملی پست بیان کرد: «در چند سال گذشته سامانه هاي پست به طور مستمر به روزرسانی شده و امروز

 
شروع بسیار خوبی براي افزایش همکاري با شرکت هاي دانش بنیان ها است.» 

قادري عنوان کرد: «شرکت هاي دانش بنیان همواره گلایه هایی دارند و همکاران پست هم به برخی از موضوعات انتقاد دارند ولی
بروز چنین شرایطی طبیعی است و براي رفع این گلایه ها بستري را لازم داشتیم که متعلق به شرکت ملی پست باشد. از همین رو با
همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و اعضاي هیئت مدیره شرکت ملی پست تصمیم به راه اندازي نخستین مرکز

 
نوآوري اختصاصی پست گرفته شد.» 

وي خاطرنشان کرد: «امروز مراکز نوآوري پست در استان هاي اصفهان، خراسان رضوي، یزد، گلستان و تهران افتتاح خواهد شد و می

 
کوشیم از این پس همکاري گسترده تري با استارتاپ ها و شرکت هاي دانش بنیان داشته باشیم.» 

 
شهریار زینی: «پست» از ارگانهایی است که در خط مقدم نوآوري است 

مدیر طرح هاي کلان ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل و نقل پیشرفته نیز باتقدیر از خدمات پست در ایام شیوع کرونا گفت:
«امروز پست با بهره گیري از ظرفیت ها وتبدیل تهدیدها به فرصت از جمله سازمان هایی است که در خط مقدم نوآوري ها قرار گرفته

 
است.» 

شهریار زینی با اشاره به شعار روز جهانی پست، خاطر نشان کرد: «بی تردید نوآوري گذر از شرایط موجود و تغییر آن به بهترین نحو

 
ممکن را فراهم می سازد.» 

وي به تفاهنامه منعقد شده با شهرداري و استفاده از موتورهاي برقی را یادآورشد و خواستار همکاري شرکت ملی پست در خصوص
اجرایی شدن این تفاهنامه و استفاده از فناوري هاي نو و انجام رسالت ملی گردید.



اکتشافات معدنی از هفته آینده در خراسان جنوبی آغاز می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/07/21

بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: با پیگیري ها و رایزنی هاي متعددي که انجام شد، هفته آینده تیمی متشکل
از 180 نفر متخصصان زمین شناسی به استان می آیند تا در چهار شهرستان بیرجند، زیرکوه، قاینات و سربیشه، اکتشافات

وسیع را انجام دهند.

بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: با پیگیري
ها و رایزنی هاي متعددي که انجام شد، هفته آینده تیمی
متشکل از 180 نفر متخصصان زمین شناسی به استان می
آیند تا در چهار شهرستان بیرجند، زیرکوه، قاینات و

 
سربیشه، اکتشافات وسیع را انجام دهند. 

به گزارش روابط عمومی استانداري خراسان جنوبی،
"حمید ملانوري" روز چهارشنبه در دیدار "تقی نبئی"
رییس سازمان نظام مهندسی معدن ایران در بیرجند افزود:

تاکنون مطالعات و اکتشافات قوي و در خور شأن در زمینه معادن خراسان جنوبی صورت نگرفته و کار این گروه، بزرگ و بسیار مؤثر

 
است اما باز هم نمی تواند نیاز استان را رفع کند. 

وي بیان کرد: این گروه به مدت یک سال در استان مستقر خواهند بود و میزان اعتباري که براي انجام این اکتشافات لحاظ شده،

 
200 میلیارد تومان است. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: انتظار ما از سازمان نظام مهندسی معدن، علاوه بر معرفی ظرفیت هاي معدنی استان، کمک به توسعه

 
اکتشافات و نیز جلب و جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی و شرکت هاي خصولتی و دولتی است که تحت نظارت کامل قرار دارند. 

وي افزود: سازمان نظام مهندسی با استان هاي مختلف در ارتباط است و بر پتانسیل هاي معدنی خراسان جنوبی به طور کامل اشراف

 
دارد لذا می تواند در زمینه معرفی این ظرفیت هاي استان به خوبی ورود کند. 

ملانوري گفت: آنچه در این راستا انتظار داریم این است که با اطلاع رسانی درست درخصوص فرصت هاي معدنی خراسان جنوبی، از

 
سرمایه گذاران اهل و داراي تخصص لازم براي حضور در این منطقه دعوت شود. 

وي با تاکید بر اینکه ظرفیت هاي معدنی بکر و بی نظیر استان بر هیچ کس پوشیده نیست گفت: براساس اسناد بالادستی و سندهاي

 
توسعه اي، بر حوزه معدن به عنوان یکی از مهمترین محورها و پیشران هاي اقتصادي و توسعه اي متمرکز شده ایم. 

استاندار خراسان جنوبی اظهار داشت: ما معتقدیم چنانچه معادن به طور کامل مطالعه شده به بهره برداري برسند و از خام فروشی



 
محصولات معدنی جلوگیري شود، به یقین ارزش افزوده ایجاد می شود و در اشتغالزایی و درآمدزایی استان متأثر خواهند بود. 

وي با اشاره به مطالعاتی که طی سال هاي گذشته بر پهنه هاي معدنی استان صورت گرفته است افزود: در حال حاضر 700 پروانه

 
معدنی در خراسان جنوبی صادر شده که 230 مورد آن غیرفعال است. 

ملانوري با بیان اینکه خراسان جنوبی در حال حاضر به اندازه واقعی از ذخایر معدنی خود برخوردار نیست گفت: سازمان نظام
مهندسی معدن می تواند با استفاده از ظرفیت هاي علمی، فنی و تخصصی خود به موضوع مطالعه، اکتشاف، بهره برداري و ایجاد

 
واحدهاي فرآوري ورود کرده و جهشی در این زمینه ایجاد کند. 

وي به نقص موجود در برخی قوانین اشاره کرد و افزود: ما با هر اقدامی که جلوي رانت و فساد را بگیرد، کاملا موافقیم اما برخی

 
قوانین نیاز به اصلاح دارد تا شرایط را براي حضور سرمایه گذاران داراي اهلیت و صلاحیت تسهیل کند. 

استاندار خراسان جنوبی تاکید کرد: قوانین باید به نفع سرمایه گذاري هاي سالم اصلاح شوند و اختیارات لازم نیز به استان ها داده

 
شود. 

وي اظهار داشت: در سفر رئیس جمهوري به استان هم این موضوع مطرح شد که به تاکید ایشان بر تعیین مشوق هاي سرمایه گذاري

 
ویژه مناطقی همچون خراسان جنوبی انجامید. 

ملانوري از اقدامات ستاد توسعه خاوران در راستاي بهره برداري از معادن گفت و افزود: ما با شکستن بروکراسی هاي اداري، کار

 
راهبري و نظارتی را در این ستاد برعهده داریم. 

وي گفت: ما با اعتقاد به اینکه براي معادن استان باید گام هاي جدي برداشته شود، آمادگی همراهی با برنامه هاي سازمان نظام

 
مهندسی معدن را داریم. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن نیز با تشریح اقدامات و برنامه هاي این سازمان در سطح کشور، خراسان جنوبی را استانی مستعد

 
در زمینه ذخایر معدنی عنوان کرد و گفت: توجه به معدن و صنایع معدنی می تواند اقتصاد پایدار را ایجاد کند. 

تقی نبئی با اشاره به اینکه تعداد پروانه هاي صادره در خراسان جنوبی حدود 8 درصد کل پروانه هاي صادر شده در کشور است

 
تصریح کرد: اگر صنایع معدنی توسعه یابد، بدون تردید تمامی معادن غیرفعال استان به چرخه فعالیت بر می گردند. 

وي با تایید صحبت استاندار مبنی بر وجود نقص در برخی قوانین افزود: برخی قوانین مخل و مزاحم سرمایه گذاري در حوزه معدن

 
است که سازمان نظام مهندسی رفع آنها را به طور جدي در دستور کار دارد. 

فعال شدن اقتصاد معدن و اقتصاد گردشگري از تاکیدات رییس جمهوري در سفر 19 شهریور ماه به خراسان جنوبی بود که در

 
مصوبات سومین سفر استانی آیت االله رییسی نیز لحاظ شده است. 

از مجموع 65 نوع ماده معدنی شناخته شده در ایران، خراسان جنوبی با توجه به ساختار زمین شناسی از ذخایر غنی معدنی با تنوع

 
50 نوع ماده معدنی برخوردار است. 



این استان با دارا بودن 698 معدن و ذخیره قطعی حدود هفت میلیارد تن و اشتغال بیش از 13 هزار نفر در این بخش یکی از پنج

 
استان معدنی کشور محسوب می شود. 

 
برچسب ها 

 
- حمید ملانوري 

 
- سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور 

 
- توسعه ایران 

 
- خراسان جنوبی 

 
- مواد معدنی 

 
پروندهٔ خبري 

- سومین سفر رییس جمهوري و پیگیري دستاوردهاي آن براي خراسان جنوبی



مردم با تولید، کار، اشتغال و رونق اقتصادي بیگانه اند

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/07/21

یکی از مسائل مهم در خصوص اشتغال زایی، کارآفرینی و رفتن به سمت ایجاد تولیدي هاي خصوصی و کسب و کارهاي
کوچک که استاندار جدید کهگیلویه و بویراحمد به اهمیت آن اشاره کرد، داشتن روحیه کار و کارآفرینی است، با این حال،

ایجاد چنین روحیه اي در مردم نیازمند ورود نهادها و دستگاه هاي آموزشی و هسته هاي فکري ...

 
 

کبنا ؛یکی از مسائل مهم در خصوص اشتغال زایی، کارآفرینی و رفتن به سمت ایجاد تولیدي هاي خصوصی و کسب و کارهاي کوچک
که استاندار جدید کهگیلویه و بویراحمد به اهمیت آن اشاره کرد، داشتن روحیه کار و کارآفرینی است، با این حال، ایجاد چنین روحیه

 
اي در مردم نیازمند ورود نهادها و دستگاه هاي آموزشی و هسته هاي فکري براي ایجاد اشتغال است. 

در جلسه کارگروه اشتغال شهرستان گچساران که با حضور جمعی از مسئولین استانی و محلی در سالن جلسات فرمانداري این
شهرستان برگزار شد فرماندار گچساران گفت: مردم شهرستان و استان کهگیلویه و بویراحمد با «تولید، کار، اشتغال و رونق اقتصادي»

 
بیگانه هستند. 

 
 

به گزارش کبنا نیوز از گچساران، امروز چهارشنبه (21 مهرماه 1400) فرماندار گچساران در این نشست به ارزش و اهمیت جلسات
کارگروه اشتغال اشاره کرده و اظهار کرد: اهمیت و ارزش چنین جلساتی به اندازه جلسات شوراي تامین است،چرا که باید برخی



 
جلسات را کارشناسانه و تاثیرگذار به آنها نگاه کرد. 

اتابک با بیان اینکه یکی از ایرادات در شهرستان و استان این است که مردم با «تولید، کار، اشتغال و رونق اقتصادي» بیگانه هستند،

 
گفت: براي بحث اشتغال باید برنامه ریزي داشته باشیم و هر دستگاهی با توجه به ظرفیتش اشتغال زایی کند. 

اتابک افزود: در شهرستانی که صنعت مهم نفت، گاز، پتروشیمی را به عنوان مهمترین صنعت در شهرستان و استان دارا است و دومین

 
تولیدکننده گاز در کشور است، خیلی نامطلوب است و قابل قبول نیست که نرخ بیکاري بالاتر از متوسط کشوري را دارد. 

اتابک با بیان اینکه برخی از صاحبان تولیدي ها بخاطر 50 میلیون تومان در زندان هستند، اظهار کرد: باید از واحد هاي تولیدي

 
حمایت کرد. 

فرماندار گچساران با تاکید بر اهمیت آموزش و تأثیر آن بر اشتغال زایی گفت: پتروشیمی نیاز به برخی حرفه هایی دارد که افراد
آموزش دیده آن کم هستند، در همین اعتصاب پتروشیمی وقتی عده اي جوشکار اعتصاب کردند ما در شهرستان چند جوشکار هم
نداشتیم که معرفی کنیم، متأسفانه نیروي آموزش دیده در شهرستان کم است و فنی و حرفه اي باید فعال شود و با ادارات مختلف

براي موارد مورد نیاز آنها وارد تعامل شود.



مالیات بر ارزش افزوده، سرعت گیر بزرگ تولید

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/07/21

مدیرعامل شرکت صنایع شمش البرز گفت: مالیات بر ارزش افزوده بدون توجه به میزان سودآوري و نقدینگی تولیدکننده
تعیین می شود و در صورت عدم پرداخت و یا دیرکرد در پرداخت، جرایم بسیار سنگینی براي تولیدکننده لحاظ خواهد شد

اما این امر، نه تنها حمایت از تولید تلقی نمی شود، بلکه ورشکستگی یا تعطیلی کارخانه ها ...

داودعلی قورچی در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، پیرامون فعالیت شرکت صنایع شمش البرز،
اظهار داشت: این شرکت در زمینه تولید مقاطع برنجی مانند میلگرد فعالیت می کند. از کوره هاي القایی براي ذوب استفاده می کنیم
و تمام تجهیزات خطوط تولید مانند دستگاه کشش، صاف کن، برش و... ساخت داخل هستند. ظرفیت اسمی که در پروانه بهره برداري
براي این واحد تولیدي قید شده، ماهانه 100 تن است اما با توجه به چالش هاي اقتصادي که تمام صنایع کشور ازجمله شرکت ما با

 
آن مواجه هستند، متاسفانه هم میزان تولید را کاهش داده ایم و هم تعدیل نیرو داشته ایم. 

وي افزود: بیشترین چالشی که باعث کاهش تولید شرکت شد، در ابتدا افزایش قیمت مواد اولیه و سپس مالیات بر ارزش افزوده بود.
مواد اولیه مورد نیاز خود را از بازار آزاد خریداري می کنیم؛ چراکه از وضعیت قیمتی بهتري نسبت به بورس کالا برخودار است و

 
تاکنون نیز اقدام به ثبت نام در بورس نکرده ایم. 

 
مالیات بر ارزش افزوده، عامل توقف تولید 

این تولیدکننده مقاطع برنجی در ادامه گفت: در کنار چالش تامین مواد اولیه، از مالیات بر ارزش افزوده اي که سازمان امور مالیاتی
براي تولیدکنندگان تعیین کرده است، می توان به عنوان مانع بزرگ تولید یاد کرد. برخی از تولیدکنندگان چه در صنایع بالادست و
چه پایین دست، توسط مافیا اداره شده و فاکتورهاي خرید و فروش حقیقی ارائه نمی کنند اما سخت گیري هاي سازمان مالیات تنها
سبب ایجاد چالش براي تولیدکنندگان کوچک می شود. به طوري که بدون توجه به میزان سودآوري و نقدینگی شرکت ها، مالیات بر
ارزش افزوده تعیین می شود و در صورت عدم پرداخت و یا دیرکرد در پرداخت، جرایم بسیار سنگینی شامل حال تولیدکننده خواهد
شد. این امر، حمایت از تولید تلقی نمی شود بلکه در نهایت سبب ورشکستگی، تعطیلی کارخانه و خانه نشینی تولیدکننده خواهد شد.

 
کاهش فعالیت جاي توسعه را گرفت 

مدیرعامل شرکت صنایع شمش البرز در خصوص برنامه هاي این شرکت در 6 ماه دوم سال 1400، عنوان کرد: با توجه به شرایطی که
براي صنعت به وجود آمده است، براي ادامه کار، برنامه اي به منظور توسعه طرح نکرده ایم و با توجه به ضعف نقدینگی شرکت، تصور
نمی کنیم بتوانیم میزان تولید کارخانه را افزایش دهیم اما اگر بتوانیم منابع مالی قوي در اختیار داشته باشیم، هم تعداد کارکنان را
افزایش می دهیم و هم حجم تولید را بیشتر خواهیم کرد؛ به طوري که امکان صادرات محصول را نیز به دست آوریم. به علت چالش
ها، تعداد نیروهاي انسانی که در خطوط تولید مستقر بودند را از 50 نفر به نهایت 12 نفر کاهش داده ایم تا بتوانیم با مدیریت سرمایه،
به فعالیت تولیدي خود ادامه دهیم. در حال حاضر، منتظر هستیم تا ببینیم در آینده شرایط به چه گونه اي پیش خواهد رفت تا بر

 
اساس جدید، براي اشتغال زایی و توسعه تولید برنامه ریزي کنیم. 



 
تحریم، قیمت ها را چند برابر کرد 

قورچی در ادامه با اشاره به تاثیر تحریم ها بر تولید داخلی، اذعان کرد: تحریم ها به صورت مشخص اثرات منفی و مخربی، هم براي ما
و هم دیگر صنعتگران کشور به جا گذاشته است. با میزان سرمایه اي که می توانستیم 100 تن ماده اولیه براي تولید میلگردهاي
برنجی خریداري کنیم، اکنون می توانیم 10 تن ماده اولیه تهیه کنیم. مواد اولیه قبل از تحریم ها 10 تا 12 هزار تومان به ازاي هر
کیلوگرم فروخته می شد اما بعد از تحریم ها، قیمت ها به بالاي 110 هزار تومان به ازاي هر کیلوگرم رسیده است. بخشی از این
افزایش قیمت به نرخ جهانی مس برمی گردد اما قیمت ها بیشترین تاثیر را از نرخ دلار و شرایط سیاسی می گیرند. بنابراین شاهد

 
افزایش 10 برابري قیمت مواد اولیه تولید محصولات برنجی هستیم. 

 
دریافت وام هم دردي را دوا نمی کند 

این تولیدکننده مقاطع برنجی در خصوص تامین مالی از بانک ها، بیان کرد: نزدیک به 12 درصد از نقدنگی مورد نیاز خود را از طریق
تسهیلات بانکی تامین کرده ایم و براي این منظور به بانک هاي ملت، صادرات و اقتصاد نوین مراجعه داشته ایم. متاسفانه مهم ترین
عاملی که بر فرایند اعطاي وام از سوي بانک ها تاثیرگذار است و ارائه تسهیلات را بعضا به صورت کلی منتفی می کند، درخواست
وثایق سنگین از سوي این بنگاه هاي اقتصادي است. به عنوان مثال، براي دریافت وام، سند منزل مسکونی به ارزش 30 میلیارد تومان
را در رهن بانک گذاشتیم که ارزش آن را سه میلیارد تومان برآورد شد و در ازاي این سند و همچنین سفته، تنها یک میلیارد تومان
تسهیلات دریافت کردیم. تاکنون هیچ مسئولی در مقام پاسخگویی حاضر نشده است که عنوان کند چرا چنین وثیقه سنگینی تنها
ارزش اعطاي وام یک میلیارد تومانی را داشته است؟ شرایط دریافت وام بانکی هر روز نسبت به سال هاي گذشته بدتر شده است.
همچنین ارزش پول در سال هاي گذشته بالاتر بود و با نقدینگی 100 میلیون تومان به راحتی می توانستیم ماده اولیه مورد نیاز را
تامین کنیم و هزینه هاي جانبی را هم پرداخت کنیم اما الان با یک میلیارد تومان وام بانکی نیز نمی توانیم حتی مواد اولیه مورد نیاز

 
خود را به صورت کامل تامین کنیم. 

 
مشتریان محصولات صنایع شمش البرز 

مدیرعامل شرکت صنایع شمش البرز در پاسخ به سوال خبرنگار «فلزات آنلاین» مبنی بر ارزیابی بازار فروش محصولات شرکت،
تصریح کرد: عموم مشتریان این شرکت از صنایع تراشکاري، شیرآلات، تولیدکنندگان لوستر و لوازم روشنایی و همچنین سازندگان
قطعات خودرویی هستند که از ما مقاطع برنجی مورد نیاز خود را خریداري می کنند. اگر بتوانیم قدرت مالی خود را بیش از پیش

 
تقویت کنیم، می توانیم در بازارهاي خارجی نیز فروش داشته و در ارزآوري براي کشور سهیم باشیم. 

وي در پایان اظهار کرد: براي خرید دستگاه ها و ماشین آلات مورد نیاز و مواد اولیه به یکی از بانک ها مراجعه کردیم و درخواست وام
دادیم اما مبلغی که به عنوان تسهیلات دریافت کردیم، تنها 10 درصد نیاز را جوابگو است و هیچ گاه نیازهاي مالی شرکت به صورت

 
کامل تامین نمی شود. 

انتهاي پیام//



چهل و نهمین روستا بازار خراسان رضوي در گناباد به بهره برداري رسید

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/07/21

چهل و نهمین روستا بازار استان خراسان رضوي روز چهارشنبه در شهرستان گناباد واقع در جنوب استان خراسان رضوي
افتتاح شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان رضوي، مدیر تعاون روستایی خراسان رضوي گفت: روستا بازار گناباد در مساحتی
افزون بر 150 متر مربع و با اعتبار هزینه شده و سرمایه در گردش20 میلیارد ریال از
محل منابع داخلی اتحادیه تعاونی هاي روستایی در شهر گناباد مورد بهره برداري قرار

 
گرفت. 

ایرج ناصري مقدم افزود: با راه اندازي این روستا بازار زمینه اشتغال چهار نفر به صورت

 
مستقیم و 30 نفر به صورت غیر مستقیم فراهم شد. 

وي مهمترین اهداف راه اندازي روستا بازار را تامین و تنظیم بازار کالا هاي اساسی
مصرف خانوار روستایی و شهروندان ذکر کرد و گفت: در این روستا بازار اجناس مورد نیاز

 
با قیمت تعادلی در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد. 

این مسئول یادآور شد: سه روستا بازار دیگر تا پایان امسال در شهر هاي بیدخت، کاخک و روشناوند از توابع شهرستان گناباد افتتاح

 
می شوند و تا پایان امسال تعداد روستا بازار هاي استان خراسان رضوي به 100 مورد افزایش می یابد. 

 
روستا بازار گناباد پیش از این قرار بود هشتم مهرماه جاري به بهره برداري برسد که به دلیل بروز مشکلاتی به تعویق افتاد. 

 
20 شرکت تعاونی روستایی در بخش هاي تولیدي و کشاورزي با 15 هزار و 681 عضو در شهرستان گناباد فعالیت دارند. 

گناباد در تولید ارزن، زرشک، منداب آبی، سماق، انواع توت، چغندر، شاهدانه و انجیر داراي رتبه هاي نخست تا سوم در استان
خراسان رضوي است.



صف جهیزیه در کمیته امداد استان لرستان صفر می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/07/21

گروه استان ها- معاون اداري و مالی کمیته امداد کشوربا بیان اینکه از ابتداي امسال 500 سري جهیزیه به زوج هاي جوان
تحت حمایت کمیته امداد لرستان اهدا شده است گفت: صف جهیزیه در کمیته امداد استان تا پایان سال صفر می شود.

گروه استان ها- معاون اداري و مالی کمیته امداد کشوربا
بیان اینکه از ابتداي امسال 500 سري جهیزیه به زوج هاي
جوان تحت حمایت کمیته امداد لرستان اهدا شده است
گفت: صف جهیزیه در کمیته امداد استان تا پایان سال

 
صفر می شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از خرم آبادمجید باجلان ظهر
امروز در دیدار با نماینده ولی فقیه در لرستان با بیان
براساس ماموریت معاونان کمیته امداد امام خمینی (ره) به
استان ها به لرستان سفر کردیم اظهارداشت: روز گذشته از

بدو ورود به استان لرستان ساختمان اداري مددجویی شهرستان الیگودرز مورد بررسی قرار گرفت و همچنین طی بازدید از ساختمان

 
هاي مددجویان در حال ساخت مشترك با سپاه پاسداران مددجویان اعتباري براي آنها در نظر گرفته شد. 

وي افزود: با توجه به شیوع کرونا و فرمان مقام معظم رهبري مبنی بر راه اندازي پویش هایی تحت عنوان کمک هاي مومنانه، مواسات
و همدلی مطرح کردند که در همین راستا کمیته امداد نیز به عنوان یک نهاد حمایتی وبراساس مسئولیت اجتماعی که دارد طی 4

 
رزمایش به این فرمان مقام معظم رهبري لبیک گفت. 

معاون اداري و مالی کمیته امداد کشور عنوان کرد: کمیته امداد امام خمینی (ره) در دو پویش اطعام مهدوي و افطاري ساده و
همچنین دو پویش اطعام حسینی و احسان حسینی در ماه محرم و صفر حدود 38 میلیون پرس غذاي گرم با رعایت پروتکل هاي

 
بهداشتی در سراسر کشور توزیع شد. 

 
حسینی بوشهري: زمینه اشتغال همه مددجویان کمیته امداد استان بوشهر فراهم شود 

 
میلیاردر شدن زن سرپرست خانوار قائم شهري با حمایت کمیته امداد+ فیلم 

وي بیان کرد:کمیته امداد امام خمینی (ره) در راستاي کمک هاي مومنانه از ابتداي شیوع کرونا تاکنون حدود یک میلیون و 550هزار
بسته معیشتی بین نیازمندان کشور توزیع و همچنین با دعوت از خانواده سردار شهید حاج قاسم سلیمانی در دهه دوم محرم نذوراتی

 
که نذر سردار سلیمانی شده بود بسته هاي بهداشتی بین نیازمندان سراسر کشور توزیع شد. 

باجلان گفت: خوشبختانه کمک هایی که در پویش هاي امسال از طرف مردم و بدون استفاده ریالی از اعتبارات دولتی با هماهنگی
بسیج مستضعفین، سپاه پاسداران، نهادهاي زیر مجموعه دفتر مقام معظم رهبري، بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان امام راحل و



 
قرارگاه امام حسن مجتبی(ع) حدود هزار و 470 میلیارد تومان ارزش ریالی اطعام و احسان حسینی در ماه مبارك رمضان بود. 

وي با بیان اینکه در لرستان سال هاي گذشته از ظرفیت خیران به خوبی استفاده نشده بود تصریح کرد: خوشبختانه از ابتداي امسال
در استان لرستان شاهد افزایش 300 درصدي کمک هاي مومنانه بوده ایم و حدود یک میلیون و 350 هزار پرس غذاي گرم در ماه
محرم و صفر بین نیازمندان استان توزیع و درمناطق صعب العبوراستان نیز به دلیل اینکه امکان توزیع غذاي گرم نبود 140 هزار بسته

 
غذایی و همچنین در نذرواره شهید سلیمانی نیز 39 هزار بسته بهداشتی در استان توزیع شده است. 

معاون اداري و مالی کمیته امداد کشورخاطرنشان کرد: از ابتداي امسال تاکنون 500 سري جهیزیه به زوج هاي جوان و نیازمند استان
اهداء و با توجه به اینکه مسئولان استان اعلام کردند 2 هزار زوج نیازمند پشت نوبتی نیز در استان وجود دارد قطعا تا پایان سال کلیه

 
زوج هاي پشت نوبتی جهیزیه دریافت و صفف جهیزیه در لرستان صفر می شوند. 

وي اظهارداشت: امیدواریم در بحث توانمندسازي مددجویان کمیته امداد استان با سه رکن اشتغال، مسکن مددجویان و مسائل

 
فرهنگی شاهد تحولات خوبی در استان خواهیم بود. 

باجلان افزود: در ادامه سفر به لرستان بازدیدي از اردوگاه فرهنگی مددجویان کمیته امداد استان داریم و سعی می کنیم با در نظر
گرفتن اعتبار ویژه این اردوگاه به روز رسانی شود.



سازمان انتشارات جهاد دانشگاهی از پایان نامه هاي علوم انسانی حمایت می

کند

منبع: دانشجوشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/07/21

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، فراخوان سازمان انتشارات جهاد دانشگاهی براي حمایت از پایان نامه هاي علوم
انسانی منتشر شد. بر اساس این فراخوان پایان نامه هایی که در موضوعات مورد نظر این سازمان نگارش شده یا در دست

نگارش هستند، مشروط به پذیرش در ارزیابی علمی مورد حمایت قرار گرفته و در قالب ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، فراخوان
سازمان انتشارات جهاد دانشگاهی براي حمایت از پایان
نامه هاي علوم انسانی منتشر شد. بر اساس این فراخوان
پایان نامه هایی که در موضوعات مورد نظر این سازمان
نگارش شده یا در دست نگارش هستند، مشروط به پذیرش
در ارزیابی علمی مورد حمایت قرار گرفته و در قالب کتاب

 
چاپ خواهند شد. 

بر اساس این فراخوان، پایان نامه و رساله هایی که در مقاطع کارشناسی ارشد و دکتري در موضوعات «جهاد دانشگاهی (اعم از تدوین
الگو هاي علمی، مدیریتی و فرهنگی مربوط به جهاددانشگاهی، تاریخ شفاهی جهاددانشگاهی و...)، سیاست گذاري و فلسفه علم و
فناوري، دانشگاه پژوهی، اخلاق حرفه اي، حقوق مالکیت فکري، روش شناسی و روش تحقیق در علوم انسانی، مطالعات کتاب، کتاب
خوانی و نشر، سیاست گذاري فرهنگی، فرهنگ و مدیریت جهادي، تاریخ شفاهی، ادبیات معاصر، هنر و معماري ایرانی و اسلامی،
مطالعات رسانه، فضاي مجازي، اقتصاد کاربردي و توسعه، کارآفرینی و کسب وکار، علوم شناختی کاربردي، آسیب ها و مسئولیت هاي

 
اجتماعی، اندیشه سیاسی در اسلام» تدوین شده باشد، توسط این سازمان به چاپ خواهد رسید. 

علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص این فراخوان، از طریق نشانی research@isba.ir مکاتبه نمایند و

 
یا با شماره 02166958381 تماس حاصل کنند. 

گفتنی است، اولویت حمایت در خصوص آثاري خواهد بود که امکان تبدیل به درسنامه را داشته و یا اینکه به لحاظ علمی بدیع باشند.



دو بازار روز در منطقه 10 احداث می شود

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/07/21

رئیس سازمان ساماندهی مشاغل و فرآورده هاي کشاورزي شهرداري کرج از اراضی و املاك مد نظر براي احداث بازار روز میوه و

 
تره بار در منطقه 10 بازدید کرد. 

در پی جلسات متعدد و پیگیري هاي مستمر براي احداث دو بازار روز میوه و تره بار در منطقه 10، رئیس سازمان ساماندهی مشاغل و
فرآورده هاي کشاورزي شهرداري کرج از اراضی و املاك پیشنهادي مرتبط با این امر بازدید کرد.در این بازدید ابتدا از زمین دو هزار و
800 متري از سرانه خدمات عمومی شهرك نیروي هوایی واقع در بزرگراه شهید لشگري (جاده مخصوص) بازدید شد. سپس در
راستاي پیشنهاد اداره آموزش و پرورش ناحیه یک شهرداري کرج، در خصوص تبدیل زمین بلا استفاده مقابل مدرسه شهید آشتیانی
کلاك به بازار روز میوه و تره بار، بازدیدي هم از این محل صورت گرفت و موافقت اولیه حاصل و براي بررسی فنی و کارشناسی
حقوقی تمهیدات لازم فراهم شد. سرپرست منطقه 10 در پایان این بازدید، ضمن تشکر از شهردار کلانشهر کرج در حمایت از طرح
هاي توسعه منطقه، از جمله دستور مساعد براي احداث 2 بازار روز میوه و تره بار از سوي سازمان میادین، ابراز امیدواري کرد و گفت:
بزودي شاهد آغاز مراحل اجرایی احداث بازار روز در این منطقه خواهیم بود.حمیدرضا عبداالله پور افزود: با افتتاح این دو بازار روز

علاوه بر تأمین رفاه شهروندان، به رونق تولید، اشتغال زایی و توانمند سازي خانواده ها کمک شایانی می شود.



کشاورزي که 70 سال تلاش می کند بیمه ندارد

منبع: اتاق خبرشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/07/21

نماینده مردم اراك در مجلس گفت: امروز جوجه یک روز را بیمه می کنیم اما کشاورزي که براي کشاورزي 70 سال تلاش
می کند بیمه ندارد.

نماینده مردم اراك در مجلس گفت: امروز جوجه یک روز را بیمه می کنیم اما کشاورزي که براي کشاورزي 70 سال تلاش می

 
کند بیمه ندارد. 

به گزارش اتاق خبر، به نقل از فارس، محمدحسن آصفري
نماینده مردم اراك در مجلس شوراي اسلامی در نشست علنی
امروز (چهارشنبه) پارلمان در نطق میان دستور خود، اظهار
داشت: زنان بدسرپرست یا نداشتن سرپرست چطور می خواهند
درآمد داشته باشند دولت باید به این قشر توجه کند، افراد تحت
پوشش کمیته امداد حضرت امام(ره) و بهزیستی با حقوق ناچیز

چگونه می توانند معشیت خود را دنبال کنند و ادعاي حمایت از محرومین را چگونه می توانیم مطرح کنیم حمایت از محرومین در

 
عمل امکان پذیر است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: حقوق بسیار کم بازنشستگان و همسان سازي حقوق آنها
موضوع بسیار با اهمیتی است توقع می رود دولت به آن توجه کند، با توجه به اینکه در قانون اساسی به موضوع عدالت در اصل سوم

 
اشاره شده است لازم می دانیم در بحث همسان سازي حقوق بازنشستگان توجه ویژه اي شود. 

وي بیان کرد: مردم هزینه هاي سنگینی براي بهداشت و درمان پرداخت می کنند، برخی از مردم امروز فاقد هرگونه دفترچه هاي
تامین اجتماعی و درمانی هستند و برخی دفترچه هاي بیمه اي خدمات درمانی قابل توجهی ارائه نمی کند دولت باید به موضوع

 
بهداشت و درمان و هزینه هایی که مردم در این حوزه پرداخت می کنند توجه داشته باشد. 

وي گفت: نمی توانیم هر روز قوانینی تصویب کنیم و با افزایش مالیات به اصناف فشار بیاوریم، امروز جوجه یک روز را بیمه می کنیم
اما کشاورزي که براي کشاورزي 70 سال تلاش می کند بیمه ندارد، قیمت هاي بسیار بالاي نهاده هاي کشاورزي موضوع جدي است
که امروز کشاورزان با مشکل مواجه شده اند. ایثارگران و اشتغال فرزندان ایثارگران مورد توجه حضرت امام(ره) و مقام معظم رهبري

 
بوده است متاسفانه رزمندگان معسري که روزي از این کشور دفاع کرده اند با حقوق ناچیزي زندگی می کنند. 

این نماینده مجلس عنوان کرد: مبارزه با فساد و برخورد با حقوق هاي نجومی باید در دستور کار دولت و مجلس باشد اگر مجلس می
خواهد جایگاه انقلابی گري خود را حفظ کند باید به این موضوع تجه ویژه کند و باید قوانینی بیاوریم که با نجومی بگیران به جد

برخورد شود.



اجراي طرح آمایش سرزمین به رشد ارزش افزوده و ایجاد اشتغال پایدار

کمک خواهد کرد

منبع: داناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/07/21

تشکینی گفت: اجراي طرح آمایش سرزمین قطعا به رشد ارزش افزوده در شهرستانهاي هر استان و ایجاد اشتغال پایدار کمک
خواهد کرد.

تشکینی گفت: اجراي طرح آمایش سرزمین قطعا به رشد
ارزش افزوده در شهرستانهاي هر استان و ایجاد اشتغال

 
پایدار کمک خواهد کرد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از شیرازه،
یکی از مأموریت هاي حاکمیت، ایجاد یک نظام توسعه
پایدار است و با چنین نگاهی، وزارتخانه هایی مثل نیرو یا
وزارت صمت نمی توانند بدون توجه به امکانات و ظرفیت
هاي هراستان و برنامه توسعه پایدار، برنامه اي را تدوین

 
وارائه دهند. 

متأسفانه یکی از دلایل عقب افتادگی کشور در بحث
توسعه، فقدان سند آمایش سرزمین است که بعد از گذشت 4 دهه از انقلاب به تازگی در هیأت وزیران تصویب شده است. اگر چه
کمی شتاب زده تصویب شده و نواقصی نیز دارد که باید اصلاح شود، اما توجه به این طرح می تواند بسیاري از مشکلات را در زمینه

 
هاي مختلف از جمله بحران آب حل کند. 

 
وقتی سند آمایش سرزمین وجود داشته باشد، خطوط و مبانی کلی توسعه، در یک بازه زمانی مشخص را در دست داریم. 

 
شاید براي برخی این سوال به وجود آید که ضرورت اجراي طرحآ مایش سرزمین و هدف از اجراي آن چیست؟ 

احمد تشکینی رییس موسسه مطالعات و پژوهش هاي بازرگانی و مسئول طرح آمایش وزارت صنعت، معدن و تجارت امروز 21 مهرماه
در حاشیه جلسه تبیین اجراي طرح مطالعات آمایش صنعتی، معدنی و تجاري در استان فارس در گفتگو با خبرنگار این رسانه به این
سوال پاسخ داد و بر ضرورت اجراي این طرح در حوزه صنعتی تاکید کرد و گفت: یکی از مهم ترین برنامه هاي وزرات صنعت، معدن و

 
تجارت، بحث آمایش صنعتی، معدنی و تجاري است که البته ذیل آمایش سرزمینی کل کشور قرار دارد. 

وي با بیان اینکه در این برنامه چند هدف را دنبال می کنیم، افزود: توزیع عادلانه منابع، جلوگیري از حرکت نا به جاي جمعیت در

 
شهرستانهاي هر استان و سوم توسعه متوازن در داخل شهرستانهاي کشور از جمله اهداف مهم این طرح است. 

تشکینی در پاسخ به این سوال شیرازه که این طرح چقدر می تواند به پیشرفت و توسعه صنعت در کشور و استان کمک کند؟، اظهار
کرد: اگر در این برنامه و طرح بتوانیم طی شش ماه آینده 450 شهرستان را عملیاتی و اجرایی کنیم به شدت از هدر رفت منابع



جلوگیري و در حقیقت به استقرار منطقی و بهینه فعالیتها به تفکیک شهرستان ها کاملا کمک خواهد کرد تا اینکه فعالیتها بتوانند

 
هماهنگ با یکدیگر حرکت کنند. 

مسئول طرح آمایش وزارت صنعت، معدن و تجارت در پایان تصریح کرد: اجراي طرح آمایش سرزمین قطعا به رشد ارزش افزوده در

 
شهرستانهاي هر استان و ایجاد اشتغال پایدار کمک خواهد کرد. 

انتهاي پیام/



پیش بینی رشد 7.7 درصدي اقتصاد گلستان در سال آینده

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/07/21

گرگان- استاندار گلستان گفت: پیش بینی رشد اقتصادي بیش از 7.7 درصد براي سال آینده استان قابل تحقق است چرا که
گلستان ظرفیت هاي بالایی در بخش هاي مختلف دارد.

گرگان- استاندار گلستان گفت: پیش بینی رشد اقتصادي
بیش از 7.7 درصد براي سال آینده استان قابل تحقق است
چرا که گلستان ظرفیت هاي بالایی در بخش هاي مختلف

 
دارد. 

استاندار گلستان اظهار کرد: خوشبختانه رشد اقتصادي
استان به تبع کشور در سال گذشته و سال جاري مثبت
بوده و تحقق رشد اقتصادي 7.7 درصدي گلستان در سال

 
1401 نیازمند عزم همگانی است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداري گلستان، هادي حق شناس در یازدهمین جلسه کارگروه اقتصادي،
اشتغال و سرمایه گذاري استان اظهار کرد: پیش بینی رشد اقتصادي بیش از 7.7 درصد براي سال آینده استان قابل تحقق است چرا

 
که گلستان ظرفیت هاي بالایی در بخش هاي مختلف دارد. 

وي افزود: کشاورزي مزیت نسبی استان در کنار دیگر ظرفیت هاي موجود است که می توان با استفاده از صنایع تبدیلی و ارائه

 
محصول نهایی شاهد ارزش افزوده این مزیت در استان و افزایش درآمد مردم باشیم. 

استاندار گلستان یادآور شد: سهم دستگاه ها در سند رشد اقتصادي استان براي سال 1401 مشخص شده و امیدواریم با همراهی همه

 
دستگاه هاي اجرایی، بخش خصوصی و بانک ها رقم بیش بینی شده را محقق کنیم. 

 
حق شناس گفت: براي حمایت و پشتیبانی از واحدهاي تولیدي و خدماتی هرگونه همکاري لازم صورت می گیرد. 

وي ادامه داد: باید تلاش کنیم سطح بهره وري در استان را افزایش دهیم و از ظرفیت تجمیع سرمایه ها در مسیر اجراي پروژه ها

 
استفاده کنیم. 

استاندار گلستان خاطر نشان کرد: پرهیز از محدودیت هاي خود ساخته زمینه ارتقا بهره وري را فراهم می کند که می تواند نقش

 
تأثیرگذاري در تحقق رشد اقتصادي استان در سال آینده را فراهم آورد. 

حق شناس گفت: نرخ مشارکت استان 37.5 درصد، نرخ بیکاري 8.5 درصد و پیش بینی شده است در سال جاري 30 هزار و 300
شغل ایجاد شود.



اسناد توسعه و آمایش و آسیب هاي اجتماعی طی 3 سال پیگیري شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/07/21

تهران- استاندار سابق تهران با تشریح اقدامات موثر در توسعه و پیشرفت استان تهران در سه سال تصدي استانداري
گفتاسناد توسعه و آمایش و آسیب هاي اجتماعی طی سه سال پیگیري شده است.

تهران- استاندار سابق تهران با تشریح اقدامات موثر در
توسعه و پیشرفت استان تهران در سه سال تصدي
استانداري گفتاسناد توسعه و آمایش و آسیب هاي

 
اجتماعی طی سه سال پیگیري شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، انوشیروان محسنی بندپی ظهر
چهارشنبه در مراسم تودیع و معارفه استاندار تهران با
تشریح اقدامات مؤثر در راستاي توسعه و پیشرفت استان
تهران در سه سال تصدي استانداري اظهار داشت: نزدیک
به سه سال توفیق حاصل شد که به عنوان نماینده عالی

دولت و استاندار تهران به مردم فهیم، شریف و با فرهنگ استان تهران خدمت کنم. در این راستا با بهره گیري از ظرفیت هاي استان
در ابعاد مختلف و رویکردهاي توسعه اي از جمله سند آمایش، سند توسعه استان و شهرستان ها و سند آسیب هاي اجتماعی اقدامات

 
پیگیري شد. 

استاندار سابق تهران افزود: در حوزه اقتصادي و در راستاي تحقق بخشیدن به شعارهاي سال از سوي مقام معظم رهبري به توفیقات
خوبی رسیدیم. در همین راستا نرخ بیکاري استان تهران در سال 1397، حدود 12.2 درصد بوده که در بهار 1400 به 6.6 درصد و در
تابستان 1400 به 6.3 درصد رسید؛ همچنین تعهد اشتغال استان تهران در سال 1399، حدود 96 هزار شغل بود که براي اولین بار در

 
ده سال اخیر 119 هزار شغل ایجاد شده و تحقق 124 درصدي داشته است. 

محسنی بندپی بیان کرد: در زمینه سیاسی و اجتماعی در طی سه سال، دو انتخابات مهم برگزار شد که رتبه استانداري تهران در
برگزاري انتخابات 23 پله صعود کرد؛ در حوزه امنیتی و انتظامی با استفاده از ظرفیت شوراي تأمین استان اقدامات مؤثري انجام شد.
استفاده از ظرفیت بانوان نیز همواره مورد توجه بوده که 141.6 درصد تصدي پذیري همکاران زن در رده هاي مختلف مدیریتی

 
محقق شد و سند توانمندسازي زنان نیز مصوب شده است. 

وي همچنین گفت: در حوزه عمرانی، توسعه حمل و نقل ریلی و مترو در استان تهران همواره در دستور کار بوده که در این زمینه
براي حل معضل متروي پردیس به عنوان شهر جدید با هدف گذاري 400 هزار نفري، مجوز محیط زیست اخذ شده و بستر کار آماده

 
است. یکی از مطالبات مهم مردم پرند نیز بهره گیري از مترو می باشد که در این زمینه تفاهمنامه با شهرداري منعقد شده است. 

محسنی بندپی خاطرنشان کرد: در زمینه ساخت و سازهاي غیرمجاز نیز تفاهم نامه با سازمان جغرافیایی نیروهاي مسلح منعقد شده
تا امکانی فراهم شود که تغییرات در محدوده هاي غیرمجاز در فاصله سه روز ارائه شود؛ به علاوه سرعت بخشیدن به مسکن مهر نیز از



 
دیگر اقدامات بوده که تعهد ما آماده سازي 322 هزار مسکن بوده که تا امروز 304 هزار مسکن به متقاضیان واگذار شده است. 

وي افزود: شهرك شهید سلیمانی، شهرك صنعتی ملارد با 760 هکتار اجرایی شده و شهرك پوشاك نیز عملیاتی شده است. یکی از
مشکلات عمده محدودیت استقرار صنایع در شعاع 120 کیلومتر بود که با پیگیري دو ساله این محدودیت برداشته شد. همچنین
استان تهران به عنوان استان معین دشت آزادگان در سیل خوزستان در کنار همراهی با مردم گلستان اقدامات اثربخشی را در

 
خوزستان انجام داد. 

محسنی بندپی تشریح کرد: در نیمه دوم سال 1398 که دنیا با بحران کرونا مواجه شد و ستاد کرونا استان تهران با 20 نهاد و دستگاه
شکل گرفت تا از ظرفیت دستگاه هاي اجرایی براي مقابله با این بیماري استفاده شود. در همین راستا فرمانداري هاي استان تهران
180 میلیارد تومان به دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران، ایران و شهید بهشتی کمک کردند. ضمن اینکه کمک هاي قابل توجهی نیز
از سوي شهرداري ها و بخشداري هاي استان تهران جهت مقابله با کرونا صورت گرفت. به علاوه 5 هزار تخت بیمارستانی در دست
اقدام می باشد و 4400 کلاس درس به مجموعه استان اضافه شد و در زمینه آبرسانی و تصفیه خانه هاي استان نیز اقدامات اثربخش

انجام شده است که همه اینها محصول همکاري و تشریک مساعی بوده تا رضایت مندي شهروندان فراهم شود.



قوانین قدیمی پیش روي کسب و کارهاي نوین

منبع: شیعهشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/07/21

امروزه فعالیت هاي استارت آپی نقش اساسی در تحول اقتصادي دنیا ایفا می کند اما قوانین قدیمی پیش روي کسب و
کارهاي نوین و ناهماهنگی دولت، خلاقیت جوانان گلستانی را به بند کشیده است.

امروزه فعالیت هاي استارت آپی نقش اساسی در تحول اقتصادي دنیا ایفا می کند اما قوانین قدیمی پیش روي کسب و کارهاي

 
نوین و ناهماهنگی دولت، خلاقیت جوانان گلستانی را به بند کشیده است. 

به گزارش «شیعه نیوز»، در حالی که دنیا به سمت فعالیت هاي استارت آپی حرکت می کند و این فعالیت ها لازمه بقا اقتصادي و
پیشرفت در جوامع امروزي محسوب می شود اما متأسفانه این واژه در ایران براي برخی از مسئولان ناشناخته است و آنگونه که باید به

 
این امر بها داده نشده است. 

همین مسئله و درکنار آن نیز وجود خلاء هاي قانونی، مشکلات مشاوره اي، نداشتن پشتیبان، عدم تسهیلات مناسب و نبود حمایت
هاي لازم از سوي ارگان ها سبب می شود بسیاري از جوانان خلاق و با استعداد که وارد این حوزه می شوند در همان قدم هاي

 
نخست ناامیدانه از این عرصه خارج شوند. 

این در حالی است که مقام معظم رهبري در فرمایشات خود به مسئله حمایت از نخبگان تاکید فراوان داشته اند، ایشان «حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان»، «گسترش کمّی و ارتقاي کیفی این شرکت ها» و «دخالت دادن آنها در بخش ها و طرح هاي اصلی کشور»

 
را از ضرورت هایی می داند که باید مورد توجه جدي قرار گیرد. 

با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري و نقش بی بدیل آستارت آپ ها در حوزه خودکفایی و پیشرفت اقتصادي حالا باید دید
مسؤولان در این عرصه چگونه عمل کرده اند؟ براي رفع چالش ها و مشکلات حوزه نوآوري چه اقداماتی انجام داده اند؟ در این طوفان

 
اقتصادي که در کشور وجود دارد آیا از حوزه استارت آپی آنگونه که باید بهره مند شده اند؟ 

 
رسیدن به وضع مطلوب فاصله زیاد است 

سید مجید حسینی مدیر یکی از آستارت آپ ها که در زمینه معرفی و فروش محصولات روستاي فعالیت دارد، گفت: در دوره هاي
گذشته کسب وکارهاي نوین در استان گلستان جایگاه خاصی نداشتند و مسئولان براي آن ارزش قائل نبودند اما در حال حاضر در
مدیریت جدید کمی این نگاه تغییر کرده است و تحولات ایجاد شده سیستم استارت آپی گلستان را نسبت به گذشته پویاتر کرده

 
است. 

وي با بیان اینکه استارت آپ ها در گلستان تا رسیدن به وضع مطلوب فاصله زیادي دارند، تصریح کرد: پارك علم و فناوري یک نهاد
حمایتی است و براي اینکه شرایط بهتر از این شود نیاز است که جایگاه پارك علم و فناوري در بین دستگاه هاي اجرایی در استان
ارتقا پیدا کند تا اگر براي کاري به اداري مراجعه کردیم حداقل یک اولویت براي پارك علم و فناوري قائل شوند و راهنمایی خوبی

 
داشته باشند. 



حسینی با تاکید بر اینکه برخی نگاه درستی به این پارك ندارند، تصریح کرد: نیروي کار متخصص و علاقه مند از نیازهاي یک شرکت

 
نوآوري است؛ کسی که بداند استارت آپ چیست و چه هدفی را دنبال می کند؟ 

 
خلاءهاي قانونی در حوزه استارت آپ ها زیاد است 

وي با اشاره به اینکه حمایت هاي مالی به موقع از دیگر مباحث رشد استارت آپ است، یادآور شد: اگر این حمایت ها نباشد نمی تواند

 
به برنامه هاي خود دست یابد، حمایت مالی حکم آب به موقع به یک گیاه را دارد و رشد یک استارت آپ را تأمین کند 

حسینی خلأهاي قانونی که براي حمایت از استارت آپ ها وجود دارد اشاره کرد و گفت: نیازمند قانون هاي بالادستی در بحث

 
استارتاپ ها داریم مثلاً در زمینه مالیات هیچ سازوکار حمایتی براي استارت آپ ها وجود ندارد. 

علی عرب مفرد مدیر استارت آپ مستقر در کارخانه نوآوري گلستان نیز در خصوص چالش هاي پیش روي استارت آپ ها به خبرنگار
مهر گفت: بحث استارت آپ ها و شرکت هاي خلاق را مسئولان خیلی بیشتر از قبل بها می دهند و تازه متوجه شده اند که این بحث

 
تا چه اندازه می تواند براي توسعه استان مهم باشد. 

وي ادامه داد: هنوز افراد بسیاري مخصوصاً دانشجویان با این حوزه بیگانه هستند و همین باعث شده فرایند تبدیل استان از یک
استانی که فاقد این شرایط بوده به استانی که بتواند پیشرو باشد خیلی کند صورت بگیرد. اگر با تغییر رؤساي دانشگاه ها این خلأ پر

 
شود و در دانشگاه تغییرات به وجود بیاید قطعاً مباحث کارآفرینی معرفی بیشتر خواهد شد و جوشش ده ها برابر می شود. 

 
رسانه ها نیز نتوانسته جایگاه واقعی استارت آپ ها را معرفی کنند 

این مدیر شرکت استارت آپی تاکید کرد: رسانه ها می توانند در این حوزه کمک کنند و به جز موارد محدود هنوز رسانه ها نیز

 
نتوانسته جایگاه واقعی استارت آپ ها را معرفی کنند. 

وي ادامه داد: در رسانه خیلی مباحثی که مهم نیست و اذهان مردم را بیشتر درگیر می کند زیاد مطرح می شود اما این بحث ها

 
بسیار کم است این در حالی است که اهمیت بسیاري براي توسعه و اقتصاد استان به همراه دارد. 

یک قسمتی از جامعه که جوانان و کارآفرینان هستند تلاش می کند که روبه جلو حرکت کنند اما این قوانین مانند غل و زنجیره هایی

 
هستند که این اجازه را به ما نمی دهند 

عرب مفرد با اشاره به اینکه متأسفانه قوانین کشور چندان استارت آپی نیست، یادآور شد: زمانی که به دنبال بیمه مسئولیت مکان
سایرا مراجعه کردم به ما گفتند باید بروید در سامانه انبار وزارت صمت ثبت نام کنید به آنجا مراجعه کرده ایم اما چیزي به بنام دفتر
وجود ندارد و من دفتر را به عنوان عمده فروشی ثبت کردم ظرفیت آن 10 تن و 20 تن است و هر شرکتی که بخواهد بیمه کند الزام

 
است که در این سامانه وارد شود. 

وي با بیان اینکه در قوانین و قواعد بسیار خلأ بزرگی در این حوزه داریم، افزود: یک قسمتی از جامعه که جوانان و کارآفرینان هستند
تلاش می کند که روبه جلو حرکت کنند اما این قوانین مانند غل و زنجیره هایی هستند که این اجازه را به ما نمی دهند تا در مسیر

 
پیشرفت عمل کنیم و مانند بازدارنده اي در جلوي راه پیشرفت استارت آپی ایستاده اند. 



 
عدم حمایت ارگان ها استارت آپ ها را به ورشکستگی می کشاند 

مدیر یکی دیگر استارت آپ هاي گلستان هم گفت: هیچ حمایتی از سوي ارگان ها براي استارت آپ ها وجود ندارد براي همین

 
بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان به خاطر عدم حمایت ورشکست شده اند. 

مرتضی نظري در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره به اینکه فعالیت پارك و علم و فناوري سالیان سال در حد اسم بود، افزود: در سال

 
هاي اخیر جهش هاي در این حوزه رقم خورده است که امیدواریم بتوانیم شاهد شکوفایی استارت آپ ها در این استان باشیم. 

مدیر یک شرکت استارت آپی با تاکید بر این مسئله که اگر دغدغه فکري حل شود می توانیم شاهد درخشش شرکت هاي دانش
بنیان باشیم گفت: استارت ها نیاز به حمایت دارند، هیچ حمایتی از سوي ارگان ها نیست بسیاري استارت آپ ها به خاطر عدم همین

 
مسئله ورشکست شده اند. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي نوآور فرایند اشتغال زایی بسیار دخیل است، تصریح کرد: اقتصاد فلج، تورم، گرانی و تحریم؛ کسی که در

 
این طوفان گذر کند ماندگار است و نقش ارزنده اي در اقتصاد کشور می تواند به وجود بیاورند. 

 
قوانین حوزه استارت آپی نیازمند بازنگري است 

با توجه به مسائلی که مطرح شد از سوي شرکت هاي استارت آپی استان گفتگوي داشته ایم با یک کارشناس حوزه مشاغل نوین نیز
در این زمینه داشته ایم، محمد رضایی در خصوص وضعیت استارت آپ هاي استان گلستان به خبرنگار گفت: اکوسیستم استارت آپی

 
استان گلستان در مقابل اکوسیستم سایر استان ها مانند اصفهان، مشهد و یزد جوان و درحال رشد است. 

متأسفانه در گلستان مربی حرفه اي نداریم و یا خیلی محدود وجود دارد که شناخته نشده است درحالی که یک استارت آپ نیاز دارد

 
تا زمانی که به چالشی برخورد می کند یک مشاور و یا مربی حرفه اي داشته باشد 

وي با اشاره به چالش هاي پیشروي شرکت هاي دانش بنیان در استان گلستان گفت: متأسفانه در گلستان مربی حرفه اي نداریم و یا
خیلی محدود وجود دارد که شناخته نشده است درحالی که یک استارت آپ نیاز دارد تا زمانی که به چالشی برخورد می کند یک

 
مشاور و یا مربی حرفه اي داشته باشد. 

رضایی با اشاره به اینکه شروع فعالیت پارك علم و فناوري گلستان از دهه 90 است و جاي بسیاري براي رشد وجود دارد، تاکید کرد:

 
براي بهبود جایگاه باید تعداد شتاب دهنده تخصصی افزایش پیدا کند، سرمایه گذاري خطرپذیر استان بیشتر شود. 

 
مالیات و بیمه تأمین اجتماعی نگرانی همه استارت آپ ها است 

مدیرعامل صندوق پژوهش و فناوري گلستان با تاکید بر اینکه قانون جهش تولید دانش بنیان مجلس باید عملیاتی شود، یادآور شد:
موضوعات مالیات و بیمه تأمین اجتماعی براي همه استارت آپ ها نگرانی ایجاد کرده است که نیاز است با کمک دولت و مجلس این

 
مهم بازنگري شود. 



نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس شوراي اسلامی هم در همین رابطه خبرنگار مهر گفت: کسب وکارهاي نوین و از طرف دیگر

 
وجود فارغ التحصیل رشته هاي مختلف کشاورزي و فنی و حرفه اي فرصت خوبی را براي توسعه استان فراهم کرده است. 

غلامرضا منتظري با بیان اینکه وجود فارغ التحصیلان گیاهان دارویی، معدن، مشاغل خانگی و دام و طیور، فرصت بسیار خوبی در
استان است، تصریح کرد: باتوجه به شرایط اقلیمی گلستان می توان به تنوع این فرصت ها فکر کرد و از ظرفیت ها استفاده بیشتري

 
داشته باشیم. 

 
مجلس براي رفع موانع قانونی استارت آپ ها امادگی کامل دارد 

وي با بیان اینکه مراحل صدور مجوز باید ساده شود، تاکید کرد: برخی افراد با عشق و علاقه وارد این حوزه می شوند ولی به دلیل
طولانی بودن صدور مجوز انگیزه هاي خود را از دست می دهند، تسریع در فرایند مجوز و بحث پنجره واحد از شعار به عمل تبدیل

 
شود. 

منتظري یادآور شد: مجلس کمیسیون ویژه جهش تولید را با هدف برطرف کردن خلاءهاي قانونی ایجاد کرده و اگر از سوي استان
موانع پیش روي تولید، قوانین متضاد یا لوایح ناکارآمد به این کمیسیون ارائه شود، آماده همکاري براي برطرف کردن این موارد در

 
کمیسیون هستیم. 

 
تخصیص 30 میلیارد تومان اعتبار براي استارت آپ هاي گلستان 

مدیر پارك علم و فناوري گلستان هم گفت: نزدیک 30 میلیارد تومان امسال از محل صندوق نوآوري کشور و معاونت علمی و

 
پژوهشی رئیس جمهوري براي استارت آپ هاي گلستانی بودجه تخصیص یافته است. 

مهدي غفاري در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: از لحاظ زیرساختی جز پارك و علم و فناوري ردیف هاي آخر بوده ایم اما با

 
اقدامات انجام شده در سال هاي اخیر در رده هاي میانه قرار گرفته ایم. 

وي با بیان اینکه فضاي استقرار استارت آپ ها تا حد زیادي حل شده است، خاطرنشان کرد: با افزایش اعتباري حمایتی که پارك و
کمک صندوق فناوري استان انجام شده براي سال جاري نزدیک 30 میلیارد تومان امسال از صندوق نوآوري کشور و معاونت علمی و

 
پژوهشی رئیس جمهوري دریافت بودجه براي استارت آپ هاي گلستانی تخصیص یافته است. 

وي با بیان اینکه با همکاري دوجانبه و چندجانبه تلاش می کنیم که مشکل مجوزها را تا حد زیادي کم کنیم، افزود: با اتاق صنعت و
معدن، اتاق بازرگانی، سازمان غذا و دارو و دادگستري همکاري دوجانبه شروع کردیم تا بتوانیم بخشی از مشکلات اداري را کمتر

 
کنیم. 

غفاري با اشاره به اینکه در بحث مشاوره چند تا کارگزار فن بازار و مشاور خصوصی را در این زمینه فعال کرده ایم، گفت: با بیمه نیز
توافق داشته ایم که یک شعبه و کارشناس مشخص را در نظر بگیرند براي رفع مشکلات استارت آپی که امیدواریم بتوانیم بخشی از

 
مشکلات را در زمینه بیمه رفع کنیم. 

استان گلستان شاید به نسبت دیگر استان هاي بزرگ تر کمی دیر وارد حوزه استارت آپی شده است اما با همه عقب ماندگی هاي که



 
همیشه در این استان در حوزه تولید وجود دارد باز هم توانسته در این حوزه حرف هایی براي گفتن داشته باشد. 

در حال حاضر 154 واحد فن آوري در زمینه هاي مختلف کشاورزي، پزشکی، صنایع دستی، غذا و دارو و دیگر موارد در استان فعالیت
دارند که اگر موانع پیش روي این شرکت ها برداشته شود در سال هاي آینده شاهد شکوفایی و تحول در عرصه اقتصادي خواهیم بود.

 
انتهاي پیام 

منبع: مهر



بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري
تفاهمنامه همکاري امضا کردند

بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تفاهمنامه همکاري

امضا کردند

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/07/21

تفاهمنامه همکاري بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري به امضاي دولت آبادي مدیرعامل این بانک و
دکتر ستاري معاون رئیس جمهور رسید. نوشته بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تفاهمنامه همکاري

امضا کردند اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

تفاهمنامه همکاري بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري به امضاي دولت آبادي مدیرعامل این

 
بانک و دکتر ستاري معاون رئیس جمهور رسید. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک تجارت، در مراسمی به میزبانی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و با
حضور دکتر سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري و دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت تفاهمنامه همکاري بین این

 
دو مجموعه به امضا رسید. 

دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت در این مراسم با اشاره به عملکرد این بانک در همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست
جمهوري گفت: مجموعه بانک تجارت با دیدگاه آینده نگر و از طریق شبکه شعب سراسر کشور و ظرفیت هاي فنی و تخصصی در

 
راستاي تقویت زیست بوم اقتصاد دانش بنیان، همکاري همه جانبه با این شرکت ها را در دستور کار خود دارد. 

مدیرعامل بانک تجارت با اشاره به سهم 32 هزار میلیارد ریالی این بانک در صدور ضمانتنامه براي شرکت هاي دانش بنیان معرفی
شده از سوي صندوق نوآوري و شکوفایی افزود: اعتقاد ما بر این است که ظرفیت هاي فراوانی در استارت آپ ها و شرکت هاي دانش
بنیان در مسیر توسعه پایدار اقتصاد کشور وجود دارد و همکاران من با این نگرش همواره در صدد طراحی خدمات و راهکارهاي جدید

 
براي توسعه این شرکت ها هستند. 

دکتر ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري نیز در این مراسم بر ضرورت حمایت و پشتیبانی هرچه بیشتر از شرکت هاي

 
دانش بنیان در راستاي توسعه پایدار اقتصاد کشور تاکید کرد. 

بر اساس این تفاهمنامه نحوه اجراي تبصره هاي 16 و 18 قانون بودجه سال 1400 کل کشور مبنی بر اعطاي تسهیلات به شرکت
هاي دانش بنیان و فناور و اعطاي تسهیلات تلفیقی به اشخاص حقیقی و حقوقی بخش خصوصی و تعاونی شامل برنامه هاي ایجاد،

توسعه، تولید و اشتغال و کارآفرینی تعیین شد.



شانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی برگزار می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/07/21

شانزدهمین دوره جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی همزمان با هفته جهانی کارآفرینی برگزار می شود.به گزارش بازارکار،
شناسایی و معرفی فناور و فن آفرینان موفق به سرمایه گذاران به عنوان یکی از اهداف اصلی جشنواره، گامی بلند جهت

توسعه فناوري و شکوفایی اقتصاد ملی با حمایت از ایده ها یدانش بنیان و توان ...

 
شانزدهمین دوره جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی همزمان با هفته جهانی کارآفرینی برگزار می شود. 

به گزارش بازارکار، شناسایی و معرفی فناور و فن آفرینان موفق به سرمایه گذاران به عنوان یکی از اهداف اصلی جشنواره، گامی بلند

 
جهت توسعه فناوري و شکوفایی اقتصاد ملی با حمایت از ایده ها یدانش بنیان و توان نخبگان کشورمان است. 

براساس این گزارش، جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی به صورت سالیانه توسط شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و با حمایت

 
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري برگزار می شود. 

این جشنواره در دو بخش مسابقه اي و غیر مسابقه اي برگزار می شود که بخش مسابقه اي با تغییري نسبت به دوره هاي قبلی در دو
بخش فن آفرینی و تجاري سازي فناوري و طراحان کسب و کار برگزار می شود. بخش هاي غیرمسابقه اي نیز شامل فرصت هاي

 
سرمایه گذاري، نشست هاي انتقال تجربه و نمایشگاه است. 

در شانزدهمین دوره جشنواره نسبت به سال گذشته، تغییرات به این شکل است که فرصت هاي سرمایه گذاري که در دوره قبلی

 
برگزار می شد با دو کارگروه طراحان کسب و کار و فن آفرینی و تجاري سازي فناوري ادغام شده است. 

 
زمان برگزاري جشنواره26 و 27 آبان ماه 1400 خواهد بود. 

علاقمندان شرکت در این جشنواره می توانند جهت ثبت نام به سایت www.shtf.ir مراجعه نمایند و همچنین جهت کسب
اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 3-33869452-031 تماس حاصل فرمایند.



زمان برگزاري مرحله کشوري چهارمین دوره مسابقات مناظره دانشجویی

دانشگاه جامع علمی کاربردي اعلام شد

شماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/07/21
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر سلیمان عباسی معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی

 
کاربردي از برگزاري چهارمین دوره مسابقات مناظره دانشجویی این دانشگاه با موضوع مهارت، کارآفرینی و جهش تولید خبر داد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي در اینباره گفت: چهارمین دوره مسابقات مناظره دانشجویی این دانشگاه در

 
مرحله کشوري به صورت مجازي از 21 لغایت 27 مهرماه سالجاري به میزبانی واحد استانی البرز برگزار می شود. 

وي خاطر نشان کرد: مرحله استانی چهارمین دوره مسابقات مناظره دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي در خردادماه و تیرماه

 
سالجاري با حضور 286 تیم از مراکز آموزش علمی کاربردي سراسر کشور برگزار و تعداد 24 تیم به مرحله کشوري راه یافتند. 

دکتر سلیمان عباسی با تاکید بر برگزاري مجازي مسابقات به دلیل شرایط همه گیري ویروس کرونا، از تلاش هاي واحدهاي استانی به

 
ویژه واحد استانی البرز در برگزاري این دوره از مسابقات با شرایط خاص قدردانی بعمل آورد. 





نهایی شدن برنامه توسعه دانشگاه هاي علمی کاربردي استان ها بر مبناي طرح

آمایش در افق 1404

شماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/07/21
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر محمد حسین امید امروز در مراسمی به مناسبت 29امین سالروز
تاسیس دانشگاه جامع علمی کاربردي و شروع سال تحصیلی جدید که در سالن آمفی تئاتر دانشگاه علمی کاربردي لرستان برگزار شد،
اظهار کرد: دانشگاه جامع علمی کاربردي براي توسعه کسب و کارهاي کوچک شکل گرفته است و پس از 20 ماه تعطیلی آموزشی در

 
کشور، با موافقت ستاد ملی کرونا، کلاس ها در 15 آبان ماه بصورت حضوري برگزار می شود. 

وي با بیان اینکه هدف ما در دانشگاه جامع علمی کاربردي انتقال مهارت و مهارت آموزي است، تصریح کرد: برگزاري کارگاه ها با
کلاس هاي مجازي ما را به نتیجه مطلوب نخواهد رسید و خروجی این کلاس هاي نمی توانند آموزشی اطمینان بخشی به دنبال

 
داشته باشد. در دنیا نظام هاي آموزشی مجازي وجود دارد که کمتر مورد استقبال قرار می گیرند 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور با بیان اینکه در دنیا نظام هاي آموزشی مجازي وجود دارد که کمتر مورد استقبال قرار می
گیرند، گفت: آموزش حضوري، حضور در کارگاه ها و آزمایشگاه ها و آموزشی به صورت چهره به چهره بین استاد و دانشجو، فراگیر را

 
آماده می کند تا وارد بازار کار شود. 

امید با بیان اینکه دانشگاه جامع علمی کاربردي برنامه راهبردي اول خود را با پنج هدف و رویکرد تا پایان سال 99 به اتمام رسانده و
برنامه دوم توسعه دانشگاه را در تابستان امسال آغاز کرده و این امر به منظور تداوم برنامه کیفی و مرتبط با آمایش در مناطق مختلف
کشور اجرایی می شود، خاطر نشان کرد: در اساسنامه دانشگاه جامع علمی کاربردي، 32 دانشگاه در 31 استان کشور فعالیت دارند و

 
اساس نامه جدیدي را تدوین و به مراکز استان ها ابلاغ شده تا بر مبناي آن عمل شود. 

وي با اشاره به اینکه این دانشگاه موفق به اجراي طرح آمایش با همت روساي دانشگاه هاي علمی کاربردي، استانداري ها و ... شده
است، خاطرنشان کرد: تنها زیرنظامی در آموزش عالی کشور هستیم که براي کل کشور و به مدت پنج سال طرح آمایش تا پایان

 
1404 را آماده کردیم و این اتفاق بزرگی است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور تصریح کرد: همچنین در جلسات کمیته شوراي گسترش دانشگاه برخی از طرح ها به
تصویب رسیده و ظرف یکی دوماه آینده برنامه توسعه بر مبناي طرح آمایش همه 32 دانشگاه علمی کاربردي در کشور نهایی خواهد

 
شد. 

امید با تاکید براینکه وظیفه ما در دانشگاه جامع علمی کاربردي تربیت کارآفرین و فارغ التحصیل داراي مهارت براي ورود به بازار کار
و اشتغالزایی است، گفت: دوره هاي دانشگاه جامع شغل محور است و وضعیت دوره ها در این دانشگاه به لحاظ ایجاد اشتغال و فرصت

 
شغلی از سایر دانشگاه ها بهتر است. 

 
70 درصد دانش آموختگان دانشگاه جامعه علمی کاربردي شاغل هستند 

وي با اشاره بر اینکه بالغ بر 70 درصد دانش آموختگان دانشگاه جامعه علمی کاربردي شاغل هستند، گفت: از این تعداد بین 20 تا
25 درصد قبل از ورود به دانشگاه جامع شغل داشتند و براي افزایش مهارت به این دانشگاه آمدند و مابقی بعد از فراغت از تحصیل

 
شاغل شدند و یا فرصت شغلی ایجاد کردند. 



رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور با تاکید براینکه مشاغل باید با تحصیلات افراد هم خوانی داشته باشد، اظهار کرد: چنانچه

 
مشاغل با تحصیلات افراد هم خوانی نداشته باشد سبب اتلاف منابع شده و این تحصیل و مدرك هیچ کمکی به فرد نمی کند. 

امید گفت: 40 درصد فارغ التحصیلان دانشگاه شغل با مدرك تحصیلی شان مرتبط است و ما نیز علاقمند نیستیم دانشجو در رشته

 
اي تحصیل کند که با شغلش مرتبط نباشد. 

وي با بیان اینکه در دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور 35 هزار مدرس فعالیت دارند که این افراد ارزیابی و صلاحیت علمی آنان
تایید شده است و آنان باید مسیر را به دانشجویان یاد دهند و چنانچه کم فروشی کنند دانشجو باید مطالبه کند، بیان کرد: باید

 
شرایطی فراهم شود تا دانشجویان به خواسته خود برسند و ما نیز به تعهد خود عمل کنیم. 

 
مراکز علمی کاربردي ارزیابی و سطح بندي خواهد شد 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور با تاکید براینکه مهارت آموزي به دانشجو در ایجاد کسب و کار کمک خواهد کرد، افزود:
مراکز علمی کاربردي ارزیابی و سطح بندي خواهد شد و ضرورت دارد در سال تحصیلی جدید سطح مراکز ارتقا یابد و مراکز از سطح
سه به دو برسد و این پالایش، به روز رسانی و پویایی ادامه دارد و تاکنون بین 200 تا 300 رشته محل این دانشگاه که متقاضی

 
نداشته است حذف و رشته هاي جدیدي که متقاضی دارد را ایجاد کردیم. 

امید بر ایجاد زمینه و بستر لازم براي بازگشت به آموزش حضوري از سوي دانشگاه هاي علمی کاربردي در استان ها تاکید و اضافه
کرد: در دانشگاه جامع کارمند و پیرو تربیت نمی شود بلکه کارفرما تربیت می شود و این درحالیست که دانشجو قبل از فراغت از

تحصیل ایده خود را به بیزینس پلن تبدیل و با کارآفرینی عده اي را بکار گرفته و براي آنان شغل ایجاد می کند.



«شاهین ناصري» مسموم شد/ منافقین محکوم شدند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/07/21

خبرگزاري آریا- سخنگوي قوه قضاییه گفت: دادگاه حکم
پرونده منافقین را صادر کرده است و سرکرده گروهک
منافقین به پرداخت حدود 7660 میلیارد تومان در حق
آسیب دیدگان و کسانی که خسارت مادي و معنوي به ان
ها وارد شده محکوم شده است و حکم پرونده لازم

 
الاجراست. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از قوه قضاییه، «ذبیح االله
خداییان» سخنگوي قوه قضاییه، امروز (چهارشنبه 21 مهر

 
ماه) در جریان نشست خبري خود به سؤالاتی پاسخ داد. 

ذبیح االله خداییان، سخنگوي قوه قضاییه ضمن تسلیت شهادت امام حسن عسگري (ع) و تبریک آغاز امامت حضرت ولیعصر (ع) اظهار
کرد: در روزهاي اخیر با حادثه تلخ و دلخراش تروریستی در کشور افغانستان مواجه بودیم که در این حادثه تروریستی جمع کثیري از
مردم مسلمان و شیعه افغانستانی به شهادت رسیدند و یا مجروح و مصدوم شدند. شهادت این عزیزان را خدمت ملت شریف افغانستان

 
و خانواده شهدا تسلیت عرض می کنم. 

سخنگوي قوه قضاییه خاطرنشان کرد: ما ملت ایران شریک غم همه مسلمانان به خصوص مردم مسلمان افغانستان هستیم. این حادثه
تروریستی را قویا محکوم می کنیم و اعلام می کنیم که مسئولیت چنین حوادثی علاوه بر گروه هاي تکفیري بر عهده موسسین و

 
تشکیل دهندگان این گروه ها در منطقه است. 

وي اظهار کرد: بدون شک، این حوادث لکه ننگی بر پیشانی زمامداران امریکا و ایادي آن هاست که نسبت به تشکیل چنین گروه
هایی اقدام کردند. امیدوارم با همت و اراده اي که از مردم افغانستان سراغ داریم هر چه سریع تر شاهد از بین رفتن این گروه ها و

 
امنیت پایدار در کشور افغانستان باشیم. 

سخنگوي قوه قضاییه در ادامه و در پاسخ به سئوالی در خصوص آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده ترور دانشمندان هسته اي اظهار
کرد: متاسفانه زمامداران امریکا در بسیاري از اقدامات تروریستی و جنایاتی که در منطقه و به خصوص در کشور ایران اسلامی اتفاق

 
می افتد به صورت مستقیم و یا غیرمستقیم دخالت دارند. 

وي تصریح کرد: ترور دانشمندان هسته اي آن هم با حمایت مستقیم کشور امریکا و مسئولین این کشور صورت گرفت که جنبه
کیفري این اقدامات تروریستی در جاي خود بررسی می شود و قبلا دادستان محترم تهران نیز اعلام کردند که پرونده اي در این

 
خصوص علیه زمامداران کشور امریکا تشکیل شده است. 

خداییان خاطرنشان کرد: بر اساس قانون، محاکم ما صلاحیت رسیدگی به دعاوي مدنی علیه کشورهاي خارجی را دارند و به خصوص

 
در مورد کشور امریکا قوانین و مقررات متعددي وجود دارد. 

سخنگوي قوه قضاییه اظهار کرد: در این پرونده که در شعبه 55 دادگاه عمومی و حقوقی تهران مطرح رسیدگی است، خانواده معظم
شهداي هسته اي و جمعی از مردم علیه مسئولین کشور امریکا طرح دعوي کردند و مطالبه خسارت از مسئولین وقت امریکا نموده
اند. مسئولینی همچون روساي جمهور قبل امریکا از جمله باراك اوباما، ترامپ، وزراي امور خارجه این کشور، جان کري، هیلاري



کلینتون و تعداد زیادي از مسئولین سیاسی، اطلاعاتی و امنیتی کشور امریکا که مراتب از طریق مراجع قانونی به اطلاع این افراد

 
رسیده و دادگاه مذکور دو جلسه در این خصوص تشکیل داده است. 

سخنگوي دستگاه قضا اذعان کرد: وکلاي خواهان ها در جلسه حضور داشتند و آخرین جلسه این دادگاه تشکیل شده که وکلاي
خواهان ها تقاضاي مهلت جهت تقدیم آخرین لوایح خود را نموده اند که در آینده نزدیک به محض اینکه لوایح مربوطه به دادگاه

 
تقدیم شود حکم این پرونده صادر خواهد شد. 

وي اظهار کرد: ما قبلا نیز احکامی در این خصوص علیه مقامات آمریکا داشتیم که به میلیاردها دلار محکوم شدند و این پرونده نیز در

 
آینده اي نزدیک به نتیجه خواهد رسید. 

خداییان در ادامه و در پاسخ به سئوالی در خصوص آخرین وضعیت رسیدگی به دادخواست 42 نفر از اعضاي سابق گروهک تروریستی
منافقین اظهار کرد: اقدامات منافقین چه اقدامات تروریستی که در داخل شهرهاي ایران داشتند و بیش از 17 هزار نفر از مردم بی
گناه ما از جمله مسئولین وقت را به شهادت رساندند و تعداد زیادي مصدوم و مجروح شدند و همچنین جنایات آن ها در دوران جنگ
تحمیلی و پس از آن از یک بعد داراي جنبه کیفري است که جنبه عمومی دارد و نیاز به شکایت نیست و مدعی العموم در این

 
خصوص صلاحیت تعقیب را دارد. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: بعد دیگر اقدامات آن ها جنبه حقوقی و یا مدنی موضوع است که هر کسی از اقدامات گروهک منافقین

 
دچار آسیب شده و یا خسارت مادي و معنوي به آن ها وارد شده می تواند طرح دعوي و مطالبه جبران خسارت خود را بکند. 

وي تصریح کرد: در این پرونده که در شعبه 55 دادگاه عمومی و حقوقی تهران مطرح رسیدگی است، جمعی از جداشدگان از این
گروهک که بیش از 40 نفر هستند و تعدادي از مردم که در اثر اقدامات منافقین دچار آسیب شدند، طرح دعوي و مطالبه جبران

 
خسارات مادي و معنوي خود را نموده اند. 

خداییان خاطرنشان کرد: در خصوص این پرونده دادگاه محترم مراتب را از طریق وزارت امور خارجه کشور به وزارت دادگستري
کشورهایی که گروهک منافقین در آنجا فعالیت دارند به این گروهک ابلاغ کردند. همه شما مشاهده کردید که سرکرده این گروهک

 
در یک فایل صوتی نسبت به این پرونده واکنش نشان داد. 

سخنگوي قوه قضاییه بیان کرد: دادگاه به این موضوع رسیدگی کرده و حکم پرونده را صادر کرده که در این پرونده سرکرده گروهک
منافقین به پرداخت حدود هفت هزار و 660 میلیارد تومان در حق آسیب دیدگان و کسانی که خسارت مادي و معنوي به آن ها وارد

 
شده، حکم صادر کرده و این حکم قطعی شده و لازم الاجراست. 

وي در ادامه عنوان کرد: افرادي که از این گروهک جدا شده اند، اعلام کرده اند که سال ها در اسارت این گروهک بوده اند و آن ها را
به کارهاي اجباري وا می داشتند و اجازه خروج به آن ها داده نمی شد که در هر حال به طرق مختلف توانستند از آن ها جدا شوند و

 
خود را به ایران اسلامی برسانند. 

خداییان در ادامه و در پاسخ به سئوالی در خصوص آخرین وضعیت پرونده هفت تپه، اظهار کرد: پرونده هفت تپه دو قسمت است؛ در
یک قسمت، موضوع ابطال واگذاري این شرکت به بخش خصوصی است که حکم آن صادر و واگذاري این شرکت ابطال شد و به دولت

 
برگشت که به اطلاع مردم شریف رسید. 

سخنگوي قوه قضاییه بیان کرد: در بخش دیگر، سوءاستفاده کسانی بود که این شرکت به آن ها واگذار شده بود و از این طریق مرتکب
جرایمی شده بودند که از جمله اتهامات آن ها که به اثبات رسیده اخلال عمده و کلان در نظام ارزي کشور از طریق قاچاق عمده ارز
به صورت سازمان یافته است که این پرونده با کیفرخواست به دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادي ارسال شد و اخیرا حکم قطعی

 
آن صادر گردید. 

سخنگوي قوه قضاییه تاکید کرد: در این پرونده تعداد زیادي از افراد به اتهام مشارکت در اخلال در نظام ارزي محکوم شدند از جمله
این افراد امید اسدبیگی فرزند احسان است که اتهام وي هم مشارکت در اخلال عمده در نظام ارزي کشور از طریق قاچاق ارز و هم
مباشرت به صورت مستقل در قاچاق عمده ارز است که به 20 سال حبس، رد اموال و جزاي نقدي و انفصال از خدمات دولتی محکوم

 
شده است. 

وي ادامه داد: یکی دیگر از مرتکبین این جرم، مهرداد رستمی فرزند میرمحمد است که وي نیز به 20 سال حبس و رد مال و جزاي



نقدي محکوم شده و حدود دو نفر از این متهمان هر کدام به 15 سال حبس، 3 نفر هرکدام به 10 سال حبس و بیش از 17 نفر

 
هرکدام به 5 سال حبس محکوم شدند. 

خداییان افزود: اتهام اسد بیگی مشارکت در قاچاق یک میلیارد و 396 میلیون یورو و مباشرت در قاچاق دو میلیون و 894 هزار یورو

 
بوده است که به این موضوع رسیدگی شده و متهمان محکومیت قطعی پیدا کردند و حکمشان لازم الاجرا است. 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سئوالی در ارتباط با روند ادامه کار محاکم با توجه به پایان استجازه مقام معظم رهبري براي محاکم

 
ویژه مبارزه با مفاسد اقتصادي، بیان داشت: استجازه مقام معظم رهبري در سال 97، گرفته شد و تا سال 99 ادامه داشت. 

وي ادامه داد: در سال 99، با اصلاحاتی، مجدد مهلت آن تمدید شد. در این اصلاحات، مقرر شد که موارد اعتراض و همچنین علنی

 
بودن محاکمات و نحوه انتشار جریان محاکمات به موجب قانون آیین دادرسی کیفري باشد. 

خداییان تاکید کرد: قبل از سال 99، محاکم ضمن اینکه به صورت علنی برگزار می شدند مستقیما جریان محاکمات نیز در صدا و
سیما و جراید منتشر می شد؛ اما از سال 99 که این موضوع تابع آیین دادرسی کیفري قرار گرفت روند انتشار محاکمات تابع این
قانون شد که بر این اساس تمام جلساتی که دادیار تشکیل می دهد به صورت مستقیم ضمن آنکه علنی است، اما انتشار آن مثل سابق
نیست؛ بلکه در صورتی که دادگاه ضروري تشخیص دهد و دادستان کل کشور از ریاست قوه قضاییه تقاضا کند با موافقت رییس قوه
قضاییه جلسه دادگاه به صورت مستقیم در مطبوعات و صدا و سیما پخش خواهد شد و این اصلاحاتی بود که در سال 99 صورت

 
گرفت. 

سخنگوي قوه قضاییه تصریح کرد: مهلت استجازه در شهریورماه به اتمام می رسید که قبل از اتمام مهلت، ریاست قوه قضاییه تقاضاي
تمدید آن را از مقام معظم رهبري کردند و معظم له موافقت کردند که تا زمان تصویب قانون این استجازه اعتبار داشته باشد؛ بنابراین

 
این استجازه اعتبار دارد و مهلت آن تمدید شده است و محاکم بر اساس این استجازه اجازه رسیدگی بر اساس آن را دارند. 

وي در مورد طرح اصلاح قانون مبارزه با اخلالگران در نظام اقتصادي نیز ادامه داد: بعد از آن که در سال 99 مهلت استجازه تمدید شد
مقام معظم رهبري تاکید داشتند که هرچه سریعتر قانون مربوطه تصویب شود. بر این اساس طرح اصلاح قانون مبارزه با اخلالگران در
نظام اقتصادي به مجلس تقدیم شد و در مجلس کارهاي کارشناسی آن انجام شد و در کمیسیون قضایی و حقوقی مورد رسیدگی قرار

 
گرفت و در این کمیسیون نهایی شد و اکنون در دستور صحن علنی مجلس است. 

خداییان گفت: تعدادي از نمایندگان مجلس نیز تقاضاي آن را داشتند که این موضوع در اولویت رسیدگی قرار گیرد که انشاءاالله در
صورتی که هیات رئیسه مجلس موافقت کند تا این طرح به صورت فوق العاده رسیدگی شود، در آینده نزدیک در مجلس به تصویب

 
خواهد رسید. 

خداییان در ادامه و در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه صدور حکم اعدام براي متهمی به نام الکس را تایید می کنید یا خیر گفت: این

 
پرونده در خصوص یک شبکه بین المللی قاچاق انسان تشکیل شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه تصریح کرد: تعدادي از مرتکبین یک شبکه بین المللی تشکیل داده بودند که در کشورهاي مختلفی فعالیت

 
داشتند و اقدام به قاچاق انسان با اهداف متعددي می کردند. 

وي افزود: خوشبختانه این باند شناسایی شد و متهمان دستگیر شدند. دو نفر از مرتکبین اصلی به اعدام محکوم شدند و بقیه متهمان
به مجازات هاي حبس طویل المدت محکوم شدند که، چون راي پرونده قطعی نیست، با اعتراض محکومین به مراجع مربوطه و

 
ذیصلاح ارسال می شود و در صورت تایید حکم صادره، اجرا خواهد شد. 

خداییان در ادامه و در پاسخ به سئوالی در خصوص آخرین وضعیت شکایت تعدادي از شهروندان در اهواز و مدعی العموم از وزیر وقت
ارتباطات اظهار کرد: در خصوص این فرد، با شکایت جمعی از مردم و چند دستگاه اجرایی به اتهام نشر اکاذیب با قصد تشویش اذهان
عمومی، استنکاف از دستور قضایی و استنکاف از اجراي اوامر حکومتی مقامات قانونی، پرونده اي در دادسراي فرهنگ و رسانه تشکیل

 
شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه عنوان کرد: این فرد احضار و تفهیم اتهام شده و با قرار تامین کیفري آزاد شده است. در آن مرحله، آخرین دفاع

 
از این فرد اخذ نشده بود. بعد از آن، مجددا شکایت دیگري به دادسرا واصل شد و پرونده در جریان رسیدگی است. 

خداییان در ادامه و در پاسخ به سئوال خبرنگاري در خصوص ادعاي سپیده قلیان در خصوص رفتار با زنان در زندان اظهار کرد: در



خصوص اظهارات خانم قلیان که در فضاي مجازي نیز منتشر شد، به محض انتشار این مطالب موضوع در دستور کار سازمان زندان ها
و مرجع قضایی قرار گرفت و توسط ریاست سازمان زندان ها هیاتی به زندان بوشهر اعزام شد و در آنجا با کمک دادستان موضوع را

 
بررسی و با تک تک بانوانی که در زندان بودند، مصاحبه کردند. 

سخنگوي قوه قضاییه بیان کرد: تمام کسانی که با آن ها مصاحبه شد و تقریبا همه از زندانیان زن بودند، همه منکر این موضوع بودند

 
و اظهارات این فرد را تکذیب کردند و حتی برخی از اینکه این فرد اکاذیبی را نسبت به آن ها منتشر کرده، شاکی بودند. 

وي ادامه داد: بنده شخصا با ریاست دادگستري بوشهر صحبت کردم و وي نیز اعلام کرد که در بررسی هاي انجام شده به این نتیجه

 
رسیدند که اظهارات این فرد کذب است و چنین برخوردي با وي و سایر بانوان صورت نگرفته است. 

وي همچنین در پاسخ به سئوالی در خصوص آخرین وضعیت بقایی و مشایی، اظهار کرد: بقایی به دلیل اینکه مریض است و بستري
بود، در مرخصی استعلاجی به سر می برد و این مرخصی بر اساس قانون است و در مورد تمام کسانی که در زندان هستند، اگر

 
چنانچه لازم باشد مرخصی استعلاجی به آن ها داده می شود. 

خداییان عنوان کرد: در مورد مشایی که وکیل وي اعلام کرد که مهلت حبس وي تمام شده است نیز با سئوالی که از دادسراي تهران
داشتم، اینطور نبوده که حبس وي به اتمام رسیده باشد؛ بلکه این فرد بعد از اینکه به وي مرخصی داده شده بود، متاسفانه به موقع
حضور پیدا نکرده بود و مدت طولانی را غیبت کرده بوده است. طبیعتا در مدتی که شخص خارج از مدت مرخصی غیبت کند، آن
مدت به عنوان مرخصی محسوب نمی شود و باید به زندان بازگردد و آن مدت را تحمل کند و اقدامات لازم نیز در این خصوص صورت

 
گرفته است. 

خداییان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه سال گذشته مجلس گزارشی از تخلفات صورت گرفته در بورس را ارسال کرد بعد از انتشار
این گزارش تعدادي از دست اندرکاران بورس به قوه قضاییه احضار شدند و اخیرا نیز موضوع کشف ماینرها در بورس تهران پیش آمده
و به نظر می رسد همچنان تخلفات در بازار بورس و سرمایه ادامه دارد و سهامداران همچنان در این بازار متضرر هستند قوه قضاییه
براي رسیدگی به این تخلفات چه اقداماتی را انجام داده است و آیا به این مساله ورود کرده یا خیر، گفت: بعد از اتفاقاتی که در بازار
سرمایه صورت گرفت از ناحیه معاون مجلس شوراي اسلامی گزارشی به دادسراي عمومی و انقلاب تهران واصل شد. گزارشی نیز

 
وزارت اطلاعات تهیه کرده بود که ضمیمه آن شد. 

وي ادامه داد: با توجه به اهمیت این موضوع و اینکه لازم بود کار کارشناسی صورت گیرد تا مشخص شود چه کسانی در این اخلال
هم اشخاص حقیقی و هم اشخاص حقوقی نقش داشتند، بازپرس با کارشناسان مربوطه چه در نیروي انتظامی و چه در وزارت

 
اطلاعات، کارهاي کارشناسی را انجام دادند. 

سخنگوي قوه قضاییه بیان داشت: بر اساس سئوالی که از دادسراي تهران داشتم کارهاي زیادي روي این پرونده جهت شناسایی
افرادي که ممکن است دخالت داشته باشند، صورت گرفته است؛ ضمن اینکه افرادي دعوت و احضار شده اند و تحقیقاتی در باب اینکه
ممکن است اطلاعاتی داشته باشند انجام شده؛ اما هنوز به عنوان متهم کسی احضار نشده که به احتمال قوي در آینده این کار صورت

 
می گیرد؛ چراکه مراحل کارشناسی پرونده رو به اتمام است. 

خداییان تاکید کرد: بعد از آن چنانچه افرادي در معرض اتهام باشند و دلیل و مدرك کافی علیه آن ها وجود داشته باشد احضار

 
خواهند شد و به عنوان متهم از آن ها تحقیق به عمل خواهد آمد. 

سخنگوي قوه قضاییه درباره نصب ماینر در سازمان بورس، افزود: درباره این موضوع نیز پرونده جداگانه اي تشکیل شده و در جریان

 
رسیدگی است و قطعا با کسانی که از امکانات عمومی به نفع خود استفاده می کنند برخورد قاطع به عمل خواهد آمد. 

خداییان در پاسخ به سوال دیگري درباره مفسدین اقتصادي که به خارج از کشور فرار کردند و اینکه سال گذشته آیت االله رئیسی
اعلام کرد که این مفسدین اقتصادي به کشور استرداد خواهند شد حال این موضوع در دستور کار قوه قضاییه است یا خیر و اینکه چه
اقداماتی از سوي قوه قضاییه براي استرداد مرجان شیخ الاسلامی و خاوري انجام شده و اینکه ما چند مفسد اقتصادي داریم که فراري
و در خارج از کشور هستند، گفت: بحث استرداد مجرمین اعم از مجرمین اقتصادي و غیر اقتصادي در دستور کار دستگاه قضایی بوده

 
و هست. 

وي ادامه داد: چنانچه کسی متهم به ارتکاب جرم باشد و از کشور فرار کند از طریق مراجع ذیصلاح یعنی با تقاضاي قاضی پرونده و با



کمک معاونت بین الملل قوه قضاییه، وزارت دادگستري و وزارت امور خارجه، مراتب به آن کشوري که متهم به آنجا فرار کرده و
همچنین پلیس اینترپل اعلام و به اصطلاح وضعیت قرمز براي آن شخص اعلام می شود و شما قبلا دیدید که بعضی از مجرمین

 
مسترد شدند. 

سخنگوي قوه قضاییه بیان داشت: در مورد افرادي که نام برده شد مثل خاوري و دیگران هم اقدام لازم صورت گرفته و مراتب به
پلیس اینترپل اعلام شده چنانچه آن کشورهایی که متهمان در آنجا اقامت دارند همکاري لازم را داشته باشند طبیعتا این استرداد

 
صورت می گیرد. 

خداییان در پاسخ به سئوالی در مورد علت فوت شاهین ناصري گفت: در جلسه قبل اعلام کردم که نتیجه پزشکی قانونی اعلام نشده،

 
اما اخیرا پزشکی قانونی نظر خود را اعلام کرده و علت مرگ وي را مسمومیت دارویی اعلام کرده است. 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوال دیگري مبنی بر اینکه دستگاه قضا و دادستانی به عنوان مدعی العموم در راستاي کمک به
برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه گرانفروشی و کم فروشی چه اقداماتی را انجام داده است، گفت: استحضار دارید موضوع کنترل

 
تورم و مبارزه با گرانفروشی و کم فروشی در درجه اول بر عهده دولت و به خصوص سازمان تعزیرات حکومتی است. 

وي ادامه داد: با توجه به اهمیتی که بحث مبارزه با گرانفروشی و تورم دارد، اخیرا ریاست قوه قضاییه خطاب به دادستان ها اعلام
کردند که با کمک سازمان تعزیرات حکومتی نهایت همکاري را با دولت سیزدهم داشته باشند و در بحث مبارزه با احتکار، قاچاق کالا
و گرانفروشی به ویژه گرانفروشی عمده و امثالهم با سازمان تعزیرات حکومتی همکاري داشته باشند و دادستان ها در شهرستان ها

 
هیات هایی با کمک سازمان تعزیرات تشکیل دهند و نظارت داشته باشند. 

خداییان گفت: از سویی دیگر سازمان بازرسی کل کشور نیز وظیفه دارد با دستگاه هایی که وظیفه کنترل بازار را بر عهده دارند، مقرر
شده بر عملکرد آن ها نظارت جدي داشته باشند که چنانچه مرتکب ترك فعل شوند یا به وظیفه خود عمل نکنند گزارش آن ها به

 
مراجع ذي صلاح داده شود. 

سخنگوي قوه قضاییه بیان داشت: در هر حال ما آمادگی لازم را داریم که با کمک دولت بحث کنترل تورم را در حدود صلاحیت

 
دستگاه قضایی داشته باشیم. 

خداییان در ادامه نشست خبري خود در پاسخ به سوالی پیرامون ارزیابی از عملکرد قوه قضاییه در دوره مدیریت جدید طی صد روز
اخیر، گفت: در حدود صد روز اخیر که از آغاز دوره تحول و تعالی در قوه قضاییه و مسئولیت حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه
اي می گذرد اقدامات مؤثر و چشمگیري صورت گرفته است که این اقدامات بیشتر داراي جنبه هاي زیرساختی و ریل گذاري هستند

 
که از جمله آن ها می توان به مقوله ساماندهی زندانیان اشاره کرد. 

سخنگوي دستگاه قضا با اشاره به اقدامات ناظر بر ساماندهی زندانیان طی صد روز اخیر، گفت: رئیس قوه قضاییه در جلسات و برنامه
هاي مختلف تأکید دارند که قضات و همکاران قضایی حتی المقدور از اعزام متهمین به زندان خودداري کنند و در صورت امکان از
سایر قرارهاي تأمین نظیر قرار التزام یا کفالت و یا وثیقه بهره بگیرند. بر این اساس در دوره جدید تلاش ها بر این امر متمرکز است که

 
موارد صدور قرارهاي بازداشت موقت کاهش پیدا کند. 

وي تصریح کرد: همچنین در دوره جدید بنابر تأکیدات رئیس قوه قضاییه قضات و دادستان ها و روساي کل دادگستري ها مکلف و
موظف شده اند به صورت مستمر وضعیت زندانیان را مورد رصد و پایش قرار دهند و به صورت مداوم نظارت کنند تا محکومی بیش از
دوره محکومیت خود در زندان نماند و حتی چنانچه در طول دوران محکومیت، اصلاح شده است، زمینه آزادي او فراهم شود؛
همچنین ترتیبی اتخاذ شده تا زندانیان محکوم مالی بتوانند رضایت شاکیان خود را جلب کنند. علاوه بر این ها براي برقراري ارتباط

 
بهتر زندانیان با خانواده هایشان نیز تمهیداتی اتخاذ شده است. 

خداییان بیان داشت: در همین حدود سه ماه اخیر ریاست قوه قضاییه شخصاً چهار مرتبه از زندان هاي کشور بازدید به عمل آورده و
در جریان این بازدیدها با زندانیان ملاقات چهره به چهره داشته و مسائل و مشکلات آن ها را بدون واسطه استماع کرده است و
دستورات مقتضی را صادر کرده. همچنین رئیس سازمان زندان ها نیز طی مدت اخیر شخصاً از یازده زندان بازدید داشته است؛ علاوه
بر این ها بیش از 20 هزار ملاقات حضوري توسط روساي کل دادگستري ها و دادستان ها و قضات از زندان هاي سراسر کشور صورت

 
گرفته است و قضات پرونده ها نیز بالغ بر 7 هزار ملاقات الکترونیکی با زندانیان داشته اند. 



سخنگوي دستگاه قضا افزود: همچنین طی مدت اخیر به 85 هزار زندانی مرخصی اعطا شده و همچنین 2 هزار و 250 زندانی نیز
مشمول عفو شده اند که بیش از هزار تن از آن ها آزاد و بقیه نیز با تقلیل مجازات روبرو شده اند. علاوه بر این ها حدود 22 هزار و
500 زندانی نیز از نهادهاي ارفاقی نظیر تقلیل مجازات و آزادي مشروط بهره مند شده اند و حدود 2 هزار و 500 زندانی نیز

 
محکومیت خود را با پابند الکترونیک در بیرون از زندان می گذرانند. 

خداییان در ادامه اصلاح فرایند رسیدگی به پرونده هاي قضایی را یکی دیگر از اقدامات زیرساختی قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی
دانست و گفت: ریاست قوه قضاییه در راستاي اصلاح فرایند رسیدگی به پرونده هاي قضایی بر اساس طرح تحول قضایی دستور آسیب
شناسی فرایندهاي رسیدگی به پرونده ها را صادر کرده و بر همین اساس مرحله به مرحله روند رسیدگی به پرونده ها بررسی شده و

 
ضمن آسیب شناسی آنها، راهکارهاي لازم ارائه گشته است. 

وي با اشاره به آسیبی که بعضاً از ناحیه کارشناسی ها در پرونده هاي قضایی ظهور و بروز پیدا می کند، گفت: بعضاً در برخی از پرونده
هاي قضایی با کارشناسی هاي یک نفره یا پنج نفره یا هفت نفره و حتی سیزده نفره و اختلاف نظرات فاحش آن ها مواجه هستیم. بر
همین اساس بنابر دستورات و تأکیدات ریاست قوه قضاییه ترتیبی اتخاذ شده که قضات در ارجاع پرونده ها به کارشناسی دقت نظر
ویژه اعمال کنند و کارشناسان نیز مکلف شده اند با دقت نظر در مهلت مقرر نظرات کارشناسی خود را ارائه کنند. همچنین دستگاه
هاي نظارتی مأمور شده اند به موارد ناظر بر وجود اختلافات فاحش میان هیأت هاي کارشناسی ورود کنند و رسیدگی هاي لازم را در

 
این خصوص به عمل آورند. 

سخنگوي دستگاه قضا در ادامه با اشاره به دستورات و تأکیدات حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در خصوص بازرسی ها،
توقیف وسایل ارتکاب جرم و همچنین موضوع ممنوع الخروجی ها و ممنوع المعامله ها، گفت: ریاست قوه قضاییه دستورات و تأکیدات
مفیدي را پیرامون موضوعاتی نظیر بازرسی ها، توقیف وسایل ارتکاب جرم و مقوله ممنوع الخروج ها و ممنوع المعامله ها داشته و
ترتیبی اتخاذ شده که دادستانی کل بر این موضوعات نظارت داشته باشد و براي نمونه اینگونه نباشد که براي فردي حکم ممنوع

 
الخروجی صادر شود و وي زمان خروج از کشور و در فرودگاه از این موضوع مطلع شود. 

خداییان ادامه داد: در قضیه توقیف وسایل نقلیه نیز بعضاً مشاهده می شود که وسایل نقلیه توقیف شده مدت ها در پارکینگ هاي
خصوصی و یا سایر مراکز نگهداري می شود و همین امر خساراتی را به آن ها وارد می کند لذا ریاست قوه قضاییه دستور داده در این
خصوص دستورالعملی تدوین شود و دادستان ها بر این موضوع نظارت مستقیم و مستمر داشته باشند تا خسارتی به اموال توقیف شده

 
مردم وارد نشود. 

وي با اشاره به مشی ریاست قوه قضاییه در بهره گیري از خرد جمعی و برگزاري جلسات هم اندیشی با نخبگان، گفت: طی مدت اخیر
ریاست قوه قضاییه با اقشار مختلف از قبیل کارآفرینان، صنعتگران و اعضاي کمیسیون ها و فراکسیون هاي مختلف مجلس و همچنین
اصحاب رسانه و به طور کلی تک تک گروه ها و اقشار جلسات حضوري داشته و ضمن استماع سخنان آن ها دستوراتی را در راستاي

 
ترتیب اثر دادن به نقطه نظرات آن ها صادر کرده است. 

سخنگوي قوه قضاییه با اشاره به موضوع ساماندهی نمایندگی هاي قوه قضاییه بنابر تأکیدات حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه
اي اظهار داشت: بسیاري از قضات و مسئولان قضایی در کمیسیون ها و هیأ تهاي مختلف و نهادهاي شبه قضایی عضویت دارند لذا بر
همین اساس ریاست قوه قضاییه تأکید کرده که حضور این مسئولان قضایی در این کمیسیون ها و هیأت ها باید تأثیرگذار و مثمر ثمر
باشد و آن ها در این کمیسیون ها نباید به ماشین امضا تبدیل شوند. بر همین اساس ریاست قوه قضاییه به معاون اول دستگاه قضا
تأکید کرده که بر موضوع فعالیت و اقدامات مسئولان قضایی در کمیسیون ها و هیأت هاي مختلف نظارت داشته باشند و اقدامات
خوبی نیز در این زمینه از ناحیه معاون اول دستگاه قضا صورت گرفته است. همچنین باید به موضوع فعال کردن ستادهاي اقتصاد

 
مقاومتی در جهت حمایت از تولید و اشتغال نیز اشاره و تأکید کنم. 

خداییان در ادامه با اشاره به مقولاتی نظیر بحث تغییر کاربري اراضی و صیانت از نیروي انسانی در مجموعه قضایی که مورد تأکید
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي می باشد، گفت: ریاست قوه قضاییه اخیراً موضوع تغییر کاربري اراضی را در دستور کار قرار
داده و در این رابطه در خصوص اصلاح قانون و اقدامات مجدانه مسئولان قضایی براي پیشگیري و مقابله با تغییر کاربري اراضی تأکید
کرده است. همچنین در بحث صیانت از نیروي انسانی نیز که مهم ترین سرمایه هر دستگاه و مجموعه اي می باشد، تأکید ریاست قوه



قضاییه آن است که نظارت پیشگیرانه مقدم بر برخورد و توبیخ باشد و آن دسته از همکاران و نیروهایی که در معرض تخلف و جرم

 
هستند با ارشاد و توصیه از ارتکاب تخلف و جرم پرهیز کنند. 

وي در ادامه نشست خبري خود در پاسخ به سوالی پیرامون اقدامات صورت گرفته در زمینه کاهش هزینه هاي دادرسی و همچنین
اعمال تبصره ماده 657 قانون آیین دادرسی کیفري ناظر بر ترغیب مردم به پرداخت الکترونیک هزینه هاي دادرسی، اظهار کرد:
ریاست قوه قضاییه بر موضوع سهولت دسترسی مردم به مراجع قضایی و همچنین کاهش هزینه دادرسی ها براي مردم تأکید دارد.
البته باید توجه داشت که هزینه دادرسی به موجب قانون تعیین می شود؛ بنابراین اگر بخواهیم تحولی جدي در این زمینه داشته

 
باشیم و هزینه هاي دادرسی را به نحو ملموس کاهش دهیم نیاز به همکاري دولت و مجلس داریم. 

سخنگوي دستگاه قضا افزود: البته قوه قضاییه در راستاي کاهش هزینه هاي دادرسی براي مردم اقدامات مثبتی را انجام داده است که
از جمله آن ها می توان به لایحه جامع هزینه هاي دادرسی اشاره کرد که در معاونت حقوقی قوه قضاییه در دست بررسی است و پیش
نویس این لایحه تهیه شده و به محض اتمام بررسی به دولت و از آن طریق به مجلس ارسال می شود. همچنین معاونت حقوقی قوه
قضاییه مأموریت یافته تا بررسی کند در وضعیت موجود و بدون تصویب قانون در چه مواردي رئیس قوه قضاییه می تواند در راستاي

 
تعدیل برخی از هزینه هاي دادرسی اقدام کند که دستورالعمل این موضوع نیز در آینده نزدیک صادر می شود. 

خداییان بیان داشت: در خصوص تبصره ماده 657 قانون آیین دادرسی نیز با دستور ریاست قوه قضاییه، مرکز آمار و فناوري اطلاعات
دستگاه قضا زیرساخت هاي لازم را فراهم آورده و در آینده نزدیک ما شاهد خواهیم بود افرادي که هزینه هاي دادرسی هاي خود را به

صورت الکترونیک پرداخت می کنند، با تخفیف هایی مواجه می شوند.



سه فیلم جدید در فهرست فیلم هاي آخر هفته شبکه هاي سیما

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/07/21

خبرگزاري آریا- فیلم هاي «با من حرف بزن»، «شهر طغیان» و «خواب

 
آب» در فهرست سینمایی هاي تعطیلات آخر هفته قرار گرفته اند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی رسانه ملی، فیلم هاي
سینمایی و تلویزیونی و پویانمایی «آخر بازي»، «خوره»، «1800 گرم»، «با
من حرف بزن»، «شرم گفتن»، «قهرمانان»، «زیر بام هاي شهر»، «تیکی
تاکا»، «آخر بازي»، «موج انفجار»، «رنگ خدا»، «شهر طغیان»، «مواجهه»،
«خواب آب»، «انتقام»، «بهاران»، «کما»، «بیست میلیون مایل به زمین»،

«نجات بزرگ»، «صابر»، «سریع ترین سرخپوست دنیا»، «رویاي محبت»، «دان 2»، «سرب»، «پاییز سرافیم»، «سه نفر براي کشتن»،
«رابین هود، طغیانگر»، «پدر»، «گرگ»، «حصارها»، «بله برون»، «مکانیک»، «دوما»، «داستان سامرا»، «جنگاور»، «ویل هانتینگ
نابغه»، «بازي اسرار آمیز 1»، «نخست وزیر»، «بال هاي خوشبختی»، «به وقت رهایی»، «مرغ دریایی» و «رنگ خدا» پنج شنبه و

 
جمعه 22 و 23 مهر ماه از شبکه هاي سیما روي آنتن می رود. اطلاعات فیلم ها به شرح زیر است: 

 
شبکه یک سیما 

فیلم تلویزیونی «اسکیمر» به کارگردانی «پیمان شیرخانی»، جمعه 23 مهر ساعت 00:30 دقیقه بامداد روي آنتن شبکه یک سیما می

 
رود. 

 
«اسکیمر» درباره کلاهبردارانی است که از عدم آگاهی مردم استفاده می برند. 

 
علیرضا ثانی فر، پاوان افسر، حامد رسولی، صبحان صفري، عرفان امین و سعید شجاعی در فیلم تلویزیونی «اسکیمر» بازي کرده اند. 

 
فیلم تلویزیونی «خوره» به کارگردانی «سعید زمانیان»، جمعه 23 مهر ساعت 15 روي آنتن شبکه یک سیما می رود. 

«خوره» داستان زندگی یک کاراگاه پلیس به نام احمد ناصحی را روایت می کند که در زندگی شخصی دچار مشکلاتی است و درگیر

 
حل معماي پیچیده یک پرونده قتل می شود. 

علی رضا ثانی فر، کیوان ساکت اف، محمد اشکان فر، مهدي حسام الذاکرین، سجاد حمیدیان، کوروش شاداب فر، شیرین آقاکاشی،

 
پردیس منوچهري، شهروز شهبازي، سوسن دین محمد، سامان مهکویه، مهرداد حسنی و ندا قاسمی بازیگران این تله فیلم هستند. 

 
شبکه دو سیما 

 
فیلم سینمایی «1800 گرم» به کارگردانی «مارسین گلوواکی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 7:50 از شبکه دو سیما پخش می شود. 

در این فیلم با بازي ماگدالناروزکا، پیوتر گلوواکی و میا دیدوچ خواهیم دید: ایوا زنی حدودا 40 ساله است که به عنوان مدیر یک
پرورشگاه مشغول به کار است، اما خودش هیچ گاه ازدواج نکرده است. یکی از اتاق هاي پرورشگاه به رنگ احتیاج دارد و این موضوع
باعث ورود نوتکا به پرورشگاه است. نوتکا مردي آرام است که از ایوا خوشش آمده و ایوا نیز به او علاقه مند شده، اما زمانی که نوتکا
بچه اي را از پرورشگاه می دزدد تا به ایوا اطمینان دهد که حاضر است به جاي فرزند آوري، فرزندي از پرورشگاه بیاورد. اما ایوا او را به
پلیس لو می دهد. ایوا شدیدا احساس تنهایی می کند و به نوتکا علاقه دارد، اما جسارت پذیرش این احساس را ندارد، اما مادرش با او



 
صحبت می کند و ... 

فیلم سینمایی جدید «با من حرف بزن» به کارگردانی «ریک اروین و جورج وینسنت»، جمعه 23 مهر ساعت 1:30 دقیقه بامداد از

 
شبکه دو سیما پخش می شود. 

در این فیلم با بازي باري ون دیک، کریستینا دنتون و بونی هلمن خواهیم دید: پیتر مردي میانسال است که در کودکی پدرش را از
دست داده و این اندوه باعث شده که او ایمانش را به خدا از دست بدهد. پیتر مدتی است کار خود را از دست داده، اما در سوداي
بازیگر شدن، از اشتغال به کار هاي کم درآمد اجتناب می کند و به همین دلیل اقساط وام مسکنشان به تعویق افتاده! اخطار مزایده
ملک در ماشین همسر پیتر، الی، جامانده و آن ها 7 روز قبل از مزایده، نامه را پیدا کرده و شروع به تقلا براي به دست آوردن پول می
کنند. در همان زمان اتفاقات بد مختلفی براي آن ها می افتاد و هر کدام از این اتفاقات، آن ها را از جور کردن پول دور می کند و
بدترین این اتفاقات، بستري شدن الی به علت خونریزي داخلی است. با به خطر افتادن جان الی، پیتر تمام امیدش را از دست می دهد

 
و ... 

 
فیلم تلویزیونی «شرم گفتن» به کارگردانی «حسین بابائیان»، جمعه 23 مهر ساعت 7:45 از شبکه دو سیما پخش خواهد شد. 

فیلم داستان دختر نوجوانی است که قرار می شود انشایی در مورد شغل پدرش بنویسد. اما هر چه از مادر، پدر و دیگر اعضاي خانواده
اش در مورد شغل پدر سوال می کند کسی پاسخی به او نمی دهد. این مساله باعث آشفتگی روحی دختر می شود. در ادامه او تصمیم

 
می گیرد با تعقیب پدرش سر از کار او در آورد که ... 

 
مهران رجبی، ابوالفضل همراه، سیما مطلبی و افشین سنگ چاپ در فیلم تلویزیونی «شرم گفتن» بازي کرده اند. 

فیلم سینمایی «قهرمانان» به کارگردانی «خاویرِ فیسر»، شنبه 24 مهر ساعت 00:15 دقیقه بامداد از شبکه دو سیما پخش خواهد

 
شد. 

این فیلم با بازي خاوي یرِ گاتی یرِز، آتنیا ماتا و جوآن مارگالو داستان مارکو کمک مربی تیم مشهور بسکتبال است که در مسابقات
حرفه اي کشوري به خاطر مشاجره کلامی و برخورد فیزیکی با سرمربی مشهور تیمش از باشگاه اخراج می شود. در همان شب او به
دلیل سرعت غیرمجاز در رانندگی و تصادف با ماشین پلیس دستگیر شده و دادگاه او را به شش ماه حبس یا سه ماه خدمات اجتماعی
مجازات می کند و مارکو ناچار می شود طی سه ماه آینده با تیمی از افراد معلول ذهنی و مبتلا به سندروم داون تمرین بسکتبال کند.
او که از سوي دیگر به دلیل عدم توافق بر سر بچه دار شدن با همسرش سونیا نیز رابطه خوبی ندارد در فکر گریز از این حکم دادگاه
است. ولی هیچ راهی به جز تن دادن به حکم ندارد. افراد تیم که هر کدام دچار معلولیت خاص هستند با ورود مارکو از او استقبال
کرده و در تمیرینات سخت تیم شرکت می کنند. تیم آن ها بعد از ثبت نام در مسابقات قهرمانی به رتبه دوم کشوري می رسد و به

 
فینال راه می یابد که ... 

 
شبکه سه سیما 

 
فیلم سینمایی «زیر بام هاي شهر» به کارگردانی «اصغر هاشمی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 10 از شبکه سه سیما پخش می شود. 

این فیلم داستان اسد است که نه ماه و نه روز است با نامزدش شکوه، دنبال خانه می گردند، بالاخره با خبري خوش، از طرف برادرش
امیدوار می شود. خانم تاجبخش خانه اي قدیمی براي اجاره دارد. اما مستاجر قبلی خانه مردي است با هفت سر عائله که قصد ندارد

 
به این سادگی ها خانه را تخلیه کند و ... 

ایرج طهماسب، علیرضا خمسه، جمشید اسماعیل خانی، گوهر خیراندیش، مهوش افشارپناه، عاطفه رضوي، اسماعیل داورفر و رضا

 
بنفشه خواه در فیلم سینمایی «زیر بام هاي شهر» هنرنمایی کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «تیکی تاکا» به کارگردانی «پارامبراتا چاترجی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 16 از شبکه سه سیما پخش خواهد شد. 

در این فیلم با بازي ریتاباري چاکرابورتی، پارامبراتا چاترجی و کنچن مولیک خواهید دید: یک جوان آفریقایی تبار و علاقمند به
فوتبال به نام کلیچی براي به دست آوردن پول و درمان بیماري مادرش، وارد یک باند مواد مخدر می شود و قرار است مقدار زیادي
مواد مخدر جاسازي شده در توپ فوتبال را به یک گروه تبهکار و خطرناك به نام پی کی در هندوستان برساند. کلیچی در شهر شلوغ
و پر ازدحام کلکته سرگردان به دنبال پی کی است که با یک راننده تاکسی به نام راجو برخورد می کند. راجو متوجه می شود او



فوتبالیست خوبی است و، چون مسابقه دو تیم معروف از کلکته نزدیک است، راجو به فکر یک نقشه می افتد تا هم خودش هم کلیچی
را پولدار کند. او از فوتبال بازي کردن کلیچی فیلم می گیرد و فیلم را به همراه یک داستان جذاب و ساختگی از کلیچی در اختیار
یک روزنامه نگار زن قرار می دهد. داستان زندگی کلیچی به عنوان یک فوتبالیست بزرگ بین المللی که در جام جهانی بازي کرده به

 
سرعت در شهر می پیچد و هر دو تیم بزرگ کلکته به دنبال جذب این بازیکن هستند که ... 

 
فیلم تلویزیونی «آخر بازي» به کارگردانی «محمد حمزه اي»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 19:30 روي آنتن شبکه سه سیما می رود. 

 
«آخر بازي» درباره افسر پلیس آگاهی اي است که پرده از راز یک قتل برمی دارد، اما ... 

محمد حاتمی، حمیدرضا نعیمی، مرتضی آقا حسینی، سجاد تابش، علیرضا ساوه درودي، پیام اینالوئی، جواد پورزند، یداالله شادمانی،

 
مهري آل آقا و نسیم مسلمی در فیلم تلویزیونی «آخر بازي» ایفاي نقش کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «موج انفجار» به کارگردانی «هرمان یو»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 24 از شبکه سه سیما پخش می شود. 

در این فیلم با بازي اندي لو، یو جینگ و جیا سانگ خواهیم دید: چئونگ افسر خنثی سازي بمب در اداره پلیس به تازگی زندگی
مشترك خود را شروع کرده است، اما درگیر یک پرونده تروریستی بزرگ می شود. هونگ یک خلافکار و سارق بزرگ که بار ها از
دست پلیس فرار کرده، تونل بزرگ شهر را با دو کامیون حامل مواد منفجر می بندد و تمام ماشین هاي داخل اتوبان و این تونل را
متوقف کرده و همه را گروگان می گیرد. او دو درخواست از دولت و پلیس دارد اول اینکه برادرش را که مدتی پیش توسط چئونگ و
همکارانش دستگیر شده آزاد کنند و درخواست دیگر اینکه این تونل بزرگ را که در اختیار یک شرکت خصوصی است توسط دولت باز
خریدار کنند. هونگ در پشت صحنه با صاحب این شرکت تبانی کرده است و قرار است به دلیل خرید کلی دولت و افزایش صعودي
قیمت سهام شرکت در بورس، بخش قابل توجهی از این سود به حساب هاي خارجی و پنهان هونگ واریز شود. هونگ تهدید می کند
که در صورت انجام نشدن خواسته هایش گروگان ها را یکی یکی می کشد. دولت در حال بررسی است که هونگ تهدید خود را عملی

 
می کند و چند گروگان را به قتل می رساند و ... 

 
فیلم سینمایی «رنگ خدا» به کارگردانی «مجید مجیدي»، جمعه 23 مهر ساعت 10 به روي آنتن شبکه سه سیما می رود. 

داستان از این قرار است که: محمد رمضانی فرزند نابیناي هاشم که در مدرسه نابینایان تحصیل می کند براي گذراندن تعطیلات به
خانه بازمی گردد. هاشم که پس از مرگ همسر خود با مادرش زندگی می کند، تصمیم به ازدواج مجدد می گیرد. او به همین منظور

 
محمد را به کارگاه نجاري می فرستد. 

 
حسین محجوب، محسن رمضانی، سلامه فیضی و فرحناز سفري بازیگران این فیلم هستند. 

 
فیلم سینمایی جدید «شهر طغیان» به کارگردانی «اولیویه مارشال»، جمعه 23 مهر ساعت 14:30 از شبکه سه سیما پخش می شود. 
در این فیلم با بازي لانیک گائوتري، دیوید بل، باربارا اپسومر و کاریس خواهید دید: دو گروه بزرگ مافیایی و توزیع مواد مخدرِ
باستیانی ها و نادال در شهر بندري مارسی فرانسه جولان می دهند. در مقابل، پلیس ها طرز برخورد خاص خود را دارند. آن ها با
زیرکی به فکر منافع خود بوده و گه گاه در مناقشات نقشی اساسی و باجگیرانه ایفا می کنند. ریچارد ورانسکی و کاستا دو مسئول زبده
و زیرك عملیاتی اداره پلیس هستند که رابطه خوبی با هم نداشته و هر کدام به فکر منافع خود و گروهش می باشد. به زودي رئیس
اداره عوض شده و شخص پر نفوذي به نام آنژ لیونتی به آنجا می آید. حضور او باعث پیچیده تر شدن اوضاع و درگیري و کشتار بیشتر
در شهر می شود، چرا که او رابطه خوبی با کاستا دارد و در نتیجه، تعادل در بندر به هم می خورد. ریچارد و گروهش براي سهم
خواهی بیشتر سرِ خود وارد عمل شده و یک محموله بزرگ مواد مخدر و پول حاصله را به سرقت می برند. یک مأمور مخفی پلیس در
این واقعه به قتل رسیده و کمیسر عملیات ویژه به نام ژانکوویک از پاریس به مارسی می آید. کاستا توسط نادال به قتل رسیده و
ریچارد با طرح نقشه، شرایط را به نوعی پیش می برد که نادال و افراد گروهش را کشته و از سویی دیگر باعث رهایی آنژ لیوتنی از

 
باجخواهی پر سابقه باستیانی ها می شود. با این عمل، او تبدیل به چهرة پیروز شهر مارسی می شود. اما ... 

 
فیلم تلویزیونی «مواجهه» به کارگردانی «رضا دادویی»، جمعه 23 ساعت 19:30 روي آنتن شبکه سه سیما می رود. 

 
این فیلم درباره یک پرونده جذاب از مواجهه یک افسر پلیس راهور با مجرمین است که منجر به کشف زوایاي پنهان پرونده می شود. 
علیرضا جلالی تبار، رحیم نوروزي، حمید ابراهیمی، الهه حسینی، میثم درویشان پور، سام داشنور، هومن رستگار و حمیدرضا فراهانی

 
در فیلم تلویزیونی «مواجهه» بازي کرده اند. 



 
شبکه چهار سیما 

فیلم سینمایی جدید «خواب آب» به کارگردانی «فرهاد مهران فر»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 20:30 از شبکه چهار سیما روي آنتن

 
می رود. 

در خلاصه داستان فیلم آمده است: جوانی که در سازمان آب کار می کند، پس از خراب شدن اتومبیلش در بیابان، به یک روستاي
متروکه می رسد. با کمک پیرمرد رنگرزي که تنها ساکن باقی مانده آن منطقه نیز هست، به داخل قنات خشکی می رود. شرط پیرمرد
براي بیرون آوردن او از قنات، یافتن چشمه اي است که به اعتقاد وي در زیر زمین پنهان شده است، جوان با همراهی دختري که به

 
(عروس قنات) معروف است ... 

 
پیام فضلی، حسین محجوب و مریم نحوي در این فیلم سینمایی نقش آفرینی کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «انتقام» به کارگردانی «جانی تو»، جمعه 23 مهر ساعت 20:30 از شبکه چهار روي آنتن می رود. 

داستان فیلم با بازي جانی هالی دي، آنتونی وونگ، لام کا تونگ، لام سوئت، سیمون یام و سیلوي تستود؛ درباره یک آشپز فرانسوي
است که متوجه می شود دخترش به همراه داماد و دو نوه اش طی یک حمله وحشیانه به قتل رسیده اند، به استخدام یک باند

 
مافیایی در می آید تا بتواند قاتل ها را پیدا کند ... 

 
شبکه پنج سیما 

پویانمایی سینمایی «بهاران» به کارگردانی «حامد حاج ملا علی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 13:30 از شبکه پنج سیما پخش می

 
شود. 

در این پویانمایی خواهیم دید: حاج حبیب به اتفاق چند تن از جوانان جهاد براي جاده سازي یک روستا رفته اند و کشور در حال
جنگ با عراق است. در روستا حشمت خان که محصولات کشاورزان را به قیمت پایین می خرد نمی خواهد که جاده ساخته شود،
چون در آن صورت کشاورزان می توانند محصولاتشان را خودشان به شهر ببرند و یا براي خرید لوازم کشاورزي و بذر به شهر بروند و

 
می خواهد هر طور شده جلوي ساخت جاده را بگیرد، ولی ... 

 
فیلم سینمایی «بلوگا» به کارگردانی «مهدي جعفري»، جمعه 23 مهر ساعت 9 از شبکه پنج پخش می شود. 

در خلاصه داستان آمده است: جاوید یک صیاد است که با پسر نوجوانش دامون مشغول صیادي است، اما در فصل تخم ریزي ماهی ها
آن ها نمی توانند ماهی بگیرند و از نظر مالی ضعیف می شوند. آن ها حتی می خواهند که یک زمین کشاورزي خود را بفروشند، ولی
مشتري ندارند. جاوید را وقتی یکی از دوستانش در دریا غرق می شود به دلیل صید هاي غیرقانونی زندانی می کنند و دامون یک فیل

 
ماهی بزرگ که به بلوگا معروف است می گیرد، ولی ... 

 
پژمان بازغی، مجید پتکی، نسرین بابایی و میلاد حسین پور بازیگران این فیلم هستند. 

 
فیلم سینمایی «کما» به کارگردانی «نیکیتا آرگونوف»، جمعه 23 مهر ساعت 13:30 از شبکه پنج پخش می شود. 

در این فیلم با بازي رینال ماخاماتوف، لیباو آکسیاناوا و آنتو پاماپاسانی خواهیم دید: یک مرد جوان که رشته اش معماري است و طرح
هاي خیلی خارق العاده اي دارد که کسی حاضر به ساختن آن ها نیست در اثر تصادف به کما می رود و در عالم کما به دختري به نام
فلاي علاقمند می شود. سردسته گروه یان از او می خواهد که یک جزیره با تخیلش بسازد که همه کسانی که در کما هستند از دست
موجوداتی به نام ریپر که در واقع کسانی هستند که در کما بوده و مغزشان مرده است به وجود می آِیند در امان باشند. ریپر ها می
توانند سایر افراد را هم با خود نابود نمایند. معمار به هوش می آِید و متوجه می شود که فلاي در واقع نامزد او بوده که از دست بی
پولی و پافشاري وي براي فروش طرح هایش خسته شده بود و یان دانشمندي است که به مردم قول زندگی زیبا و رستگاري را می

 
دهد و ... 

 
شبکه نمایش 

فیلم سینمایی «بیست میلیون مایل به زمین» به کارگردانی «نیتن اچ. جوران»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 1 بامداد از شبکه نمایش



 
پخش می شود. 

در این فیلم با بازي ویلیام هوپر، فرانک پولیا، ري هري هاوزن و جون تیلور خواهید دید: اولین سفینه فضایی آمریکا در راه بازگشت

 
خود از سیاره زهره قرار دارد. یک موجود شبیه مارمولک همراه با سفینه به زمین آمده و به سرعت شروع به رشد کردن می کند و ... 

 
فیلم سینمایی «نجات بزرگ» به کارگردانی «کن کواپیس»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 11 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم با بازي درو بریمور و جان کرازینسکی خواهید دید: دو کارگر در قطب جنوب متوجه می شوند که سه نهنگ در حفره اي

 
بزرگ، اما بسته گیر افتاده اند و سعی در نجات آن ها دارند، اما .. 

 
فیلم تلویزیونی «صابر» به کارگردانی «جهانبخش سلطانی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 13 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در خلاصه داستان آمده است: صابر قرار است به نیابت از پدر مرحومش به سفرحج رود. او مردي متدین است که فرزندي معلول دارد.
سارقان، کیف حاوي پول او را که براي این سفر معنوي مهیا کرده می ربایند. اما این پایان ماجرا نیست و این کیف هر بار به شکل
تصادفی دست به دست شده تا آن که به دست زنی محتاج به نام عصمت می افتد، اما همسر نابیناي او استفاده از محتواي کیف را

 
گناه می داند و عصمت آن را به امامزاده اي برده و آنجا می گذارد که ... 

جهانبخش سلطانی، توران دخت مهین، مهدي باقربیگی، پوران دخت مهیمن، محمد علی میاندار، سامرند معروفی در فیلم تلویزیونی

 
«صابر» بازي کرده اند. 

فیلم سینمایی «سریع ترین سرخپوست دنیا» به کارگردانی «راجر دونالدسون»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 15 از شبکه نمایش پخش

 
می شود. 

در خلاصه داستان فیلم با بازي آنتونی هاپکینز، آرون جیمز مورفی، داین لد و کریستوفر لاوفورد آمده است: پیرمرد نیوزلندي عاشق
سرعت و ثبت رکورد هاي جدید است و صاحب موتوري بوده که 42 سال پیش در زمان جنگ جهانی دوم آن را خریداري کرده و در
طول این سال ها تغییرات زیادي در وضعیت ظاهري و موتور آن به وجود آورده به طوري که موتورش که آن را سرخپوست می نامد،
از قابلیت بالایی در سرعت برخوردار شده است و می تواند با موتور هاي بسیار جدیدتر به رقابت بپردازد. او تصمیم می گیرد در

 
مسابقه جهانی رکورد سرعت در بارنویل آمریکا شرکت کند و موتورش را به آزمایش بگذارد، اما ... 

 
فیلم سینمایی «رویاي محبت» به کارگردانی «رائول رویز»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 17 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم با بازي ایزابل هوپرت، ژان بالیبار، شارل برلینگ و ادیت اسکوب خواهیم دید: امروز، تولد 9 سالگی کامیل است و او قسم

 
خورده در تولد نه سالگی فیلمی که از یک گربه بیرون پنجره ضبط کرده به خانوده اش نشان دهد که. 

 
فیلم سینمایی «دان 2» به کارگردانی «فرهان اختر»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 19 از شبکه نمایش پخش می شود. 

این فیلم با بازي شاهرخ خان، پریانکا چوپرا، بومان ایرانی، کونال کاپور و اوم پوري؛ درباره فردي به نام دون است که، بعد از سلطه بر

 
دنیاي تبهکاران آسیایی، بر اروپا چیره می شود. اما روساي فعلی تبهکاران اروپایی و همین طور مردان قانون سر راه او قرار دارند و ... 

 
فیلم سینمایی «سرب» به کارگردانی «مسعود کیمیایی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 21 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم خواهید دید: یک زوج جوان یهودي ایرانی را در اواخر دهه 20 خورشیدي خواهان عزیمت به سرزمین موعود (اسراییل)
هستند، اما پس از مواجهه با مخالفت سازمان یهودي هاگانا و کشته شدن عمویشان به دست آن ها مجبور به فرار شده و درگیر ماجرا

 
هاي پس از آن می شوند. 

زنده یاد هادي اسلامی، زنده یاد جمشید مشایخی، جلال مقدم، فریماه فرجامی، امین تارخ و زنده یاد فتحعلی اویسی در فیلم

 
سینمایی «سرب» ایفاي نقش کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «پاییز سرافیم» به کارگردانی «دیوید وان آنکن»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 23 از شبکه نمایش پخش می شود. 

داستان این فیلم با بازي لیام نیسون، پیرس برازنان، میکائیل وینکات، زاندر برکلی و جیمی سیمپسون؛ ماجراي انتقامجویی سرهنگ
کارور از سروانی است که در دوران جنگ خانه او را همراه فرزندش به آتش کشیده است. او این سروان را تعقیب می کند تا انتقام

 
خود را از او بگیرد که ... 

 
فیلم سینمایی «سه نفر براي کشتن» به کارگردانی «ژاك دري»، جمعه 23 مهر ساعت 1 بامداد از شبکه نمایش پخش می شود. 



این فیلم با بازي آلن دلون، میشل اوکلر و فئودور آتکین؛ داستان مردي قمارباز است که در حال عبور متوجه تصادفی می شود که سه
نفر از اعضاي بلند مرتبه کشوري که قرار بوده تا معامله اي کلان را لو بدهند درون ماشین کشته شده اند. پس از این اتفاق عده اي

 
براي کشتن مرد قمارباز او را تعقیب می کنند و ... 

 
فیلم سینمایی «رابین هود، طغیانگر» به کارگردانی «نیکلاس وینتر»، جمعه 23 مهر ساعت 11 از شبکه نمایش پخش می شود. 

این فیلم با بازي برایان بلسد، مارتین فورد و کریستین نایرن؛ درباره شخصیت رابین هود است که با گروهش در جنگل ساکن شده اند
و سرقت هایی ناگهانی از اموال کلانتر و اطرافیانش انجام می دهند و آن ها را به فقرا می دهند. اما این هدف نهایی رابین هود نیست
بلکه رابین هود می خواهد کلانتر قاتل و ظالم را از میان بردارد و حق و عدالت را برگرداند. کلانتر با دستگیر کردن ماریان نامزد رابین
و پیشنهاد ازدواج به ماریان و سپس تلاش براي به قتل رساندن رابین با وي مقابله می کند. در این راه گاي پسر عموي کلانتر و برخی
از مردم که توسط کلانتر تهدید یا تطمیع شده اند کلانتر را همراهی می کنند. کلانتر حتی یک بار موفق می شود رابین را درون

 
چاهی بیندازد و گاي هم موفق می شود رابین را در مکانی دربسته گیر بیاندازد و آن مکان را به آتش بکشد. اما ... 

 
فیلم سینمایی «پدر» به کارگردانی «مجید مجیدي»، جمعه 23 مهر ساعت 13 از شبکه نمایش پخش می شود. 

داستان این فیلم درباره فردي به نام مهراالله است که بعد از فوت پدرش، براي تأمین خانواده اش در شهر دیگري به کار مشغول می
شود، اما هنگامی که به دیدن مادر و خواهرش باز می گردد می فهمد که مادرش با مرد مهربانی که ژاندارم است ازدواج کرده، مهراالله
از این خبر عصبانی می شود و نزد مادر رفته و هدیه هاي خود و حقوقش را به او می دهد و مادر را براي این ازدواج بازخواست می
کند و هرچه مادر دلیل می آورد، او که کینه ژاندارم را به دل گرفته قبول نمی کند و درصدد آزار او برمی آید. در این بین یک شب
که مهراالله بیمار شده و مادرش او را به منزل جدیدش که خانه ژاندارم است می برد، با استفاده از فرصتی، اسلحه ژاندارم را برداشته به
بندرعباس فرار می کند. ژاندارم به دنبال او رفته و در بندر موفق به پیدا کردنش می شود. در راه برگشت و در میانه کویر، موتور

 
ژاندارم از کار می افتد مجبور می شود ... 

 
محمد کاسبی، پریوش نظریه، حسن صادقی، حسین عابدینی و محسن روزبهانی در فیلم سینمایی «پدر» ایفاي نقش کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «گرگ» به کارگردانی «نیکولاس وانیر»، جمعه 23 مهر ساعت 15 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم با بازي نیکولاس بریداس، پام کلیمنرتیف و مین مان ما خواهیم دید: سرگی شانزده ساله پسر بوریس رئیس پرورش
دهندگان گوزن شمالی است. او که توسط بزرگ گروه لقب گله دار را به دست آورده، براي اولین بار به قبیله اونک می پیوندد تا گله
هاي خود را از کوهستان هاي سیبري عبور دهند. به عنوان تنها منبع درآمد قبیله، این گوزن ها نشانه غرور و افتخار آن ها بوده و از

 
هیچ کاري براي محافظت از آن ها دریغ نمی کنند... 

 
فیلم سینمایی «حصارها» به کارگردانی «دنزل واشنگتن»، جمعه 23 مهر ساعت 19 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در خلاصه داستان فیلم با بازي ویولا دیویس و استفان هندرسن آمده است: در سال 1950 تروي مکسون با همسرش رز و پسرش
کوري زندگی می کند. تروي در کنار بهترین دوستش جیم بونو به شغل رفتگري مشغول است. او که در جوانی نابغه بیسبال بوده به
خاطر تبعیض نژادي حاکم بر آمریکا از رسیدن به آرزویش باز می ماند و نمی تواند وارد تیم بیسبال منطقه شود. این ماجرا سبب
سرخوردگی شدید او میشود. حالا پسرش در دوران نوجوانی خود این امکان را دارد که وارد تیم بیسبال منطقه شود، اما تروي نمی
خواهد که کوري سرخوردگی هاي او را تجربه کند و با ورود کوري به تیم بیسبال مخالفت می کند. این موضوع سبب اختلاف و

 
درگیري پدر و پسر می شود. کوري از پدرش می خواهد تا عینک بدبینی را برداشته و متوجه تغییر اوضاع شود، اما ... 

 
فیلم سینمایی «بله برون» به کارگردانی «داود موثقی»، جمعه 23 مهر ساعت 21 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم خواهیم دید: عزت بخشنده، پیرمرد هفتاد ساله اي است که وضع مالی بسیار خوبی دارد، صاحب پنج فرزند دختر شده که
دو دخترش را از دست داده و بقیه ي دخترانش ازدواج کرده اند. داماد هاي آقا عزت، گرچه آدم هاي با شخصیت و خوبی به نظر می
رسند، اما از نظر مالی شرایط ناگواري دارند و عزت با حمایت همسرش شوکت تصمیم دارد بخشی از دارایی خود را به دختر ها و
دامادهایش بدهد تا بلکه در زنده بودنش خوشحالی آن ها را ببیند. در جلسه اي که براي تنظیم وصیت نامه و تقسیم اموال برگزار می
شود، بین داماد ها بر سر ارثیه درگیري شدیدي پیش می آید. عزت که وضع را چنین می بیند وصیت نامه را پاره می کند و همه را از
خانه اش می راند. پس از چند ماه عزت که دچار یک بیماري سخت شده بار دیگر با تشویق همسرش گناهان دامادهایش را می بخشد



 
و مجدداً تصمیم به تقسیم ارثیه بین آنان می گیرد، اما هنگامی که ... 

زنده یاد جمشید مشایخی، ثریا قاسمی، زنده یاد فتحعلی اویسی، زنده یاد سیروس گرجستانی و خسرو امیرصادقی در فیلم سینمایی

 
«بله برون» بازي کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «مکانیک» به کارگردانی «سایمون وست»، جمعه 23 مهر ساعت 23 از شبکه نمایش پخش می شود. 

داستان این فیلم با بازي جیسون استاتهام، بن فاستر و دونالد ساترلند؛ درباره فردي به نام آرتور بشاپ یک قاتل حرفه اي است که
تخصص و خدمات منحصر به فرد خود را در اختیار یک کمپانی گذاشته؛ کمپانی اي که گروهی از تبهکاران سطح بالا آن را اداره می

 
کنند. بیشاپ یک حرفه اي کمال گراست که دوست دارد براي کشتن قربانیان اش سناریو هاي ظریف و پیچیده طراحی کند، اما ... 

 
شبکه کودك 

 
پویانمایی سینمایی «دوما» به کارگردانی «کارول بالارد»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 14 از شبکـه کودك پخش خواهد شد. 

در خلاصه داستان فیلم با بازي آلکس میشالتوس، کمبل اسکات آمده است: دوما یوزپلنگ وحشی که هیچ کسی را ندارد، تبدیل به
صمیمی ترین دوست و حیوان خانگی یک پسر جوان در آفریقاي جنوبی می شود. زان و خانواده اش در شمال آفریقا زندگی می کنند.
آن ها یک شب به طور اتفاقی توله یوزپلنگی را پیدا کردند که تازه مادرش را از دست داده بود. پیتر پدر زان، توله یوز را به خانه می
برد و تصمیم می گیرد تا زمان بزرگ شدنش از او مراقبت کند. زان در جستجوي اسمی براي یوز به پیشنهاد مادرش نام دوما که در
زبان محلی به معنی یوزپلنگ است را براي او برمی گزیند. ارتباط زان و دوما بسیار عمیق می شود. او به همراه پدر هر روز دوما را
آموزش می دهد؛ ولی بعد از مدتی پیتر بیمار شده و از دنیا می رود. حالا مادر براي گذران امورات زندگی تصمیم می گیرد به شهر

 
برود و ... 

پویانمایی سینمایی «داستان سامرا» به کارگردانی «حسین سلطانی و وحید چالاك»، جمعه 23 مهر ساعت 14 از شبکه کودك پخش

 
خواهد شد. 

خلاصه داستان این انیمیشن از این قرار است که: یک گروه شیطانی و خرابکار به کمک امواجی رادیویی انسان ها را کنترل کرده و از
آن ها نیرو هایی انتحاري براي حمله به حرم امام حسن عسگري (ع) در سامرا می سازند. براي مقابله با آنها، عده اي از دانشمندان
جوان ایرانی دستگاهی اختراع کرده اند که قادر است با تأثیرگذاري بر عملکرد دستگاه اختراع شده توسط گروه مذکور، اثر آن را

 
خنثی کند، اما براي دستیابی به این هدف لازم است ابتدا پایگاه عملیاتی گروه مذکور شناسایی شود ... 

 
شبکه امید 

 
فیلم سینمایی «جنگاور» به کارگردانی «کریس ویدج»، چهارشنبه 21 مهر ساعت 18 از شبکه امید پخش خواهد شد. 

این پویانمایی داستان دختري نوجوان به نام مري کاترین را روایت می کند که در پی از دست دادن مادرش، به نزد پدرش که در
جنگل مشغول پیدا کردن نشانه هایی از موجودات کوچک است می رود. در جنگل نبردي بزرگ بین برگ پوش ها و نیرو هاي تاریکی
در حال شکل گرفتن است. به زودي ملکه برگ پوش ها جانشین خود را از میان غنچه هاي گل انتخاب می کند و این فرصتی طلایی
براي نیرو هاي تاریکی است تا بتوانند ملکه برگ پوش ها را بکشند و به به نابود کردن و فرو بردن جنگل در تاریکی ادامه دهند. مري

 
طی اتفاقاتی مانند برگ پوش ها کوچک می شود و ... 

 
فیلم سینمایی «ویل هانتینگ نابغه» به کارگردانی «گاس ون سنت»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 18 از شبکه امید پخش خواهد شد. 

در این فیلم با بازي دابین دیلیامز و مت دیمون خواهیم دید: ویل هانتینگ در رشته ریاضیات حکـــم یک نابغه را دارد و این نبوغ از
سوي اطرافیانش کشف شده است. یک روان شناس به نام سین مگوآئر تلاش می کند با کمک به او هم در بعد نبوغی که دارد و هم

 
در مورد زندگی شخصی واجتماعی راه موفقیت وي در آینده را تضمین کند! 

 
فیلم سینمایی «بازي اسرار آمیز 1» به کارگردانی «اسکار سانتوس»، جمعه 23 مهر ساعت 18 از شبکه امید پخش خواهد شد. 

در این فیلم با بازي تونی گومز، تئو پلنل و النا آنایا خواهیم دید: زیپی و زِپ دو پسر نوجوان هستند که تنبیه شده اند تا تعطیلات
تابستانی خود را در مدرسه سختگیر و خشک به نام مرکز بازپروري اسپرانزا بگذرانند. مدرسه اسپرانزا براي بچه هایی که رفتار هاي



خشن، نابهنجار و حتی کمی بد دارند تأسیس شده است. در این مدرسه هر گونه خوشگذرانی ممنوع است. زیپی و زپ در ابتداي ورود
به مدرسه دوستانی پیدا می کنند، اما در همان ابتدا زمانی که یکی از آن ها براي حمایت از دوست جدیدشان به طور اتفاقی باعث

 
زمین خوردن دانش آموزي می شود... 

 
شبکه افق 

 
فیلم سینمایی «نخست وزیر» به کارگردانی «پائولو سورنتینو»، جمعه 23 مهر ساعت 10 از شبکه افق پخش خواهد شد. 

این فیلم با بازي تونی سرویلو، جولیو بوزتی، فلاویو بوچی و فنی اردان؛ زندگینامه جولیو آندروتی سیاستمدار ایتالیایی است که از سال

 
1946 هفت بار به عنوان نخست وزیر به کشورش خدمت کرد. 

 
فیلم سینمایی «بال هاي خوشبختی» به کارگردانی «بهروز شعیبی»، جمعه 23 مهر ساعت 18:30 از شبکه افق پخش خواهد شد. 

این فیلم روایت دو همسایه است؛ در یک خانواده سعید و همسرش که بسیار بهم علاقمندند و خانواده اي که مرد خانواده بیکار و تنها
همسرش به کار اشتغال دارد بین این دو معمولاً دعوا و اختلاف پیش می آید. پسر کوچک آن ها پارسا غالباً در خانه تنها می ماند.
یک روز که خانم سعید، جایی رفته است پسر کوچک پارسا شیطنت کرده و وسایلی را به حیاط پرتاب می کند و همین باعث
عصبانیت سعید می شود. کلنجار رفتن سعید با پسر بچه ادامه دارد تا اینکه در خانه سعید بر اثر باد بسته می شود. پارسا از او تقاضاي
بازي می کند. اما سعید با لباس راحتی خانه به خیابان می رود تا عباس کلیدساز را پیدا کند تا بتواند وارد آپارتمان شود، اما عباس
هم جایی رفته است و سعید دست از پا درازتر به خانه برمی گردد و در راه پله می نشیند پارسا هم پیش او می آید و با هم صحبت

 
می کنند، اما ... 

سعید پورصمیمی، زهرا سعیدي، محسن قاضی مرادي و امیرحسین عسگري در فیلم سینمایی «بال هاي خوشبختی» نقش آفرینی

 
کرده اند. 

 
شبکه شما 

 
فیلم تلویزیونی «به وقت رهایی» به کارگردانی «ناصر قهرمانی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 24 از شبکه شما پخش خواهد شد. 

داستان فیلم درباره شخصی به نام محمد است که در خانواده اي مذهبی در روستاي هیدج متولد شد. از همان کودکی هوش سرشاري
داشت و یکی از روحانیون روستا پیشنهاد داد تا وي را تعلیم دهد. مدتی در قزوین تحصیل کرد و سپس به تهران آمد. بعد مدیر
مدرسه منیریه تهران شد. بعد از فوت پدر عازم نجف شد و در راه مورد هجوم راهزنان قرار گرفت و تمام کتاب هاي او را دزدیدند.
حکیم هیدجی خیلی از این مسئله ناراحت بود، راهزن به او گفت: علم باید در مغز باشد نه در خورجین اسب. این گفته حکیم را
متحول کرد. مدتی بعد راهزن تحت تاثیر اخلاق حکیم هیدجی از کرده خود پشیمان شد و حتی کتاب هایی را که از ایشان دزدیده
بود بازگرداند. حکیم هم براي کمک به درمان او، دارو هایی داد. در جریان فتواي تنباکو با سخنرانی و شکستن قلیان ها و نوشتن

 
رساله دخانیه از فتواي آیت االله میرزاي شیرازي دفاع کرد و ... 

علیرضا جلالی تبار، اسماعیل خلج، کیهان ملکی، میرطاهر مظلومی، کامیار شکیبایی، زهرا سعیدي و محمدرضا ژاله در فیلم تلویزیونی

 
«به وقت رهایی» هنرنمایی کرده اند. 

 
فیلم تلویزیونی «مرغ دریایی» به کارگردانی «مرتضی مطوري»، جمعه 23 مهر ساعت 13:30 از شبکه شما پخش خواهد شد. 

در این فیلم خواهیم دید: عاطفه پرستار جوانی است که در آستانه ازدواج با نامزدش امیر می باشد. آن ها پیگیر مقدمات مجلس
عروسی می باشند، تا این که به دلیل شیوع بیماري کرونا مجبور می شوند مراسم عروسیشان را براي بار چندم عقب بیندازند. پدر
عاطفه و امیر، اصرار دارند که تحت هر شرایطی مراسم عروسی را برگزار نمایند، اما او که در جریان وخامت اوضاع و خطرناکی کرونا
است، با این مساله مخالفت می کند. با ورود اولین بیمار کرونایی به بیمارستانی که عاطفه در آنجا کار می کند، شرایط تغییر می کند.
از سوي دیگر امیر که با مردي به نام سیروس در یک شرکت تهیه اقلام بهداشتی شراکت دارد، تصمیم می گیرد از این شرایط استفاده
کرده و با انبار کردن دستکش و ماسک و سپس گرانتر فروختن، درآمد قابل توجهی کسب نماید. از سوي دیگر سیروس بدون اطلاع

 
امیر، مقداري الکل تقلبی خریداري کرده و ... 



 
خدیجه بابادي، علیرضا پریشانی، حسن سلیمی فر و عاطفه تندل در این فیلم بازي کرده اند. 

 
شبکه سلامت (با رابط ناشنوا) 

فیلم سینمایی «رنگ خدا» به کارگردانی «مجید مجیدي»، جمعه 23 مهر ساعت 11 با رابط ناشنوایان از شبکه سلامت پخش می

 
شود. 

داستان از این قرار است که: محمد رمضانی فرزند نابیناي هاشم که در مدرسه نابینایان تحصیل می کند براي گذراندن تعطیلات به
خانه بازمی گردد. هاشم که پس از مرگ همسر خود با مادرش زندگی می کند، تصمیم به ازدواج مجدد می گیرد. او به همین منظور

 
محمد را به کارگاه نجاري می فرستد. 

حسین محجوب، محسن رمضانی، سلامه فیضی و فرحناز سفري بازیگران این فیلم هستند.



27 آبان؛ گردهمایی تشکل هاي دانشجویی در پارك فناوري پردیس

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/07/21

خبرگزاري آریا- پارك فناوري پردیس، همزمان با هفته
جهانی کارآفرینی، میزبان تشکل ها و انجمن هاي
دانشجویی سراسر کشور خواهد بود و رویداد دانشجویی
لینک آپ ویژه دبیران انجمن ها وتشکل هاي دانشجویی،

 
27 آبان 1400 در پارك برگزار می شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی پارك
فناوري پردیس، هفته کارآفرینی هرساله 18 تا 24 نوامبر
برابر با 28 آبان تا 4 آذر با هدف ترویج کارآفرینی در میان
عموم مردم برگزار می شود. پارك فناوري پردیس نیز با
توجه به رسالت خود، برنامه هایی به این مناسبت در نظر

 
گرفته است. 

با توجه به بررسی هاي صورت گرفته در مدل هاي بین
المللی، یکی از مهم ترین مخاطبان برنامه هفته جهانی

کارآفرینی، دانشجویان هستند. دانشگاه به عنوان اصلی ترین مرکز پرورش نیروي انسانی مورد نیاز صنعت شناخته می شود و از این

 
جهت ایجاد ارتباط میان این بخش و زیست بوم نوآوري و فناوري کشور از اهمیت بسزایی برخوردار است. 

رویداد دانشجویی لینک آپ ویژه دبیران انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی همزمان با هفته جهانی کارآفرینی مورخ 27 آبان 1400

 
در پارك فناوري پردیس برگزار می شود. مخاطب اصلی این رویداد رؤساي انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی هستند. 

در این رویداد به موضوعات معرفی زیست بوم کارآفرینی و اجزاي آن، نقش تشکل ها در نوآوري دانشگاه ها و دانشجوها، شبکه سازي
و جذب دانشجویان از طریق تشکل ها، آشنایی با مباحث نوآوري اجتماعی و راه هاي درآمدزایی تشکل ها پرداخته و تور بازدید از

 
پارك فناوري پردیس و بزرگترین شرکت هاي فناور ایرانی برگزار می شود. 

در این رویداد افراد به تیم هاي مختلفی تقسیم خواهند شد و میان آن ها رقابتی جذاب شکل خواهد گرفت. در نهایت به تیم هاي

 
برتر جوائز نقدي اعطا خواهد شد. 

 
گفتنی است ظرفیت ثبت نام در این رویداد محدود است و مهلت ثبت نام زودهنگام آن 9 آبان 1400 خواهد بود. 

مسؤولان انجمن ها براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر به لینک زیر مراجعه کنند.



سه فیلم جدید در فهرست فیلم هاي آخر هفته شبکه هاي سیما

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/07/21

فیلم هاي «با من حرف بزن»، «شهر طغیان» و «خواب آب» در فهرست سینمایی هاي تعطیلات آخر هفته قرار گرفته اند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما به نقل از روابط عمومی رسانه ملی، فیلم
هاي سینمایی و تلویزیونی و پویانمایی «آخر بازي»، «خوره»، «1800
گرم»، «با من حرف بزن»، «شرم گفتن»، «قهرمانان»، «زیر بام هاي شهر»،
«تیکی تاکا»، «آخر بازي»، «موج انفجار»، «رنگ خدا»، «شهر طغیان»،
«مواجهه»، «خواب آب»، «انتقام»، «بهاران»، «کما»، «بیست میلیون مایل
به زمین»، «نجات بزرگ»، «صابر»، «سریع ترین سرخپوست دنیا»، «رویاي
محبت»، «دان 2»، «سرب»، «پاییز سرافیم»، «سه نفر براي کشتن»،
«رابین هود، طغیانگر»، «پدر»، «گرگ»، «حصارها»، «بله برون»،

«مکانیک»، «دوما»، «داستان سامرا»، «جنگاور»، «ویل هانتینگ نابغه»، «بازي اسرار آمیز 1»، «نخست وزیر»، «بال هاي
خوشبختی»، «به وقت رهایی»، «مرغ دریایی» و «رنگ خدا» پنج شنبه و جمعه 22 و 23 مهر ماه از شبکه هاي سیما روي آنتن می

 
رود. اطلاعات فیلم ها به شرح زیر است: 

 
شبکه یک سیما 

فیلم تلویزیونی «اسکیمر» به کارگردانی «پیمان شیرخانی»، جمعه 23 مهر ساعت 00:30 دقیقه بامداد روي آنتن شبکه یک سیما می

 
رود. 

 
«اسکیمر» درباره کلاهبردارانی است که از عدم آگاهی مردم استفاده می برند. 

 
علیرضا ثانی فر، پاوان افسر، حامد رسولی، صبحان صفري، عرفان امین و سعید شجاعی در فیلم تلویزیونی «اسکیمر» بازي کرده اند. 

 
فیلم تلویزیونی «خوره» به کارگردانی «سعید زمانیان»، جمعه 23 مهر ساعت 15 روي آنتن شبکه یک سیما می رود. 

«خوره» داستان زندگی یک کاراگاه پلیس به نام احمد ناصحی را روایت می کند که در زندگی شخصی دچار مشکلاتی است و درگیر

 
حل معماي پیچیده یک پرونده قتل می شود. 

علی رضا ثانی فر، کیوان ساکت اف، محمد اشکان فر، مهدي حسام الذاکرین، سجاد حمیدیان، کوروش شاداب فر، شیرین آقاکاشی،

 
پردیس منوچهري، شهروز شهبازي، سوسن دین محمد، سامان مهکویه، مهرداد حسنی و ندا قاسمی بازیگران این تله فیلم هستند. 

 
شبکه دو سیما 

 
فیلم سینمایی «1800 گرم» به کارگردانی «مارسین گلوواکی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 7:50 از شبکه دو سیما پخش می شود. 

در این فیلم با بازي ماگدالناروزکا، پیوتر گلوواکی و میا دیدوچ خواهیم دید: ایوا زنی حدودا 40 ساله است که به عنوان مدیر یک
پرورشگاه مشغول به کار است، اما خودش هیچ گاه ازدواج نکرده است. یکی از اتاق هاي پرورشگاه به رنگ احتیاج دارد و این موضوع



باعث ورود نوتکا به پرورشگاه است. نوتکا مردي آرام است که از ایوا خوشش آمده و ایوا نیز به او علاقه مند شده، اما زمانی که نوتکا
بچه اي را از پرورشگاه می دزدد تا به ایوا اطمینان دهد که حاضر است به جاي فرزند آوري، فرزندي از پرورشگاه بیاورد. اما ایوا او را به
پلیس لو می دهد. ایوا شدیدا احساس تنهایی می کند و به نوتکا علاقه دارد، اما جسارت پذیرش این احساس را ندارد، اما مادرش با او

 
صحبت می کند و ... 

فیلم سینمایی جدید «با من حرف بزن» به کارگردانی «ریک اروین و جورج وینسنت»، جمعه 23 مهر ساعت 1:30 دقیقه بامداد از

 
شبکه دو سیما پخش می شود. 

در این فیلم با بازي باري ون دیک، کریستینا دنتون و بونی هلمن خواهیم دید: پیتر مردي میانسال است که در کودکی پدرش را از
دست داده و این اندوه باعث شده که او ایمانش را به خدا از دست بدهد. پیتر مدتی است کار خود را از دست داده، اما در سوداي
بازیگر شدن، از اشتغال به کار هاي کم درآمد اجتناب می کند و به همین دلیل اقساط وام مسکنشان به تعویق افتاده! اخطار مزایده
ملک در ماشین همسر پیتر، الی، جامانده و آن ها 7 روز قبل از مزایده، نامه را پیدا کرده و شروع به تقلا براي به دست آوردن پول می
کنند. در همان زمان اتفاقات بد مختلفی براي آن ها می افتاد و هر کدام از این اتفاقات، آن ها را از جور کردن پول دور می کند و
بدترین این اتفاقات، بستري شدن الی به علت خونریزي داخلی است. با به خطر افتادن جان الی، پیتر تمام امیدش را از دست می دهد

 
و ... 

 
فیلم تلویزیونی «شرم گفتن» به کارگردانی «حسین بابائیان»، جمعه 23 مهر ساعت 7:45 از شبکه دو سیما پخش خواهد شد. 

فیلم داستان دختر نوجوانی است که قرار می شود انشایی در مورد شغل پدرش بنویسد. اما هر چه از مادر، پدر و دیگر اعضاي خانواده
اش در مورد شغل پدر سوال می کند کسی پاسخی به او نمی دهد. این مساله باعث آشفتگی روحی دختر می شود. در ادامه او تصمیم

 
می گیرد با تعقیب پدرش سر از کار او در آورد که ... 

 
مهران رجبی، ابوالفضل همراه، سیما مطلبی و افشین سنگ چاپ در فیلم تلویزیونی «شرم گفتن» بازي کرده اند. 

فیلم سینمایی «قهرمانان» به کارگردانی «خاویرِ فیسر»، شنبه 24 مهر ساعت 00:15 دقیقه بامداد از شبکه دو سیما پخش خواهد

 
شد. 

این فیلم با بازي خاوي یرِ گاتی یرِز، آتنیا ماتا و جوآن مارگالو داستان مارکو کمک مربی تیم مشهور بسکتبال است که در مسابقات
حرفه اي کشوري به خاطر مشاجره کلامی و برخورد فیزیکی با سرمربی مشهور تیمش از باشگاه اخراج می شود. در همان شب او به
دلیل سرعت غیرمجاز در رانندگی و تصادف با ماشین پلیس دستگیر شده و دادگاه او را به شش ماه حبس یا سه ماه خدمات اجتماعی
مجازات می کند و مارکو ناچار می شود طی سه ماه آینده با تیمی از افراد معلول ذهنی و مبتلا به سندروم داون تمرین بسکتبال کند.
او که از سوي دیگر به دلیل عدم توافق بر سر بچه دار شدن با همسرش سونیا نیز رابطه خوبی ندارد در فکر گریز از این حکم دادگاه
است. ولی هیچ راهی به جز تن دادن به حکم ندارد. افراد تیم که هر کدام دچار معلولیت خاص هستند با ورود مارکو از او استقبال
کرده و در تمیرینات سخت تیم شرکت می کنند. تیم آن ها بعد از ثبت نام در مسابقات قهرمانی به رتبه دوم کشوري می رسد و به

 
فینال راه می یابد که ... 

 
شبکه سه سیما 

 
فیلم سینمایی «زیر بام هاي شهر» به کارگردانی «اصغر هاشمی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 10 از شبکه سه سیما پخش می شود. 

این فیلم داستان اسد است که نه ماه و نه روز است با نامزدش شکوه، دنبال خانه می گردند، بالاخره با خبري خوش، از طرف برادرش
امیدوار می شود. خانم تاجبخش خانه اي قدیمی براي اجاره دارد. اما مستاجر قبلی خانه مردي است با هفت سر عائله که قصد ندارد

 
به این سادگی ها خانه را تخلیه کند و ... 



ایرج طهماسب، علیرضا خمسه، جمشید اسماعیل خانی، گوهر خیراندیش، مهوش افشارپناه، عاطفه رضوي، اسماعیل داورفر و رضا

 
بنفشه خواه در فیلم سینمایی «زیر بام هاي شهر» هنرنمایی کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «تیکی تاکا» به کارگردانی «پارامبراتا چاترجی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 16 از شبکه سه سیما پخش خواهد شد. 

در این فیلم با بازي ریتاباري چاکرابورتی، پارامبراتا چاترجی و کنچن مولیک خواهید دید: یک جوان آفریقایی تبار و علاقمند به
فوتبال به نام کلیچی براي به دست آوردن پول و درمان بیماري مادرش، وارد یک باند مواد مخدر می شود و قرار است مقدار زیادي
مواد مخدر جاسازي شده در توپ فوتبال را به یک گروه تبهکار و خطرناك به نام پی کی در هندوستان برساند. کلیچی در شهر شلوغ
و پر ازدحام کلکته سرگردان به دنبال پی کی است که با یک راننده تاکسی به نام راجو برخورد می کند. راجو متوجه می شود او
فوتبالیست خوبی است و، چون مسابقه دو تیم معروف از کلکته نزدیک است، راجو به فکر یک نقشه می افتد تا هم خودش هم کلیچی
را پولدار کند. او از فوتبال بازي کردن کلیچی فیلم می گیرد و فیلم را به همراه یک داستان جذاب و ساختگی از کلیچی در اختیار
یک روزنامه نگار زن قرار می دهد. داستان زندگی کلیچی به عنوان یک فوتبالیست بزرگ بین المللی که در جام جهانی بازي کرده به

 
سرعت در شهر می پیچد و هر دو تیم بزرگ کلکته به دنبال جذب این بازیکن هستند که ... 

 
فیلم تلویزیونی «آخر بازي» به کارگردانی «محمد حمزه اي»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 19:30 روي آنتن شبکه سه سیما می رود. 

 
«آخر بازي» درباره افسر پلیس آگاهی اي است که پرده از راز یک قتل برمی دارد، اما ... 

محمد حاتمی، حمیدرضا نعیمی، مرتضی آقا حسینی، سجاد تابش، علیرضا ساوه درودي، پیام اینالوئی، جواد پورزند، یداالله شادمانی،

 
مهري آل آقا و نسیم مسلمی در فیلم تلویزیونی «آخر بازي» ایفاي نقش کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «موج انفجار» به کارگردانی «هرمان یو»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 24 از شبکه سه سیما پخش می شود. 

در این فیلم با بازي اندي لو، یو جینگ و جیا سانگ خواهیم دید: چئونگ افسر خنثی سازي بمب در اداره پلیس به تازگی زندگی
مشترك خود را شروع کرده است، اما درگیر یک پرونده تروریستی بزرگ می شود. هونگ یک خلافکار و سارق بزرگ که بار ها از
دست پلیس فرار کرده، تونل بزرگ شهر را با دو کامیون حامل مواد منفجر می بندد و تمام ماشین هاي داخل اتوبان و این تونل را
متوقف کرده و همه را گروگان می گیرد. او دو درخواست از دولت و پلیس دارد اول اینکه برادرش را که مدتی پیش توسط چئونگ و
همکارانش دستگیر شده آزاد کنند و درخواست دیگر اینکه این تونل بزرگ را که در اختیار یک شرکت خصوصی است توسط دولت باز
خریدار کنند. هونگ در پشت صحنه با صاحب این شرکت تبانی کرده است و قرار است به دلیل خرید کلی دولت و افزایش صعودي
قیمت سهام شرکت در بورس، بخش قابل توجهی از این سود به حساب هاي خارجی و پنهان هونگ واریز شود. هونگ تهدید می کند
که در صورت انجام نشدن خواسته هایش گروگان ها را یکی یکی می کشد. دولت در حال بررسی است که هونگ تهدید خود را عملی

 
می کند و چند گروگان را به قتل می رساند و ... 

 
فیلم سینمایی «رنگ خدا» به کارگردانی «مجید مجیدي»، جمعه 23 مهر ساعت 10 به روي آنتن شبکه سه سیما می رود. 

داستان از این قرار است که: محمد رمضانی فرزند نابیناي هاشم که در مدرسه نابینایان تحصیل می کند براي گذراندن تعطیلات به
خانه بازمی گردد. هاشم که پس از مرگ همسر خود با مادرش زندگی می کند، تصمیم به ازدواج مجدد می گیرد. او به همین منظور

 
محمد را به کارگاه نجاري می فرستد. 

 
حسین محجوب، محسن رمضانی، سلامه فیضی و فرحناز سفري بازیگران این فیلم هستند. 

 
فیلم سینمایی جدید «شهر طغیان» به کارگردانی «اولیویه مارشال»، جمعه 23 مهر ساعت 14:30 از شبکه سه سیما پخش می شود. 
در این فیلم با بازي لانیک گائوتري، دیوید بل، باربارا اپسومر و کاریس خواهید دید: دو گروه بزرگ مافیایی و توزیع مواد مخدرِ
باستیانی ها و نادال در شهر بندري مارسی فرانسه جولان می دهند. در مقابل، پلیس ها طرز برخورد خاص خود را دارند. آن ها با



زیرکی به فکر منافع خود بوده و گه گاه در مناقشات نقشی اساسی و باجگیرانه ایفا می کنند. ریچارد ورانسکی و کاستا دو مسئول زبده
و زیرك عملیاتی اداره پلیس هستند که رابطه خوبی با هم نداشته و هر کدام به فکر منافع خود و گروهش می باشد. به زودي رئیس
اداره عوض شده و شخص پر نفوذي به نام آنژ لیونتی به آنجا می آید. حضور او باعث پیچیده تر شدن اوضاع و درگیري و کشتار بیشتر
در شهر می شود، چرا که او رابطه خوبی با کاستا دارد و در نتیجه، تعادل در بندر به هم می خورد. ریچارد و گروهش براي سهم
خواهی بیشتر سرِ خود وارد عمل شده و یک محموله بزرگ مواد مخدر و پول حاصله را به سرقت می برند. یک مأمور مخفی پلیس در
این واقعه به قتل رسیده و کمیسر عملیات ویژه به نام ژانکوویک از پاریس به مارسی می آید. کاستا توسط نادال به قتل رسیده و
ریچارد با طرح نقشه، شرایط را به نوعی پیش می برد که نادال و افراد گروهش را کشته و از سویی دیگر باعث رهایی آنژ لیوتنی از

 
باجخواهی پر سابقه باستیانی ها می شود. با این عمل، او تبدیل به چهرة پیروز شهر مارسی می شود. اما ... 

 
فیلم تلویزیونی «مواجهه» به کارگردانی «رضا دادویی»، جمعه 23 ساعت 19:30 روي آنتن شبکه سه سیما می رود. 

 
این فیلم درباره یک پرونده جذاب از مواجهه یک افسر پلیس راهور با مجرمین است که منجر به کشف زوایاي پنهان پرونده می شود. 
علیرضا جلالی تبار، رحیم نوروزي، حمید ابراهیمی، الهه حسینی، میثم درویشان پور، سام داشنور، هومن رستگار و حمیدرضا فراهانی

 
در فیلم تلویزیونی «مواجهه» بازي کرده اند. 

 
شبکه چهار سیما 

فیلم سینمایی جدید «خواب آب» به کارگردانی «فرهاد مهران فر»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 20:30 از شبکه چهار سیما روي آنتن

 
می رود. 

در خلاصه داستان فیلم آمده است: جوانی که در سازمان آب کار می کند، پس از خراب شدن اتومبیلش در بیابان، به یک روستاي
متروکه می رسد. با کمک پیرمرد رنگرزي که تنها ساکن باقی مانده آن منطقه نیز هست، به داخل قنات خشکی می رود. شرط پیرمرد
براي بیرون آوردن او از قنات، یافتن چشمه اي است که به اعتقاد وي در زیر زمین پنهان شده است، جوان با همراهی دختري که به

 
(عروس قنات) معروف است ... 

 
پیام فضلی، حسین محجوب و مریم نحوي در این فیلم سینمایی نقش آفرینی کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «انتقام» به کارگردانی «جانی تو»، جمعه 23 مهر ساعت 20:30 از شبکه چهار روي آنتن می رود. 

داستان فیلم با بازي جانی هالی دي، آنتونی وونگ، لام کا تونگ، لام سوئت، سیمون یام و سیلوي تستود؛ درباره یک آشپز فرانسوي
است که متوجه می شود دخترش به همراه داماد و دو نوه اش طی یک حمله وحشیانه به قتل رسیده اند، به استخدام یک باند

 
مافیایی در می آید تا بتواند قاتل ها را پیدا کند ... 

 
شبکه پنج سیما 

پویانمایی سینمایی «بهاران» به کارگردانی «حامد حاج ملا علی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 13:30 از شبکه پنج سیما پخش می

 
شود. 

در این پویانمایی خواهیم دید: حاج حبیب به اتفاق چند تن از جوانان جهاد براي جاده سازي یک روستا رفته اند و کشور در حال
جنگ با عراق است. در روستا حشمت خان که محصولات کشاورزان را به قیمت پایین می خرد نمی خواهد که جاده ساخته شود،
چون در آن صورت کشاورزان می توانند محصولاتشان را خودشان به شهر ببرند و یا براي خرید لوازم کشاورزي و بذر به شهر بروند و

 
می خواهد هر طور شده جلوي ساخت جاده را بگیرد، ولی ... 



 
فیلم سینمایی «بلوگا» به کارگردانی «مهدي جعفري»، جمعه 23 مهر ساعت 9 از شبکه پنج پخش می شود. 

در خلاصه داستان آمده است: جاوید یک صیاد است که با پسر نوجوانش دامون مشغول صیادي است، اما در فصل تخم ریزي ماهی ها
آن ها نمی توانند ماهی بگیرند و از نظر مالی ضعیف می شوند. آن ها حتی می خواهند که یک زمین کشاورزي خود را بفروشند، ولی
مشتري ندارند. جاوید را وقتی یکی از دوستانش در دریا غرق می شود به دلیل صید هاي غیرقانونی زندانی می کنند و دامون یک فیل

 
ماهی بزرگ که به بلوگا معروف است می گیرد، ولی ... 

 
پژمان بازغی، مجید پتکی، نسرین بابایی و میلاد حسین پور بازیگران این فیلم هستند. 

 
فیلم سینمایی «کما» به کارگردانی «نیکیتا آرگونوف»، جمعه 23 مهر ساعت 13:30 از شبکه پنج پخش می شود. 

در این فیلم با بازي رینال ماخاماتوف، لیباو آکسیاناوا و آنتو پاماپاسانی خواهیم دید: یک مرد جوان که رشته اش معماري است و طرح
هاي خیلی خارق العاده اي دارد که کسی حاضر به ساختن آن ها نیست در اثر تصادف به کما می رود و در عالم کما به دختري به نام
فلاي علاقمند می شود. سردسته گروه یان از او می خواهد که یک جزیره با تخیلش بسازد که همه کسانی که در کما هستند از دست
موجوداتی به نام ریپر که در واقع کسانی هستند که در کما بوده و مغزشان مرده است به وجود می آِیند در امان باشند. ریپر ها می
توانند سایر افراد را هم با خود نابود نمایند. معمار به هوش می آِید و متوجه می شود که فلاي در واقع نامزد او بوده که از دست بی
پولی و پافشاري وي براي فروش طرح هایش خسته شده بود و یان دانشمندي است که به مردم قول زندگی زیبا و رستگاري را می

 
دهد و ... 

 
شبکه نمایش 

فیلم سینمایی «بیست میلیون مایل به زمین» به کارگردانی «نیتن اچ. جوران»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 1 بامداد از شبکه نمایش

 
پخش می شود. 

در این فیلم با بازي ویلیام هوپر، فرانک پولیا، ري هري هاوزن و جون تیلور خواهید دید: اولین سفینه فضایی آمریکا در راه بازگشت

 
خود از سیاره زهره قرار دارد. یک موجود شبیه مارمولک همراه با سفینه به زمین آمده و به سرعت شروع به رشد کردن می کند و ... 

 
فیلم سینمایی «نجات بزرگ» به کارگردانی «کن کواپیس»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 11 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم با بازي درو بریمور و جان کرازینسکی خواهید دید: دو کارگر در قطب جنوب متوجه می شوند که سه نهنگ در حفره اي

 
بزرگ، اما بسته گیر افتاده اند و سعی در نجات آن ها دارند، اما ... 

 
فیلم تلویزیونی «صابر» به کارگردانی «جهانبخش سلطانی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 13 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در خلاصه داستان آمده است: صابر قرار است به نیابت از پدر مرحومش به سفرحج رود. او مردي متدین است که فرزندي معلول دارد.
سارقان، کیف حاوي پول او را که براي این سفر معنوي مهیا کرده می ربایند. اما این پایان ماجرا نیست و این کیف هر بار به شکل
تصادفی دست به دست شده تا آن که به دست زنی محتاج به نام عصمت می افتد، اما همسر نابیناي او استفاده از محتواي کیف را

 
گناه می داند و عصمت آن را به امامزاده اي برده و آنجا می گذارد که ... 

جهانبخش سلطانی، توران دخت مهین، مهدي باقربیگی، پوران دخت مهیمن، محمد علی میاندار، سامرند معروفی در فیلم تلویزیونی

 
«صابر» بازي کرده اند. 

فیلم سینمایی «سریع ترین سرخپوست دنیا» به کارگردانی «راجر دونالدسون»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 15 از شبکه نمایش پخش

 
می شود. 

در خلاصه داستان فیلم با بازي آنتونی هاپکینز، آرون جیمز مورفی، داین لد و کریستوفر لاوفورد آمده است: پیرمرد نیوزلندي عاشق



سرعت و ثبت رکورد هاي جدید است و صاحب موتوري بوده که 42 سال پیش در زمان جنگ جهانی دوم آن را خریداري کرده و در
طول این سال ها تغییرات زیادي در وضعیت ظاهري و موتور آن به وجود آورده به طوري که موتورش که آن را سرخپوست می نامد،
از قابلیت بالایی در سرعت برخوردار شده است و می تواند با موتور هاي بسیار جدیدتر به رقابت بپردازد. او تصمیم می گیرد در

 
مسابقه جهانی رکورد سرعت در بارنویل آمریکا شرکت کند و موتورش را به آزمایش بگذارد، اما ... 

 
فیلم سینمایی «رویاي محبت» به کارگردانی «رائول رویز»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 17 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم با بازي ایزابل هوپرت، ژان بالیبار، شارل برلینگ و ادیت اسکوب خواهیم دید: امروز، تولد 9 سالگی کامیل است و او قسم

 
خورده در تولد نه سالگی فیلمی که از یک گربه بیرون پنجره ضبط کرده به خانوده اش نشان دهد که. 

 
فیلم سینمایی «دان 2» به کارگردانی «فرهان اختر»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 19 از شبکه نمایش پخش می شود. 

این فیلم با بازي شاهرخ خان، پریانکا چوپرا، بومان ایرانی، کونال کاپور و اوم پوري؛ درباره فردي به نام دون است که، بعد از سلطه بر

 
دنیاي تبهکاران آسیایی، بر اروپا چیره می شود. اما روساي فعلی تبهکاران اروپایی و همین طور مردان قانون سر راه او قرار دارند و ... 

 
فیلم سینمایی «سرب» به کارگردانی «مسعود کیمیایی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 21 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم خواهید دید: یک زوج جوان یهودي ایرانی را در اواخر دهه 20 خورشیدي خواهان عزیمت به سرزمین موعود (اسراییل)
هستند، اما پس از مواجهه با مخالفت سازمان یهودي هاگانا و کشته شدن عمویشان به دست آن ها مجبور به فرار شده و درگیر ماجرا

 
هاي پس از آن می شوند. 

زنده یاد هادي اسلامی، زنده یاد جمشید مشایخی، جلال مقدم، فریماه فرجامی، امین تارخ و زنده یاد فتحعلی اویسی در فیلم

 
سینمایی «سرب» ایفاي نقش کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «پاییز سرافیم» به کارگردانی «دیوید وان آنکن»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 23 از شبکه نمایش پخش می شود. 

داستان این فیلم با بازي لیام نیسون، پیرس برازنان، میکائیل وینکات، زاندر برکلی و جیمی سیمپسون؛ ماجراي انتقامجویی سرهنگ
کارور از سروانی است که در دوران جنگ خانه او را همراه فرزندش به آتش کشیده است. او این سروان را تعقیب می کند تا انتقام

 
خود را از او بگیرد که ... 

 
فیلم سینمایی «سه نفر براي کشتن» به کارگردانی «ژاك دري»، جمعه 23 مهر ساعت 1 بامداد از شبکه نمایش پخش می شود. 

این فیلم با بازي آلن دلون، میشل اوکلر و فئودور آتکین؛ داستان مردي قمارباز است که در حال عبور متوجه تصادفی می شود که سه
نفر از اعضاي بلند مرتبه کشوري که قرار بوده تا معامله اي کلان را لو بدهند درون ماشین کشته شده اند. پس از این اتفاق عده اي

 
براي کشتن مرد قمارباز او را تعقیب می کنند و ... 

 
فیلم سینمایی «رابین هود، طغیانگر» به کارگردانی «نیکلاس وینتر»، جمعه 23 مهر ساعت 11 از شبکه نمایش پخش می شود. 

این فیلم با بازي برایان بلسد، مارتین فورد و کریستین نایرن؛ درباره شخصیت رابین هود است که با گروهش در جنگل ساکن شده اند
و سرقت هایی ناگهانی از اموال کلانتر و اطرافیانش انجام می دهند و آن ها را به فقرا می دهند. اما این هدف نهایی رابین هود نیست
بلکه رابین هود می خواهد کلانتر قاتل و ظالم را از میان بردارد و حق و عدالت را برگرداند. کلانتر با دستگیر کردن ماریان نامزد رابین
و پیشنهاد ازدواج به ماریان و سپس تلاش براي به قتل رساندن رابین با وي مقابله می کند. در این راه گاي پسر عموي کلانتر و برخی
از مردم که توسط کلانتر تهدید یا تطمیع شده اند کلانتر را همراهی می کنند. کلانتر حتی یک بار موفق می شود رابین را درون

 
چاهی بیندازد و گاي هم موفق می شود رابین را در مکانی دربسته گیر بیاندازد و آن مکان را به آتش بکشد. اما ... 



 
فیلم سینمایی «پدر» به کارگردانی «مجید مجیدي»، جمعه 23 مهر ساعت 13 از شبکه نمایش پخش می شود. 

داستان این فیلم درباره فردي به نام مهراالله است که بعد از فوت پدرش، براي تأمین خانواده اش در شهر دیگري به کار مشغول می
شود، اما هنگامی که به دیدن مادر و خواهرش باز می گردد می فهمد که مادرش با مرد مهربانی که ژاندارم است ازدواج کرده، مهراالله
از این خبر عصبانی می شود و نزد مادر رفته و هدیه هاي خود و حقوقش را به او می دهد و مادر را براي این ازدواج بازخواست می
کند و هرچه مادر دلیل می آورد، او که کینه ژاندارم را به دل گرفته قبول نمی کند و درصدد آزار او برمی آید. در این بین یک شب
که مهراالله بیمار شده و مادرش او را به منزل جدیدش که خانه ژاندارم است می برد، با استفاده از فرصتی، اسلحه ژاندارم را برداشته به
بندرعباس فرار می کند. ژاندارم به دنبال او رفته و در بندر موفق به پیدا کردنش می شود. در راه برگشت و در میانه کویر، موتور

 
ژاندارم از کار می افتد مجبور می شود ... 

 
محمد کاسبی، پریوش نظریه، حسن صادقی، حسین عابدینی و محسن روزبهانی در فیلم سینمایی «پدر» ایفاي نقش کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «گرگ» به کارگردانی «نیکولاس وانیر»، جمعه 23 مهر ساعت 15 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم با بازي نیکولاس بریداس، پام کلیمنرتیف و مین مان ما خواهیم دید: سرگی شانزده ساله پسر بوریس رئیس پرورش
دهندگان گوزن شمالی است. او که توسط بزرگ گروه لقب گله دار را به دست آورده، براي اولین بار به قبیله اونک می پیوندد تا گله
هاي خود را از کوهستان هاي سیبري عبور دهند. به عنوان تنها منبع درآمد قبیله، این گوزن ها نشانه غرور و افتخار آن ها بوده و از

 
هیچ کاري براي محافظت از آن ها دریغ نمی کنند... 

 
فیلم سینمایی «حصارها» به کارگردانی «دنزل واشنگتن»، جمعه 23 مهر ساعت 19 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در خلاصه داستان فیلم با بازي ویولا دیویس و استفان هندرسن آمده است: در سال 1950 تروي مکسون با همسرش رز و پسرش
کوري زندگی می کند. تروي در کنار بهترین دوستش جیم بونو به شغل رفتگري مشغول است. او که در جوانی نابغه بیسبال بوده به
خاطر تبعیض نژادي حاکم بر آمریکا از رسیدن به آرزویش باز می ماند و نمی تواند وارد تیم بیسبال منطقه شود. این ماجرا سبب
سرخوردگی شدید او میشود. حالا پسرش در دوران نوجوانی خود این امکان را دارد که وارد تیم بیسبال منطقه شود، اما تروي نمی
خواهد که کوري سرخوردگی هاي او را تجربه کند و با ورود کوري به تیم بیسبال مخالفت می کند. این موضوع سبب اختلاف و

 
درگیري پدر و پسر می شود. کوري از پدرش می خواهد تا عینک بدبینی را برداشته و متوجه تغییر اوضاع شود، اما ... 

 
فیلم سینمایی «بله برون» به کارگردانی «داود موثقی»، جمعه 23 مهر ساعت 21 از شبکه نمایش پخش می شود. 

در این فیلم خواهیم دید: عزت بخشنده، پیرمرد هفتاد ساله اي است که وضع مالی بسیار خوبی دارد، صاحب پنج فرزند دختر شده که
دو دخترش را از دست داده و بقیه ي دخترانش ازدواج کرده اند. داماد هاي آقا عزت، گرچه آدم هاي با شخصیت و خوبی به نظر می
رسند، اما از نظر مالی شرایط ناگواري دارند و عزت با حمایت همسرش شوکت تصمیم دارد بخشی از دارایی خود را به دختر ها و
دامادهایش بدهد تا بلکه در زنده بودنش خوشحالی آن ها را ببیند. در جلسه اي که براي تنظیم وصیت نامه و تقسیم اموال برگزار می
شود، بین داماد ها بر سر ارثیه درگیري شدیدي پیش می آید. عزت که وضع را چنین می بیند وصیت نامه را پاره می کند و همه را از
خانه اش می راند. پس از چند ماه عزت که دچار یک بیماري سخت شده بار دیگر با تشویق همسرش گناهان دامادهایش را می بخشد

 
و مجدداً تصمیم به تقسیم ارثیه بین آنان می گیرد، اما هنگامی که ... 

زنده یاد جمشید مشایخی، ثریا قاسمی، زنده یاد فتحعلی اویسی، زنده یاد سیروس گرجستانی و خسرو امیرصادقی در فیلم سینمایی

 
«بله برون» بازي کرده اند. 

 
فیلم سینمایی «مکانیک» به کارگردانی «سایمون وست»، جمعه 23 مهر ساعت 23 از شبکه نمایش پخش می شود. 

داستان این فیلم با بازي جیسون استاتهام، بن فاستر و دونالد ساترلند؛ درباره فردي به نام آرتور بشاپ یک قاتل حرفه اي است که
تخصص و خدمات منحصر به فرد خود را در اختیار یک کمپانی گذاشته؛ کمپانی اي که گروهی از تبهکاران سطح بالا آن را اداره می



 
کنند. بیشاپ یک حرفه اي کمال گراست که دوست دارد براي کشتن قربانیان اش سناریو هاي ظریف و پیچیده طراحی کند، اما ... 

 
شبکه کودك 

 
پویانمایی سینمایی «دوما» به کارگردانی «کارول بالارد»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 14 از شبکـه کودك پخش خواهد شد. 

در خلاصه داستان فیلم با بازي آلکس میشالتوس، کمبل اسکات آمده است: دوما یوزپلنگ وحشی که هیچ کسی را ندارد، تبدیل به
صمیمی ترین دوست و حیوان خانگی یک پسر جوان در آفریقاي جنوبی می شود. زان و خانواده اش در شمال آفریقا زندگی می کنند.
آن ها یک شب به طور اتفاقی توله یوزپلنگی را پیدا کردند که تازه مادرش را از دست داده بود. پیتر پدر زان، توله یوز را به خانه می
برد و تصمیم می گیرد تا زمان بزرگ شدنش از او مراقبت کند. زان در جستجوي اسمی براي یوز به پیشنهاد مادرش نام دوما که در
زبان محلی به معنی یوزپلنگ است را براي او برمی گزیند. ارتباط زان و دوما بسیار عمیق می شود. او به همراه پدر هر روز دوما را
آموزش می دهد؛ ولی بعد از مدتی پیتر بیمار شده و از دنیا می رود. حالا مادر براي گذران امورات زندگی تصمیم می گیرد به شهر

 
برود و ... 

پویانمایی سینمایی «داستان سامرا» به کارگردانی «حسین سلطانی و وحید چالاك»، جمعه 23 مهر ساعت 14 از شبکه کودك پخش

 
خواهد شد. 

خلاصه داستان این انیمیشن از این قرار است که: یک گروه شیطانی و خرابکار به کمک امواجی رادیویی انسان ها را کنترل کرده و از
آن ها نیرو هایی انتحاري براي حمله به حرم امام حسن عسگري (ع) در سامرا می سازند. براي مقابله با آنها، عده اي از دانشمندان
جوان ایرانی دستگاهی اختراع کرده اند که قادر است با تأثیرگذاري بر عملکرد دستگاه اختراع شده توسط گروه مذکور، اثر آن را

 
خنثی کند، اما براي دستیابی به این هدف لازم است ابتدا پایگاه عملیاتی گروه مذکور شناسایی شود ... 

 
شبکه امید 

 
فیلم سینمایی «جنگاور» به کارگردانی «کریس ویدج»، چهارشنبه 21 مهر ساعت 18 از شبکه امید پخش خواهد شد. 

این پویانمایی داستان دختري نوجوان به نام مري کاترین را روایت می کند که در پی از دست دادن مادرش، به نزد پدرش که در
جنگل مشغول پیدا کردن نشانه هایی از موجودات کوچک است می رود. در جنگل نبردي بزرگ بین برگ پوش ها و نیرو هاي تاریکی
در حال شکل گرفتن است. به زودي ملکه برگ پوش ها جانشین خود را از میان غنچه هاي گل انتخاب می کند و این فرصتی طلایی
براي نیرو هاي تاریکی است تا بتوانند ملکه برگ پوش ها را بکشند و به به نابود کردن و فرو بردن جنگل در تاریکی ادامه دهند. مري

 
طی اتفاقاتی مانند برگ پوش ها کوچک می شود و ... 

 
فیلم سینمایی «ویل هانتینگ نابغه» به کارگردانی «گاس ون سنت»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 18 از شبکه امید پخش خواهد شد. 

در این فیلم با بازي دابین دیلیامز و مت دیمون خواهیم دید: ویل هانتینگ در رشته ریاضیات حکـــم یک نابغه را دارد و این نبوغ از
سوي اطرافیانش کشف شده است. یک روان شناس به نام سین مگوآئر تلاش می کند با کمک به او هم در بعد نبوغی که دارد و هم

 
در مورد زندگی شخصی واجتماعی راه موفقیت وي در آینده را تضمین کند! 

 
فیلم سینمایی «بازي اسرار آمیز 1» به کارگردانی «اسکار سانتوس»، جمعه 23 مهر ساعت 18 از شبکه امید پخش خواهد شد. 

در این فیلم با بازي تونی گومز، تئو پلنل و النا آنایا خواهیم دید: زیپی و زِپ دو پسر نوجوان هستند که تنبیه شده اند تا تعطیلات
تابستانی خود را در مدرسه سختگیر و خشک به نام مرکز بازپروري اسپرانزا بگذرانند. مدرسه اسپرانزا براي بچه هایی که رفتار هاي
خشن، نابهنجار و حتی کمی بد دارند تأسیس شده است. در این مدرسه هر گونه خوشگذرانی ممنوع است. زیپی و زپ در ابتداي ورود



به مدرسه دوستانی پیدا می کنند، اما در همان ابتدا زمانی که یکی از آن ها براي حمایت از دوست جدیدشان به طور اتفاقی باعث

 
زمین خوردن دانش آموزي می شود... 

 
شبکه افق 

 
فیلم سینمایی «نخست وزیر» به کارگردانی «پائولو سورنتینو»، جمعه 23 مهر ساعت 10 از شبکه افق پخش خواهد شد. 

این فیلم با بازي تونی سرویلو، جولیو بوزتی، فلاویو بوچی و فنی اردان؛ زندگینامه جولیو آندروتی سیاستمدار ایتالیایی است که از سال

 
1946 هفت بار به عنوان نخست وزیر به کشورش خدمت کرد. 

 
فیلم سینمایی «بال هاي خوشبختی» به کارگردانی «بهروز شعیبی»، جمعه 23 مهر ساعت 18:30 از شبکه افق پخش خواهد شد. 

این فیلم روایت دو همسایه است؛ در یک خانواده سعید و همسرش که بسیار بهم علاقمندند و خانواده اي که مرد خانواده بیکار و تنها
همسرش به کار اشتغال دارد بین این دو معمولاً دعوا و اختلاف پیش می آید. پسر کوچک آن ها پارسا غالباً در خانه تنها می ماند.
یک روز که خانم سعید، جایی رفته است پسر کوچک پارسا شیطنت کرده و وسایلی را به حیاط پرتاب می کند و همین باعث
عصبانیت سعید می شود. کلنجار رفتن سعید با پسر بچه ادامه دارد تا اینکه در خانه سعید بر اثر باد بسته می شود. پارسا از او تقاضاي
بازي می کند. اما سعید با لباس راحتی خانه به خیابان می رود تا عباس کلیدساز را پیدا کند تا بتواند وارد آپارتمان شود، اما عباس
هم جایی رفته است و سعید دست از پا درازتر به خانه برمی گردد و در راه پله می نشیند پارسا هم پیش او می آید و با هم صحبت

 
می کنند، اما ... 

سعید پورصمیمی، زهرا سعیدي، محسن قاضی مرادي و امیرحسین عسگري در فیلم سینمایی «بال هاي خوشبختی» نقش آفرینی

 
کرده اند. 

 
شبکه شما 

 
فیلم تلویزیونی «به وقت رهایی» به کارگردانی «ناصر قهرمانی»، پنج شنبه 22 مهر ساعت 24 از شبکه شما پخش خواهد شد. 

داستان فیلم درباره شخصی به نام محمد است که در خانواده اي مذهبی در روستاي هیدج متولد شد. از همان کودکی هوش سرشاري
داشت و یکی از روحانیون روستا پیشنهاد داد تا وي را تعلیم دهد. مدتی در قزوین تحصیل کرد و سپس به تهران آمد. بعد مدیر
مدرسه منیریه تهران شد. بعد از فوت پدر عازم نجف شد و در راه مورد هجوم راهزنان قرار گرفت و تمام کتاب هاي او را دزدیدند.
حکیم هیدجی خیلی از این مسئله ناراحت بود، راهزن به او گفت: علم باید در مغز باشد نه در خورجین اسب. این گفته حکیم را
متحول کرد. مدتی بعد راهزن تحت تاثیر اخلاق حکیم هیدجی از کرده خود پشیمان شد و حتی کتاب هایی را که از ایشان دزدیده
بود بازگرداند. حکیم هم براي کمک به درمان او، دارو هایی داد. در جریان فتواي تنباکو با سخنرانی و شکستن قلیان ها و نوشتن

 
رساله دخانیه از فتواي آیت االله میرزاي شیرازي دفاع کرد و ... 

علیرضا جلالی تبار، اسماعیل خلج، کیهان ملکی، میرطاهر مظلومی، کامیار شکیبایی، زهرا سعیدي و محمدرضا ژاله در فیلم تلویزیونی

 
«به وقت رهایی» هنرنمایی کرده اند. 

 
فیلم تلویزیونی «مرغ دریایی» به کارگردانی «مرتضی مطوري»، جمعه 23 مهر ساعت 13:30 از شبکه شما پخش خواهد شد. 

در این فیلم خواهیم دید: عاطفه پرستار جوانی است که در آستانه ازدواج با نامزدش امیر می باشد. آن ها پیگیر مقدمات مجلس
عروسی می باشند، تا این که به دلیل شیوع بیماري کرونا مجبور می شوند مراسم عروسیشان را براي بار چندم عقب بیندازند. پدر
عاطفه و امیر، اصرار دارند که تحت هر شرایطی مراسم عروسی را برگزار نمایند، اما او که در جریان وخامت اوضاع و خطرناکی کرونا



است، با این مساله مخالفت می کند. با ورود اولین بیمار کرونایی به بیمارستانی که عاطفه در آنجا کار می کند، شرایط تغییر می کند.
از سوي دیگر امیر که با مردي به نام سیروس در یک شرکت تهیه اقلام بهداشتی شراکت دارد، تصمیم می گیرد از این شرایط استفاده
کرده و با انبار کردن دستکش و ماسک و سپس گرانتر فروختن، درآمد قابل توجهی کسب نماید. از سوي دیگر سیروس بدون اطلاع

 
امیر، مقداري الکل تقلبی خریداري کرده و ... 

 
خدیجه بابادي، علیرضا پریشانی، حسن سلیمی فر و عاطفه تندل در این فیلم بازي کرده اند. 

 
شبکه سلامت (با رابط ناشنوا) 

فیلم سینمایی «رنگ خدا» به کارگردانی «مجید مجیدي»، جمعه 23 مهر ساعت 11 با رابط ناشنوایان از شبکه سلامت پخش می

 
شود. 

داستان از این قرار است که: محمد رمضانی فرزند نابیناي هاشم که در مدرسه نابینایان تحصیل می کند براي گذراندن تعطیلات به
خانه بازمی گردد. هاشم که پس از مرگ همسر خود با مادرش زندگی می کند، تصمیم به ازدواج مجدد می گیرد. او به همین منظور

 
محمد را به کارگاه نجاري می فرستد. 

حسین محجوب، محسن رمضانی، سلامه فیضی و فرحناز سفري بازیگران این فیلم هستند.



بررسی مزایاي مهاجرت کاري به کانادا براي کارآفرینان

منبع: دیجیاتوشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/07/21

تا دلتان بخواهد مقصد براي مهاجرت هست، اما شاید انتخاب از بین این همه مقصد جذاب سخت باشد. اگر کارآفرین ...

 
تا دلتان بخواهد مقصد براي مهاجرت هست، اما شاید انتخاب از بین این همه مقصد جذاب سخت باشد. 

 
اگر کارآفرین هستید و سرمایه مناسبی هم دارید، کشور کانادا یکی از بهترین انتخاب هاي ممکن براي مهاجرت است. 

 
نیاز به دلایل متقاعدکننده دارید؟ دوست دارید بدانید چرا کشور کانادا یک مقصد مطلوب و مناسب براي مهاجرت و کار است؟ 

در مقاله پیش رو چند دلیل و در واقع چند مزیت مهم برایتان لیست کرده ایم که می تواند ذهنیت شما را براي کارآفرینی در کانادا و

 
دریافت ویزا و اقامت در این کشور شفاف تر کند. لطفا تا انتها همراهمان باشید. 

مزیت اول | اقتصاد قدرتمند و با ثبات کانادا اقتصاد کانادا جزء ده کشور برتر دنیاست. از این لحاظ شانس موفقیت در کسب وکار و

 
کارآفرینی به مراتب از کشوري مثل ایران بیشتر می شود. 

ثبات اقتصادي در هر کشور که جزء مهم ترین فاکتورهاي قدرت اقتصادي آن کشور است، در کانادا خوشبختانه در وضعیت بسیار
خوبی به سر می برد. همین ثبات اقتصادي است که کارآفرین ها را تشویق به سرمایه گذاي و ایجاد کسب و کارها و استارتاپ ها می

 
کند. 

قانون در کانادا به بهترین شکل رعایت می شود و دیگر لازم نیست هر روز منتظر اخبار منفی یا بی ثابتی ها و بحران هاي اقتصادي

 
پیاپی باشید. 

مزیت دوم | حمایت هاي دولت کانادا دولت کانادا طرح هاي گسترده اقتصادي طراحی کرده است. طراح هایی براي رشد و پیشرفت

 
این کشور و حضور در جمع بالاترین کشورهاي جهان! 

براي دستیابی به رشد اقتصادي مورد نظر، حمایت هاي خیلی خوبی هم از کسب و کارها، به ویژه کسب و کارهاي نوین و استارتاپ ها

 
می کند. 

 
کارآفرینی در کانادا می تواند راهی مناسب براي دریافت حمایت هاي دولتی باشد. 

به ویژه اگر طرح ها و برنامه هاي کارآفرینی شما در جهت و براي کمک به توسعه کشور مفدي باشد، مطمئناً می توانید از حمایت

 
هاي مادي و معنوي دولت کانادا استفاده کنید. 

 
مثلاً از وام ها و تسهیلات مالی دیگري که در اختیارتان قرار داده می شود. 



مزیت سوم | اخذ اقامت دائم براي خود و خانواده کانادا در ازاي کارآفرینی در این کشور و کمک به رشد اقتصادي خود، اقامت دائم

 
کانادا و امتیازات زیاد دیگري در اختیار متقاضیان قرار می دهد. 

 
یکی از روش هاي عالی براي اخذ اقامت دائم در کانادا، کارآفرینی در این کشور است. 

علاوه بر اخذ اقامت دائم برا خود، از طریق کارآفرینی در کانادا می توانید براي همسر و فرزندان خود هم ویزاي کانادا دریافت کنید.

 
براي این کار با ید شرایط و مدارك موردنیاز را فراهم کنید و از زندگی و کار در کنار خانواده خود در کانادا لذت ببرید. 

ضمن اینکه خیالتان راحت است که در جایی زندگی و فعالیت می کنید که داراي ثبات اقتصادي است و با هر بحران کوچک و بزرگی

 
دستخوش تغییرات گسترده نمی شود. 

مزیت چهارم | عدم نیاز به مدارك تحصیلات عالی حتی اگر شما تحصیلات عالی نداشته باشید هم می توانید براي مهاجرت کاري به

 
کانادا بروید و در آنجا کارآفرینی کنید. 

 
در واقع کافی است شما ایده کارآفرینی، قصد راه اندازي کسب وکار یا سرمایه گذاري در این کشور را داشته باشید. 

 
ارائه سوابق کاري و مدیریتی و سرمایه کافی براي سرمایه گذاري در کشور کانادا امکان پذیر است. 

مزیت پنجم | فضاي عالی براي تحقیق و توسعه علاوه بر رشد
اقتصادي بالا، کانادا یکی از توسعه یافته ترین کشورهاي دنیا در
حوزه هاي مختلف تکنولوژي، پژوهشی، تحقیقاتی و علمی است.
مهاجرت به کانادا از طریق کارفرصت خوبی براي استفاده از

 
امکانات این کشور است. 

به دلیل پیشرفت سریع این کشور در این حوزه ها و برنامه هاي
بلندپروازانه دولت براي توسعه اقتصادي، فضاي عالی براي کار و
تحقیق و توسعه خواهید داشت. به ویژه اینکه دولت کانادا

 
تسهیلاتی خوب براي مهاجرین و نیروهاي متخصصی که به این کشور وارد می شوند در نظر گرفته است. 

توان علمی، تجهیزات و امکانات مختلف و به روز استفاده شده در کانادا می تواند به رشد و پیشرفت سریع تر شما، کسب و کارتان و

 
زندگی تان کمک کند. 

مزیت ششم | مالیات کم، هزینه هاي تجاري مناسب میزان مالیات به ویژه براي کسانی که اقدام به کارآفرینی یا راه اندازي استارتاپ
و کسب وکار می کنند کم در نظر گرفته شده است. این کار هم در راستاي رشد اقتصادي کشور و طبق برنامه هاي از پیش تعیین

 
شده دولت کانادا طراحی شده است. 

کم بودن مالیات براي کارآفرینان در راستاي حمایت هاي دولت کانادا براي توسعه کارآفرینی و جذب سرمایه گذاران و کارآفرینان



 
است. 

هزینه هاي راه اندازي کسب و کار هم در این کشور نسبتاً پایین و مناسب است. یعنی می توانید با هزینه هاي به مراتب پایین، کسب

 
و کار راه اندازي کنید و کارآفرین شوید. 

مزیت هفتم | نرخ بیکاري پایین و فضاي کاري فعال کانادا یکی از بهترین کشورهاي جهان از لحاظ پایین بودن نرخ بیکاري و وجود

 
فضاي کاري فعال است. 

نرخ بیکاري در این کشور به طور میانگین تنها حدود 7 درصد است. جالب است بدانید کشور کانادا تا به حال 2 بار به عنوان بهترین
کشور براي کار و بیزینس دست پیدا کرده است و مطابق با بررسی هاي تخصصی، یکی از بهترین کشورها براي سرمایه گذاري و

 
کارآفرینی است. پس از این لحاظ هم خیالتان راحت :) 

سخن پایانی... خوشبختانه دولت کانادا از جذب سرمایه و ایجاد کسب و کار به ویژه در چند سال گذشته و البته طی چند سال آینده
استقبال می کند. این کشور برنامه هاي متعددي براي جذب سرمایه گذاران خارجی و ایجاد کارآفرینی در کانادا طراحی و در دست
اجرا دارد. طی سال هاي آینده هم باید هزاران نیروي متخصص یا محصل وارد این کشور شوند تا سیاست هاي مهاجرتی کانادا به

 
درستی اجرایی شود. 

هدف اصلی دولت کانادا براي طراحی چنین برنامه هایی، رشد اقتصادي و ایجاد شغل براي شهروندان کانادایی و افرادي است که به

 
این کشور مهاجرت می کنند. 

با استفاده از کارآفرینی، اقامت کانادا را دریافت کنید و به این کشور مهاجرت کنید. مطمئناً با اقامت کانادا از طریق کار روزهاي خوبی
در انتظار شماست، اگر اصولی و قدم به قدم جلو بروید و از وکلا و مشاورین با تجربه و حرفه اي استفاده کنید.



نفت به دنبال اشتغال پایدار در کرمانشاه

منبع: شرکت ملی نفت ایرانشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/07/21



حضور دانشجویان در دانشگاه از 15 آبان ماه

شماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/07/21
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان لرستان - رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور از حضور دانشجویان در دانشگاه از 15 آبان خبر داد.

 
رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور از حضور دانشجویان در دانشگاه از 15 آبان خبر داد. 

 
 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان لرستان، آئین استقبال از دانشجویان جدید و مراسم گرامیداشت 29امین
سالروز تاسیس این دانشگاه باحضور دکتر محمد حسین امید، رئیس دانشگاه، روساي مراکز آموزش علمی کاربردي استان، حجت
الاسلام والمسلمین دکتر حاتمی، رئیس دفاتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري و برخی از مسئولان به صورت حضوري و روساي

 
واحدهاي استانی و دانشجویان بصورت مجازي در سالن همایش این دانشگاه برگزارشد.  

در این مراسم، دکتر امید در سخنانی با اشاره به این که با مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، کلاس هاي درسی دانشگاه علمی کاربردي
از 15 آبان ماه به صورت حضوري تشکیل می شود اظهار داشت: به دانشجویان، مدرسین و رؤساي مراکزي که تا امروز موفق به تزریق
واکسن کرونا نشده اند، اعلام کرده ایم که در این فرصت باقی مانده این کار را انجام دهند تا با خیال راحت در کلاس ها شرکت کنند.

 
تهیه طرح آمایش همه استان ها 

وي با بیان اینکه دانشگاه جامع علمی کاربردي در راستاي بیانات مقام معظم رهبري و بیانیه گام دوم انقلاب، تلاش کرده که تکلیف
خود را درست انجام دهد و براي کل کشور نیروهاي مهارتی مورد نیاز را تربیت کند افزود: در این راستا طرح توسعه براي استان ها و

 
مناطق مختلف کشور در نظر گرفتیم تا بر اساس آن نیرو تربیت کنیم. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي بیان داشت: در یک کار بسیار با ارزش و فشرده که قابل استفاده براي همه دستگاه ها است و

 
همچنین با توافق نامه ها با همه استانداران کشور، در یک سال اخیر طرح آمایش را نهایی کرده ایم. 

امید با تاکید بر اینکه الان در همه استان هاي کشور می دانیم که در پنج سال آینده استان به چه سمت و سویی خواهد رفت گفت:

 
بر اساس این طرح آمایش، توسعه مراکز علمی و کاربردي و همچنین دوره هاي علمی کاربردي مدنظر قرار خواهد گرفت. 



 
تحصیل بیش از 300 هزار دانشجو در علمی کاربردي 

وي با اشاره به اجراي طرح مأموریت گرایی در مراکز علمی کاربردي عنوان کرد: بر اساس این طرح، مأموریت هاي مراکز علمی

 
کاربردي مشخص شده و بر اساس آنها فعالیت می کنند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي افزود: این امر کمک می کند که به صورت تخصصی دانشجویان را تربیت کنیم، وقتی بر اساس
طرح آمایش است به این معنا است که زمینه هاي اشتغال در آن دیده شده و در این راستا به طور حتم دانش آموختگان ما راحت تر

 
شغل پیدا می کنند، خودشان می توانند کارآفرینی کنند و نقشی در توسعه پایدار کشور داشته باشند. 

امید بیان داشت: دوره تثبیت انقلاب تمام شده و دوره توسعه پایدار و ارتقاي سطح کیفیت مردم در دستور کار است و این امر نیاز با

 
ایجاد اشتغال امکان پذیر می شود. 

وي با اشاره به پذیرش 106 هزار دانشجو در دانشگاه علمی کاربردي طی امسال افزود: ممکن است تعدادي از اینها از حضور در
دانشگاه منصرف شده باشند، با این اوصاف با این دانشجویان، تعداد دانشجویان دانشگاه علمی کاربردي نزدیک به 300 هزار نفر خواهد

 
بود. 

 
راه اندازي رشته هاي تحصیلات تکمیلی به صورت محدود 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي با بیان اینکه در سال جاري حدود پنج هزار کد رشته محل داشتیم تصریح کرد: اینها بر اساس
طرح مأموریت گرایی مشخص شده اند و هر سال در دانشگاه علمی کاربردي این پویایی وجود دارد که رشته هایی که جامعه به هر
دلیلی از آنها استقبال نمی کند را حذف کند، هر سال بیش از 100 رشته در دانشگاه حذف و بیش از 100 رشته جدید جاي آنها را

 
می گیرد. 

امید بیان داشت: در سال جاري 800 کد رشته محل جدید داشتیم و این نشان دهنده پویایی دانشگاه و همچنین هماهنگی با

 
نیازهاي جامعه است، اجراي طرح آمایش در این زمینه به ما کمک بیشتري می کند. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود به برنامه ریزي براي داشتن رشته هاي تحصیلات تکمیلی در دانشگاه علمی کاربردي اشاره کرد و

 
گفت: این امر به صورت محدود در دستور کار قرار گرفته است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي بیان داشت: این امر نیز به صورت پروژه محور در دستور کار است، نیازها به وزارت علوم اعلام
شده و در حال مذاکره هستیم، امیدواریم به صورت خیلی محدود در این رابطه به جمع بندي برسیم، عمدتاً در این راستا نیز دوره

 
هایی که 100 درصد مهارتی و پروژه محور هستند را خواهیم داشت. 

در ادامه این مراسم از علیرضا سرلک( دانش آموخته مرکز اموزش علمی کاربردي شیشه لرستان)، نایب قهرمان مسابقات کشتی آزاد

 
جهان و همچنین  دکتر سعید فرح بخش، رئیس سابق این واحد استانی تجلیل شد. 

غباروبی مزارشهدا و دیدار با روساي مراکز آموزش علمی کاربردي لرستان و نشست با همکاران از دیگر برنامه حضور دکتر امید در

 
لرستان بود. 



 
 

 
 

 
 



 
 



واکنش رئیس کانون وکلا به مصوبه امروز مجلس؛ این طرح موجب ایجاد سراب

اشتغال می گردد

منبع: بیتوتهشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/07/21

جلیل مالکی به تصویب ماده 5 طرح «تسهیل صدور برخی

 
مجوزهاي کسب و کار» واکنش نشان داد. 

به گزارش ایلنا، جلیل مالکی در واکنش به تصویب ماده 5
طرح «تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار» در

 
مجلس شوراي اسلامی نوشت: 

«طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهاي کسب وکار» در
حوزه نهادهاي حرفه اي حقوقی و به ویژه وکالت
دادگستري نه تنها موجب اشتغال نخواهد شد، بلکه موجب

ایجاد سراب اشتغال می گردد. در کشوري که زیرساخت هاي توسعه خدمات حقوقی فراهم نشده و وکالت دادگستري الزامی نگردیده
است و به جاي فرهنگ سازي وکالت هر روز در صداوسیما و سایر رسانه ها بر طبل وکیل ستیزي و مشوه جلوه دادن چهره وکیل
کوبیده می شود و در کشوري که بیش از 25٪ وکلاي شاغل آن توان پرداخت هزینه تمدید پروانه وکالت خود را ندارند و بیش از
٪40 وکلاي جوان ما بیکار هستند و حتی به صورت گروهی هم توانایی اجاره یک دفتر وکالت را ندارند. چگونه می خواهند به یک
باره تعداد وکلا را چندین برابر افزایش دهند؟ آیا افزودن بر تعداد وکلاي بیکار و تبدیل فارغ التحصیل بیکار آن هم با حداقل نمره

 
قبولی به وکیل بیکار موجب اشتغال جوانان خواهد شد یا موجب تشدید بیکاري آن ها؟ 

متأسفانه طراحان اقتصاددان طرح نه تنها چشم خود را بر روي این واقعیت ها بستند بلکه حتی به معیارهاي علمی موردتأیید سازمان
سنجش و دیدگاه علمی صدها استاد و حقوق دان برتر کشور هم توجهی نکردند و با تصویب معیار یک درصد بالاترین نمرات موجبات

 
ورود هر فردي حتی با معدل زیر 10 به حرفه هاي حقوقی را که با جان ومال و ناموس مردم سروکار دارند فراهم نمودند. 

نکته حایز اهمیت در تصویب این طرح سکوت قوه محترم قضاییه بود. قوه قضاییه که در همین وضعیت فعلی هم دادگستري هاي آن
توانایی آموزش کارآموز را ندارند و دادگاه ها به دلیل عدم آموزش کافی کارآموزان با خیل وکلاي فاقد توانایی حرفه اي مواجه می
شوند. چگونه می توانند به یک باره با افزایش چندین برابري کارآموزان وکالت نسبت به آموزش آن ها اقدام نماید. آیا دستگاه محترم
قضایی که با سکوت در مقابل حذف کمیسیون تبصره ذیل ماده 1 «قانون کیفیت اخذ پروانه وکالت دادگستري» و سکوت در مقابل
قاعده نیازسنجی مطروحه در سند تحول قضایی، زمینه تصویب این طرح را فراهم نمود، توجه داشته است که به یک باره در حوزه
هاي قضایی که فقط یک یا دو شعبه دادگاه وجود دارد و فقط نیاز به حداکثر پنجیا شش وکیل دادگستري دارند به یک باره با تعداد
کثیري از وکلاي پذیرفته شده براي آن حوزه مواجه خواهند شد که به دلیل عدم وجود اشتغال براي آن ها به سمت ارتکاب جرائمی

 
همچون واسطه گري و کارچاق کنی و وکالت هاي تضمینی حرکت خواهند کرد؟ 

متأسفانه این طرح نه تنها با نیازسنجی دستگاه قضایی مذکور در سند تحول قضایی مخالف است بلکه با اصول متعدد قانون اساسی



 
نیز مغایر دارد. 

به موجب اصل 75 قانون اساسی طرح هاي نمایندگان نباید منجر به افزایش هزینه هاي عمومی شود. با تصویب این طرح به یک باره
و با افزایش چند برابري کارآموز وکالت هزینه سنگین آموزش آن ها به قوه قضاییه و کانون هاي وکلاي دادگستري تحمیل می شود

 
درحالی که هیچ گونه پیش بینی اي براي تأمین این هزینه ها نشده است. 

از جهتی دیگر نیز، این طرح مغایر با اصل 110 قانون اساسی است. به موجب این اصل تصویب سیاست هاي کلی نظام به مقام معظم
رهبري محول شده است. به موجب بند 13 سیاست هاي کلی امنیت قضایی وکالت دادگستري داراي ماهیت قضایی شناخته شده و
آنچه داراي ماهیت قضایی است به موجب این بند و نظرات شوراي محترم نگهبان در موارد مشابه، باید در قالب لایحه قضایی به
مجلس تقدیم شود. متأسفانه این طرح که توسط تعدادي از علماي اقتصادي مجلس بدون کوچک ترین توجه و اطلاعی از موازین
حقوقی و قضایی تهیه و تصویب شد و اتفاقاً در صحن علنی نیز مورد مخالفت جدي رئیس محترم کمیسیون قضایی مجلس قرار

گرفت، مغایر با منطوق اصل 110 قانون اساسی است که انتظار می رود مورد مخالفت جدي شوراي محترم نگهبان قرار گیرد».



طرح هر روستا یک سمن با حمایت سازمان هاي مردم نهاد استان همدان دنبال

شود

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/07/21

مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان، گفت: طرح هر روستا یک سمن با حمایت سازمان هاي مردم نهاد استان همدان
دنبال شود.

به گزارش جام جم آنلاین همدان حمید سیفی در دیدار با
مؤسسه مردم نهاد برنا پویان تلاشگر استان همدان با بیان
اینکه توسعه و آبادانی ایران اسلامی در سطح کلان و
همچنین استان همدان با خودباوري جوانان محقق می
شود، گفت: رهبر معظم انقلاب همواره بر استفاده از جوانان
و بهره گیري از ظرفیت هاي جوانی داشته و دارند و لذا
براین اساس همه تلاش خود را براي پیاده سازي
رهنمودهاي مقام معظم رهبري در حوزه هاي فرهنگی،

 
اجتماعی، اقتصادي، اجتماعی و غیره انجام می دهیم. 

وي با بیان اینکه باید زندگی، اشتغال، ازدواج و همه مسائل
مربوط به جوانان را جدي بگیریم، گفت: جوانان خط قرمز ما هستند لذا باید توجه ویژه به جوانان داشته باشیم چرا که آینده نظام در

 
دستان این نظام و انقلاب است. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان رواج سبک زندگی ایرانی اسلامی در جامعه را موجب کاهش آسیب هاي مختلف عنوان کرد و
گفت: سازمان هاي مردم نهاد ظرفیت بسیار خوبی براي ترویج و ارائه آموزش به جوانان دارند لذا از تمامی برنامه ها این عزیزان

 
حمایت می کنیم. 

وي با اشاره به اینکه توسعه مشارکت هاي اجتماعی در روستاها باید موردتوجه باشد، گفت: طرح هر روستا یک سمن باید با برنامه

 
ریزي مدون و حمایت همه جانبه از طرف سمن ها دنبال شود. 

در ادامه یوسف خدرویسی، سرپرست معاونت جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان همدان با بیان اینکه سمن ها بازوان اصلی

 
معاونت جوانان هستند، گفت: اقدامات بسیار خوبی در حوزه توانمندسازي جوانان انجام شده است. 

وي ارائه تسهیلات حمایتی، اشتغال زایی و غیره را از جمله این اقدامات عنوان کرد و گفت: امیدواریم در ادامه راه با حمایت هاي وزیر
ورزش، معاونت جوانان و مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان بتوانیم اقداماتی در راستاي کاهش دغدغه جوانان انجام دهیم.



7مصوبه مهم در بخش صنعت،معدن و تجارت به تصویب رسید

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/07/21

رئیس سازمان صمت استان بوشهر از به تصویب رسیدن 7مصوبه مهم در بخش صنعت،معدن و تجارت استان در سفر ریاست
محترم جمهوري به استان بوشهرخبر داد.

به گزارش جام جم آنلاین بوشهر؛ سید حسین حسینی با
اشاره به حمایت و پشتیبانی دولت ازبخش صنعت،معدن و
تجارت افزود: در راستاي سفر ریاست محترم جمهوري به
استان در هفته گذشته پیشنهادات و درخواست ها در حوزه
صمت استان مورد بررسی، رسیدگی و سپس در

 
حضورمقامات ارشد کشورو استان توافق شد. 

 
حسینی با اشاره به مصوبات سفر در حوزه صنعت ، معدن و تجارت استان، موارد مهم را به شرح زیر عنوان کرد : 

1-اختصاص مبلغ 200 میلیارد تومان به منظور ایجاد و تکمیل زیر ساخت هاي داخل منطقه ویژه اقتصادي شمال استان بوشهر(

 
50درصد شرکت شهرکهاي صنعتی ایران و 50 درصد سازمان برنامه و بودجه کشور) طی سالهاي 1400 و 1401 . 

2-تامین منابع مالی جایگزینی شناورهاي ساخت خارج با شناورهاي ساخت شده در کشور با در نظر گرفتن اولویت نسبت به سایر

 
صنایع سالیانه 250میلیون دلار به مدت سه سال (جمعا750میلیون دلار) از محل منابع صندوق توسعه ملی از طریق بانک عامل. 

3-با توجه به تعطیلی یکی از واحد هاي مهم و اجراي طرح عارضه یابی و مصوبه ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید در خصوص راه
اندازي آنها و با توجه به اشتغال بالاي طرح و پذیرش اولیه در بانک صنعت و معدن به صورت سندیکایی با مشارکت بانک هاي عامل

 
مقرر شد بانکهاي موصوف نسبت به تامین مالی به مبلغ 1500میلیارد تومان مشارکت نمایند. 

4-با توجه به محدودیت هاي موجود در منابع بانکهاي تخصصی نظیر صنعت ومعدن بوشهر، توسعه تعاون،توسعه صادرات و کشاورزي
و براي استفاده از حسابهاي شرکتهاي دولتی استان و گردش حاصل از منابع آنها در جهت افزایش تسهیلات بانکی براي استفاده از
حسابهاي شرکتهاي دولتی استان در افزایش تسهیلات بانکی براي رونق تولید در استان، از طریق سازمان برنامه و بودجه کشور،بانک
مرکزي و وزارت اقتصادو دارایی بررسی و پیشنهاد لازم مبنی بر تکلیف انتقال بخشی از صنایع،شرکتهاي دولتی به حسابهاي بانکی در

 
استانهاي محل استقرار آنها در لایحه بودجه سال 1401 ارائه گردد. 

5- سرمایه گذاري مستقیم یا به صورت مشارکتی با بخش خصوصی در زمینه تولید لاستیک،صنایع میان دست و پایین دست
پتروشیمی و صنایع آهک در شهرستانهاي داراي نرخ بیکاري بالا در استان بوشهراز طریق ستاد اجرایی امام(ره)، ایمیدرو و

 
دیگرسازمان هاي توسعه اي اقدام گردد. 



6-تامین مالی و پرداخت تسهیلات سرمایه ثابت و در گردش براي 9 طرح اولویت دار در استان از طریق بانک صنعت و

 
معدن،ملی،تجارت و ملت . 

 
7-تامین منابع سرمایه در گردش و ثابت براي سایر واحدهاي تولیدي و طرح ها ي تولیدي . 

رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان عنوان کرد: در زمینه حمایت از واحدهاي تولیدي و ایجاد زیر ساخت هاي مورد نیاز
سرمایه گذاري صنعتی و معدنی و تجاري در استان و تسهیل تجارت ، در زمینه برق ، آب و گاز پیشنهاداتی داده شده که در مصوبات

مرتبط با وزارتخانه هاي مربوطه لحاظ شده است .



8 واحد صنعتی راکد و نیمه تعطیل در استان زنجان به چرخه تولید بازگشت

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/07/21

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان زنجان اعلام کرد: در نیمه نخست سال جاري 8 واحد صنعتی راکد و نیمه
تعطیل به چرخه تولید استان بازگشت.

به گزارش جام جم آنلاین زنجان؛ ناصر فغفوري اظهار
داشت: با راه اندازي مجدد این واحدهاي صنعتی در استان

 
زمینه اشتغال 114 نفر فراهم گردید. 

وي یادآور شد: سرمایه گذاري صورت گرفته واحدهاي احیا
شده بر اساس پروانه بهره برداري صادره بالغ بر 130

 
میلیارد ریال می باشد. 

این مقام مسئول عنوان کرد: واحد تولید غذاي کودك و
انواع مکمل هاي دارویی و غذایی ، ریخته گري چدن و

 
انواع سولفات روي ، مس و آهن از جمله واحدهاي احیا شده در این مدت هستند. 

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان خاطر نشان ساخت : واحدهاي بازیافت ضایعات و خرده هاي فلزي ، آلیاز فلزات غیر
آهنی ، ریخته گري مس ، انواع لوله و اتصالات پلی اتیلنی و واحد تولید انواع شکلات و فرآورده هاي کاکائویی از دیگر واحدهایی

هستند که با پیگیري هاي صورت گرفته مجدداً به چرخه تولید بازگشته اند.



بررسی طرح گردشگري چند منظوره تفریحی توریستی در حاشیه رودخانه ها و

تاسیسات آبی استان

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/07/21

جلسه بررسی طرح گردشگري چند منظوره تفریحی توریستی در حاشیه رودخانه ها و تاسیسات آبی استان با حضور دکتر
یخکشی مدیرعامل شرکت ، رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان و مشاور طرح برگزار گردید .

به گزارش جام جم آنلاین مازندران ، دکتر یخکشی
مدیرعامل آب منطقه استان در این جلسه با اشاره به این
نکته که شرکت آب منطقه اي مازندران بدنبال استفاده از
ظرفیت گردشگري رودخانه ها براي استفاده شهروندان
است ، ادامه داد: شهرداري ها می توانند باتوجه به وسعت
رودخانه ها در بازه شهري بعنوان سرمایه گذار و مجري

 
طرح هاي گردشگري رودخانه ها وارد عمل شوند. 

یخکشی در این جلسه که گزارشی مبسوطی از اجراي طرح هاي گردشگري و تفریحی آبی توسط مشاور این طرح ارائه شد و با توجه
به اقدامات صورت گرفته در بخش گردشگري آبی ، اظهار امیدواري نمود با ضوابطی که ابلاغ شده و شرایطی که فراهم گردید، استفاده

 
حداکثري از منابع وتاسیسات موجود به عمل آید . 

وي افزود : با بهره گیري اصولی و مناسب از میراث طبیعی به جاي مانده می توانیم در ایجاد اشتغال و توسعه در مازندران که سازگار

 
بهتري با محیط زیستمان داشته باشد ، استفاده نماییم. 

در این جلسه رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي مازندران با اشاره به پتاسیل بالاي استان مازندران در جذب گردشگران اجراي
طرح گرشگردي آبی را ضروري دانست و افزود: رودخانه بستري مناسب براي جذب گردشگر است که متاسفانه رودخانه هاي بسیاري
در مازندران بدون در نظر گرفتن پتانسیل هاي گردشگري راه عبوري مردم بوده و هیچ فعالیتی براي رونق گردشگري در آن نقطه

 
انجام نشده است. 

وي گفت : با اجرا شدن این طرح شاهد توسعه دوچندان گردشگري ساحلی رودخانه اي در استان خواهیم بود.



گردهمایی فناورانه تشکل هاي دانشجویی برگزار می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/07/21

پارك فناوري پردیس، همزمان با هفته جهانی کارآفرینی، رویداد دانشجویی «لینک آپ» ویژه تشکل ها و انجمن هاي
دانشجویی سراسر کشور را برگزار می کند.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، هفته کارآفرینی هرساله 18 تا 24 نوامبر
برابر با 28 آبان تا 4 آذر با هدف ترویج کارآفرینی در میان
عموم مردم برگزار می شود. پارك فناوري پردیس نیز با
توجه به رسالت خود، برنامه هایی به این مناسبت در نظر

 
گرفته است. 

با توجه به بررسی هاي صورت گرفته در مدل هاي بین
المللی، یکی از مهم ترین مخاطبان برنامه هفته جهانی کارآفرینی، دانشجویان هستند. از این رو رویداد دانشجویی لینک آپ ویژه
دبیران انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی همزمان با هفته جهانی کارآفرینی مورخ 27 آبان 1400 در پارك فناوري پردیس برگزار می

 
شود. 

 
مخاطب اصلی این رویداد رؤساي انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی هستند. 

در این رویداد به موضوعات معرفی زیست بوم کارآفرینی و اجزاي آن، نقش تشکل ها در نوآوري دانشگاه ها و دانشجوها، شبکه سازي
و جذب دانشجویان از طریق تشکل ها، آشنایی با مباحث نوآوري اجتماعی و راه هاي درآمدزایی تشکل ها پرداخته و تور بازدید از

 
پارك فناوري پردیس و بزرگترین شرکت هاي فناور ایرانی برگزار می شود. 

در این رویداد افراد به تیم هاي مختلفی تقسیم خواهند شد و میان آن ها رقابتی شکل خواهد گرفت. در نهایت به تیم هاي برتر جوایز

 
نقدي اعطا خواهد شد. 

 
بیشتر بخوانید 

- صادرات 300 میلیون یورویی شرکت هاي عضو پارك پردیس



گردهمایی تشکل هاي دانشجویی در پارك علم و فناوري پردیس برگزار می

شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/07/21

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، همزمان با هفته جهانی کارآفرینی، رویداد دانشجویی لینک آپ ویژه دبیران
انجمن ها وتشکل هاي دانشجویی، 27 آبان 1400 در پارك علم و فن آوري پردیس برگزار می شود. هفته کارآفرینی هرساله

18 تا 24 نوامبر برابر با 28 آبان تا 4 آذر با هدف ترویج کارآفرینی در میان عموم ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، همزمان با
هفته جهانی کارآفرینی، رویداد دانشجویی لینک آپ ویژه
دبیران انجمن ها وتشکل هاي دانشجویی، 27 آبان 1400

 
در پارك علم و فن آوري پردیس برگزار می شود. 

هفته کارآفرینی هرساله 18 تا 24 نوامبر برابر با 28 آبان تا
4 آذر با هدف ترویج کارآفرینی در میان عموم مردم برگزار
می شود. پارك فناوري پردیس نیز با توجه به رسالت خود،

 
برنامه هایی به این مناسبت در نظر گرفته است. 

با توجه به بررسی هاي صورت گرفته در مدل هاي بین المللی، یکی از مهم ترین مخاطبان برنامه هفته جهانی کارآفرینی، دانشجویان
هستند. دانشگاه به عنوان اصلی ترین مرکز پرورش نیروي انسانی مورد نیاز صنعت شناخته می شود و از این جهت ایجاد ارتباط میان

 
این بخش و زیست بوم نوآوري و فناوري کشور از اهمیت بسزایی برخوردار است. 

رویداد دانشجویی لینک آپ ویژه دبیران انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی همزمان با هفته جهانی کارآفرینی مورخ 27 آبان 1400

 
در پارك فناوري پردیس برگزار می شود. مخاطب اصلی این رویداد رؤساي انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی هستند. 

در این رویداد به موضوعات معرفی زیست بوم کارآفرینی و اجزاي آن، نقش تشکل ها در نوآوري دانشگاه ها و دانشجوها، شبکه سازي
و جذب دانشجویان از طریق تشکل ها، آشنایی با مباحث نوآوري اجتماعی و راه هاي درآمدزایی تشکل ها پرداخته و تور بازدید از

 
پارك فناوري پردیس و بزرگترین شرکت هاي فناور ایرانی برگزار می شود. 

در این رویداد افراد به تیم هاي مختلفی تقسیم خواهند شد و میان آن ها رفابتی جذاب شکل خواهد گرفت. در نهایت به تیم هاي

 
برتر جوائز نقدي اعطا خواهد شد. 

گفتنی است ظرفیت ثبت نام در این رویداد محدود است و مهلت ثبت نام زودهنگام آن 9 آبان 1400 خواهد بود. مسئولین انجمن ها
براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر می توانند به لینک زیر مراجعه کنند.



خراسان شمالی با داشته هاي کم نظیر و فرصت هاي بی بدیل در رتبه دوم فقر

است

منبع: نمایندهشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/07/21

عضو مجمع نمایندگان استان خراسان شمالی در مجلس شوراي اسلامی گفت:منطقه خراسان شمالی با داشته هاي کم نظیر
و فرصت هاي بی بدیل،نه تنها محرومیت بلکه مظلومیت هم در آن موج می زند.

به گزارش «نماینده» سید محمد پاکمهر در نشست علنی امروز (چهارشنبه 21 مهرماه) مجلس شوراي اسلامی در نطق میان
دستور خود با درود و سلام محضر شهداد و امام شهدا و مقام معظم رهبري و ملت شریف ایران و مردم حوزه انتخابیه، گفت:خراسان

 
شملی، دیار باب الرضا(ع) گنجینه فرهنگ ها و معرفت ها است. دیاراقوام ترك و کرد و کرمانج،تات و فارس و بلوچ و ترکمن است. 

وي ادامه داد:خراسان شمالی دیار بی مثال وحدت تشیع و تسنن است،دیار عاشقان ولایت و جولانگاه سرداران شهیدي چون
محمدزاده ها و صفدري ها و رستمی ها و وحیدي ها و سی و سه هزار شهید و آزاده و جانباز و رزمنده است. خراسان شمالی سرزمین

 
فرصت ها و ظرفیت هاي پنهان خدادادي است. 

نماینده مردم بجنورد، مانه و سملقان، گرمه و جاجرم و راز و جرگلان در مجلس در ادامه مطرح کرد:خراسان شمالی در بخش
کشاورزي،دامپروري و صنایع دستی و گردشگري و انرژي هاي تجدیدپذیر خورشید و باد و صنایع م وعادنی چون سیمان و آلومینیا

 
فولاد و پتروشیمی و ازهمه مهمتر در منابع انسانی بی نظیر که غفلت از آنها گناهی نابخشودنی است. 

عضو مجمع نمایندگان استان خراسان شمالی در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به تولید گندم در استان،مطرح کرد: در تولید گندم
این محصول استراتژیک فراتر از نیاز استان و حتی دوبرابر نیاز وجود دارد.در تولید انگور این یاقوت طلایی، "منطقه کسبایر" و پنبه
این طلاي سفید بخش "مانه" و فرش ابریشم دوروي دستبافت زنان ترکمن استان و دهها مورد دیگر از شاخص هاي استان خراسان

 
شمالی است. 

 
خراسان شمالی سالانه بیش از 800 هزار راس دام سبک تولید و وارد چرخه تامین گوشت قرمز کشور کند 

پاك مهر در ادامه معرفی شاخص هاي استان خراسان شمالی ادامه داد:در بخش دامپروري و عشایر با جمعیت 30 هزار نفري عشایر
در کنار دامپروري سنتی و صنعتی با ظرفیت بیش از 3 میلیون واحد دامی این فرصت ارزشمند را فراهم نموده که سالانه بیش از
800 هزار راس دام سبک تولید و وارد چرخه تامین گوشت قرمز کشور کند.ظرفیت تولید کود کشاورزي ،سیمان ،شمش آلومینیوم یا
پودر آلفا، گاماي آلومینیوم که به طور انحصاري در کل خاورمیانه از آن استان است،از ظرفیت ها و قابلیت هاي استان خراسان شمالی

 
است. 

وي خطاب به نمایندگان مردم تاکید کرد: همکاران محترم مجلس و دولتمردان! اما چرا با داشته هاي کم نظیر و فرصت هاي بی بدیل
این منطقه از جغرافیاي کشور یعنی خراسان شمالی، نه تنها محرومیت بلکه مظلومیت هم در آن موج می زند.طبق آخرین آمار

 
اعلامی اخیر کمترین سرانه درآمد خانوار و به عبارتی در شاخص فقر رتبه دوم کشور به خود اختصاص داده است. 



این نماینده مردم در مجلس با اشاره به محرومیت استان خاطرنشان کرد: خراسان شمالی با همه داشته ها در شاخص هاي توسعه اي
کشور بین 31 استان آخرین و یا از آخر اول هستیم. چرا در شاخص هاي برخورداري از نعمت راه روستایی ، آب شرب روستایی ، راه

 
آهن و حمل و نقل ریلی ،گذرگاه و بازارچه مرزي داراي رتبه و مدال از آخر هستیم. 

پاك مهر در ادامه افزود:همکاران محترم مجلس شوراي اسلامی و دولتمردان انقلابی و جهادي؛ بدانید مردم استان خراسان شمالی
محروم نیستند ،بلکه مظلوم هستند اما چرا ؟و من نماینده مردم مظلوم و نجیب و بصیر استان کم برخوردار خراسان هستم و افتخار
می کنم و به خودم می بالم نماینده و خادم مردمی نجیب مردمی که در اوج مظلومیت ، صبوري ، قناعت منشی و نجابت انقلابی
اگرچه در شاخص فقر رتبه دوم کشوري را دارند؛ولی در شاخص مشارکت حداکثري در انتخابات اخیر صاحب رتبه دوم کشوري و در

 
شاخص استقبال از مقام معظم رهبري در سفر به استان خراسان شمالی صاحب رتبه اولیه کشوري هستند. 

 
مردم استان با 300 کیلومتر مرز مشترك با کشور همسایه از داشتن یک گذرگاه و بازارچه مرزي محروم هستند 

نماینده مردم بجنورد، مانه و سملقان، گرمه و جاجرم و راز و جرگلان در مجلس در ادامه تاکید کرد:مردم استان از نعمت فرصت 300
کیلومتر مرز مشترك با کشور همسایه از داشتن حتی یک گذرگاه و بازارچه مرزي محروم هستند؛یکصد هزار مرزنشین غیور و
سختکوش وعامل امنیت پایدار مرزهاي کشور ؛از فرصت قانونی استفاده از سهمیه سوخت مرزنشینان محروم هستند. با وجود 8 استان

 
کشور از این فرصت ؛اما مرزنشینان استان خراسان شمالی محروم هستند ؛ داد این تبعیض را باید به کجا برد؟ 

 
خواب زمستانی عمیق پروژه هاي نیمه تمام 

وي با بیان اینکه حق نوار مرزي مردم خراسان شمالی اخیراً قطع شده است ، تاکید کرد:مردم خراسان شمالی مظلوم هستند چراکه
هیچ نگاه توسعه اي با چشم اندازه آمایش سرزمینی براي صنایع مادر استان حتی با نگاه اشتغال و کارآفرینی براي توسعه و تولد
فازهاي بعدي پتروشیمی یعنی فازهاي فاز دوم GGTP مصوب سفر ریاست جمهوري است اتفاق خاصی نیفتاده است،به طوري که
متاسفانه دولت سالخورده تدبیر و امید،که کلنگ هاي امیدآفرین اما بی حاصل را در زمین که نزد، در سفر اول کلنگ و در سفر دوم

 
بیخیال کلنگ شدند که حاصل آن بی اعتمادي و ناامیدي مردم بود. 

عضو مجمع نمایندگان استان خراسان شمالی در مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: خواب زمستانی عمیق پروژه هاي نیمه تمام چون
سیمان سمنگان،پروژهGGTP پتروشیمی، اجراي فازهاي بعدي شمش آلومینیوم و آلومیناي جاجرم ،پروژه راه آهن گرگان -بجنورد-
مشهد، گذرگاه مرزي و سد مرزي دربند و قرقانلو،بش قارداش ،راه دسترسی میامی -بجنورد و بجنورد به گلستان و بجنورد- راز تا کی
باید ادامه داشته باشد؟ آیا خواب زمستانی عمیقی را پایانی است و فریادرسی دیگر طلوع خواهد کرد؟ مردم مظلوم و نجیب خراسان

شمالی که چشم به راه سفر هیئت دولت کارآمد انقلابی آیت االله رئیسی هستند.



فراخوان ثبت نام شانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/07/21

در این جشنواره برترین فرصت هاي سرمایه گذاري مبتنی بر فناوري شناسایی و به سرمایه گذاران داخلی و خارجی معرفی
می شوند.

در این جشنواره برترین فرصت هاي سرمایه گذاري مبتنی بر فناوري شناسایی و به سرمایه گذاران داخلی و خارجی معرفی می

 
شوند. 

به گزارش ایکنا، جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی با حمایت
هاي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري، از سال 1382 به صورت مستمر در حال

 
برگزاري است. 

در این جشنواره برترین فرصت هاي سرمایه گذاري مبتنی بر
فناوري شناسایی و به سرمایه گذاران داخلی و خارجی معرفی
می شوند. شانزدهمین دوره این جشنواره به یاري خداوند متعال

روزهاي 26 و 27 آبان ماه 1400 هم زمان با هفته جهانی کارآفرینی به براي مخاطبان و علاقه مندان به کارآفرینی و فن آفرینی با

 
گستره ملی و بین المللی برگزار خواهد شد. 

پیرو هماهنگی هاي دبیرخانه جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی و سازمان جهاد دانشگاهی شرایط ویژه براي ثبت نام در بخش هاي

 
مسابقه اي جشنواره به شرح زیر فراهم شده است. 

 
- بخش فن آفرینی و تجاري سازي فناوري 

 
- شخصیت حقوقی ثبت شده با تعلق حداقل 51% از سهام به بخش خصوصی 

 
- تولید و تجاري سازي محصولی نوآور و مبتی بر فناوري 

 
- داوري در دو بخش شرکت هاي نوپا و رشد یافته انجام می پذیرد 

 
- شرکت هاي نوپا: مدت شروع عرضه محصول یا محصولات شرکت به بازار از سه سال کمتر باشد 

 
- شرکت هاي رشد یافته: مدت شروع عرضه محصول یا محصولات شرکت به بازار از سه سال بیشتر باشد 

 
- مهم ترین شاخص هاي داوري در این بخش مدیریت، فناوري و مالی است 

 
- کاربرگ این بخش به پیوست می باشد. 

 
- بخش طراحان کسب وکار 

- داشتن یک تیم با ماهیت حقوقی 



 
- امکان سنجی دقیق و کامل 

 
 (MVP)داراي حداقل محصول قابل ارائه -

 
- مهم ترین شاخص هاي ارزیابی در این بخش می باشد 

 
- شاخص هاي فنی، قابلیت تجاري سازي و آمادگی ارائه وجذب حمایت از سرمایه گذار 

 
- کاربرگ این بخش به پیوست می باشد. 

- در صورت تمایل به مذاکره با سرمایه گذاران فعال جشنواره می توانید علاوه بر کاربرگ بخش مسابقه اي، فرم شناسه طرح موجود

 
در پیوست را نیز تکمیل نمایید. 

- صفحه مشاوره آنلاین با دبیر بخش هاي مسابقه اي و مدیر طرح هاي سرمایه گذاري شانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ

 
 https://exhibition.shtf.ir/mentor/328 بهایی

 
جهت مشاهده محتواهاي ویدئویی و گرافیکی می توانید به نشانی هاي زیر مراجعه نمایید: 

 
 ir :سایت -

 
 shtf_ir :اینستا -

 
 shtf_ir@ :تلگرام -

انتهاي پیام



بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تفاهمنامه همکاري

امضا کردند

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/07/21

تفاهمنامه همکاري بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري به امضاي دولت آبادي مدیرعامل این بانک و
دکتر ستاري معاون رئیس جمهور رسید. نوشته بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تفاهمنامه همکاري

امضا کردند اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

تفاهمنامه همکاري بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري به امضاي دولت آبادي مدیرعامل این بانک

 
و دکتر ستاري معاون رئیس جمهور رسید. 

تفاهمنامه همکاري بانک تجارت و معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري به امضاي دولت آبادي مدیرعامل این بانک

 
و دکتر ستاري معاون رئیس جمهور رسید. 

به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بانک تجارت، در مراسمی به میزبانی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و با
حضور دکتر سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري و دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت تفاهمنامه همکاري بین این

 
دو مجموعه به امضا رسید. 

دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت در این مراسم با اشاره به عملکرد این بانک در همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست
جمهوري گفت: مجموعه بانک تجارت با دیدگاه آینده نگر و از طریق شبکه شعب سراسر کشور و ظرفیت هاي فنی و تخصصی در

 
راستاي تقویت زیست بوم اقتصاد دانش بنیان، همکاري همه جانبه با این شرکت ها را در دستور کار خود دارد. 

مدیرعامل بانک تجارت با اشاره به سهم 32 هزار میلیارد ریالی این بانک در صدور ضمانتنامه براي شرکت هاي دانش بنیان معرفی
شده از سوي صندوق نوآوري و شکوفایی افزود: اعتقاد ما بر این است که ظرفیت هاي فراوانی در استارت آپ ها و شرکت هاي دانش
بنیان در مسیر توسعه پایدار اقتصاد کشور وجود دارد و همکاران من با این نگرش همواره در صدد طراحی خدمات و راهکارهاي جدید

 
براي توسعه این شرکت ها هستند. 

دکتر ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري نیز در این مراسم بر ضرورت حمایت و پشتیبانی هرچه بیشتر از شرکت هاي

 
دانش بنیان در راستاي توسعه پایدار اقتصاد کشور تاکید کرد. 

بر اساس این تفاهمنامه نحوه اجراي تبصره هاي 16 و 18 قانون بودجه سال 1400 کل کشور مبنی بر اعطاي تسهیلات به شرکت
هاي دانش بنیان و فناور و اعطاي تسهیلات تلفیقی به اشخاص حقیقی و حقوقی بخش خصوصی و تعاونی شامل برنامه هاي ایجاد،

توسعه، تولید و اشتغال و کارآفرینی تعیین شد.





تحقق توسعه تولیدات صادرات محور از مسیر مناطق آزاد ویژه اقتصادي

منبع: اخبار مناطق آزادشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/07/21

به گزارش اخبار آزاد مناطق، بی شک جهش تولید و به تبع آن توسعه نگاه تولیدات صادرات محور، یکی از مهم ترین پیشرانه
هاي توسعه مناطق آزاد است که نیاز به توجه و عظم ملی در رسیدن به این هدف دارد. سال 1400، سال فرصت ها، امکانات

و گشایش هاي اقتصادي در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي از طریق تبدیل پتانسیل هاي ...

مناطق آزاد، ظرفیت هاي استراتژیک اقتصاد کشور هستند
که می توانند تاثیر بسزایی در دوران تحریم و شرایط
سخت اقتصادي داشته باشند؛ مناطقی که با ایجاد
بسترهاي زیرساختی کلان و نیز تعامل نسبی با کشورهاي
همجوار می توانند به مانند یک موتور محرك در مسیر
کاهش تاثیر تحریم ها بر بدنه اقتصاد کشور، نقشی سازنده

 
داشته باشند. 

به گزارش اخبار آزاد مناطق، بی شک جهش تولید و به تبع آن توسعه نگاه تولیدات صادرات محور، یکی از مهم ترین پیشرانه هاي

 
توسعه مناطق آزاد است که نیاز به توجه و عظم ملی در رسیدن به این هدف دارد. 

سال 1400، سال فرصت ها، امکانات و گشایش هاي اقتصادي در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي از طریق تبدیل پتانسیل هاي درون زاي

 
اقتصادي به ظرفیت سازي ها و اخذ نوآوري هاي فناورانه و تعامل با اقتصاد کشورهاي پیرامونی است. 

مبادله هاي تجاري و مشارکت از طریق تولید محصولات تحت لیسانس خارجی و جلب برندها و کمپین هاي خارجی براي تولید و
سرمایه گذاري در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، با بازنگري در فعالیت هاي گذشته این مناطق، مستلزم نگاهی نو در تحقق جهش

 
تولید است. 

به نظر می رسد مناطق آزاد باید منابع جدید درآمدي خود را از طریق تعریف ساز و کارهاي جدید با کشورهاي پیرامونی پیگیري
کرده و تمهیدات لازم را براي گفت و گو با روساي مناطق آزاد کشورهاي همجوار ایران حسب محدوده هاي مساحتی خود دنبال

 
کنند. 

تشکیل کمیته فرامنطقه اي بهبود فضاي کسب و کار در مناطق آزاد آنچه بیش از پیش باید مورد توجه قرار گیرد، استفاده از امکانات
بالقوه براي هدایت فعالان اقتصادي کشورهاي پیرامونی جهت سرمایه گذاري مستقیم یا از طریق مشارکت با سرمایه گذاران داخلی در
شرایط کنونی است. به عبارت دیگر، اگر پیش تر، مجوزهاي واردات و اخذ عوارض کالا، عاملی براي توسعه تجارت مناطق آزاد به شمار

 
می رفت، اکنون واردات به این مناطق، به ضد خود تبدیل شده و تاکید بیش از اندازه بر آن، از اعتبار مناطق آزاد خواهد کاست. 

اکنون تولید کالاي ساخته شده وارداتی براي مجتمع هاي تجاري در مناطق آزاد باید از طریق مشارکت کشورهاي سازنده با تولید در



مناطق آزاد صورت گیرد. این موضوع یکی از برنامه هاي کلیدي است که در دولت سیزدهم باید در مناطق آزاد دنبال شود تا هم با
تولید کالاي خارجی در مناطق آزاد، نیاز واحدهاي تجاري مجتمع هاي تجاري و اداري تامین گردد و هم نیاز ملزومات صنعت
گردشگري در مناطق آزاد براي جلب رضایت مسافران جبران شود؛ ضمن آنکه با رونق تولید، صادرات نیز به کشورهاي همسایه

 
گسترش پیدا می کند. 

تدوین بسته هاي سیاستی و حمایتی در مناطق آزاد براي رونق بخشیدن به تولید، مستلزم کمک به کارآفرینی و بهبود فضاي کسب و
کار از الزامات نگاه نو در سال جدید به شمار می رود. در این خصوص، باید کمیته فرامنطقه اي بهبود فضاي کسب و کار تشکیل

 
گردد. 

توسعه صادرات به بازارهاي جهانی با بهره گیري از مزیت مناطق آزاد نکته حائز اهمیت دیگر، استفاده از شرایط اقتصادي کشورهاي
همسایه با هدف جهش تولید و افزایش صادرات است؛ ازجمله این موارد می توان به اهمیت ایجاد یک منطقه آزاد تجاري میان ایران و

 
اتحادیه اقتصادي اوراسیا اشاره کرد که می تواند فقدان سرمایه گذاران اروپایی را در مناطق آزاد ایران جبران کند. 

در مجمع اقتصادي اوراسیا پنج کشور روسیه، قزاقستان، قرقیزستان، بلاروس و ارمنستان عضویت دارند و مهم ترین هدف آنها،
آزادسازي و تسهیل تجارت کالا بین کشورهاي عضو و حذف موانع تعرفه اي و غیرتعرفه اي است. همکاري هاي مالی، اقتصادي،
گردشگري، انرژي و آموزشی از فعالیت هاي غالب در مجمع اوراسیاست که با ساز و کارهاي مناسب می تواند به اهداف توسعه فعالیت

 
هاي اقتصادي و تجاري متقابل مناطق آزاد کمک شایانی کند. 

همچنین، ایران به تازگی و در دولت سیزدهم به اعضاي دائم سازمان همکاري شانگهاي پیوست که این پیمان به عنوان یکی از

 
سازمان هاي بزرگ منطقه اي جهان می تواند زمینه ساز گسترش روابط سیاسی کشورمان هم باشد. 

از سوي دیگر حضور ایران در سازمان همکاري هاي شانگهاي که یک سازمان امنیتی، اقتصادي، سیاسی و فرهنگی است می تواند
کمک بسیاري به منطقه گرایی ایران با توجه به مشخصات جغرافیایی، ژئوپلیتیکی، اقتصادي و فرهنگی ایران داشته باشد و موقعیت

 
ایران را در منطقه و جهان به گونه اي قرار دهد که تحریم هاي سیاسی و اقتصادي را بی اثر کند. 

بی تردید ایران براي کشورهاي عضو سازمان شانگهاي داراي اهمیت اقتصادي ، سیاسی و ژئوپلیتیکی است. ایران دروازه دسترسی
کشورهاي عضو این سازمان به سمت بازارهاي غرب آسیاست و البته که ژئوپلیتیک امن و به صرفه دارد که می تواند محصولات و

 
تولیدات کشورهاي عضو این سازمان را به سمت اروپا و غرب آسیا برساند . 

ساماندهی واردات و صادرات کشور ساماندهی واردات و صادرات، افزایش مشارکت مردمی و تکیه بر بخش خصوصی موجب رونق
تولید، اشتغال زایی و بهبود معیشت مردم می شود. همچنین کمبود درآمد دولت، کاهش فروش نفت و وقوع حوادث غیرمترقبه

 
ازجمله بیماري کرونا در کشور، چالش هایی را در زمینه اقتصادي ایجاد کرده که رفع آن به توسعه تولید وابسته است. 

دشمنان و بدخواهان نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران همواره در طول تاریخ شدیدترین تحریم ها را بر کشور تحمیل کردند، اما
ایران نشان داده هر وقت در تنگنا قرار گرفته، با تلاش مضاعف و تکیه بر دانش داخلی، به توسعه، رونق، تولید علم و ثروت و اشتغال

 
زایی براي جوانان دست یافته است. 

براساس تجربه، تکیه بر داشته هاي بومی موجب پیشرفت کشور شده و هرگاه امید به بیرون از کشور دوخته شود، چالش هاي امنیتی،



سیاسی و اقتصادي بیشتر می شود؛ امید است در شرایط امسال کشور با تکیه بر ظرفیت مردمی و بخش اقتصادي، کشور به شکوفایی
برسد. براي تحقق این مهم، مسئولان دستگاه هاي اجرایی باید با پرهیز از بخشی نگري و داشتن نگاه جامع، تسهیل کننده و بازوي

 
بخش خصوصی به منظور جهش تولید باشند. 

بیمه کردن کشور در برابر تحریم ها بی شک براي مقابله با تحریم هاي دامنه دار امریکا علیه ایران، هیچ ابزار و سلاحی به اندازه
توسعه تولید نمی تواند کشور را در برابر بحران ها بیمه کند و جهش تولید موتور محرك پیشرفت کشور و توسعه اقتصادي است که

 
استقلال سیاسی را نیز می تواند تحت تاثیر خود قرار دهد. 

تحریم هاي بین المللی، اقتصاد کشور را هدف گرفته است و براي جلوگیري از آثار منفی بر اقتصاد باید از تولید داخلی حمایت کرد.
تحریم هاي بین المللی مانند تیغ دولبه عمل می کند؛ از سویی می تواند شرایط را براي افزایش توان تولید داخلی مناسب کند و از

 
طرفی در صورت عدم توجه به ظرفیت هاي داخلی، به استقلال سیاسی کشور خدشه وارد می شود. 

مقام معظم رهبري با آگاهی کامل از وضع موجود، «تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها» را به عنوان شعار سال اعلام کردند؛ بنابراین

 
مسئولان و مدیران کشور باید اهتمام خاصی به این مسئله داشته باشند و در جهت رسیدن به توسعه و شکوفایی تولید تلاش نمایند. 

گام اول در رسیدن به جهش تولید، باور پتانسیل و ظرفیت هاي داخلی است که می تواند منجر به شکوفایی استعداد هاي داخلی
شود؛ امري که تحقق آن، کشور را در برابر محدودیت هاي خارجی بیمه می کند. نیروي انسانی متخصص، نقطه قوت اقتصاد کشور

 
است که باید ضمن بها دادن به آن، زمینه فعالیت آنها در چرخه اقتصادي فراهم شود. 

همچنین واردات کالا هاي مشابه داخلی، تولیدکنندگان را براي افزایش تولید و سرمایه گذاري دلسرد می کند. دولت باید با ممنوعیت
واردات کالا هایی که در داخل تولید می شود، عرصه را براي رقابت تولیدکنندگان ایرانی فراهم کند تا ضمن جلوگیري از خروج ارز از

 
کشور، تولید داخلی جهش پیدا کند. 

مهم ترین مسئله کنونی کشور، مسائل اقتصادي است و در بخش اقتصادي نیز مباحث تولید تمام نگاه ها را به خود جلب کرده است.
براي اینکه کارآفرینان بتوانند تولید خود را در کمال آرامش ادامه دهند، باید شرایط اجتماعی براي آنها میسر شود تا قدرت کارآفرین

 
ها ابتدا در محله، سپس در استان، کشور، منطقه و بعد جهانی نمایان شود. 

اگر بخواهیم تولید را گسترش دهیم، باید از سطح کشور خارج شده و وارد بازار هاي صادراتی بین المللی شویم؛ همچنین قواي سه
گانه براي حمایت از کارآفرینان باید به طور واقعی وارد عمل شوند تا تولید مدنظر مقام معظم رهبري رونق و جهش پیدا می کند و از
سویی دیگر اشتغال زایی هم صورت گیرد؛ چراکه مهم ترین عامل موثر بر جهش تولید، مناسب سازي شرایط اجتماعی براي این
موضوع است؛ زمانی که تولید افزایش پیدا کند، عرضه زیاد شده و قیمت ها کاهش می یابد؛ اما نکته مهم این است که تمام ابعاد
حمایت از تولیدکنندگان و کارآفرینان باید در عمل آشکار شود نه در شعار، زیرا در سال هاي گذشته با وجود تاکید مقام معظم

 
رهبري بر رونق و جهش تولید و حمایت از تولیدکنندگان، بیشترین ضربه به تولیدکننده خورده است. 

رشد کیفی تولیدات، مهم ترین نیاز اقتصادي کشور یکی از اساسی ترین نیازهاي اقتصاد کشور در حال حاضر، رشد کیفی تولیدات
است. جمعیت متقاضی شغل در کشور روبه فزونی است و بر کسی وضعیت اسفناك تولید که به دنبال آن تعداد زیادي از کارخانه هاي
تولیدي معتبر ورشکست شدند، پوشیده نیست؛ اما مسئله اي که بارها از جانب بخش خصوصی مطرح شده و دولت ها هم البته بسیار
از آن سخن گفته اند، حذف قوانین زائد و دست و پاگیر براي تولید است. دولت ها با وجود تلاش وافري که براي حل دغدغه هاي



بخش خصوصی در این رابطه انجام داده، اما هنوز براي رفع آنها اقدام جدي اي صورت نداده است و انتظار می رود این مهم به طور

 
جدي در دولت سیزدهم پیگیري و نهایت مرتفع گردد. 

دولت و بخش خصوصی چند اقدام کلیدي پیش رو دارند؛ اول باید موانعی را که براي تولید دارند، بردارند و به تشویق تولید دست
بزنند. حل دغدغه هاي همیشگی بخش خصوصی در رابطه با نرخ سود بانکی، مشکلات تامین اجتماعی و قوانین زائد باید از پشتوانه

 
اجرایی بیشتري برخوردار باشد. به نظر می رسد براي تحقق این شعار آرمانی، چند راهکار مهم پیش رو داریم: 

اول اینکه عوامل بازدارنده براي تحقق چنین آرمان هایی را به صورت قانونی ریشه یابی کنیم و حداقل به مردم معرفی کنیم و دوم
آنکه عوامل رانتی و فساد پشت پرده برخی از سیاستگذاري هاي اقتصادي را از میان برداریم و در نهایت اینکه با سودجویانی که به
نوعی مانع عبور از این شرایط سخت اقتصادي هستیم، بجنگیم. بخش خصوصی باید راهکارهاي عینی تري پیش روي دولت بگذارد و

 
بابت آن پیگیر باشد. 

تحقق جهش تولید با واگذاري اقتصاد به بخش خصوصی بی تردید محقق شدن شعار سال1400 تنها به دولت بستگی ندارد و براي
دستیابی به آن، نیاز به یک عزم ملی در تمام بخش هاي حاکمیتی است. در ابتدا باید اقتصاد در مسیر درست خود که واگذاري به

 
بخش خصوصی است، قرار گیرد؛ در نتیجه این اقدام، دیگر مقوله هاي جانبی در کنار آن رشد پیدا خواهند کرد. 

با واگذاري اقتصاد به بخش خصوصی و افزایش تولید داخلی باکیفیت و مزیت دار، اقتصاد رشد پیدا می کند، بازار داخلی تقویت می
شود، در پی آن اشتغال افزایش می یابد و بازار داخلی با بازار خارجی می تواند رقابت کند. باید به تقویت و ورود بیشتر بخش
خصوصی در حوزه هاي مختلف، همت گمارد؛ منظور از بخش خصوصی، تنها سرمایه گذاران داخلی نیستند، ورود سرمایه گذاران
خارجی نیز می تواند باعث رونق اقتصادي شود. بازارهاي داخلی باید تولیدات خود را مزیت دار و باکیفیت تولید کنند تا بتوانند با بازار

 
خارجی رقابت کنند. 

امروز اقتصاد ایران به شدت نیازمند حمایت کار و تولید مزیت دار ایرانی است. رونق کسب و کار می تواند، زمینه ساز خروج از رکود و

 
ایجاد اشتغال براي جوانان کشور شود؛ به خصوص اینکه بحران بیکاري به اصلی ترین مشکل اقتصادي ایران بدل شده است. 

در حال حاضر، برخی از صنایع ایران پا به پاي نمونه هاي خارجی رقابت می کنند؛ اما برخی از صنایع نیز از نظر کیفیت و قیمت، براي
جذب مردم امتیاز زیادي ندارند. در این میان، باید به یک سوال مهم پاسخ داد، کالاي داخلی چطور براي مردم مطلوب می شود؟
افزایش کیفیت، پس از بهبود شرایط تولید رخ می دهد؛ راهی که حتما اقتصاد کشور را می تواند از فراز و نشیب هایی که هم اکنون
درگیر آنها هستیم، رها سازد و به سرمنزل مقصود برساند، به اجرا رساندن صحیح سیاست هاي اقتصاد مقاومتی است. اقتصادي پویا،

 
توسعه گر، خصوصی و غیردولتی، با کمترین وابستگی به درآمدهاي نفتی است. 

در دولت سیزدهم باید کارهاي عملی براي به نتیجه رساندن اقتصاد مقاومتی انجام شود و مهم ترین گام در این زمینه، بهبود فضاي
کسب و کار در کشور است، موضوعی که خود مثنوي 70من است که با وجود تصویب قانونی ویژه (قانون بهبود مستمر محیط کسب و

 
کار) چند سالی است به سرانجام نرسیده است. 

تولید با هدف صادرات و حضور در بازار جهانی تولید نیازمند سرمایه است و باید سرمایه هاي خارجی را به اشکال مختلف وارد کشور
کنیم که این سرمایه با خود تکنولوژي و مدیریت را نیز وارد می کند. کشور ما نسبت به سایر کشورها از ظرفیت هاي بالقوه خوبی
براي جذب سرمایه برخوردار است، اما نیازمند استراتژي در ثبات سیاسی، بین المللی و تعامل با جهان است تا مسائلی از این قبیل،



 
جذابیت هاي لازم براي ورود سرمایه هاي خارجی را ایجاد نماید. 

سرمایه گذاري در تولید باید با هدف توسعه صادرات صورت پذیرد و افزایش داد و ستد با دنیا می تواند ظرفیت هاي قابل توجهی
ازجمله سرمایه گذاري بلندمدت با هدف استفاده از بازارهاي جهانی براي رشد اقتصادي ایجاد کند. آنچه باید در استراتژي توسعه
سرمایه گذاري اتفاق بیفتد، حوزه رقابت جهانی است و این که ما با هدف تولید صادراتی و پیروزي در بازارهاي جهانی به تولید اهتمام
بورزیم. در بحث اشتغال، ریسک سرمایه گذاري در کشور مهم است. ریسک بالاي سرمایه گذاري موجب می شود که افراد تمایلی به
سرمایه گذاري نداشته باشند، که این بیماري شدید اقتصادي است که در هیچ کجاي دنیا این طور نیست که سود سپرده از میانگین

 
سرمایه گذاري در کشور بالاتر باشد. 

در نهایت و با توجه به موارد فوق الذکر، به خوبی می توان دریافت که مناطق آزاد و ویژه اقتصادي مناسب ترین بستر براي توسعه و
جهش تولید هستند؛ چراکه قوانین و مزیت هاي این مناطق سبب می شود تا تولیدکننده با بروکراسی کمتري در فرآیند تولید و تهیه
ماشین آلات و مواد اولیه مورد نیاز مواجه باشد. از این روي، توجه ویژه و مضاعف به مناطق آزاد و ویژه در سال «تولید؛ پشتیبانی ها،

مانع زدایی ها» می تواند به تحقق این مهم، منجر گردد.



شیراز بدهکار
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فرزاد وثوقی- روزنامه نگار: 

باید این پرسش را مطرح نمود که اولویت اعضاي شوراي شهر شیراز براي توسعه شهر و امکان دستیافت به مدیریت واحد شهري
چیست و آن را در چه خلاصه می دانند؟ آن طور که پیداست، حجم عقب ماندگی ها در حدي است که اولویتی ارائه نمی شود؛ مگر
اخبار خاص پیرامون حاشیه حرم مطهر که باید اجرا شود. در چنین شرایطی اخباري خاص از حرکتی مؤثر مخابره نمی شود. دید و

 
بازدید ها از محلات همچنان ادامه دارد و اعضاي شورا سعی می کنند خود را به مردم در محلات معرفی کنند... 

برشمردن کاستی ها نیز در رسانه ها از طرف اعضاي شورا بی فایده است؛ چراکه همه می دانند چه بر سر شیراز مرکز استان فارس
آمده است. ما هم در شعار سومین حرم اهل بیت(ع) عقب ماندگی داریم و هم در شعارهاي دیگر مانند پایتخت فرهنگی و امثال آن.

 
در واقع نصیب و قسمت شیراز مرکز فارس تنها چند شعار به جاي مانده در سربرگ هاست. 

عدم استفاده از توان نخبگان بزرگ ترین ضربه به بنیه شهر بوده است. نباید به اسم جوان گرایی هر بچه ناکارآزموده اي را برسر کار
گذاشت و پیه آزمون و خطا را بر تن مالید؛ چراکه ملت فرصت آزمون و خطا به مدیران نداده اند و اگر کسی را انتخاب کرده اند، براي

 
رفع گرفتاري ها بوده است. 

ملت امروز انتظار دارند افرادي داراي تجربه بر سر کار بیایند و امور را به دست بگیرند. رفع فوري مشکلات از جمله مسئله تورم و
بیکاري باید اولویت کاري مدیران شهري و استانی باشد. پیامد بیکاري جوانان و عدم توان در حفظ اشتغال موجود به عدم تشکیل نهاد
خانواده منتهی خواهد شد و این عدم تشکیل نقطه اصلی و آغازین بحران هاي اجتماعی، اقتصادي، سیاسی و فرهنگی است که دامنه

 
امنیتی دارد. 

باعث تأسف است که نظام شورایی در این دوره و دوره هاي گذشته سمت و سوي سیاسی دارد. هرچند مدیران امر تأکید می کنند
نگاه سیاسی ندارند، اما به کارنامه آنان که نگاهی داشته باشیم، تماماً سیاسی کاري است. رد سیاست از کارنامه مدیران شهر پاك
شدنی نیست. مدیران شهر در شرایطی پست هاي حساس را دست به دست می کنند که شهر با بدهکاري بزرگی روبه روست. این

 
بدهکاري حکایت عجیبی از مانع تراشی بر سر راه توسعه دارد. 

در واقع مدیران شهري نه اشرافی بر رفع مشکلات و بحران هاي پیش آمده دارند و نه از توان توانمندان و متخصصان امر بهره می
گیرند. دوري بدنه متخصصان بااخلاص از بدنه مدیریت شهري حکایتی عجیب از ناکارآمدي مدیریت واحد و کارآمد دارد؛ چراکه
مدیران نمی توانند به اجماع درستی از خدمت رسانی به ملت برسند و در کنار هم بودن براي آنان یک ضد ارزش سیاسی است. تضاد
در اندیشه هاي سیاسی و لجبازي بین دو گروه منتسب به چپ و راست نخبگان را از مشارکت در اداره امور شهر بر حذر داشته است.
بدون تعارف باید گفت که تاکنون نخبگان خود را در معرض انتخابات قرار نداده اند و از این ورطه سیاسی خود را عقب می کشند.
مشکلات حاشیه حرم، بازگشایی ها و مسئله بافت قدیم و اعتیاد، خروج کارخانه سیمان فارس از شیراز، هوشمندسازي درازمدت و
پرمقاومت، داستان کارخانه روغن نباتی و آلایندگی آن، ماجراي زباله هاي تر و خشک و عفونی، ترافیک و مصوبه هاي افزایش قیمت
مترو و سایر بخش هاي حمل و نقل درون شهري، پروژه شکست خورده شایسته سالاري، آمد و شد نیروهاي مأمور از سایر ادارات به
شهرداري و موضوع فاضلاب شرقی از جمله موضوعات پرتکرار در کارنامه گذشته پارلمان شهري است که همچنان تیتروار در رسانه ها
تکرار می شود؛ تکراري که تاکنون در پنج دوره گذشته نظام شورایی راه حلی براي آن ارائه نشده است. ضروري است اعضاي شورا در



یک نشست مشترك با نخبگان به بررسی دلایل عدم توفیق در مدیریت شهري پرداخته و با پرهیز از سیاسی کاري به عمران و آبادانی
شهر توجه نمایند. چهار سال فرصت اندکی است که شهر را دوباره با بدهی تحویل تیم بعدي دهیم. در خاتمه پیشنهاد می شود اگر
اعضاي شوراي شهر توانایی دارند، بهترین عمل در جذب سرمایه گذار براي ایجاد کارگاه هاي تولیدي در مناطق مختلف شهر است تا
بدین شیوه گردن بیکاري را بشکنند. این مهم بسته به توانایی و ارتباطات قوي اعضاي شوراي شهر با سرمایه گذارانی است که اهل

ریسک باشند. سرمایه گذار و کارآفرینی که از دل سیاست برنخاسته باشد، بلکه از دل مردم برخاسته باشد.



پیش بینی صید 12هزار تن ماهی

منبع: تابناكشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/07/21

صید در ساحل خزر هر سال از 20مهر آغاز می شود و تا 15فروردین سال بعد ادامه دارد.

به گزارش تابناك به نقل از همشهري آنلاین، در استان
مازندران 54شرکت تعاونی پره با 4300ماهیگیر، در گیلان
49 تعاونی پره با بیش از 4هزار ماهیگیر و در گلستان
28تعاونی با 1700ماهیگیر فعالیت می کنند. این اعداد،
ارقام ثبت شده از سوي سازمان شیلات کشور و اداره هاي

 
تابعه استانی است. 

هرچند سازمان شیلات کشور آمار صیادان در 3استان
شمالی را بیش از 10هزارنفر اعلام کرده است، اما مشاهده
هاي خبرنگار همشهري و گفت وگو با صیادان نشان می
دهد که تعداد قابل توجهی از آنها طی 5سال اخیر شغل

 
شان را رها کرده اند. 

براساس آمار، 30درصد از کل شرکت هاي تعاونی هزینه و درآمد سربه سر یعنی سود صفردرصد دارند و این در شرایطی است که

 
عمده صیادان خود، سهامدار این شرکت هاي بدون سود و زیان ده هستند. 

 
ثبات صید 

بنابر اعلام این سازمان، سال گذشته حدود 2300تن ماهی استخوانی از خزر صید شد که نسبت به سال پیش از آن کاهش

 
26درصدي را نشان می دهد؛ کاهشی که پیش بینی می شود امسال هم در صید خزر قابل رویت باشد. 

با وجود این، مدیرکل دفتر صید و صیادي سازمان شیلات ایران تأکید می کند که میزان صید باثبات است و سال گذشته مجموع

 
صید در شمال کشور 11هزار تن بود و امسال هم پیش بینی می شود این رقم بین 11تا 12هزار تن باشد. 

 
بنزین سهمیه اي 

مختار آخوندي همچنین درباره برخی از گلایه هاي صیادها و تخصیص نیافتن بنزین سهمیه اي به همشهري می گوید: از سال
گذشته تلاش کردیم براي کل ناوگان صیادي مجاز، بنزین یارانه اي اختصاص دهیم و تعاونی هاي صیادي پره هم از این موضوع

 
مستثنا نیستند و بنزین را دریافت می کنند. 

در آخرین جلسه اي هم که با شرکت پخش فراورده هاي نفتی داشتیم، این موضوع مطرح بود و از سال گذشته که پرداخت بنزین

 
سهمیه اي ابلاغ شده تاکنون هیچ استانی گزارشی از مشکل به ما منعکس نکرده است. 

 
تسهیلات بانکی 

وي همچنین درباره تسهیلات نوسازي تجهیزات هم توضیح می دهد: در این باره با بانک عامل یعنی بانک جهادکشاورزي توافق هایی



داشته ایم و طبق این توافق صیادها از طریق صندوق توسعه سرمایه گذاري بخش کشاورزي، صندوق کارآفرینی امید براي دریافت
تسهیلات به بانک معرفی می شوند. مشکلی براي پرداخت وجود ندارد و صیادها اگر با مشکلی مواجه هستند به اداره هاي شیلات

 
استان خود مراجعه کنند. 

آخوندي همچنین تأکید می کند که دستورالعمل کرونایی به همه استان ها ابلاغ شده و دستورالعمل در اختیار هیأت مدیره شرکت

 
هاي تعاونی پره قرار گرفته و اگر کسی این دستورالعمل را رعایت نکند، اجازه صید ندارد. 

 
رهاسازي 3میلیون بچه ماهی 

مدیرکل دفتر صید و صیادي سازمان شیلات ایران در بخش دیگري از صحبت هاي خود با بیان اینکه جامعه صیادي پره به دانش و

 
آگاهی بالایی رسیده است، می گوید: صیادها قوانین را رعایت و حتی با هزینه خودشان در بازسازي ذخایر کمک می کنند. 

آخوندي با بیان اینکه صیادها سال گذشته36 میلیون بچه ماهی با هزینه خودشان در دریا رهاسازي کردند، می افزاید: کار صید در
تعاونی هاي پره ما هیچ وقت متوقف نشد و خوشبختانه در نوار ساحلی شمالی کمترین آمار کرونا و ابتلا و مشکل شغلی را در جامعه

 
صیادي داشتیم. 

در هر 3استان گیلان، مازندران و گلستان ماهی هاي کفال، سفید، انواع کپور و آزاد صید می شود که صید ماهی سفید معمولا مربوط

 
به زمستان است. 

همچنین ماهی هاي کوچک کیلکا از ماهی هاي محبوب شمالی هاست که معمولا در فصل زمستان در هر 3استان صید می شود، اما
اردك ماهی و کولی از ماهی هایی هستند که معمولا در سواحل گیلان صید می شوند. ماهی اي موسوم به تلاجی و ماهی صوف هم

مدت ها بود از دریا صید نمی شد، مدتی است در صید سواحل خزر دیده می شود.



اقتصاد مقاومتی در روستا هاي سمنان محقق شود

منبع: تابناكشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/07/21

 
اقتصاد مقاومتی در روستا هاي سمنان محقق شود 

 
نماینده، ولی فقیه در استان سمنان گفت: روستا محل تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی است؛ از تولیدات داخلی حمایت کنیم. 

به گزارش تابناك سمنان حجت الاسلام والمسلمین مرتضی
مطیعی در دیدار جمعی از مدیران حوزه روستایی و دهیاران
استان سمنان گفت: توجه به اقتصاد مقاومتی و روستا ها مورد
تاکید دولت و شخص ریاست جمهوري است و در این زمینه

 
حمایت از تولید داخلی ضروري است. 

او با بیان اینکه مردم همواره طعم شیرین خدمات جهاد سازندگی را به خاطر دارند ابراز امیدوراي کرد: دولت با احیاي جهاد سازندگی،

 
این حلاوت را دوچندان کند. 

علیرضا شریفی نژاد سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استاندار سمنان هم در این دیدار گفت: 58 طرح و پروژه خدمات و
عمرانی روستایی در استان سمنان به مناسبت روز ملی روستا و عشایر، با اعتباري بالغ بر 42 میلیارد تومان افتتاح و به بهره برداري

 
رسید. 

صمیمیان، مدیرکل دفتر امور روستایی و شورا هاي استانداري سمنان هم گفت:20 درصد جمعیت استان در 549 آبادي و روستا

 
استقرار دارند و تاکنون بالغ بر 250 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی براي روستا ها پرداخت شده است. 

 
لطفا مارا در شبکه هاي اجتماعی یاري کنید: 

 
اینستاگرام تابناك سمنان 

 
 Email: semnantabnak@gmail.com

yjc :منبع



اجراي طرح آمایش سرزمین به رشد ارزش افزوده و ایجاد اشتغال پایدار

کمک خواهد کرد

منبع: شیرازهشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/07/21

تشکینی تصریح کرد: اجراي طرح آمایش سرزمین قطعا به رشد ارزش افزوده در شهرستانهاي هر استان و ایجاد اشتغال پایدار
کمک خواهد کرد.

تشکینی تصریح کرد: اجراي طرح آمایش سرزمین قطعا به رشد ارزش افزوده در شهرستانهاي هر استان و ایجاد اشتغال پایدار

 
کمک خواهد کرد. 

به گزارش سرویس اقتصادي شیرازه، یکی از مأموریت هاي حاکمیت، ایجاد
یک نظام توسعه پایدار است و با چنین نگاهی، وزارتخانه هایی مثل نیرو یا
وزارت صمت نمی توانند بدون توجه به امکانات و ظرفیت هاي هراستان و

 
برنامه توسعه پایدار، برنامه اي را تدوین وارائه دهند. 

متأسفانه یکی از دلایل عقب افتادگی کشور در بحث توسعه، فقدان سند
آمایش سرزمین است که بعد از گذشت 4 دهه از انقلاب به تازگی در هیأت

 
وزیران تصویب شده است. 

اگر چه کمی شتاب زده تصویب شده و نواقصی نیز دارد که باید اصلاح شود، اما توجه به این طرح می تواند بسیاري از مشکلات را در

 
زمینه هاي مختلف از جمله بحران آب حل کند. 

 
وقتی سند آمایش سرزمین وجود داشته باشد، خطوط و مبانی کلی توسعه، در یک بازه زمانی مشخص را در دست داریم. 

 
شاید براي برخی این سوال به وجود آید که ضرورت اجراي طرحآ مایش سرزمین و هدف از اجراي آن چیست؟ 

احمد تشکینی رییس موسسه مطالعات و پژوهش هاي بازرگانی و مسئول طرح آمایش وزارت صنعت ، معدن و تجارت امروز 21
مهرماه در حاشیه جلسه تبیین اجراي طرح مطالعات آمایش صنعتی، معدنی و تجاري در استان فارس در گفتگو با خبرنگار این رسانه
به این سوال پاسخ داد و بر ضرورت اجراي این طرح در حوزه صنعتی تاکید کرد و گفت: یکی از مهم ترین برنامه هاي وزرات صنعت،

 
معدن و تجارت، بحث آمایش صنعتی، معدنی و تجاري است که البته ذیل آمایش سرزمینی کل کشور قرار دارد. 

وي با بیان اینکه در این برنامه چند هدف را دنبال می کنیم، افزود: توزیع عادلانه منابع، جلوگیري از حرکت نا به جاي جمعیت در

 
شهرستانهاي هر استان و سوم توسعه متوازن در داخل شهرستانهاي کشور از جمله اهداف مهم این طرح است. 

تشکینی در پاسخ به این سوال شیرازه که این طرح چقدر می تواند به پیشرفت و توسعه صنعت در کشور و استان کمک کند؟، اظهار
کرد: اگر در این برنامه و طرح بتوانیم طی شش ماه آینده 450 شهرستان را عملیاتی و اجرایی کنیم به شدت از هدر رفت منابع
جلوگیري و در حقیقت به استقرار منطقی و بهینه فعالیتها به تفکیک شهرستان ها کاملا کمک خواهد کرد تا اینکه فعالیتها بتوانند



 
هماهنگ با یکدیگر حرکت کنند. 

مسئول طرح آمایش وزارت صنعت، معدن و تجارت در پایان تصریح کرد: اجراي طرح آمایش سرزمین قطعا به رشد ارزش افزوده در

 
شهرستانهاي هر استان و ایجاد اشتغال پایدار کمک خواهد کرد. 

انتهاي پیام/س



پرداخت 60 میلیارد تسهیلات در حوزه مشاغل آسیب دیده از کرونا/ تمدید

مهلت ثبت نام

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/07/21

به گزارش خبرگزاري فارس از خرم آباد، جعفر طولابی ظهر
امروز در جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري این
شهرستان، ضمن عملکرد مطلوب این کارگروه، اظهار کرد:
در بخش هاي مختلف همچون پرداخت تسهیلات پایدار
روستایی و جبران خسارات ناشی از کرونا اقدامات خوبی

 
انجام شده است. 

وي خاطرنشان کرد: در حوره اشتغال پایدار روستایی از
ابتداي شروع طرح تاکنون 297 پرونده با اعتباري بالغ بر 192 میلیارد تومان براي اشتغال زایی هزار و 882 نفر به بانک هاي عامل

 
معرفی شده که از این تعداد 287 مورد با اعتبار بیش از 88 میلیارد تومان پرداخت شده است. 

فرماندار خرم آباد همچنین از پرداخت 60 میلیارد تومان تسهیلات در حوزه مشاغل آسیب دیده از کرونا خبر و ادامه داد: در این
بخش 8 هزار و 889 پرونده به میزان 113 میلیارد تومان و اشتغال 11 هزار و 853 نفر تشکیل و به بانک ها معرفی شده و تاکنون 6

 
هزار پرونده با مبلغ 60 میلیارد و اشتغال زایی بیش از 7 هزار نفر پرداخت شده است. 

طولابی بر تسریع در پرداخت تسهیلات و تعیین تکلیف پرونده هاي باقی مانده در شعب بانکی تاکید و تصریح کرد: متقاضیان دریافت
تسهیلات می توانند تا پایان آذرماه نسبت به ثبت نام خود اقدام کنند، ضمن اینکه بانک هاي عامل نیز تا پایان بهمن ماه سال جاري

 
مهلت پرداخت را دارند. 

وي ادامه داد: در سامانه ثبت اطلاعات مربوط به مشاغل آسیب دیده از کرونا چنانچه اشکالاتی وجود دارد از طریق استان این موانع

 
پیگیري و برطرف شود. 

انتهاي پیام/



سامانه الکترونیکی قراردادهاي تسهیلات بانکی ایجاد می شود

منبع: امتداد نیوزشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/07/21

به گزارش پایگاه خبري امتداد ، نمایندگان مجلس در جلسه علنی امروز(چهارشنبه) ماده 3 طرح تسهیل صدور برخی
مجوزهاي کسب و کار را تصویب کردند. طبق این مصوبه، متن زیر به عنوان ماده (31) به قانون بهبود مستمر محیط کسب

وکار مصوب  16/  1390/11 الحاق می شود: ماده 31- بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران مکلف است ...

امتداد - نمایندگان مجلس بانک ها و مؤسسات اعتباري را
موظف کردند در چارچوب دستورالعمل نحوه ثبت
الکترونیکی قراردادهاي تسهیلات بانکی، سامانه الکترونیکی
قراردادهاي تسهیلات را با امکان دسترسی هر تسهیلات

 
گیرنده به اطلاعات تسهیلات خود ایجاد کند. 

به گزارش پایگاه خبري امتداد ، نمایندگان مجلس در
جلسه علنی امروز(چهارشنبه) ماده 3 طرح تسهیل صدور

 
برخی مجوزهاي کسب و کار را تصویب کردند. 

 
طبق این مصوبه، متن زیر به عنوان ماده (31) به قانون بهبود مستمر محیط کسب وکار مصوب  16/  1390/11 الحاق می شود: 

ماده 31- بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران مکلف است حداکثر سه ماه پس از لازم الاجراء شدن این قانون، دستورالعمل نحوه
ثبت الکترونیکی قراردادهاي تسهیلات بانکی را تهیه کند و به تصویب شوراي پول و اعتبار برساند. بانک ها و مؤسسات اعتباري موظف
اند در چارچوب دستورالعمل مذکور و با استفاده از ظرفیت هاي موجود، سامانه الکترونیکی قراردادهاي تسهیلات را با امکان دسترسی
هر تسهیلات گیرنده به اطلاعات تسهیلات خود ظرف مدت یک سال پس از لازم الاجرا شدن این قانون ایجاد نمایند و نسبت به ثبت
الکترونیکی قراردادهاي تسهیلات و قراردادهاي وابسته از جمله ضمانت، ارزیابی وثایق، امهال مطالبات، اقرار به دین، تهاتر، صلح و

 
توافق، رضایت نامه و هرگونه توافق مرتبط با تسهیلات اقدام نمایند.  

یک سال پس از لازم الاجراء شدن این قانون، دریافت هرگونه وجه قانونی مرتبط با تسهیلات توسط بانکها و مؤسسات اعتباري (از

 
قبیل کارمزد، هزینه کارشناسی، اصل، سود، وجه التزام و غیره) در قالب قرارداد درج شده در سامانه مذکور انجام خواهد پذیرفت. 

تبصره1- درخصوص قراردادهاي تسهیلاتی که قبل از لازم الاجراء شدن این قانون منعقد شده است، منوط بر اینکه بیش از سه سال
از تسویه آنها نگذشته باشد، بانکها و مؤسسات اعتباري مکلفند یک هفته پس از ثبت درخواست مشتري یا سایر متعهدین ذي ربط در

 
شعبه، یک نسخه از قرارداد و اطلاعات کامل تسهیلات مزبور از جمله جدول اقساط را به آنها ارائه نمایند. 

تبصره2- تا زمان پیاده سازي سامانه الکترونیکی قراردادهاي تسهیلات که حداکثر یک سال پس از لازم الاجراء شدن این قانون است،
بانکها و مؤسسات اعتباري مکلفند ظرف یک ماه پس از انعقاد قرارداد، ترتیبی اتخاذ نمایند که مشتریان اعم از تسهیلات گیرنده،
ضامنین و راهنین با ورود به صفحه شخصی خود در درگاه بانک، امکان دسترسی به تصویري از نسخه الکترونیکی قرارداد تسهیلاتی



خود را داشته باشند یا درصورت درخواست، این قراردادها به صورت کاغذي به تسهیلات گیرندگان تسلیم و رسید تحویل تصویر

 
قرارداد به مشتري، در پرونده شعبه نگهداري شود. 

تبصره3- بانک مرکزي موظف است ضوابط انضباطی لازم براي بانک ها و مؤسسات اعتباري در راستاي اجراي این ماده را در
دستورالعمل مذکور در صدر این ماده پیش بینی کند. در هر حال محاسبات این سامانه الکترونیکی مبناي امور مربوط نظیر صدور
اجرائیه، دادخواست مطالبه وجه، تهاتر، تسویه حساب و امهال قرارداد از سوي بانک است و کلیه مراجع قانونی موظفند صرفاً این

 
اطلاعات را ملاك و مبناي اقدام قرار دهند. حکم این تبصره مانع از اختیارات مقام قضایی نیست. 

تبصره4- متخلفان از مفاد این ماده یا از نرخهاي مصوب شوراي پول و اعتبار، اعم از مدیران یا کارکنان خاطی شبکه بانکی علاوه بر
جبران کلیه خسارات وارده به مشتریان، حسب مورد به مجازات مقرر در ماده (576) کتاب پنجم قانون مجازات اسلامی (تعزیرات و
مجازاتهاي بازدارنده) مصوب 2/ 3/ 1375 و یا ممنوعیت از اشتغال در بانکها و مؤسسات اعتباري در هر حال حداکثر تا دوسال محکوم

می گردند.



ماجراي عدم واریز حقوق کارگران سبلان پارچه چیست؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/07/21

به گزارش خبرگزاري فارس از اردبیل، در چند روز اخیر
اخباري در خصوص عدم پرداخت حقوق چند ماه کارگران
کارخانه سبلان پارچه اردبیل که در سال گذشته بعد از 14
سال بلاتکلیفی، مجدد به صاحب اصلی خود بازگشته بود

 
منتشر شد. 

خبري که به سرعت در فضاي مجازي استان اردبیل
منعکس شد و کارگران از عدم پرداخت حقوق سه ماهه

خود سخن می گفتند. طبق این اخبار کارخانه سبلان پارچه به عنوان یکی از بزرگترین کارخانه هاي نساجی خاورمیانه و کشور با

 
چالشی جدید مواجه شده است. چالشی که مدیرعامل کارخانه عدم همکاري بانک را اصلی ترین دلیل آن می داند. 

انور حجازي نیا در خصوص دلایل عدم پرداخت به موقع حقوق کارگران این کارخانه در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري فارس در
اردبیل اظهار کرد: در طول چندین ماه گذشته که فعالیت این کارخانه از سر گرفته شده بود تا مردادماه تمامی حقوق پرسنل سرموقع

 
و به طور مرتب پرداخت می شد. 

وي افزود: متاسفانه به دلیل مشکلات بانکی و مانع تراشی بانک عامل، حساب هاي کارخانه بسته شد و به همین دلیل نتوانستیم در

 
موعد مقرر حقوق جزئی باقی مانده از مرداد ماه و هم چنین حقوق شهریور ماه را پرداخت کنیم. 

مدیرعامل کارخانه سبلان پارچه تصریح کرد: در حال حاضر هیچ مشکلی از بابت تامین منابع مالی لازم براي پرداخت حقوق کارکنان
و هم چنین خرید مواد اولیه و تولید نداریم، اما عدم همکاري بانک سبب شده تا به هیچ عنوان مسیري براي جابه جایی پول نداشته

 
باشیم. 

حجازي نیا بیان کرد: در حال حاضر فقظ حقوق جزئی از مرداد ماه و حقوق شهریور ماه کارکنان پرداخت نشده که با این حال تمام

 
تلاش خود را انجام می دهیم تا ظرف یک هفته آتی این حقوق را به حساب کارکنان کارخانه واریز کنیم. 

وي بیان کرد: تعطیلی هاي غیر تقویمی در مرداد ماه سبب شد تا انبارهاي کارخانه از مواد اولیه خالی شود و از طرفی دیگر به دلیل
مشکلات بانکی به وجود آمده و عدم توانایی در انتقال پول و محدودیت ها در عبور و مرور کامیون ها، تمامی ذخیره 15 روزه کارخانه

 
در این مدت تعطیلی مصرف شد و براي پر کردن مجدد کارخانه نیاز به زمان 25 روزه است. 

مدیرعامل کارخانه سبلان پارچه تشریح کرد: متاسفانه در طول این مدت علی رغم تلاش ما براي افزایش میزان تولید و جذب نیروي



تازه برخی از ادارات و هم چنین بانک مربوطه به هیچ عنوان همکاري مناسبی نداشته و به طوریکه در حال حاضر هر دو حساب جاري

 
و پس انداز ما به دلیل مانع تراشی هاي بانک بسته شده است. 

حجازي نیا ادامه داد: در کنار آن عدم همکاري لازم براي صدور کارت بازرگانی و هم چنین مشکلات اداري از سوي تامین اجتماعی از

 
دیگر مشکلات عمده بر سر راه این کارخانه بوده است. 

وي بیان کرد: در حال حاضر تعداد کارگران این کارخانه به یک هزار و 500 نفر رسیده و ظرفیت تولید کل این کارخانه از 30 درصد
عبور کرده است و این درحالیست که این کارخانه در 14 سال گذشته وضعیت نامعلومی داشت و تعداد کارکنان آن از 750 نفر بیشتر

 
نمی شد. 

 
مشکل بین بانک و سرمایه گذار عامل بروز مشکلات اخیر است 

اما ارژنگ عزیزي، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اردبیل در این خصوص اظهار کرد: سال گذشته مقامات قضایی با
مساعدت بالاي خود مجموعه تولیدي سبلان پارچه را مجددا در اختیار مالک اصلی خود قرار دادند و در قبال آن مالک نیز تعهداتی

 
در راستاي افزایش تولید و اشتغال در این کارخانه داد. 

وي افزود: یکی از مسایل و دلایل بروز مشکلات اخیر در این مجموعه به مشکلات بین بانک تجارت و سرمایه گذار که مربوط به سال
89 است باز می گردد، اما معتقدیم که این موضوع جز فرافکنی چیز دیگري نبوده چرا که در طول این چند ماه همواره بانک عامل
اعلام آمادگی کرده تا بدهی هاي ارزي این سرمایه گذار را در قالب ماده 20 قانون تسهیل و رفع موانع تولید و دستور العمل هاي

 
مربوطه تعیین تکلیف کند. 

وي ادامه داد: در این خصوص بانک تجارت بارها اخطاریه هاي کتبی به مالک کارخانه ارسال کرده و ما نیز چندین بار موضوع را به
اطلاع این سرمایه گذار رسانده ایم اما به جاي تعیین تکلیف بدهی ها همواره مسایل حقوقی سال هاي گذشته پیش کشیده شده

 
است. 

معاون اقتصادي استاندار اردبیل تصریح کرد: با توجه به موضوعات پیش آمده در خصوص این مجموعه بارها در جلسات متعدد این
مسایل مطرح شده تا مالک کارخانه با عمل به تعهدات خود از بروز مباحث کارگري جلوگیري کند اما علی رغم آن، این مجموعه

 
معوقاتی از مرداد ماه داشته و بی نظمی در پرداختی ها موجب بروز مشکلاتی شده است. 

عزیزي تشریح کرد: در حالی که مسایل کارگري و بی نظمی در پرداخت حقوق کارگران وجود دارد، تحمیل هزینه هاي غیر ضرور در

 
این برهه معنایی ندارد. 

معاون اقتصادي استانداري اردبیل گفت: امیدواریم در روزهاي آینده این واحدتولیدي با عمل به تعهدات خود، تعیین تکلیف بدهی
هاي بانکی، رعایت اولویت هاي کاري و توسعه اي و هم چنین با عمل به توصیه هاي مدیریتی مسیر تولید در این کارخانه را ادامه

 
دهد. 

به گزارش خبرگزاري فارس در اردبیل، مجموعه بزرگ تولیدي سبلان پارچه در فضایی به مساحت 200 هزار متر مربع و 120 هزار
متر در شهرك صنعتی شماره 2 اردبیل واقع شده که از سال 86 به حالت نیمه تعطیل درآمده بود، اما در سال گذشته با مساعدت



 
هاي دستگاه قضا و شخص آیت االله رئیسی، این مجموعه به صاحب اصلی خود برگردانده شد. 

انتهاي پیام/3463/



نماینده اراك: اشتغالزایی با سخنرانی ممکن نمی شود باید پول و بودجه داد

منبع: پاناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/07/21

تهران (پانا) - عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها با بیان اینکه اصحاب رسانه فشاري براي نظام ندارند اما از هرگونه
حمایت دولتی محروم هستند و مسئله جوانان با شعار حل نمی شود، تاکید کرد اشتغالزایی با سخنرانی و بخشنامه کردن

ممکن نمی شود باید براي آن پول و بودجه در نظر گرفت و تسهیلات قرض الحسنه دید ...

تهران (پانا) - عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها با
بیان اینکه اصحاب رسانه فشاري براي نظام ندارند اما از
هرگونه حمایت دولتی محروم هستند و مسئله جوانان با
شعار حل نمی شود، تاکید کرد اشتغالزایی با سخنرانی و
بخشنامه کردن ممکن نمی شود باید براي آن پول و بودجه
در نظر گرفت و تسهیلات قرض الحسنه دید تا بتوان

 
مشکل را حل کرد. 

محمدحسن آصفري در نشست علنی امروز بیان کرد: مردم هزینه هاي سنگینی براي بهداشت و درمان پرداخت می کنند، برخی از
مردم امروز فاقد هرگونه دفترچه هاي تامین اجتماعی و درمانی هستند و برخی دفترچه هاي بیمه اي خدمات درمانی قابل توجهی

 
ارائه نمی کند دولت باید به موضوع بهداشت و درمان و هزینه هایی که مردم در این حوزه پرداخت می کنند توجه داشته باشد. 

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها مطرح کرد: در دولت گذشته به آلودگی هواي اراك توجه نشد با گذشت 7 ماه از سال
متاسفانه باید بگویم که کمتر از 50 روز شهرستان اراك هواي پاك داشته است و بخشی از سال هواي این شهرستان ناپاك بوده است.

 
بیش از 46 روستا با مشکل آبرسانی مواجه است که دولت باید به این امر توجه ویژه اي داشته باشد. 

این نماینده مجلس بیان کرد: با وجود نفوذ و لابی گري است هر روز آسفالت روي آسفالت ریخته می شود اما بسیاري از راه هاي

 
روستایی حوزه انتخابیه بنده هنوز خاکی است. 

وي گفت: نمی توانیم هر روز قوانینی تصویب کنیم و با افزایش مالیات به اصناف فشار بیاوریم، امروز جوجه یک روز را بیمه می کنیم
اما کشاورزي که براي کشاورزي 70 سال تلاش می کند بیمه ندارد، قیمت هاي بسیار بالاي نهاده هاي کشاورزي موضوع جدي است
که امروز کشاورزان با مشکل مواجه شده اند. ایثارگران و اشتغال فرزندان ایثارگران مورد توجه حضرت امام(ره) و مقام معظم رهبري

 
بوده است متاسفانه رزمندگان معسري که روزي از این کشور دفاع کرده اند با حقوق ناچیزي زندگی می کنند. 

آصفري اظهار داشت: اصحاب رسانه فشاري براي نظام ندارند اما از هرگونه حمایت دولتی محروم هستند، مسئله جوانان با شعار حل
نمی شود باید براي آن اقدام کنیم، جوان نیاز به شغل دارد، اشتغالزایی با سخنرانی و بخشنامه کردن ممکن نمی شود باید براي آن

پول و بودجه در نظر گرفت و تسهیلات قرض الحسنه دید تا بتوان مشکل را حل کنیم. 



این نماینده مجلس گفت: زنان بدسرپرست یا نداشتن سرپرست چطور می خواهند درآمد داشته باشند دولت باید به این قشر توجه
کند، افراد تحت پوشش کمیته امداد حضرت امام(ره) و بهزیستی با چندرغاز حقوق چگونه می توانند معشیت خود را دنبال کنند و

 
ادعاي حمایت از محرومین را چگونه می توانیم مطرح کنیم حمایت از محرومین در عمل امکان پذیر است. 

وي بیان کرد: چندین است که معلمان و فرهنگیان منتظر اجرایی شدن رتبه بندي فرهنگیان هستند امروز این موضوع در مجلس
مطرح است و مجلس باید هر چه سریعترموضوع رتبه بندي را عملیاتی کند. کارمندان را با روش هاي مختلف به کار می گیریم و با
عناوین مختلف پیمانی، قراردادي و شرکتی کار می کنند و نظارتی بر حقوق آنها وجود ندارد باید قراردادشان مستقیم با دولت باشد و

 
تکلیف حقوقشان مشخص شود. 

این نماینده مجلس عنوان کرد: مبارزه با فساد و برخورد با حقوق هاي نجومی باید در دستور کار دولت و مجلس باشد اگر مجلس می
خواهد جایگاه انقلابی گري خود را حفظ کند باید به این موضوع توجه ویژه کند و باید قوانینی بیاوریم که با نجومی بگیران به جد

 
برخورد شود. 

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس تاکید کرد: اعتقاد داریم امنیت پایداري که در جمهوري اسلامی ایران ایجاد
شده است متعلق به همه کشورهاي همسایه است و بزرگترین تهدید امروز براي منطقه رژیم صهیونیستی است، کشورهاي همسایه از

 
جمله ترکیه و آذربایجان، عراق و سوریه باید متوجه باشند که امروز دشمن واقعی منطقه رژیم صهیونیستی است. 

وي گفت: موضوع کارگران را باید در لایحه بودجه دیده شود، ناعدالتی که امروز در حوزه پرداخت حقوق کارگري وجود دارد، عدم
امنیت شغلی که در حوزه کارگري وجود دارد باید در قالب قانون رفع شود. مجددا تاکید دارم مردم امید پیدا کرده اند با انتخاب

 
مدیران انقلابی مشکلات برطرف می شود این امیدشان را با همکاري دولت و مجلس روز افزون کنیم. 

محمدحسن آصفري نماینده اراك



مجمع نمایندگان استان خراسان شمالی 5 گزینه را جهت تصدي مدیریت استان

به وزیر کشور پیشنهاد داد

منبع: تسنیمشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/07/21

گروه استان ها- نماینده مردم اسفراین در مجلس شوراي سالامی گفت: این استان ظرفیت آن را دارد که جزو 10 استان برتر
کشور شود اما ثبات مدیریت در نماینده عالی دولت در استان نداشتیم و این موضوع ضربه زیادي را به استان وارد کرده است.

گروه استان ها- نماینده مردم اسفراین در مجلس شوراي
سالامی گفت: این استان ظرفیت آن را دارد که جزو 10
استان برتر کشور شود اما ثبات مدیریت در نماینده عالی
دولت در استان نداشتیم و این موضوع ضربه زیادي را به

 
استان وارد کرده است. - اخبار استانها - 

امان االله حسین پور در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در
اسفراین با اشاره به دیدار مجمع نمایندگان خراسان شمالی
با وزیر کشور اظهار داشت: در دیدار نمایندگان مردم استان
در مجلس شوراي اسلامی با وزیر کشور مسائلی همچون

 
عقب ماندگی استان، مسائل مرزي و زیرساخت هاي خراسان شمالی به سمع و نظر وزیر کشور رسید. 

وي با بیان اینکه در این دیدار بحث انتخاب استاندار نیز پیش آمد افزود: در این جلسه بنده خدمت وزیر کشور عرض کردم که یکی از
دلایل اینکه خراسان شمالی از ابتداي تاسیس تا به الان آن طور که باید و شاید مطابق انتظار رشد نکرده٬ این است که استانداران

 
زیادي به این استان رفت و آمد داشتند و عدم ثبات مدیریتی در استان را شاهد هستیم. 

نماینده مردم اسفراین در مجلس شوراي اسلامی با ابراز گلایه از اینکه عمر کاري بعضی از استاندارها در خراسان شمالی حتی به دوماه
هم کشیده نشده٬ گفت: رهبر معظم انقلاب در سفري که به خراسان شمالی داشتند فرمودند که این استان ظرفیت آن را دارد که
جزو 10 استان برتر کشور شود اما ثبات مدیریت در نماینده عالی دولت در استان نداشتیم و حتی بعضی از استانداران به صورت

 
سرپرست مدت خیلی اندکی در استان مدیریت داشتند که این ضربه بسیار زیادي به خراسان شمالی زده است. 

 
استاندار سمنان: رفع مشکل اشتغال جوانان پیگیري می شود 

 
استاندار خراسان رضوي از هیئت دولت راي اعتماد گرفت + سوابق 

 
1200 واحد تولیدي استان مازندران زیرپوشش استاندارد اجباري قرار گرفتند/ برخورد بدون اغماض با تخلفات صنایع + فیلم 

حسین پور در ادامه با تاکید بر اینکه انتخاب استاندارد بر عهده قوه مجریه و وزارت کشور است٬ خاطرنشان کرد: مجمع نمایندگان
استان 5 گزینه را جهت تصدي مدیریت استان به وزیر کشور پیشنهاد دادند اما دولت مختار است و اگر احساس فرد دیگري توانمند

 
است و بهتر می تواند خراسان شمالی را مدیریت کند بهتر است که آن را به عنوان استاندار معرفی کند. 

وي در پایان با اشاره به اینکه ترکیب 5 نفره گزینه هاي نهایی استانداري 3 گزینه بومی و دو گزینه غیر بومی می باشند اضافه کرد:



گزینه غیر بومی حتماً باید توانمند، باثبات و شناخت کافی از مشکلات استان داشته باشد و اگر هم گزینه بومی توامند باشد که بهتر
می تواند استان را مدیریت کند.



کمیته امداد از ایده هاي خلاق در حوزه توانمندسازي اقشار نیازمند حمایت

می کند

منبع: موجشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/07/21

 
 

قائم مقام کمیته امداد کشوربر رفع محرومیت از استان ایلام تاکید کرد و گفت: کمیته امداد از ایده هاي خلاق در حوزه توانمندسازي

 
اقشار نیازمند، حمایت می کند. 

به گزارش خبرگزاري موج ایلام، مصطفی خاکسار قهرودي قائم مقام کمیته امداد کشوربر در مراسم تکریم و معارفه مدیرکل کمیته
امداد استان ایلام به مشکلات مختلف در جامعه که دامنگیر خانواده هاي نیازمند است،اشاره کرد و افزود: معتقدیم این مشکلات و
کاستی ها قابل حل شدن است و در کنار کمبودها و چالش ها، نعمت ها و مزیت هاي زیادي در کشور براي برون رفت از این شرایط

 
وجود دارد. 

وي با تاکید بر اینکه مردم ما شایسته سختی هاي زندگی نیستند، ادامه داد: متاسفانه در سال هاي اخیر فشار زیادي بر اقشار محروم

 
وارد شده است که باید تلاش کنیم شرایط معیشت مردم را بهبود ببخشیم. 

قائم مقام کمیته امداد تصریح کرد: تکیه گاه اصلی کمیته امداد در خدمت رسانی به مردم، مشارکت خیران و کمک هاي آنان در
خدمت رسانی به مردم است؛ در این راستا کمیته امداد نظام خیر و احسان را راه اندازي و زمینه مشارکت نیکوکاران را فراهم کرده

 
است. 

خاکسار با بیان اینکه خدمت به مردم باید یکی از مهمترین شاخص هاي ارزیابی دستگاه ها باشد،خاطرنشان کرد: کمیته امداد این

 
افتخار را دارد که وظیفه اصلی که بر عهده آن گذاشته شده، خدمت به مردم و محرومان است. 

قائم مقام کمیته امداد گفت: مردم استان ایلام نقش گران بهایی به خصوص در زمان جنگ تحمیلی داشته اند و حق ویژه اي بر نظام

 
و کشور دارند، شایسته خدمات بهتري هستند. 



خاکسار به برنامه هاي کمیته امداد براي رفع محرومیت از استان ایلام اشاره و خاطرنشان کرد: کمیته امداد برنامه هاي خوبی براي
رفع فقر و محرومیت از استان دارد که با حمایت مردم و خیران محقق خواهد شد. خوشبختانه در زمینه اشتغال و توانمندسازي،

 
استان ایلام از استان هاي پیشرو کشور بوده و رتبه نخست را به خود اختصاص داده است. 

وي اظهار داشت: کمیته امداد تلاش می کند در حوزه محرومیت زدایی نقش ویژه خود را ایفا کند و در این زمینه از ایده هاي خلاقانه
حمایت خواهد کرد که در همین راستا در سال هاي گذشته خدمات و برنامه ریزي هاي مهمی در راستاي محرومیت زدایی و

 
توانمندسازي در ایلام انجام داده است. 

 
 

همچنین نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه ایلام در این مراسم گفت: مهمترین ویژگی کمیته امداد انتصاب این نهاد به

 
بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی است و در سال ها و دهه هاي گذشته این نهاد مهمترین پناهگاه محرومان بوده است. 

حجت الاسلام االله نور کریمی تبار بر نقش مهم کمیته امداد در محرومیت زدایی و کاستن از مشکلات جامعه تاکید کرد و افزود: ایجاد

 
درآمد باثبات براي خانواده هاي نیازمند و توانمندسازي آنان از مهمترین خدمات کمیته امداد از گذشته تاکنون بوده است. 

نماینده ولی فقیه در استان ایلام، تکریم ارباب رجوع و توجه به عزت نفس خانواده ها را یک ضرورت دانست و اظهار داشت خدمت

 
رسانی شایسته به ولی نعمتان باید همواره مورد توجه امداد گران کمیته امداد باشد. 

گفتنی است در این مراسم از زحمات "" قنبر موسی نژاد"" مدیرکل سابق کمیته امداد استان ایلام تقدیر و "" رضا طاهري"" به
عنوان مدیرکل جدید کمیته امداد استان معرفی شد.



صدور 76 فقره پروانه تولید و مجوز مشاغل خانگی در بیله سوار

منبع: موجشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/07/21

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
شهرستان بیله سوار از صدور 76 فقره پروانه تولید انفرادي
و مجوز مشاغل خانگی طی 6 ماهه امسال در این

 
شهرستان خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج اردبیل، فرنام حامد ، رئیس اداره
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان بیله

سوار در تشریح عملکرد 6 ماهه اول امسال گفت: در بخش صنایع دستی شاهد صدور 44 فقره پروانه تولید انفرادي و 32 فقره مجوز

 
مشاغل خانگی بوده ایم. 

وي از پاسخ به 45 مورد از استعلامات در نیمه نخست امسال خبر داد و گفت: در حوزه میراث فرهنگی در این مدت مرمت برج
آرامگاه ادولو، رسیدگی به گزارشات حفاري غیرمجاز به تعداد هفت مورد و 280 مورد بازدید از آثار تاریخی شهرستان انجام شده است.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان بیله سوار ثبت اشتغال در سامانه رصد اشتغال و پنجره واحد براي
28 نفر، صدور مجوز فعالیت گردشگري کشاورزي به تعداد دو مورد، صدور یک پروانه بهره برداري مجتمع خدماتی رفاهی و

 
گردشگري و تحویل و واگذاري سه مجتمع خدماتی و بهداشتی بین راهی را از جمله اقدامات در نیمه نخست امسال عنوان کرد. 

حامد افزود: معرفی قابلیت هاي گردشگري شهرستان با مشارکت کتابخانه عمومی بیله سوار در فضاي مجازي از جمله اقدامات در

 
راستاي رونق گردشگري شهرستان و معرفی ظرفیت ها بود که در همین راستا مراسم روز شهرستان نیز در سوم شهریور برگزار شد. 

وي ادامه داد: در نیمه نخست امسال عملیات اجراي زیرساخت منطقه گردشگري گلی بلاغ آقاکندي نیز آغاز شده که براي این طرح
20 میلیارد ریال اعتبار اختصاص یافته است.



رفع مشکلات 7 واحد تولیدي و صنعتی در اردبیل

منبع: موجشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/07/21

استاندار اردبیل گفت: مشکلات 7 واحد تولیدي و صنعتی
استان مورد بررسی و راهکارهایی براي حل مشکلات این

 
واحدها ارائه شد. 

به گزارش خبرگزاري موج اردبیل، سید حامد عاملی ،
استاندار اردبیل در چهل و یکمین جلسه ستاد تسهیل و

رفع موانع تولید استان اردبیل گفت: براساس تفاهم صورت گرفته بین بانک هاي عامل و واحدهاي تولیدي، بایستی مسائل پیش پا
افتاده بصورت جدي توسط مدیران دستگاههاي اجرایی در کارگروه هاي استانی پیگیري و نتایج آن در جلسات آتی ستاد تسهیل ارائه

 
گردد. 

وي با تاکید جدي به مدیران عامل بانک هاي استان اظهار کرد: بایستی هرچه سریعتر مسائل طرح شده در جلسه بخصوص مساله

 
سرمایه در گردش و بدهی واحدهاي تولیدي در اسرع وقت تعیین تکلیف گردد. 

استاندار اردبیل گفت: چنانچه در برخی موارد سیستم بانکی اجازه کار را نمی دهد سیستم باید در خدمت انسان باشد و می توان با

 
تفاهم و همکاري و رعایت همه جوانب، سیستم را به نفع مردم و جوانان تغییر داد بصورتی که باعث اشتغال پایدار گردد. 

عاملی بیان کرد: هرکاري راهی دارد همه ي ما موظف هستیم براي هر مشکلی مخصوصا مشکل واحدهاي تولیدي باید راه حلی پیدا

 
کنیم و یا راهی جدید بسازیم که امکان عبور از مشکلات را با همکاري و تفاهم کلیه مسوولین استانی امکانپذیر نماید. 

رامین صادقی، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل نیز در این جلسه دستور جلسه را بررسی مشکلات واحدهاي
تولیدي و صنعتی استان در خصوص سرمایه در گردش، مالیات، بیمه تامین اجتماعی، حریم راه ، ثبت اسناد و املاك ، جهاد

 
کشاورزي و تعیین تکلیف بدهی واحدهاي تولیدي با بانک هاي عامل را تشریح کرد. 

در این جلسه مسائل و مشکلات 7 واحد تولیدي در خصوص تسهیلات، تعیین تکلیف بدهی، مجوز احداث،تمدید قرارداد زمین و
صدور بلامانع،طرح و تصمیمات لازم در جهت حل مشکلات واحدهاي مذکور اتخاذ گردید .



گردهمایی فناورانه تشکل هاي دانشجویی برگزار می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/07/21

پارك فناوري پردیس، همزمان با هفته جهانی کارآفرینی، رویداد دانشجویی «لینک آپ» ویژه تشکل ها و انجمن هاي
دانشجویی سراسر کشور را برگزار می کند.

پارك فناوري پردیس، همزمان با هفته جهانی کارآفرینی،
رویداد دانشجویی «لینک آپ» ویژه تشکل ها و انجمن

 
هاي دانشجویی سراسر کشور را برگزار می کند. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از پارك فناوري پردیس،
هفته کارآفرینی هرساله 18 تا 24 نوامبر برابر با 28 آبان تا
4 آذر با هدف ترویج کارآفرینی در میان عموم مردم برگزار
می شود. پارك فناوري پردیس نیز با توجه به رسالت خود،

 
برنامه هایی به این مناسبت در نظر گرفته است. 

با توجه به بررسی هاي صورت گرفته در مدل هاي بین المللی، یکی از مهم ترین مخاطبان برنامه هفته جهانی کارآفرینی، دانشجویان
هستند. از این رو رویداد دانشجویی «لینک آپ» ویژه دبیران انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی همزمان با هفته جهانی کارآفرینی

 
مورخ 27 آبان 1400 در پارك فناوري پردیس برگزار می شود. 

 
مخاطب اصلی این رویداد رؤساي انجمن ها و تشکل هاي دانشجویی هستند. 

در این رویداد به موضوعات معرفی زیست بوم کارآفرینی و اجزاي آن، نقش تشکل ها در نوآوري دانشگاه ها و دانشجوها، شبکه سازي
و جذب دانشجویان از طریق تشکل ها، آشنایی با مباحث نوآوري اجتماعی و راه هاي درآمدزایی تشکل ها پرداخته و تور بازدید از

 
پارك فناوري پردیس و بزرگترین شرکت هاي فناور ایرانی برگزار می شود. 

در این رویداد افراد به تیم هاي مختلفی تقسیم خواهند شد و میان آن ها رقابتی شکل خواهد گرفت. در نهایت به تیم هاي برتر جوایز
نقدي اعطا خواهد شد.



رویدادهاي فرهنگی را مردم برگزار می کنند/توسعه ظرفیت هاي تفریحی

خانواده محور اصفهان

منبع: ایمناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/07/21

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی ورزشی شوراي اسلامی شهر اصفهان گفت: رویدادهاي فرهنگی در شهر با اولویت
محلات کم برخوردار برگزار خواهد شد و مدیریت شهري تنها پشتیبان و نظارت گر خواهد بود و برنامه ریز و مجري آن

معتمدان محلی، ظرفیت کانون هاي فرهنگی و بسیج است.

 
سخنگوي شوراي شهر: رویدادهاي فرهنگی را مردم برگزار می کنند/توسعه ظرفیت هاي تفریحی خانواده محور اصفهان 

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی ورزشی شوراي اسلامی
شهر اصفهان گفت: رویدادهاي فرهنگی در شهر با اولویت محلات
کم برخوردار برگزار خواهد شد و مدیریت شهري تنها پشتیبان و
نظارت گر خواهد بود و برنامه ریز و مجري آن معتمدان محلی،

 
ظرفیت کانون هاي فرهنگی و بسیج است. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، علی صالحی در یک برنامه زنده رادیویی
با بیان اینکه سی و چهار سال از اولین جشنواره بین المللی فیلم
هاي کودك و نوجوان می گذرد، اظهار کرد: این جشنواره از اوایل
دهه 60 اهداف مشخصی داشته، اما اکنون اهداف جشنواره با

تغییر ذائقه و نگاه کودك و نوجوانان به حوزه فیلم و انیمیشن تغییر کرده است، بنابراین جشنواره باید با نگاه به این تغییرات به دنبال
تأمین اهداف براي تمام کودکان باشد، زیرا این جشنواره یک فرصت براي معرفی فرهنگ و تمدن اصیل پایتخت فرهنگ و تمدن ایران

 
اسلامی به تمام کودکان و نوجوانان است. 

وي افزود: اگر جشنواره می خواهد مخاطب خود را از دست ندهد باید به واسطه سینما، کودکان فرصت فراگیر و شور و نشاط داشته
باشد. شهردار اصفهان نیز بر ایجاد شور و نشاط که به سیاست شورا هم نزدیک است، تاکید دارد، بنابراین می توان جشنواره پنج تا

 
شش روزه را در تمام سال براي اوقات فراغت کودکان و نوجوانان و نشاط اجتماعی توسعه داد. 

سخنگوي شوراي اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه با کمک مردم و منتقدان، جشنواره باید بیش از گذشته میان مردم آید، ادامه داد:
امسال نیز اکران فیلم هاي جشنواره در محلات مختلف اتفاق افتاده، اما لازمه تداوم و بقاي جشنواره، گسترش آن در میان مردم و

 
توجه به ارتقاي محتواي کیفی و کمی آثار ارائه شده است. 

وي با بیان اینکه اداره جهان شهرهایی مانند اصفهان که سابقه تمدنی طولانی و تأثیر گذاري بالایی در حوزه هاي صنایع دستی،
گردشگري، صنعت، اقتصاد و بین المللی دارد، باید به سمت الگوي جدید حرکت کند، افزود: کارشناسان معتقدند امروزه عصر
شهرهاي فرهنگی اجتماعی است و هدف شوراي شهر اصفهان نیز براي انتخاب شهردار ضرباهنگ اداره شهر فرهنگی اجتماعی بوده

 
است که البته این به معناي بی توجهی به زیرساخت هاي عمرانی شهر نیست. 



غنی سازي و ایجاد زیرساخت هاي جدید در مناطق تفرجگاهی اصفهان صالحی با تاکید بر اینکه تفریح و نشاط یکی از اصلی ترین
مؤلفه هاي فرهنگی اجتماعی در شهر و دغدغه شورا و شهرداري اصفهان است، ادامه داد: براي مقوله کیفیت زندگی شهري باید شادي
و نشاط را ارتقا داده و برنامه جدي در ترمیم زیر ساخت هاي موجود و یکپارچگی بیشتر انجام داد و با اطلاع رسانی مناسب و تدوین

 
برنامه هاي نوین و جدید گروه هاي مختلف شهري به ویژه خانواده ها را درگیر کرد. 

وي با تاکید بر غنی سازي و ایجاد زیرساخت هاي جدید در پیاده راه چهارباغ، کوه صفه و سایر مناطق تفرجگاهی اصفهان، افزود: در
دوران پساکرونا باید براي همه ابعاد زندگی شهروندان برنامه ریزي داشته باشیم، براي اداره مطلوب شهرها از مشارکت مردم استفاده

 
کنیم و نشاط اجتماعی و تفریح آن ها را براي داشتن خانواده، کودکان و سالمندان سالم تر در اولویت قرار دهیم. 

سخنگوي شوراي اسلامی شهر اصفهان با اشاره به بازگشایی و آغاز فعالیت تدریجی مراکز تفریحی در اصفهان، گفت: برخی از
شهروندان از وجود پارك هاي طبیعی و موضوعی که در اصفهان وجود دارد بی اطلاع اند بنابراین براي رونق این مراکز باید با گذر از

 
دوران کرونا در گام اول اطلاع رسانی و در گام هاي بعدي ظرفیت هاي تفریحی خانواده محور آن ها توسعه یابد. 

وي خاطرنشان کرد: در حوزه هاي دانش بنیان از ابتکارات جدید براي توسعه اصفهان با توجه به بعد جمعیت، ترافیک شهري و فضاي
فیزیکی استفاده خواهیم کرد تا اقتصاد شهر با ایده هاي جدید و کارآفرینی براي شهروندان بچرخد. شهرداري نیز با حداقل تصدي

 
گري، زیرساخت ها و پشتیبانی لازم را فراهم می کند تا مردم اداره شهر را در دست بگیرند. 

صالحی با بیان اینکه تغییر ذائقه ها باعث بروز بحران در جذب مخاطب شده که با سپردن به دست مردم این مسئله حل خواهد شد،
اضافه کرد: رویدادهاي فرهنگی در شهر با اولویت محله هاي کم برخوردار برگزار خواهد شد و مدیریت شهري تنها پشتیبان و نظارت

 
گر خواهد بود و برنامه ریز و مجري آن معتمدان محلی، ظرفیت کانون هاي فرهنگی و بسیج است. 

«شفافیت» یکی از نخستین طرح هاي مصوب شوراي ششم خواهد بود وي با بیان اینکه تحقق شفافیت تعارض منافع در حوزه شهري
را کنترل می کند، اضافه کرد: سامانه سوت زنی در شهرداري اصفهان به زودي رونمایی خواهد شد؛ هرچند ساز و کار نظارتی
شهرداري مناسب است، اما گستره فعالیت شهرداري آنقدر وسیع شده که نیاز به کمک مردم است تا ناکارآمدي ها را از طریق سامانه

 
سوت زنی که جزئی از طرح شفافیت است، اطلاع دهند. 

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی ورزشی شوراي اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه در طرح سوت زنی رصد اتفاقات را در یک
چهارچوب تعریف خواهیم کرد که براي مردم قابل رصد بوده و از زمینه هاي فساد نیز جلوگیري شود، گفت: کارگروه مبارزه با فساد

 
اداري در سیستم پیش بینی شده تا به شکایات بیش از پیش رسیدگی شود. 

صالحی تاکید کرد: شفافیت شغل افرادي که همزمان چند پست را در اختیار دارند، یا به کارگیري غیر شفاف افراد در مسئولیت ها و
ارتباطاتی که شفاف نبوده، در سه فصل در طرح شفافیت شورا مطرح و اعلام وصول شده که بعد از تکمیل در صورت تصویب یکی از

نخستین طرح هاي شوراي ششم خواهد بود.



نشست توجیهی مبشرین فرهنگی و علما اهل سنت کردستان برگزار شد

منبع: رساشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/07/21

کردستان ـ نشست توجیهی مبشرین فرهنگی و گردهمایی علما و فضلاي اهل سنت به مناسبت ماه ربیع الاول در مجتمع نور
اداره کل تبلیغات اسلامی کردستان در سنندج برگزار شد.

کردستان ـ نشست توجیهی مبشرین فرهنگی و گردهمایی علما و فضلاي اهل
سنت به مناسبت ماه ربیع الاول در مجتمع نور اداره کل تبلیغات اسلامی

 
کردستان در سنندج برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري رسا در کردستان، حجت الاسلام محمدتقی سیفایی سه
شنبه شب در نشست توجیهی مبشرین فرهنگی و گردهمایی علما و فضلاي
اهل سنت که در مجتمع فرهنگی نور سنندج برگزار شد، اظهار کرد: تحقق
اهداف دینی و فرهنگی و بهره گیري از ظرفیت روحانیون در این راستا نیازمند

 
بهره گیري از ظرفیت هاي موجود است و باید از این ظرفیت ها بیشترین استفاده را برد. 

 
وي افزود: علما و روحانیون از تلاشگران عرصه وحدت محسوب می شوند و باید تمام همت خود را در این راستا به کار گیرند. 

مدیرکل ادیان و مذاهب سازمان تبلیغات اسلامی با اشاره به اینکه تحقق مسئله وحدت نیازمند انسجام و همدلی است، افزود: همه ما

 
باید براي این مهم تلاش کنیم و با حفظ وحدت براي تحقق اهداف دینی و استمرار راه انبیا بکوشیم. 

وي یادآور شد: کار درست توسط مبشران فرهنگی حمایت می شود اما باید کار درست و فعالیت مؤثر نشان داده شود تا مورد حمایت

 
قرار گیرند. 

حجت الاسلام محمدتقی سیفایی اضافه کرد: در فضاي توانمندسازي و تسهیلات نیاز به بررسی ظرفیت ها و فعالیت هاست و باید

 
مورد بررسی قرار گیرد. 

حجت الاسلام احمد حاتمیان مدیرکل تبلیغات اسلامی کردستان نیز در این نشست اظهار کرد: در میلاد پیامبر رحمت و مهربانی و

 
الگوي انسانیت قرار داریم و این ایام خجسته را خدمت حاملان اسلام و قرآن تبریک می گویم. 

وي با اشاره به اینکه امیدواریم این گردهمایی حرکتی براي تحقق اهداف دینی باشد، افزود: همه ما علما و روحانیون نقش و کارکرد

 
اجتماعی را پذیرفته ایم که ارزش و فضیلت خاص خود را دارد. 

وي بیان کرد: رسالت پیامبر تبیین معارف دین و معارف الهی به مردم و جامعه و هدایتگري انسان ها به سمت کمال و رسیدن به
خداست و بی شک در نگرش ها و برداشت ها از قرآن و سنت، همه مدعی هستیم که رسالت و مأموریت پیامبر را بعهده گرفته ایم تا

صلاح انسان تضمین شود و این نقش سنگین روحانیون و ماموستاها را می رساند. 



حجت الاسلام حاتمیان گفت: با توجه به پیشرفت علم و سرعت ارتباطات در جهان امروز پیچیدگی کار تبلیغ دین و ایفاي نقش
هدایتگري دشوارتر از گذشته است و انتظار جامعه امروز از روحانیون آن است که از نظر کمالات انسانی، باید از مردم برتري داشته

 
باشند. 

وي افزود: با سبک و سیاق و متد گذشته نمی توان کودك و نوجوان امروز را هدایت کرد بنابراین نقش اجتماعی و فرهنگی مبلغ دین
زمانی می تواند در جامعه به ثمر بنشیند که با آموزه هاي دینی، احکام شریعت و متدهاي مناسب براي ارائه پیام و معارف دین به

 
جامعه و استفاده از ابزار روز بهره ببرد. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی کردستان خطاب به روحانیون اذعان کرد: اگر هم افزایی و همفکري در رسالتمان نباشد هدفی که به دنبال

 
آن هستیم محقق نخواهد شد و باید با حضور در بطن و متن جامعه ورود داشته باشیم. 

حجت الاسلام حاتمیان اضافه کرد: سازمان به دنبال ارتباط وسیع با نخبگان است تا بر اساس نیاز فرهنگی جامعه پاسخگوي نیاز مردم

 
باشد. 

وي اعلام کرد: امروزه مشکلات اجتماعی، معیشتی و غیره زمینه ترویج و تبلیغ دین را دشوار می کند و سازمان به دنبال برقراري

 
ارتباط و تبادل فکر با روحانیون براي بکارگیري بهترین راهکارهاست تا نقش کلیدي و رسالت خود را محقق کنیم. 

ماموستا عبدالسلام کریمی مدیر مرکز تخصصی علوم اسلامی امام شافعی استان کردستان نیز در این گردهمایی اضافه کرد: مقوله
فرهنگ ماندگارترین و مؤثرترین مقوله عالم است و دین ما نیز مبتنی بر علم، دین و فرهنگ است و انقلاب ما نیز انقلاب دینی و

 
فرهنگی است. 

وي با بیان اینکه براي پیشبرد اهداف فرهنگی و دینی حمایت مالی لازم است، افزود: هدف کار دینی و فرهنگی مادیات نیست اما به

 
مادیات براي تحقق اهداف مورد نظر نیاز است. 

ماموستا کریمی تصریح کرد: جامعه اهل سنت کشور باید با برگزاري جلسات هم افزایی با حضور ارگان هاي مرتبط و نمایندگان

 
مجلس طرحی جامع براي سازماندهی روحانیون اهل سنت تدوین کند. 

وي روحانیون را وارثان انبیا دانست و گفت: خواندن قرآن و رساندن آن به جوانان، اجراي کار فرهنگی و عملیاتی و آموزش و تعلیم کار

 
فرهنگی باید توسط روحانیون و مبشرین فرهنگی مورد توجه باشد. 

مدیر مرکز تخصصی علوم اسلامی امام شافعی استان کردستان با بیان اینکه مخاطبین اقدامات دینی و فرهنگی در جامعه متنوع
هستند، اضافه کرد: باید با مخاطبان متنوع برخورد شود و با جوان جوانی و با میان سال مثل خود برخورد کنیم تا تعابیر دین را به

 
خوبی بفهمند. 

ماموستا میرزایی از مبشرین فرهنگی کردستان با بیان اینکه روحانیون شعار «ما می توانیم» را به «ما توانسته ایم» تبدیل کرده اند،

 
اظهار کرد: گام اول به اتمام رسید اما گام دوم انقلاب باید اجرایی شود چرا که انتظار جامعه روحانیت توجه به گام دوم انقلاب است. 



وي حمایت از مبشرین فرهنگی را مورد تاکید قرار داد و افزود: سازمان تبلیغات اسلامی باید مبشرین فرهنگی استان را سازماندهی

 
کند تا منسجم تر به فعالیت بپردازند. 

ماموستا فتحی زاده از مبشرین شهرستان سنندج نیز با اشاره به اینکه در سنوات اخیر با استفاده از برنامه هاي ورزشی و فرهنگی
زمینه جذب جوانان به مساجد را فراهم کردیم، بیان کرد: براي جوانان حاشیه شهر نیاز به کارآفرینی و فعالیت هاي فرهنگی است و

مبشرین براي تحقق این اقدامات نیازمند بودجه و اعتبار و حمایت مالی است./د101/



افتتاح طرح تولید زیورآلات سنتی خانم ابراهیم زاده

افتتاح طرح تولید زیورآلات سنتی خانم ابراهیم زاده

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/07/21

 
به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خراسان رضوي 

در حاشیه سفر یک روزه معاون محترم ساماندهی و توانمند سازي صندوق به مشهد طرح تولید زیورآلات سنتی ترکیبی ( سنگ هاي

 
قیمتی، نقره، ابریشم و چرم ) خانم زهرا ابراهیم زاده در روستاي کلاته عبدل از توابع شهرستان طرقبه شاندیز افتتاح گردید. 

لازم به توضیح است با پرداخت تسهیلات به مبلغ 9.5 میلیارد ریال به این طرح از محل اعتبارات اشتغال روستایی، زمینه اشتغال براي

 
7 نفر از بانوان روستاي کلاته عبدل فراهم گردیده است. 

خانم ابراهیم زاده یکی از کارآفرینان نمونه استان در سال 1399 درحوزه پشتیبان مشاغل خانگی می باشد. علاوه بر کارگاه فوق ، 12
خانواده در روستا در قالب کارگاه هاي خانگی تحت پوشش ایشان فعالیت می نمایند.



عملکرد شش ماهه صندوق کارآفرینی امید شهرستان دیواندره

عملکرد شش ماهه صندوق کارآفرینی امید شهرستان دیواندره

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/07/21

 
عملکرد شش ماهه صندوق کارآفرینی امید شهرستان دیواندره 

صندوق کارآفرینی امید شهرستان دیواندره در شش ماهه نخست امسال 45 میلیارد و 620 میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرده

 
است. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان کردستان صندوق کارآفرینی امید شهرستان دیواندره در راستاي تحقق شعار
سال 1400 و همچنین تحقق اهداف اصلی صندوق کارآفرینی امید در زمینه ي ایجاد اشتغال و توسعه ي کسب و کارهاي خرد و

 
کوچک نسبت به پرداخت تعداد 173 فقره تسهیلات به مبلغ 45،620،000،000 ریال اقدام نموده است. 

این تسهیلات در حوزه هاي مختلف از جمله تفاهم نامه زندان ها، بنیاد برکت، ریاست جمهوري، صندوق خرد زنان، موسسه ابرار،

 
کمیته امداد، گیاهان دارویی و سپرده گذاري پرداخت شده است. 

همچنین در راستاي مصوبات ستاد ملی کرونا و کمک به مشاغلی که فاقد دستگاه کارتخوان بوده و هزینه ي خرید دستگاه را نداشته

 
اند، تعداد 34 فقره تسهیلات قرض الحسنه کمک هزینه ي خرید دستگاه به مبلغ 930،000،000 ریال پرداخت شده است. 

در راستاي تحقق استراتژي هاي صندوق در شهرستان دیواندره تاکنون نسبت به ایجاد 47 فقره صندوق خرد زنان اقدام شده است که
از این تعداد 33 فقره به مبلغ 20،750،000،00 ریال تسهیلات خود را دریافت نموده اند و صندوق دیواندره در این حوزه از شهرستان

 
هاي پیشرو می باشد 

شهرستان دیواندره با مساحتی معادل 2403 کیلومتر و جمعیت 81963 نفر داراي سه بخش مرکزي، کرفتو و سارال و 9 دهستان
(حومه، قراتوره، چهل چشمه، اوباتو، کانی شیرین، زرینه، سارال، کوله و حسین آباد شمالی) می باشد.



جلسه توجیهی آموزشی تسهیلگران صندوق هاي خرد محلی

جلسه توجیهی آموزشی تسهیلگران صندوق هاي خرد محلی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/07/21

 
به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خراسان رضوي 

جلسه توجیهی آموزشی تسهیلگران صندوق هاي خرد محلی شهرستانهاي خواف، رشتخوار و بجستان با حضور همتی، معاون
ساماندهی و توانمندسازي، کشاورز مدیر توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید و تسهیلگران و روساي شعب خواف ، بجستان و

 
رشتخوار در سالن جلسات صندوق کارآفرینی امید استان خراسان رضوي برگزار گردید. 

در ابتدا خوش قامت، مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان رضوي ضمن خوش آمد گویی گزارشی از آخرین وضعیت صندوق هاي

 
خردمحلی تشکلیل شده در استان ارائه داد. 

در ادامه کشاورز، مدیرتوانمندسازي صندوق گفت هدف از برگزاري این جلسه هماهنگی بین روساي شعب صندوق و تسهیلگران

 
صندوقهاي خرد محلی می باشد. 

همتی، معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق ضمن ارائه مطالبی در خصوص نحوه حمایت صندوق از صندوق هاي خرد محلی به

 
سوالات تسهیلگران پاسخ داد. 

در این جلسه نحوه کار با سامانه تارا بطور کامل به تسهیلگران و روساي شعب شهرستانهاي خواف، بجستان و رشتخوار آموزش داده
شد. و همچنین شرکت کننده گان با نحوه ثبت اسناد مالی در این سامانه آشنا شدند.



800 رشته جدید به دانشگاه علمی کاربردي اضافه شد/ حذف رشته هاي بدون

متقاضی

منبع: داناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/07/21

امید گفت: 800 رشته جدید امسال به دانشگاه هاي علمی کاربردي اضافه شده است.

امید گفت: 800 رشته جدید امسال به دانشگاه هاي علمی

 
کاربردي اضافه شده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از
سفیرافلاك، محمد حسین امید در جمع خبرنگاران اظهار
داشت: طبق مصوبه ستاد مقابله با کرونا، کلاس هاي درسی
دانشگاه علمی کاربردي از 15 آبان به صورت حضوري است
و توصیه شده که دانشجویان و مدرسان واکسن کرونا را

 
دریافت کنند. 

وي افزود: دانشگاه در راستاي بیانات رهبري و گام دوم
انقلاب سعی کرده تکلیف خود را به خوبی انجام دهد که

براي کل کشور نیروهاي مهارتی مورد نیاز تربیت شود و در این راستا لازم بود که ببینیم طرح توسعه در مناطق مختلف استانها

 
چیست. 

رئیس دانشگاه علمی کاربردي کشور تصریح کرد: در یک کار با ارزش و فشرده، در یک سال اخیر طرح آمایش را نهایی کردیم و می
دانیم در همه استانها در پنج سال آینده به چه سمتی می رود و تکلیف مشخص است که براساس آن توسعه مراکز و دوره ها براساس

 
طرح آمایش اجرا می شود. 

امید عنوان کرد: به صورت تخصصی می توان به تربیت نیروها پرداخت و زمینه اشتغال دیده شده که دانش آموختگان راحت تر بعد از

 
تحصیل مشغول به کار می شوند و یا کارآفرینی کنند. 

وي با اشاره به اینکه امسال بالغ بر 106 هزار دانشجو در دانشگاه هاي علمی کاربردي ثبت نام کرده اند، گفت: در مجموع 300 هزار

 
نفر در این دانشگاه ها مشغول به تحصیل می شوند. 

رئیس دانشگاه علمی کاربردي کشور با بیان اینکه رشته هاي بدون متقاضی حذف می شود، افزود: در حال حاضر پنج هزار کد رشته
وجود دارد که براساس طرح ماموریت گرایی به اجرا درآمده است و هر ساله رشته هایی که مورد استقبال نیستند حذف می شود. به

 
صورت سالانه 100 رشته حذف و 100 رشته جدید فعال می شود. 

 
امید خاطرنشان کرد: 800 رشته جدید در سال جاري فعال شده و طرح آمایش با توجه به رشته ها می تواند بسیار موثر باشد. 



وي با اشاره به تحصیلات تکمیلی عنوان کرد: تحصیلات تکمیلی به صورت محدود و پروژه محور در دستور کار داریم و در حال مذاکره
هستیم که امیدواریم به جمع بندي برسیم و دوره هایی که صد درصد مهارتی و پروژه محور هستند مد نظر بوده و ملاك ما براي

 
رشته، پروژه است که خروجی آن یک محصول باشد. 

انتهاي پیام/



وام قرض الحسنه 150 میلیونی با اقساط 60 ماهه به چه کسانی تعلق می گیرد ؟

منبع: موج رساشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/07/21

اگر طرحی براي راه اندازي کسب وکار در مناطق روستایی
دارید صندوق کار آفرینی امید با پرداخت وام 150 میلیونی
با کارمزد 4 درصد و دوره بازپرداخت 60 ماهه – که 6 ماه
ابتدایی آن دوره تنفس تسهیلات است از شما حمایت می

 
کند. 

به گزارش موج رسا; تفاهم نامه همکاري بین صندوق
کارآفرینی امید و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با رویکرد
گسترش همکاري در اجراي طرح توسعه پایدار منظومه

روستایی، حمایت و پشتیبانی از ایجاد و توسعه کسب و کارهاي خرد و کوچک و توانمندسازي و ساماندهی زنجیره هاي تولید منعقد

 
شد 

اصغر نوراله زاده، مدیرعامل این صندوق، با اشاره به جزئیات این تسهیلات گفت: سقف تسهیلات تا مبلغ 150 میلیون تومان در نظر
گرفته شده که مدت بازپرداخت آن بسته به نوع کسب و کار با احتساب حداکثر 6 ماه دوره تنفس و جمعاً 60 ماهه خواهد بود که نرخ

 
کارمزد آن 4 درصد در نظر گرفته شده است. 

انتهاي پیام/



داشتن تحصیلات تکمیلی به صورت خیلی محدود و پروژه محور است

منبع: ایسناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/07/21

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور گفت: داشتن تحصیلات تکمیلی در این دانشگاه به صورت خیلی محدود و پروژه
محور است.

دکتر محمدحسین امید در جمع خبرنگاران اظهار کرد:
دانشگاه جامع علمی کاربردي در راستاي بیانات مقام معظم
رهبري و بیانیه گام دوم انقلاب، تلاش کرده که تکلیف
خود را درست انجام دهد و براي کل کشور نیروهاي

 
مهارتی مورد نیاز را تربیت کند. 

وي با بیان اینکه در یک سال اخیر توانسته ایم طرح
آمایش را نهایی کنیم، اضافه کرد: با توافق نامه ها همه
استانداران کشور، این طرح آمایش نهایی شده است و
براساس آن توسعه مراکز و دوره هاي علمی کاربردي بر

 
مبناي این طرح آمایش انجام خواهد شد. 

 
براساس طرح آمایش قطعا می توانیم دانشجویان را به صورت تخصصی تربیت کنیم 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور با بیان اینکه قبلا نیز طرح مأموریت گرایی در مراکز علمی کاربردي را اجرایی شده است،

 
افزود: مراکز در چارچوب ماموریت هایی که به آنان محول شده در حال انجام کار هستند. 

امید بیان کرد: براساس طرح آمایش قطعا می توانیم دانشجویان را به صورت تخصصی تربیت کنیم، افزود: در این طرح آمایش زمینه
هاي اشتغال دیده و مشخص شده و دانشجویان می توانند شغلی ایجاد و کارآفرینی کنند و نقشی در توسعه پایدار کشور که جزو
منویات مقام معظم رهبري است داشته باشد؛ در حال حاضر دوره تثبیت انقلاب تمام شده و دوره توسعه پایدار و ارتقاي سطح کیفیت
زندگی مردم در دستور کار است و این مهم نیز با ایجاد اشتغال محقق خواهد شد و دانشگاه جامع زمینه را براي رسیدن به این هدف

 
مهیا کرده است. 

 
پذیرش 106 هزار دانشجو در دانشگاه علمی کاربردي براي سال تحصیلی جدید 

وي از پذیرش 106 هزار دانشجو در دانشگاه علمی کاربردي براي سال تحصیلی جدید خبر داد و عنوان کرد: احتمال دارد برخی از
پذیرش شدگان انصراف دهند اما با احتساب این تعداد دانشجو در مجموع 300 هزار دانشجو در این دانشگاه مشغول به تحصیل

 
خواهند شد. 



رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور با بیان اینکه در سالجاري 5000 کد رشته محل داشتیم که بر اساس طرح مأموریت گرایی
که قبلا انجام شده بود اجرایی شدند و هر سال در دانشگاه علمی کاربردي این پویایی وجود دارد که رشته هایی که جامعه به هر
دلیلی از آنها استقبال نمی کند و بازار کاري وجود ندارد و یا شرایط امروز جهانی و ملی نیازي به آن رشته ها ندارند را حذف می کند،
گفت: سالانه بیش از 100 رشته در دانشگاه حذف و بیش از 100 رشته جدید جایگزین می شوند به طوریکه در سال جاري 800 کد
رشته محل جدید راه اندازي شد و این نشان از پویایی دانشگاه وهماهنگی با نیازهاي جامعه دارد و اجراي طرح آمایش در این راستا به

 
ما کمک می کند که چه رشته هایی را براساس نیاز منطقه طراحی و راه اندازي شود. 

 
داشتن تحصیلات تکمیلی در این دانشگاه به صورت خیلی محدود و پروژه محور است 

امید در پاسخ به سوال ایسنا مبنی بر راه اندازي مقاطع تحصیلات تکمیلی در این دانشگاه گفت: داشتن تحصیلات تکمیلی در این
دانشگاه به صورت خیلی محدود و پروژه محور در دستور کار داریم و در حال حاضر نیازها به وزارت علوم اعلام و در حال مذاکره

 
هستیم، امیدواریم به جمع بندي برسیم. 

وي خاطر نشان کرد: تحصیلات تکمیلی در خصوص دوره هاي صد درصد مهارتی و پروژه محور هستند، که براي این پروژه یک
دانشجو، یک استاد از جایی که تقاضاي پروژه را داده و یک استاد از دانشگاه در نظر گرفته می شود و این مهم تنها مختص به صنعت
نیست بلکه در خدمات، فرهنگ و هنر و کشاورزي خواهدبود و ملاك ما در این راستا پروژه است که باید خروجی آن منتج به تولید

 
یک محصول باشد. 

 
براي اولین بار رویداد «تا ثریا» را برگزار کردیم 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور با بیان اینکه در این شرایط کرونایی براي اینکه یاري رسان به توسعه اشتغال و تولید پایدار
باشیم بیش از 200 رویداد شتابی (استارتاپ) را برگزار کردیم که منتج به احصاي 4000 ایده برتر شد، عنوان کرد: که خیلی از ایده

 
ها مورد حمایت قرار گرفته اند و توانسته اند سرمایه گذار جذب کنند. 

امید بیان کرد: اخیراً هم براي اولین بار رویداد «تا ثریا» را برگزار کردیم که نشان داد مسیر نوآوري و فناوري محدودیت ندارد و باید
همیشه به صورت سعودي حرکت کند و دراین رویداد، تمام 4000 ایده و یک سري سازمان ها، شرکت و سرمایه گذار با همکاري
سازمان بسیج استان البرز دعوت شدند و در نهایت هزار ایده آمادگی داشتند و تعداد زیادي از این ایده ها حامی پیدا کردند و منتج به

 
سرمایه گذاري شد و این روند نیز در لرستان وجود داشته و تمام دانشگاه ها و دانش آموختگان نیز می توانند شرکت کنند. 

انتهاي پیام



الزامات منظومه ماهواره اي در کشور تصویب شد

منبع: آي تی آنالایزرشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/07/21

رئیس جمهور بر تلاش و همت مضاعف همه دستگاه ها در ساماندهی فضاي مجازي براي جبران عقب ماندگی ها در این حوزه و

 
دستیابی به اهداف اصلی تشکیل شوراي عالی فضاي مجازي تاکید کرد. 

 ابراهیم رئیسی در جلسه شوراي عالی فضاي مجازي با اشاره به ضرورت ایجاد تحول در ماموریت هاي این شورا، گفت: با استفاده از
دیدگاه هاي اعضاي حقیقی و عقبه کارشناسی اعضاي حقوقی شورا، می توان گام هاي موثري در جبران عقب ماندگی ها در خود شورا

 
و مدیریت فضاي مجازي برداشت. 

رئیس جمهور تکمیل و راه اندازي شبکه ملی اطلاعات را یک ضرورت دانست و به مرکز ملی فضاي مجازي و وزارت ارتباطات و

 
فناوري اطلاعات، دستور داد راهبري تکمیل شبکه ملی اطلاعات را با جدیت پیگیري کنند. 

 رئیسی با اشاره به مزایاي دولت الکترونیک و هوشمند، گفت: تشکیل دولت هوشمند براي رفاه مردم و تسهیل انجام امور آنان ضروري

 
است، لذا همه دستگاهها بدون بخشی نگري باید با یکدیگر همکاري کنند تا کارها و امور مردم  با آسودگی انجام شود. 

 رئیسی با تاکید بر توجه همه دستگاه ها و وزارتخانه ها به اقتصاد دیجیتال، گفت: فعال شدن اقتصاد دیجیتال در افزایش اشتغال،
تولید ثروت و ایجاد ارزش افزوده موثراست و در این زمینه اگرچه وزارت ارتباطات محور است اما همه دستگاه ها باید براي رونق

 
اقتصاد دیجیتال فعال شوند. 

رئیس جمهور همچنین ایجاد سکوهاي راهبردي براي ارایه خدمات در حوزه هاي آموزش، بهداشت، کشاورزي، مالی و تجاري را

 
ضروري دانست. 

رئیسی درادامه با تاکید بر اهمیت توجه به مدیریت هوشمند و هدفمند حوزه سرگرمی و اوقات فراغت در فضاي دیجیتال گفت: فعال

 
شدن این حوزه با توجه به شیوع کرونا و در خانه ماندن اجباري بخشی از مردم اهمیت زیادي دارد. 

رئیس جمهور همچنین به لزوم سالم سازي و ایمن سازي فضاي مجازي اشاره کرد و گفت: در شرایطی که دشمنان به فضاي شخصی

 
و اطلاعاتی مردم و کشور هجمه می آورند، غفلت در این زمینه از هیچ دستگاهی پذیرفتنی نیست. 

در جلسه شوراي عالی فضاي مجازي، درباره الحاقیه سند ستاد رسانه، مصوب سال 1397 شورا براي افزایش تعامل برخط رسانه و

 
تقویت تعاملات دستگاه ها و رسانه ها بحث و تصیم گیري شد. 

در این جلسه همچنین پس از تبادل نظر اعضاي شورا، بخش سیاست ها و الزامات قانونی شدن منظومه ماهواره اي درکشور به تایید
رسید که از جمله این موارد استفاده مجاز این گونه منظومه هاي ماهواره اي در داخل کشور بود و مقرر گردید وزارت ارتباطات درباره

نحوه فعالیت و ارایه مجوز به آن تصمیم گیري کند.





روایت محسنی بندپی از اقدامات موثر در توسعه و پیشرفت استان تهران در سه

سال تصدي استانداري/ از ارتقا رتبه برگزاري انتخابات تا کاهش مستمر نرخ

بیکاري

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/07/21

محسنی بندپی اقدامات موثر در توسعه و پیشرفت استان تهران در سه سال تصدي استانداري را تشریح کرد.

روایت محسنی بندپی از اقدامات موثر در توسعه و پیشرفت
استان تهران در سه سال تصدي استانداري/ از ارتقا رتبه

 
برگزاري انتخابات تا کاهش مستمر نرخ بیکاري 

محسنی بندپی اقدامات موثر در توسعه و پیشرفت استان

 
تهران در سه سال تصدي استانداري را تشریح کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري تهران، انوشیروان
محسنی بندپی با تشریح اقدامات موثر در راستاي توسعه و

پیشرفت استان تهران در سه سال تصدي استانداري اظهار داشت: نزدیک به سه سال توفیق حاصل شد که به عنوان نماینده عالی
دولت و استاندار تهران به مردم فهیم، شریف و بافرهنگ استان تهران خدمت کنم. در این راستا با بهره گیري از ظرفیت هاي استان
در ابعاد مختلف و رویکردهاي توسعه اي از جمله سند آمایش، سند توسعه استان و شهرستان ها و سند آسیب هاي اجتماعی اقدامات

 
پیگیري شد. 

وي افزود: در حوزه اقتصادي و در راستاي تحقق بخشیدن به شعارهاي سال از سوي مقام معظم رهبري به توفیقات خوبی رسیدیم. در
همین راستا نرخ بیکاري استان تهران در سال 1397، حدود 12.2 درصد بوده که در بهار 1400 به 6.6 درصد و در تابستان 1400 به
6.3 درصد رسید؛ همچنین تعهد اشتغال استان تهران در سال 1399، حدود 96 هزار شغل بود که براي اولین بار در ده سال اخیر

 
119 هزار شغل ایجاد شده و تحقق 124 درصدي داشته است. 

محسنی بندپی بیان کرد: در زمینه سیاسی و اجتماعی در طی سه سال، دو انتخابات مهم برگزار شد که رتبه استانداري تهران در
برگزاري انتخابات 23 پله صعود کرد؛ در حوزه امنیتی و انتظامی با استفاده از ظرفیت شوراي تامین استان اقدامات موثري انجام شد.
استفاده از ظرفیت بانوان نیز همواره مورد توجه بوده که 141.6 درصد تصدي پذیري همکاران زن در رده هاي مختلف مدیریتی

 
محقق شد و سند توانمندسازي زنان نیز مصوب شده است. 

وي همچنین گفت: در حوزه عمرانی، توسعه حمل و نقل ریلی و مترو در استان تهران همواره در دستور کار بوده که در این زمینه
براي حل معضل متروي پردیس به عنوان شهر جدید با هدف گذاري 400 هزار نفري، مجوز محیط زیست اخذ شده و بستر کار آماده

 
است. یکی از مطالبات مهم مردم پرند نیز بهره گیري از مترو می باشد که در این زمینه تفاهمنامه با شهرداري منعقد شده است. 



محسنی بندپی خاطرنشان کرد: در زمینه ساخت و سازهاي غیرمجاز نیز تفاهم نامه با سازمان جغرافیایی نیروهاي مسلح منعقد شده
تا امکانی فراهم شود که تغییرات در محدوده هاي غیرمجاز در فاصله سه روز ارائه شود؛ به علاوه سرعت بخشیدن به مسکن مهر نیز از

 
دیگر اقدامات بوده که تعهد ما آماده سازي 322 هزار مسکن بوده که تا امروز 304 هزار مسکن به متقاضیان واگذار شده است. 

وي افزود: شهرك شهید سلیمانی، شهرك صنعتی ملارد با 760 هکتار اجرایی شده و شهرك پوشاك نیز عملیاتی شده است. یکی از
مشکلات عمده محدودیت استقرار صنایع در شعاع 120 کیلومتر بود که با پیگیري دو ساله این محدودیت برداشته شد. همچنین
استان تهران به عنوان استان معین دشت آزادگان در سیل خوزستان در کنار همراهی با مردم گلستان اقدامات اثربخشی را در

 
خوزستان انجام داد. 

محسنی بندپی تقریح کرد: در نیمه دوم سال 1398 که دنیا با بحران کرونا مواجه شد و ستاد کرونا استان تهران با 20 نهاد و دستگاه
شکل گرفت تا از ظرفیت دستگاه هاي اجرایی براي مقابله با این بیماري استفاده شود. در همین راستا فرمانداري هاي استان تهران
180 میلیارد تومان به دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران، ایران و شهید بهشتی کمک کردند. ضمن اینکه کمک هاي قابل توجهی نیز
از سوي شهرداري ها و بخشداري هاي استان تهران جهت مقابله با کرونا صورت گرفت. به علاوه 5 هزار تخت بیمارستانی در دست
اقدام می باشد و 4400 کلاس درس به مجموعه استان اضافه شد و در زمینه آبرسانی و تصفیه خانه هاي استان نیز اقدامات اثربخش

 
انجام شده است که همه اینها محصول همکاري و تشریک مساعی بوده تا رضایت مندي شهروندان فراهم شود. 

انتهاي پیام/



روستاهاي حاشیه تهران به خوابگاه مهاجران تبدیل شده اند

منبع: با اقتصادشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/07/21

معاون عمران روستایی اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان تهران گفت: روستاهاي پرجمعیت حریم شهرهاي بزرگ
استان عمدتا به محلی براي تجمع و خوابگاه تبدیل شده اند.

به گزارش پایگاه خبري بااقتصاد، علی خوئینی به مناسبت
روز ملی روستا در مورد وضعیت موجود روستاهاي استان
تهران اظهار کرد: این استان داراي 1034 روستا و آبادي
است که آبادي هاي بالاي 20 خانوار 530 سکونتگاه
هستند؛ از این تعداد، 489 آبادي با توجه به ماده 2 و 3
تقسیمات کشوري روستا اطلاق شده و واجد تهیه طرح
هادي هستند که براي کلیه این روستاها طرح هادي تهیه
شده است. البته ممکن است تعداد محدودي از آبادي ها

طبق آمار رسمی سال 1395 از بیش از 20 خانوار برخوردار باشند که در حال بر نامه ریزي و شناسایی این گونه آبادي ها هستیم؛ در

 
حال حاضر 150 روستا در مرحله تهیه بازنگري طرح هادي هستند و 150 روستاي دیگر هم نیازمند بازنگري طرح هادي است. 

 
دستگاه هاي متعددي در خصوص طرح هاي هادي روستاها نظر می دهند 

وي در خصوص اینکه چرا تصویب طرح هاي هادي تا این حد زمان بر است؟ گفت: فرآیند طرح هادي از منظر کلی به دو قسمت
«تهیه» و «تصویب» تقسیم می شود: در قسمت تهیه طرح هادي، این توانایی فنی در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان تهران وجود
دارد تا در مدت 6 ماه، تهیه طرح تمام روستاهاي نیازمند بازنگري را انجام دهد؛ اما قسمت دوم فرایند تصویب طرح هادي است که
پروسه زمان بر این فرایند است. کمیته تصویب طرح هادي متشکل از نهادها و دستگاه هاي اجرایی متعددي است که اعلام نظر آنها با
رعایت ملاحظات سازمانی و مقررات بخشی خودشان در خصوص طرح هاي تهیه شده از قبیل سازمان جهاد کشاورزي در خصوص
اراضی باغی و کشاورزي، اداره آب منطقه اي در خصوص حریم کمی کیفی رودخانه، محیط زیست در خصوص مناطق حفاظت شده
پروسه تصویب طرح هادي را زمان بر می نماید و همچنین تعیین تکلیف ساخت و سازهاي غیرمجاز در اطراف روستا، به طور کلی

 
فرآیند تسریع بررسی و تصویب طرح ها را در استان تهران را با چالش روبه رو کرده که نیازمند چاره اندیشی مدیریتی است. 

 
روستاهاي حاشیه تهران، نقش خوابگاهی دارند 

معاون عمران روستایی اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان تهران درباره اینکه طرح هاي هادي مصوب شده در کمیته
تصویب، چه تناسبی با نیازهاي روز روستا دارد؟ تصریح کرد: در تهیه طرح هادي هر روستا مبتنی بر تأمین نیاز توسعه روستا در
تأمین فضاي هاي خدماتی و مسکونی مبتنی بر جمعیت خانوار بومی ساکن روستاست، لیکن استان تهران تقریباً یک درصد از وسعت
کل کشور را دارد که تقریبآ 16 درصد جمعیت کشور را در خود جاي داده است؛ همین تراکم جمعیت نشانگر مهاجرپذیر بودن استان
و به تبع آن روستاهاي استان است؛ از طرفی بخش عمده روستاهاي پر جمعیت در حریم شهرها واقع شده اند که به ناچار جهت



رعایت الزامات قانونی نرخ رشد اینگونه روستا می بایست در حد نرخ رشد طبیعی لحاظ شود. در حالی که این روستاها کانون تجمع و
عمدتاً نقش خوابگاهی دارند و لذا سطوح پیش بینی شده براي جمعیت فرآیند این روستاها نا کافی است؛ ضمناً خدمات دهی دستگاه
هاي خدمات رسان و خدمات عمومی به صورت قابل قبولی ارائه نمی شود. در روستاهاي استان تهران علت اصلی عدم انطباق سطح

 
هاي تصویب شده با نیاز روز روستاست. 

وي درباره آخرین وضعیت طرح هاي هادي روستاهاي استان تهران یادآور شد: تا امروز در 382 روستا یک فاز از طرح هادي اجرا
شده؛ برنامه ریزي صورت گرفته در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان تهران بر این است تا در سال جاري طرح هادي در 44 روستا با

 
اعتباري 480 میلیارد ریال انجام شود. 

 
اقدامات بنیاد مسکن استان تهران براي جلوگیري از زمین خواري 

خوئینی درباره سایر خدمات صورت گرفته توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در راستاي توسعه روستاي استان تهران بیان کرد: در
راستاي خدمات دولت الکترونیک، شفافیت عملکرد، رفاه حال متقاضیان و در راستاي اجراي پروتکل هاي ستاد ملی کرونا سامانه
الکترونیکی راهبر براي ارائه کلیه خدمات فنی از قبیل تقاضاي الحاق به بافت، تغییر کاربري زمین، استعلام وضعیت ملک نسبت به
طرح، اطلاع از نوع کاربري اراضی و ...راه اندازي شده است. به مجموعه بنیاد مسکن شهرستانها و دهیاران محترم آموزش هاي لازم
ارائه شده است امید است با الزام استفاده دهیاران و متقاضیان از این سامانه تمامی مراحل ساخت و ساز تحت نظارت دستگاه هاي

 
ذیربط قرار گیرد و از ساخت و سازهاي غیرمجاز جلوگیري شود. 

 
ورود بنیاد مسکن به اشتغالزایی روستایی 

وي ادامه داد: سند توسعه اشتغال روستاهاي استان با همکاري سازمان برنامه و بودجه این طرح مبتنی بر شناسایی مزیت هاي نسبی
هر روستا متناسب با توان هر منطقه جهت ایجاد شغل پایدار است که با عملیاتی شدن این طرح، اقتصاد روستاها تقویت شده و

 
مشاغل وابسته به فعالیت هاي روستایی به صورت پایدار ایجاد خواهد شد. 

 
شناسایی روستاهاي در معرض خطر سیل و زلزله 

این مقام مسئول در بنیاد مسکن به مطالعات صورت گرفته در خصوص روستاهایی که در معرض مخاطرات طبیعی از قبیل سیل،
زلزله، رانش زمین و... قرار دارند، اشاره و اظهار کرد: با توجه ویژگی هاي محیطی و کالبدي، این نوع روستاها شناسایی شده اند که در

 
صورت تخصیص اعتبار، اقدامات اجرایی جهت ایمن سازي روستاها صورت خواهد گرفت. 

 
توسعه گردشگري روستایی 

وي ورود بنیاد مسکن به گردشگري روستایی را یادآور شد و افزود: در این طرح، توسعه روستا و اجراي طرح هادي همسو با اهداف
گردشگري و ایجاد شرایط توسعه پایدار در روستاها برنامه ریزي شده است. استفاده از مصالح بوم آورد در اجراي طرح هادي و توجه به
مراکز گردشگري در توسعه روستا و فراهم نمودن زمینه ایجاد فضاهاي بوم گردي و خانه سازي مسافر و کاشانه روستایی مد نظر است.

 
صدور اسناد مالکیت روستایی 



معاون عمران روستایی بنیاد مسکن گفت: تا کنون بیش از 90 هزار سند مالکیت روستایی با همکاري اداره ثبت اسناد و املاك در
روستاها و شهرهاي زیر 25 هزار نفر استان تهران صادر و تحویل مردم شده است متقاضیان می توانند جهت دریافت این خدمات به

 
بنیاد مسکن شهرستان مربوطه در استان تهران مراجعه کنند. 

 
چالشی به نام ساخت و ساز غیر مجاز 

خوئینی تأکید کرد: ساخت و سازهاي غیر مجاز در کاربري هاي خدمات عمومی و فضاهاي پیرامونی روستاها چالش جدي است؛
کاهش حریم کیفی رودخانه ها، ممانعت از توسعه کالبدي روستا و حتی تخریب و نوسازي بناهاي قدیمی موجود از نتایج جدي این
چالش است که نیازمند چاره اندیشی است؛ دستگاه هاي متولی باید مسئولانه دنبال راهکار مناسب جهت رعایت حقوق مکتسبه

ساکنان روستاها باشند./مهر



عوارض صدور پروانه مسکن در برخی شهرها از هزینه ساخت بیشتر است

منبع: با اقتصادشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/07/21

کارشناس صنعت ساختمان معتقد است همه نیازمندي هاي لازم براي اجراي قانون جهش تولید مسکن و ساخت سالی یک
میلیون واحد در کشور فراهم است.

بسیاري از کارشناسان اقتصاد مسکن، اصلی ترین افزایش
قیمت مسکن در سال هاي اخیر را عدم توازن میان عرضه
و تقاضا و کمبود ساخت و ساز در کنار عواملی چون
شاخص هاي اقتصاد کلان و رشد بازارهاي موازي می دانند.

از همین رو دولت سیزدهم در اقدامی که نشان دهنده
نیازسنجی بخش مسکن است، شعار ساخت سالانه یک
میلیون واحد مسکونی را مطرح کرده که در صورت اجراي

صحیح آن و رفع برخی انتقادات از جمله نحوه تأمین مالی این طرح که مانع از تورم زایی باشد، می تواند بسیاري از خانه اولی ها را

 
صاحب خانه کند. 

 
کارشناس صنعت ساختمان: ظرفیت تولید یک میلیون مسکن وجود دارد 

اصغر مخلوقی کارشناس صنعت ساختمان درباره طرح ساخت سالانه یک میلیون مسکن دولت سیزدهم اظهار کرد: تأمین مسکن قشر
متوسط و دهک هاي پایین جامعه به یکی از دغدغه هاي امروز کشور تبدیل شده است. دولت سیزدهم شعار ساخت سالانه یک

 
میلیون مسکن را ارائه داد که به نظر می رسد اقدام خوبی است چون در سال هاي گذشته کمبود تولید مسکن داشتیم. 

 
هم سالی یک میلیون مسکن باید ساخته شود هم کمبود 4 میلیون واحدي جبران شود 

وي افزود: تا سال 92 آمار تولید مسکن سالانه 800 هزار تا یک میلیون واحد بود اما تا سال گذشته به سالانه 300 هزار واحد کاهش
یافت. به عبارت دیگر 4 میلیون واحد مسکونی کسري داریم و دولت سیزدهم علاوه بر اینکه سالانه یک میلیون مسکن بسازد باید

 
کمبود 4 میلیون واحدي را هم جبران کند. 

کارشناس مسکن با تاکید بر اینکه باید تمام قواي کشور پاي کار بیایند و صدور مجوزها و پروانه هاي ساختمانی تسهیل بشود گفت:

 
باید منابع آماري ما در خصوص جمعیت هر استان و همچنین جمعیت نیازمند مسکن در همان استان، به روز رسانی شود. 

مخلوقی ادامه داد: مهمترین بخش تأمین مسکن، زمین آن است که دولت باید اراضی مسکونی قابل ساخت را احصا کند. باید این
مرحله تاکنون انجام می شده است یا در حال انجام است. در مرحله دوم باید شهرها و شهرك هاي جدید براي ساخت و ساز مشخص

 
شوند. 



 
ایراد مسکن مهر چه بود؟ 

وي با تاکید بر اینکه باید طبق قانون جهش تولید مسکن، به این طرح زمین هاي دولتی اختصاص داده شود بیان کرد: بزرگترین ایراد
مسکن مهر، انتخاب اراضی بود که زیرساخت نداشت. لذا بعد از 12 سال هنوز واحدهاي مسکن مهري داریم که انشعابات لازم در آن

 
فراهم نشده است. 

عضو انجمن صنفی مهندسان مشاور یادآور شد: مهمترین چالش طرح ساخت سالانه یک میلیون مسکن، تأمین مالی آن است که از

 
روش هاي مختلف می توان آن را فراهم کرد. 

 
هزینه ساخت مسکن 7 برابر شده است 

وي به لزوم افزایش سقف تسهیلات ساخت مسکن اشاره و اظهار کرد: با افزایش 10 برابري قیمت مسکن و 7 برابري هزینه ساخت در
طول سال هاي اخیر، می بایست میزان تسهیلات ساخت نیز متناسب با آن افزایش یابد که در قانون جهش تولید مسکن منابع آن

 
دیده شده است. همچنین بر اساس آمار مذکور باید سهم تسهیلات بخش مسکن از کل تسهیلات بانکی به 20 درصد افزایش یابد. 

 
الزام به سبز بودن فرم «ج» برداشته شود 

این فعال صنعت ساختمان یکی دیگر از پتانسیل هاي مغفول براي تأمین مالی طرح یک میلیون مسکن را حذف الزام به سبز بودن
فرم «ج» متقاضیان عنوان و اظهار کرد: قشري که سال هاي گذشته ممکن است ملکی خریداري کرده باشند پتانسیل بیشتري نسبت

 
به خانه اولی ها براي خرید مسکن دارند. 

 
فروش متري مسکن در بورس فعال شود 

وي در خصوص تأمین مالی ساخت و ساز از بازار سرمایه گفت: فروش متري ساختمان در بورس کالا در یک سال گذشته مطرح شده

 
که هم مخالفانی دارد و هم موافقان. 

مخلوقی ادامه داد: به عنوان نمونه یک شهر یا یک پروژه را براي فروش متري مسکن در بورس کالا معرفی و به عنوان پایلوت استفاده

 
کند تا در صورت موفقیت این طرح، امکان انتقال این طرح به سایر پروژه ها نیز فراهم شود. 

به گفته کارشناس صنعت ساختمان، قیمت تمام شده مسکن در طرح یک میلیون واحدي دولت سیزدهم شامل «زمین»، «مجوزها و

 
پروانه هاي ساخت» و «هزینه ساخت و ساز» است. 

 
وي افزود: در بخش زمین می توان با طرح عرضه 99 ساله زمین به کاهش قیمت تمام شده ساخت کمک قابل توجهی کرد. 

 
هزینه ساخت متري 6 میلیون؛ پروانه ساختمانی متري 10 میلیون تومان! 

این انبوه ساز گفت: مشکل صدور مجوزها و پروانه هاي ساخت و ساز و عوارض ساختمانی نیز باید مرتفع شود. در حال حاضر در برخی



مناطق تهران از جمله منطقه 6 پایتخت، عوارض صدور پروانه ساختمانی که شهرداري ها دریافت می کنند از هزینه ساخت هم فراتر

 
رفته و به متري 10 میلیون تومان رسیده است. 

 
وي یادآور شد: مشکل سوم، هزینه ساخت و ساز است که عمدتاً به مصالح ساختمانی و خصوصاً سیمان و میلگرد بر می گردد. 

 
طرح ساخت یک میلیون مسکن، 5 میلیون تن میلگرد می خواهد 

مخلوقی تصریح کرد: ما در کشور ظرفیت تولید سیمان و میلگرد براي اجراي طرح ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی را داریم.
در حال حاضر سالانه 30 میلیون تن محصولات فولادي تولید می شود که 9 میلیون تن آن میلگرد است. در صورتی که هر هر متر
مربع 50 کیلوگرم میلگرد نیاز باشد براي یک میلیون واحد 100 متري سالانه 5 میلیون تن میلگرد نیاز است که کمتري از ظرفیت

 
تولید است. 

 
سالی 20 میلیون تن سیمان براي جهش تولید مسکن نیاز داریم 

وي ادامه داد: سیمان هم سالانه 65 میلیون تن تولید می شود که در هر متر مربع واحد ساختمانی 200 کیلوگرم سیمان مصرف می
شود. بنابراین براي ساخت یک میلیون واحد مسکونی 100 متري در سال، 20 میلیون تن سیمان نیاز است که تولید داخلی سیمان،

 
کفاف آن را می دهد. 

کارشناس صنعت ساختمان با تاکید بر لزوم مدیریت تولید مصالح ساختمانی و انتقال مستقیم آن از تولید کننده به مصرف کننده
یادآور شد: فعالیت عمرانی در کشورهاي در حال توسعه سبب می شود تا صنایع وابسته که در ایران به 80 درصد صنایع وابسته به

 
بخش مسکن می رسد، فعال شوند. 

 
ساخت هر متر مسکن 1.9 نفر اشتغال ایجاد می کند 

وي تاکید کرد: به ازاي ساخت هر واحد مسکونی 1.9 نفر اشتغال پایدار در سال ایجاد می شود که براي ساخت یک میلیون واحد

 
سالانه یک میلیون و 900 هزار نفر شاغل خواهند شد. 

 
روش هایی براي جلوگیري از تورم زایی جهش تولید مسکن 

مخلوقی در پاسخ به پرسشی درباره تورم زا بودن طرح ساخت سالانه یک میلیون مسکن گفت: دولت براي جلوگیري از تورم زا بودن
این طرح باید نسبت به اصلاح ساختار بودجه اقدام کند. همچنین بخشی از منابع مالی این طرح را از محل فروش نفت می تواند

 
تأمین کند. 

وي ادامه داد: درآمدهاي مالیاتی از جمله مالیات از خانه هاي خالی نیز نه تنها تورم زا نیستند بلکه کنترل کننده قیمت ها در بازار
مسکن خواهند بود و می تواند به بخش ساخت تزریق شود. از سوي دیگر فروش متري مسکن از طریق بورس علاوه بر اینکه به جذب

 
سرمایه در این بازار می انجامد به کنترل تورم نیز کمک خواهد کرد. 



فعال صنعت ساختمان افزود: صرف تأمین مالی ساخت و ساز از بانک ها در صورتی که قدرت تسهیلات دهی نداشته باشند ممکن
است به استقراض از بانک مرکزي و در نتیجه چاپ پول و نهایتاً تورم منجر شود./مهر



فرماندار: شهر صنعتی اردکان، بدون پیوست فرهنگی به موفقیت نمی رسد

منبع: ایرناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/07/21

یزد - ایرنا - فرماندار اردکان گفت: جامعه صنعتی و کارگري این شهرستان نیاز به فعالیت هاي اجتماعی، فرهنگی و هنري
دارد و بدون پیوست فرهنگی به موفقیت نمی رسد.

یزد - ایرنا - فرماندار اردکان گفت: جامعه صنعتی و
کارگري این شهرستان نیاز به فعالیت هاي اجتماعی،
فرهنگی و هنري دارد و بدون پیوست فرهنگی به موفقیت

 
نمی رسد. 

به گزارش ایرنا مصطفی پوردهقان روز چهارشنبه در دیدار
با مدیر کل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري یزد افزود:
فعالیت هاي بسیاري در راستاي صنعتی شدن این
شهرستان و ایجاد اشتغال از سوي مسوولان شده ولی به

 
ارتقاء سطح تربیتی، اجتماعی و فرهنگی توجه نشده است. 

وي اضافه کرد: اگر همچنان مسوولان و مدیران نسبت به این حوزه بی تفاوت باشند با آسیب هاي اجتماعی جبران ناپذیري روبرو

 
خواهیم شد. 

فرماندار اردکان باید با بیان اینکه با استفاده از ظرفیت ها، توانمندي ها و مشاوره از نخبگان و افراد فرهیخته، راه هاي پیشگیري،
درمان و مقابله با آسیب هاي اجتماعی مطرح و اجرایی شود تصریح کرد: مدیران لازم است که از فعالیت هاي فرهنگی و اجتماعی

 
حمایت کنند. 

پوردهقان اظهار داشت: این شهرستان نیاز به مجتمع هاي آموزشی، فرهنگی و تفریحی دارد تا بتواند بخشی از اوقات فراغت خانواده

 
ها و جوانان را پر و زمینه ایجاد روحیه شاد را براي آنها فراهم نماید. 

شهرستان 120 هزار نفري اردکان که مرکز آن در 60 کیلومتري شمال غربی شهر یزد قرار دارد، متشکل از شهرهاي عقدا، خرانق،

 
احمدآباد و اردکان است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
- یزد 

- اردکان



داستان ادامه دار کم آبی و زنگ خطر خشکسالی در زنجان

منبع: ایرناشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/07/21

زنجان – ایرنا – تداوم کاهش میزان بارندگی ها از یک سو، افت حجم منابع آبی از سوي دیگر و پیش بینی ها در خصوص
وضعیت آینده، صداي زنگ خطر خشکسالی و کم آبی در زنجان را بلندتر از قبل کرده و اکنون این پدیده به داستانی ادامه

دار و نگران کننده در استان بدل شده است.

زنجان – ایرنا – تداوم کاهش میزان بارندگی ها از یک سو،
افت حجم منابع آبی از سوي دیگر و پیش بینی ها در
خصوص وضعیت آینده، صداي زنگ خطر خشکسالی و کم
آبی در زنجان را بلندتر از قبل کرده و اکنون این پدیده به

 
داستانی ادامه دار و نگران کننده در استان بدل شده است. 

خشکسالی یکی از بلایاي طبیعی است که خسارات زیادي
به زندگی انسان و اکوسیستم هاي طبیعی وارد می آورد. از
پیامدهاي این پدیده، فشار به منابع آب و سفره هاي آب
زیرزمینی و کاهش تغذیه طبیعی آن ها است. تهدید

محیط زیست، تشدید پدیدە بیابان زایی، از بین رفتن گونه هاي زیستی و تجدیدنشدن حیات گیاهی و جانوري در کوتاه مدت و دراز
مدت از عوارض دیگر این بلاي طبیعی است. پدیدە خشکسالی با سایر بحران هاي طبیعی متفاوت است زیرا این پدیده به آهستگی و

 
در زمان نسبتاً طولانی به وقوع می پیوندد و برخی اوقات دورە تداوم آن بیش از چند سال است. 

تازه ترین گزارش مرکز ملی پایش و هشدار خشکسالی نشان می دهد که 83.3 درصد از مساحت حوزه هاي آبریز اصلی کشور دچار
طبقات مختلف خشکسالی بلند مدت هستند. پدیده خشکسالی شدید و بسیار شدید در یک دوره 120 ماهه منتهی به شهریور امسال،
41.4 درصد مساحت حوضه هاي آبریز اصلی را با خود درگیر کرده است؛ در این میان استان زنجان نیز همچون اغلب استان ها و
مناطق کشور با پیامدهاي کم آبی و خشکسالی مواجه است و شرایط حاکم بر آن در این زمینه از یک وضعیت بحرانی حکایت می

 
کند. 

بر اساس اعلام سازمان آب منطقه اي زنجان سالانه به طور متوسط بیش از 70 سانتیمتر سطح آب هاي زیرزمینی در دشت هاي
استان پایین می رود. این افت منابع آب زیرزمینی در دشت ابهر شدت بیشتري دارد و به 2 برابر میزان میانگین نیز می رسد. از طرفی
کاهش بارندگی ها و محدود شدن منابع آب جاري و ذخایر سدها چالش هاي دیگري در تامین منابع آب مورد نیاز در بخش هاي

 
مختلف به وجود آورده است. 

 
کاهش 60درصدي جریان آب رودخانه هاي استان زنجان 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي زنجان گفت: میانگین بارندگی سال آبی 1399- 1400در این استان 223 میلیمتر بوده که نسبت به



سال آبی 98- 99 با 376.7 میلیمتر، 40 درصد کاهش دارد و نسبت به بارندگی دوره آماري با 317 میلیمتر، 30درصد کاهش نشان

 
می دهد که این موضوع حاکی از خشکسالی نسبی در سال آبی 1399-1400 است. 

اسماعیل افشاري افزود: با توجه به نوع بارش و پراکندگی زمانی – مکانی بارندگی، وضعیت تبخیر و پارامترهاي موثر برآن، آورد و
جریان رودخانه ها با شدت بیشتري در استان کاهشی شده به طوري که میزان کاهش جریان آب رودخانه هاي استان متوسط 60

 
درصد را نشان می دهد. 

وي اظهار داشت: بر اساس پیش بینی هاي مرکز ملی خشکسالی با توجه به گذشت نزدیک 20 روز از سال آبی 1400- 1401 و
کاهش بارش به نسبت به سال آبی گذشته، میزان بارش در پاییز امسال کمتر از حد نرمال پیش بینی شده است، از این رو با ادامه

 
روند خشکسالی آبی گذشته، احتمالا با کاهش حدود 30 درصدي بارش ها نسبت به متوسط دراز مدت در استان مواجه خواهیم بود. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي زنجان با بیان اینکه بارش در زمستان امسال دراستان در حد نرمال پیش بینی شده است، گفت: در
نهایت به این مساله باید توجه داشت که پیش بینی بارش ها با افزایش فاصله زمانی از شروع سال آبی از قطعیت کمتري برخوردار

 
است. 

افشاري خاطرنشان کرد: براي عبور از خشکسالی که به گواه کارشناسان و متخصصان، در چند اخیر بی سابقه بوده، رعایت الزامات

 
پیش بینی شده براي صرفه جویی در استان، در قالب برنامه سازگاري با کم آبی در دستور کار قرار دارد. 

وي ادامه داد: در این برنامه که به تصویب کارگروه ملی سازگاري با کم آبی رسیده و به همت متخصصان دستگاههاي اجرایی و

 
استادان دانشگاه هاي استان تهیه شده، ابتکارات متنوع و مختلفی براي صرفه جویی پیش بینی شده است. 

افشاري گفت: براي بخش هاي مختلف کشاورزي، شرب، فضاي سبز و صنعت، در قالب اقدامات سخت افزاري برنامه هاي هزینه
محوري مثل جلوگیري از برداشت غیرمجاز و ممانعت از اضافه برداشت، تعویض خطوط لوله انتقال آب شرب فرسوده، کاهش سطح

 
کشت محصولات پرآب برو تغییر فضاي سبز موجود به طراحی خشک منظر مدنظر قرار گرفته است. 

وي افزود: در قالب اقدامات نرم افزاري هم ایجاد و اشاعه فرهنگ مصرف، برنامه هاي تبلیغی، تشویقی و ارتباط موثر بار رسانه براي

 
ترغیب هر چه بیشتر مردم به صرفه جویی را در دستور کار داریم. 

 
توسعه کشت ارقام متناسب با شرایط کم آبی راهکار مقابله با خشکسالی در زنجان 

رییس جهاد کشاورزي استان زنجان گفت: خشکسالی هم تبعات کوتاه دارد و هم پیامدهاي بلند مدت. تبعات بلند مدت موضوعات
زیرساختی مثل توسعه باغات و پرورش دام هاي مولد را تحت الشعاع قرار می دهد. در حوزه زارعت و باغداري باعث به وجود آمدن

 
حمله آفات و بیماري می شود که عوارض طولانی مدتی می تواند بر تولید بر جا بگذارد. 

جواد تاراسی خاطرنشان کرد: خشکسالی و تبعات آن علاوه بر میزان بارندگی با پراکنش بارندگی ها هم ارتباط دارد، اگر زمان بارش

 
ها هر چند کم هم باشد در زمان مناسب نباشد و در دوره رشد گیاه انجام نشود، اثرات شدید تري خواهد داشت. 

وي با بیان اینکه براي مقابله با خشکسالی، توسعه کشت ارقام متناسب با کم آبی را به عنوان یک راهکار موثر، در دستور کار داریم،



افزود: زنجان از جمله استان هایی است که با چالش هاي مربوط به شرایط کم آبی در آن مواجه ایم، براي مقابله با خشکسالی تدابیر

 
متعددي را اتخاذ کردیم تا در نتیجه آنها مدیریت بهینه مصرف آب در پهنه هاي کشت را محقق کنیم. 

تاراسی ادامه داد: توسعه کشت هاي گلخانه اي یکی از راهبردها در استان است، در این زمینه ایجاد شهرك هاي گلخانه هاي در

 
استان در دستور کار قرار گرفته و تا کنون در شهرهاي مختلف این طرح ها به مرحله اجرا در آمده است. 

رییس جهاد کشاورزي استان زنجان گفت: تولید محصولات گلخانه اي یک روش نوین است که باعث افزایش کیفیت محصول تولیدي،
تولید محصول مورد نظر در طی سال، افزایش صادرات، صرفه جویی در مصرف آب، استفاده از اراضی غیرقابل کشت با سیستم

 
هیدروپونیک و ایجاد فرصت هاي شغلی مناسب براي فارغ التحصیلان کشاورزي می شود. 

تاراسی به اقبال کشاورزان نسبت به کشت گیاهان دارویی نیز در استان اشاره کرد و افزود: گیاهان دارویی نیز اغلب در طول سال یک
تا دوبار نیاز آبی دارند و از طرفی در اقتصاد کشاورزي هم جاگاه قابل توجهی را به خود اختصاص داده اند، از این رو تغییر الگوي

 
کشت به سمت محصولات کم آب بر به دلیل وجود خشکسالی هاي اخیر یکی از نیازهاي اساسی استان است. 

وي با بیان اینکه امسال 670 هکتار از زمین هاي استان زیر کشت گل محمدي، زعفران، زیره و رازیانه قرار گرفت، گفت: به طور

 
میانگین سالانه 633 تن گیاهان دارویی در استان تولید و روانه بازار می شود. 

تاراسی اظهار داشت در سال زراعی گذشته به دلیل خشکسالی و کاهش بارندگی ها، میزان تولید گندم در استان زنجان 50 درصد

 
کاهش یافت. 

به گزارش ایرنا بر اساس اعلام سازمان جهاد کشاورزي استان زنجان، این استان با داشتن 845 هزار هکتار عرصه هاي مناسب

 
کشاورزي، پنج درصد اراضی کشاورزي کشور را دارد. 

 
بخش کشاورزي در استان زنجان بیش از 90 هزار بهره بردار دارد که به تولید انواع محصولات زارعی و باغی اشتغال دارند. 

کشاورزي در زنجان از اهمیت ویژه اي برخوردار بوده و بیش از 32 درصد سهم اشتغال را در این استان به خود اختصاص داده است

 
در حالی که میانگین سهم اشتغال کشوري در این بخش 18 درصد است. 

 
تنش آبی در 131 روستاي استان زنجان 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان با بیان اینکه تنش بی آبی بر چهره 131 روستاي این استان نشسته است، گفت: در این

 
روستاها 19 هزار و 480 خانوار با 73 هزار و 327 نفر ساکن هستند. 

علیرضا جزء قاسمی مشکل کمبود آب در این تعداد روستاها را کمبود منابع آبی، عدم رعایت الگوي مصرف، استفاده از آب آشامیدنی
براي آبیاري باغات، احشام و انشعاب هاي غیرمجاز برشمرد و افزود: انشعاب هاي غیرمجاز آب آشامیدنی در روستاهاي استان و
استفاده از این مایه حیات براي آبیاري درختان، باغچه ها و احشام نیز جزو چالش هاي جدي بر سر راه تامین آب شرب پایدار در

 
استان محسوب می شود. 



 
وي اظهار داشت: بیشترین مشکل کم آبی در شهرستان هاي زنجان با 43 روستا، خدابنده با 28 روستا و ماهنشان با 23 روستا است. 

جزء قاسمی افزود: در شهرستان هاي طارم و ایجرود به ترتیب 12 و 11 روستا، ابهر 9 روستا و سلطانیه نیز پنج روستا در بحران بی

 
آبی قرار دارند. 

وي تاکید کرد: کاهش مصرف آب، ترویج مصرف بهینه، رعایت الگوي مصرف و گزارش انشعاب هاي غیرمجاز از جمله اقداماتی است

 
که مردم می توانند به شرکت آب و فاضلاب کمک کنند تا این روستاها از بحران موجود خارج شوند. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان گفت: در حال حاضر از 907 روستاي این استان، 617 روستا با بیش از 300 هزار نفر

 
جمعیت تحت پوشش این شرکت قرار دارند. 

جزء قاسمی اظهار داشت: امسال با اجراي پروژه آبرسانی تک روستایی و پروژه مجتمع روستایی در استان و سایر اقدامات اساسی 70

 
روستا در استان با بیش از سه هزار و 500 خانوار از تنش آبی خارج شدند. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر 762 منبع براي تامین آب آشامیدنی سالم و بهداشتی براي 617 روستا در استان وجود دارد که از

 
این تعداد 364 حلقه چاه، 240 مورد قنات و 185 مورد نیز چشمه است. 

 
برچسب ها 

 
- خشکسالی 

 
- شرکت آب منطقه اي زنجان 

 
- سازمان جهاد کشاورزي استان زنجان 

- زنجان



ضرورت توجه بیشتر به حقوق اجتماعی نابینایان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/07/21

اشتغال کامل نابینایان و کم بینایان و مناسب سازي شهري، حمل و نقل عمومی رایگان و اشتغال از اصلی ترین خواسته هاي
یک فرد نابینا براي حضور در جامعه و خروج از انزواست.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، همه ما در طول زندگی در جامعه با
افراد نابینا برخورد داشته ایم و درسطح شهر و در اماکن عمومی
مشتاقانه براي کمک به این افراد و ارایه خدمتی حتی مختصر مانند

 
عبور از خیابان را وظیفه الهی و انسانی خود قلمداد کرده ایم. 

حقوق این قشر در دریافت خدمات شهري و اجتماعی، اشتغال، آموزش
و همه ابعاد زندگی باید فراتر از اصل رقابت و برابرسازي فرصت ها و رفع
تبعیض عادي باشد، چون شرایط خاصی دارند و در شرایط برابر با دیگر

 
قشر ها نمی توانند رقابت عادلانه کنند. 

 
اجراي کامل قانون حمایت از حقوق معلولان می تواند در این زمینه موثر باشد. 

زیرساخت و سازو کار هاي لازم براي بهره گیري معلولان از همه امکانات رفاهی معمول در جامعه مانند پیاده رو ها، خیابان ها،
بزرگراه ها و وسایل ترابري همگانی مانند هواپیما، قطار، اتوبوس، خودرو، کشتی، هتل ها، مکان هاي عمومی و مراکز تفریحی و

 
مذهبی باید توسط دولت فراهم شود. 

اشتغال کامل نابینایان و کم بینایان و مناسب سازي شهري، حمل و نقل عمومی رایگان و اشتغال از اصلی ترین خواسته هاي یک فرد

 
نابینا براي حضور در جامعه و خروج از انزواست. 

 
بر همین اساس و طبق قانون، سه درصد از سهمیه استخدامی دستگاه ها به معلولان و نابینایان اختصاص یافته است. 

 
با توجه به وجود بیش از 25 هزار فرد نابینا و کم بینا، دولت به راحتی می تواند براي اشتغال کامل این قشر اقدام کند. 

هوش مصنوعی می تواند امروز در خدمت جامعه نابینایان باشد و بخش مهمی از نیاز هاي آن ها را برطرف کند. 90 درصد نابینایان

 
ارتباط خود با سایر اقشار را از طریق فناوري دیجیتال و ارتباطات برقرار می کنند که باید به 100 درصد برسد. 

باید الگوي برنامه ریزي براي این قشر شامل اشتغال کامل، مسکن و خودرو ارزان، دسترسی راحت و بدون رقابت به همه امکانات،

 
حمایت هاي مالی و آموزشی و ایجاد مسیر هموار براي پیشرفت این افراد در اولویت باشد. 

پیشگیري و درمان در اولویت اول نیازمندي هاي این گروه از جامعه است و در ادامه باید همه محیط هاي زیست فردي و اجتماعی

 
اعم از شهري روستایی و ملی و بین المللی براي شهروندان نابینا آماده شود. 

خوشبختانه در طرح غربالگري بینایی، ایران جزو هفت کشور برتر دنیا شناخته شده که با اجراي برنامه هاي موفق و پیشگیرانه در این

 
زمینه و تشخیص به موقع تنبلی چشم یا آمبلیوپی از معلولیت و کم بینایی جلوگیري کرده است. 

این امیدواري وجود دارد که هوش مصنوعی روزي بتواند بخش عظیمی از نیاز هاي این جامعه را تامین کند.



8 سال غفلت از پالایشگاه سازي جبران می شود؟

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/07/21

ظرفیت هاي صنعت نفت ایران چه به لحاظ تولید نفت خام و چه از نظرتوانایی استحصال و فرآورش محصولات و چه از حیث
وجود نیروي انسانی متخصص، همواره منادي این موضوع بوده که توسعه صنعت پالایش نفت و تولید فرآورده هاي نفتی نه

تنها امکان پذیر است بلکه اجراي آن از اوجب واجبات محسوب می شود.

ظرفیت هاي صنعت نفت ایران چه به لحاظ تولید نفت خام و چه از نظرتوانایی استحصال و فرآورش محصولات و چه از حیث
وجود نیروي انسانی متخصص، همواره منادي این موضوع بوده که توسعه صنعت پالایش نفت و تولید فرآورده هاي نفتی نه تنها امکان

 
پذیر است بلکه اجراي آن از اوجب واجبات محسوب می شود. 

به تعبیر ساده تر می توان گفت پالایش نفت خام و تولید انواع
فرآورده هاي نفتی در ایران امري بسیار لازم تلقی می شود، چه
آنکه دیپلماسی ایران در جهان نفت باید متکی به توان تولید
فرآورده و گریز از خام فروشی باشد. علاوه بر آن مقام معظم
رهبري (مدظله العالی) نیز بارها و بارها بر ضرورت پرهیز از خام
فروشی، تکمیل زنجیره ارزش و صادرات فرآورده بجاي صادرات
نفت خام تأکید داشته و سیاستهاي ابلاغی معظم له در بخش
نفت و گاز و همچنین سیاستهاي ابلاغی اقتصاد مقاومتی بر این

 
امر تأکید فراوان داشته است. 

این در حالی است که سیاست عدم احداث پالایشگاه جدید و اعتقاد به خام فروشی در تمام هشت سال گذشته بر صنعت نفت ایران
حاکم بود و دو دولت یازدهم و دوازدهم با یک ساختار مدیریتی مشابه، نه تنها علاقه اي به توسعه صنعت پالایش نداشت بلکه در

 
بسیاري از اوقات به بهانه هاي مختلف بر این تفکرکه کشور نیازمند پالایشگاه جدیدتر و مدرن تر است، می تاخت. 

بر این اساس بی توجهی به پالایشگاه سازي، کشور را همچنان در چرخه خام فروشی نگه داشت و این درحالیست که با این کاهلی و
بی تعهدي، خطر واردات محصولات نفتی از کشورهاي دیگر نیز همچون فرشته مرگ، گِرد سر اقتصاد امروز ایران خواهد چرخید، چرا

 
که مصرف بالا و رو به افزایش داخلی نیز در این میان مزیدي بر علت خواهد بود. 

متخصصان و کارشناسان صنایع پالایشی هم در کنار نظریه پردازان این حوزه بارها به متولیان نفتی وقت کشور گوشزد کردند و
هشداردادند که غفلت از افزایش ظرفیت پالایشی به بهانه اصل 44 و یا اینکه سرمایه و سرمایه گذار بخش خصوصی در کار نیست و یا
احداث پالایشگاه توجیه اقتصادي ندارد شرایط را به گونه اي رقم زدند که حال مدیران دولت جدید، بویژه سکانداران شرکت ملی
پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی ایران، باید جهد و کوشش بسیار زیادي به کار ببرند و مخارج بیشتري را متحمل شوند تا بتوانند



 
صنعت پالایش را از ورطه پیشی گرفتن مصرف از تولید برهانند. 

تکیه صرف بر تولید پروژه اي مانند پالایشگاه ستاره خلیج فارس که البته آنهم در دولت نهم آغاز و با پیشرفت 70 درصدي تحویل
دولت یازدهم شد، این توهم را در دولت پیشین ایجاد کرده بود که پالایشگاه سازي تا همین جا کافی است و می تواند هاله
خوشبختی را بر پیکره صنعت پالایش نفت ایران و در مقیاسی بزرگتر اقتصاد کشور چیره کند. حال آنکه اگردست اندرکاران صنعت
پالایش نفت در دولت گذشته، به تاثیر از تفکرات وزیر پیشین نفت به روند رو به رشد مصرف داخلی و نیاز بازار خارجی به فرآورده
هاي نفتی کمی بیشتر می اندیشیدند، اقتصاد ناسور شده و ضربه خورده از سومدیریت ها و کم کاري ها و اهمال ها، حال مجبور نبود

 
به تعبیر عوام، از جیب بخورد. 

این تفکر باعث شد از همه فرصت هاي موجود غفلت شود و طرح و ایده احداث واحدهاي جدید پالایشگاهی حتی طرح پالایشی
سیراف به محاق برود و کشور با خام فروشی رو به تزاید روبرو شود. در حالی که اجراي طرحهاي پالایشی با هدف صادراتی در شرایط
تحریمی می توانست عضلات اقتصادي ایران را ورزیده تر کند. در داخل بدنه شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی دولت
گذشته هم بسیاري از فعالان و کارشناسان، نه جسته و گریخته، بلکه بطور مداوم سعی می کرند عدم توسعه بخش پالایشگاهی کشور

 
و ضرر و زیان ناشی از آن را به یاد متولیان بیاورند اما هربار گویی به در بسته می کوبیدند. 

همه اینها در حالی بود و هست که گفته می شود بسیاري از کشورهاي نفت خیز همسایه، طی سال هاي اخیر یکی از بزرگترین
اهداف اقتصادي خود را حول محور توسعه صنایع پالایشی و بالابردن ظرفیت تولید انواع فرآورده اي نفتی قرار داده اند. گفته می شود
عربستان سعودي قرار است تا سال 2023 ظرفیت پالایشگاهی خود را به میزان قابل توجهی افزایش دهد و دیگر کشورها مانند عراق و
امارات و... هم مدام مترصدند که تولیدپالایشگاهی خود را بالاتر ببرند و ناگفته پیداست که قَدرقدرت شدن این کشورها ذیل تولید

 
محوري و فاصله گیري از خام فروشی آن ها خواهد بود. 

این در حالی است که وزیر سابق نفت هیچ اعتقادي به ساخت پالایشگاه نداشت و کراراً به صادرات نفت خام تأکید داشت و این امر در
دوره قبلی وزارت ایشان نیز به وضوح به چشم می خورد. بطوري که آمار و اطلاعات نشان می دهد منطقه خاورمیانه در سال 1995
میلادي ظرفیت پالایشی معادل 5.849 میلیون بشکه در روز داشت که این رقم در سال 2005 میلادي به 7.532میلیون بشکه در روز
رسید؛ در حالی که همه کشورهاي تولیدکننده نفت طی این سالها به سراغ افزایش ظرفیت پالایشی خود رفته بودند، سهم ایران ازاین

 
افزایش 1.685 میلیون بشکه اي، صفر بود. 

مدیران جدید صنعت پالایش نفت کشور هم اکنون مترصد توسعه این صنعت هستند. آنها یقین دارند که می توانند غفلت 8 ساله از
مقوله پالایشگاهسازي و ضرر و زیان ناشی از آن را جبران کنند. این مدیران شرایط روز را مورد مداقه قرار داده و پا را فراتر از این
گذاشته اند. مدیر عامل فعلی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی ایران معتقد است توسعه صنایع پالایشی خط بطلانی بر
تفکر سنتی خام فروشی است، در عین حال این اعتقاد را دارد که هر چه از خام فروشی منابع هیدروکربوري به سمت احداث
پتروپالایشگاه ها و پتروشیمی ها وسپس توسعه صنایع تکمیلی حرکت کنیم، میزان ایجاد ارزش افزوده واشتغالزایی و تحریم گریزي به

 
ازاي هر گامی که برداشته می شود به طورقابل ملاحظه اي افزایش می یابد. 

بر این اساس باید از این پس شاهد شکوفایی هرچه بیشتر صنعت پالایش نفت ایران و دور شدن هرچه بیشتر از خام فروشی باشیم.
بهانه جویی هاي باقی مانده از تفکرات مدیران پیشین اینک محلی ازاعِراب ندارد، چرا که صنعت پالایش نفت ایران به تاسی از

 
نیازهاي اقتصادي کشور تشنه توسعه و شکوفایی است. 



محمد خطیبی نماینده سابق ایران در اوپک در این رابطه به ایسنا گفت: آمار و ارقام موجود بیانگر نحوه عملرد دولت قبل در حوزه
پالایشگاه سازي است، اگر در این هشت سال گذشته ساختی صورت گرفته بود اکنون بایدشاهد آن بودیم اما متاسفانه تا آنجایی که
بنده اطلاع دارم کار خاصی در زمینه پالایشگاه سازي صورت نگرفته است و تنها طی این هشت سال پالایشگاه ستاره خلیج فارس

 
تکمیل و راه اندازي شد. 

وي اظهار کرد: تجربه اي که در تحریم هاي اخیر داشتیم نشان داد که فروش نفت خام در شرایط تحریم به سختی انجام می شود
درحالی که فراورده هاي نفتی را می توان راحت تر به فروش رساند ضمن اینکه براي فراورده هاي نفتی ارزش افزوده نیز ایجاد می

 
شود. 

این کارشناس ارشد حوزه انرژي ادامه داد: همچنین این مساله فروش فراورده هاي نفتی میتواند موجب توسعه اشتغال و فعال شدن
بیش از 10 صنایع جانبی شود، در مجموع منافع پالایشگاه سازي براي کشور بسیار زیاد است و به نظر می رسد که برنامه هاي دولت

 
فعلی در راستاي عزم جدي براي فاصله گرفتن از خام فروشی و تولید محصولات است. 

وي اظهار کرد: امیدواریم این برنامه ها عملی شود و به حداقل خام فروشی قناعت کنیم، طبیعتا اگر تحریم ها نیز ادامه داشته باشد
مشکل زیادي براي فروش محصولات ایجاد نمی کند و تجربه نشان داده که در فروش محصولات تحریم ها بی اثر بوده اما در مواد خام

 
به ویژه نفت دشواریهایی در مسیر راه ایران قرار گرفته است. 

به گفته نماینده سابق ایران در اوپک این روند هم در تحریم هاي دولت نهم و دهم و هم دولت قبل خود را نشان داده است اما
امیدواریم تغییر رویکرد وسیاست دولت جدید بتواند کارساز باشد که به تحقق آن نیز امیدواریم.



ظرفیت هاي تفریحی خانواده محور اصفهان توسعه می یابد/رویدادهاي

فرهنگی را مردم برگزار می کنند

منبع: ایمناشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/07/21

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی شوراي اسلامی شهر اصفهان گفت: رویدادهاي فرهنگی در شهر با اولویت محلات کم برخوردار
برگزار خواهد شد و مدیریت شهري تنها پشتیبان و نظارت گر خواهد بود و برنامه ریز و مجري آن معتمدان محلی، ظرفیت

کانون هاي فرهنگی و بسیج است.

 
سخنگوي شوراي شهر: ظرفیت هاي تفریحی خانواده محور اصفهان توسعه می یابد/رویدادهاي فرهنگی را مردم برگزار می کنند 

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی شوراي اسلامی شهر اصفهان
گفت: رویدادهاي فرهنگی در شهر با اولویت محلات کم برخوردار
برگزار خواهد شد و مدیریت شهري تنها پشتیبان و نظارت گر
خواهد بود و برنامه ریز و مجري آن معتمدان محلی، ظرفیت

 
کانون هاي فرهنگی و بسیج است. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، علی صالحی در یک برنامه زنده رادیویی
با بیان اینکه سی و چهار سال از اولین جشنواره بین المللی فیلم
هاي کودك و نوجوان می گذرد، اظهار کرد: این جشنواره از اوایل
دهه 60 اهداف مشخصی داشته، اما اکنون اهداف جشنواره با

تغییر ذائقه و نگاه کودك و نوجوانان به حوزه فیلم و انیمیشن تغییر کرده است بنابراین جشنواره باید با نگاه به این تغییرات به دنبال
تأمین اهداف براي تمام کودکان باشد زیرا این جشنواره یک فرصت براي معرفی فرهنگ و تمدن اصیل پایتخت فرهنگ و تمدن ایران

 
اسلامی به تمام کودکان و نوجوانان است. 

وي افزود: اگر جشنواره می خواهد مخاطب خود را از ندهد باید به واسطه سینما، کودکان فرصت فراگیر و شور و نشاط داشته باشند.
شهردار اصفهان نیز بر ایجاد شور و نشاط که به سیاست شورا هم نزدیک است، تاکید داشته و می توان جشنواره پنج تا شش روزه را

 
در تمام سال براي اوقات فراغت کودکان و نوجوانان و نشاط اجتماعی توسعه داد. 

سخنگوي شوراي اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه با کمک مردم و منتقدان، جشنواره باید بیش از گذشته میان مردم آید، ادامه داد:
امسال نیز اکران فیلم هاي جشنواره در محلات مختلف اتفاق افتاده، اما لازمه تداوم و بقاي جشنواره، گسترش آن در میان مردم توجه

 
به ارتقاي محتوا کیفی و کمی آثار ارائه شده است. 

وي با بیان اینکه اداره جهان شهرهایی مانند اصفهان که سابقه تمدنی طولانی و تأثیر گذاري بالایی در حوزه هاي صنایع دستی،
گردشگري، صنعت، اقتصاد و بین المللی دارند، باید به سمت الگوي جدید حرکت کند، افزود: کارشناسان معتقدند امروزه عصر
شهرهاي فرهنگی اجتماعی است و شوراي شهر اصفهان نیز براي انتخاب شهردار ضرباهنگ اداره شهر فرهنگی اجتماعی بوده است که

 
البته به معناي بی توجهی به زیرساخت هاي عمرانی شهر نیست. 



غنی سازي و ایجاد زیرساخت هاي جدید در مناطق تفرجگاهی اصفهان صالحی با تاکید بر اینکه تفریح و نشاط یکی از اصلی ترین
مؤلفه هاي فرهنگی اجتماعی در شهر و دغدغه شورا و شهرداري اصفهان است، ادامه داد: براي مقوله کیفیت زندگی شهري باید شادي
و نشاط را ارتقا داده و برنامه جدي در ترمیم زیر ساخت هاي موجود و یکپارچگی بیشتر انجام داد و با اطلاع رسانی مناسب و تدوین

 
برنامه هاي نوین و جدید گروه هاي مختلف شهري به ویژه خانواده ها را درگیر کرد. 

وي با تاکید بر غنی سازي و ایجاد زیرساخت هاي جدید در پیاده راه چهارباغ، کوه صفه و سایر مناطق تفرجگاهی اصفهان، افزود: در
دوران پساکرونا باید براي همه ابعاد زندگی شهروندان برنامه ریزي داشته باشیم، براي اداره مطلوب شهرها از مشارکت مردم استفاده

 
کنیم و نشاط اجتماعی و تفریح آن ها را براي داشتن خانواده، کودکان و سالمندان سالم تر در اولویت قرار دهیم. 

سخنگوي شوراي اسلامی شهر اصفهان با اشاره به بازگشایی و آغاز فعالیت تدریجی مراکز تفریحی در اصفهان، گفت: برخی از
شهروندان از وجود پارك هاي طبیعی و موضوعی که در اصفهان وجود دارد بی اطلاع اند بنابراین براي رونق این مراکز باید با گذر از

 
دوران کرونا در گام اول اطلاع رسانی و در گام هاي بعدي ظرفیت هاي تفریحی خانواده محور آن ها توسعه یابد. 

وي خاطرنشان کرد: در حوزه هاي دانش بنیان از ابتکارات جدید براي توسعه اصفهان با توجه به بعد جمعیت، ترافیک شهري و فضاي
فیزیکی استفاده خواهیم کرد تا اقتصاد شهر با ایده هاي جدید و کارآفرینی براي شهروندان بچرخد. شهرداري نیز با حداقل تصدي

 
گري، زیرساخت ها و پشتیبانی لازم را فراهم می کند تا مردم اداره شهر را در دست بگیرند. 

صالحی با بیان اینکه تغییر ذائقه ها باعث بروز بحران در جذب مخاطب شده که با سپردن به دست مردم این مسئله حل خواهد شد،
اضافه کرد: رویدادهاي فرهنگی در شهر با اولویت محله هاي کم برخوردار برگزار خواهد شد و مدیریت شهري تنها پشتیبان و نظارت

 
گر خواهد بود و برنامه ریز و مجري آن معتمدان محلی، ظرفیت کانون هاي فرهنگی و بسیج است. 

طرح شفافیت یکی از نخستین مصوبات شوراي ششم خواهد بود وي با بیان اینکه تحقق شفافیت تعارض منافع در حوزه شهري را
کنترل می کند، اضافه کرد: سامانه سوت زنی در شهرداري اصفهان به زودي رونمایی خواهد شد؛ هرچند ساز و کار نظارتی شهرداري
مناسب است اما گستره فعالیت شهرداري آنقدر وسیع شده که نیاز به کمک مردم است تا ناکارآمدي ها را از طریق سامانه سوت زنی

 
که جزئی از طرح شفافیت است، اطلاع دهند. 

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی شوراي اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه در طرح سوت زنی رصد اتفاقات را در یک چهارچوب تعریف
خواهیم کرد که براي مردم قابل رصد بوده و از زمینه هاي فساد نیز جلوگیري شود، گفت: کارگروه مبارزه با فساد اداري در سیستم

 
پیش بینی شده تا به شکایات بیش از پیش رسیدگی شود. 

صالحی تاکید کرد: شفافیت شغل افرادي که همزمان چند پست را در اختیار دارند، یا به کارگیري غیر شفاف افراد در مسئولیت ها و
ارتباطاتی که شفاف نبوده، در سه فصل در طرح شفافیت شورا مطرح و اعلام وصول شده که بعد از تکمیل در صورت تصویب یکی از

نخستین طرح هاي شوراي ششم خواهد بود.



شناسنامه اشتغال محلات در بندرعباس تدوین می شود

منبع: قلمناشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/07/21

هادي ابراهیمی ضمن تبریک هفته نیروي انتظامی گفت: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی یک دستگاه خدماتی است و به
اکثر افراد ساکن در استان خدمات ارائه می دهد. وي افزود: امنیت یکی از نیازهاي اساسی همه جوامع است و جامعه بزرگ

کارگري  هم در بحث امنیت شغلی جامعه و هم در بحث مشارکت (...) نوشته شناسنامه ...

شناسنامه اشتغال محلات در بندرعباس تدوین می شود
هرمزگان/قلمنا-مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی
هرمزگان با حضور در فرماندهی انتظامی استان با سردار
غلامرضا جعفري فرمانده نیروي انتظامی استان هرمزگان

 
دیدارو گفتگو کرد. 

هادي ابراهیمی ضمن تبریک هفته نیروي انتظامی گفت:
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی یک دستگاه خدماتی
است و به اکثر افراد ساکن در استان خدمات ارائه می دهد.

وي افزود: امنیت یکی از نیازهاي اساسی همه جوامع است

 
و جامعه بزرگ کارگري  هم در بحث امنیت شغلی جامعه و هم در بحث مشارکت در تامین امنیت عمومی می تواند فعال باشد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان بیان کرد: اداره کار هم زمانی که شرایط اقتصادي جامعه بد می شود حجم کارش مانند
نیروي انتظامی افزایش پیدا می کند و در شرایط بد اقتصادي بیشترین آسیب ها متوجه جامعه کارگري که جزو اقشار آسیب پذیر

 
هستند می شود. 

وي ادامه داد: هم اکنون طرحی را در استان تحت عنوان  محلات کارآفرین  در محلات عمدتا حاشیه اي و بافت فرسوده در حوزه

 
اشتغال آغاز کرده ایم و رویکردمان براي اجراي این طرح اجتماعی و مردم پایه کردن امر اشتغالزایی است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان تصریح کرد: در حال تدوین شناسنامه محلات در امر اشتغال هستیم و بر اساس اطلاعات

 
این شناسنامه  و نیاز هر محله آموزش هاي فنی و حرفه اي و تقسیم فرصت هاي شغلی انجام خواهد شد. 

وي خاطرنشان کرد: ام المصائب جامعه بیکاري است و  بیکاري هر چه بیشتر شود حجم کار نیروي انتظامی افزایش یافته و کار پلیس

 
نیز سخت تر خواهد شد. 

سردار جعفري در این نشست اظهارداشت: نیروي انتظامی نیرویی است که بیشترین ارتباط را با بدنه جامعه از قبل از تولد تا بعد از

 
مرگ دارد و در تمام لایه ها نیز فعالیت می کند. 



وي افزود: ما روزانه دست کم  2 هزار خدمت را به مردم از پلاك گذاري خودروها تا رسیدگی به بحث جرایم مختلف و شکایات را

 
انجام می دهیم که نشان از سنگینی و گستردگی کار این نیرو است. 

فرمانده انتظامی هرمزگان بیان کرد: ما اگر قبلا فوریت هاي 110 را داشتیم امروز با توجه به اینکه شیب جرایم به سمت فضاي سایبر

 
رفته است باید فوریت هاي این حوزه را نیز راه اندازي کنیم. 

وي عنوان کرد: پلیس روزانه با  حدود 3هزار و 500 تماس مختلف روبرو است که درخواست امداد  از پلیس دارند و ما بایست به همه

 
موضوعات رسیدگی کنیم. 

سردار جعفري تصریح کرد: نیروي انتظامی نیاز دارد که همه دستگاه ها به کمک او بیایند و هر دستگاهی حیطه کاري و تخصصی

 
خود با پلیس از کمک به کشف جرم تا آموزش همکاري داشته باشند. 

وي تاکید کرد: امروزه امنیت یک تولید اجتماعی است که نتیجه کار دستگاه ها را نشان می دهد و مثلثی است که اضلاع آن با کمک

 
دستگاه هاي اجرایی، پلیس و مردم شکل می گیرد. 

رییس پلیس هرمزگان بیان کرد: اقدامات فیزیکی در برابر آسیب ها، هنجارها و مشکلات  کار مقطعی است اما براي انجام کار مانا و

 
پایدار باید به سمت تقویت اضلاع امنیت در جامعه حرکت کنیم. 

وي خاطرنشان کرد: دستگاه هاي اجرایی  باید به وظایف ایجابی خود به درستی عمل کنند تا نیازي به اقدامات سلبی پلیس وجود

 
نداشته باشد. 

گفتنی است در پایان این نشست مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان با اهداي لوح و هدایایی از فرمانده انتظامی استان

 
تجلیل کرد. 

انتهاي پیام/



موانع حقوقی پیش روي تجارت خارجی در سردشت برطرف می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/07/21

مهاباد- ایرنا- رییس کل دادگستري آذربایجان غربی گفت: با هدف توسعه مبادلات تجاري از طریق مرز سردشت، مسایل و
موانع حقوقی و قضایی صادرات و واردات این شهرستان بررسی و برطرف می شود.

 مهاباد- ایرنا- رییس کل دادگستري آذربایجان غربی گفت:
با هدف توسعه مبادلات تجاري از طریق مرز سردشت، مسایل و موانع حقوقی و قضایی صادرات و واردات این شهرستان بررسی و

 
برطرف می شود. 

ناصر عتباتی روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: با توجه به اینکه سردشت یکی از شهرستان هاي مهم استان به
لحاظ استفاده از ظرفیت مرز است، بررسی موانع و مشکلات حوزه صادرات و واردات در آن باید با نگاه ویژهاي مورد بررسی قرار گیرد.

وي افزود: سردشت به لحاظ ظرفیت هاي بسیار خوبی در حوزه تجارت خارجی می تواند به یکی از قطب هاي مهم صادرات و واردات

 
آذربایجان غربی به کشور عراق تبدیل شود. 

 
 



رییس کل دادگستري آذربایجان غربی با اشاره به بازدید خود از گمرك "کیله" سردشت بیان کرد: پیش بینی شده مسائل و مشکلاتی
که در مسیر ارتقاي کیفیت و ایجاد بسترهاي توسعه تجارت خارجی در این منطقه وجود دارد، احصا و در کمترین زمان ممکن براي

 
رفع آنها برنامه ریزي شود. 

عتباتی اظهار کرد: این موضوع ها جمع بندي و مقرر شد تا بخشی از آنها از طریق مجموعه استانی و بخشی دیگر از طریق ملی

 
پیگیري شود. 

وي با بیان اینکه تسهیل تجارت خارجی در جهت تسهیل روابط کشورمان با کشورهاي همسایه در دستور کار قرار گرفته است، گفت:
هر قدر در حوزه اشتغال زایی و حوزه توسعه اقتصاد در جهت تقویت کارآفرینی و حمایت از بخش خصوصی توجه و تلاش بیشتري
شود، به طور قطع پرونده هاي وارده به دادسراها به حداقل می رسد و به تبع آن آسیب هاي اجتماعی و اختلافات خانوادگی نیز به

 
حداقل می رسد. 

 
 

به گزارش ایرنا، در سفر یک روزه رییس کل دادگستري آذربایجان غربی و هیات همراه به سردشت ضمن بازدید از مجموعه قضایی

 
این شهرستان مسائل و مشکلات حقوقی و قضائی مراجعه کنندگان نیز مورد رسیدگی و پیگیري قرار گرفت. 

عتباتی در این سفر همچنین از مجتمع دادگستري، دادسرا، شوراي حل اختلاف و بازداشتگاه این شهرستان بازدید و از نزدیک با

 
مراجعان و مردم ملاقات و سپس با کارکنان و قضات دادگستري سردشت نیز دیدار کرد. 

حضور در یادمان شهداي "بلفت" و اداي احترام به مقام شامخ شهدا از دیگر برنامه هاي رییس کل دادگستري آذربایجان غربی در

 
سفر به شهرستان سردشت بود. 

شهرستان سردشت در جنوب آذربایجان غربی و هم مرز با کشور عراق واقع شده و داراي چهار شهر، سه بخش ربط، مرکزي و وزینه

 
با6 دهستان و 246 روستا و جمعیت 120 هزار نفر است. 

 
برچسب ها 

 
- دادگستري 



 
- آذربایجان غربی 

 
- توسعه صادرات 

 
- سردشت 

 
- واردات 

- قوه قضاییه




